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Nya lösningar i fokus på toppmötet
End Violence Against Children
Solutions Summit
Publicerad 19 februari 2018

Sveriges regering arrangerade toppmötet 2030 Agenda
for Children: End Violence Against Children Solutions
Summit den 14–15 februari. Det gjordes i samarbete
med WePROTECT Global Alliance och Globala
partnerskapet mot våld mot barn, där Sverige är ett av
15 vägvisarländer och det första land som arrangerar
toppmötet. Under konferensen tillkännagav Japan och
Förenade Arabemiraten att de följer Sveriges initiativ
och åtar sig att bli vägvisarländer. Även Brasilien
uttryckte sitt intresse att bli vägvisarland. Dessutom
meddelade Japan att landet donerat 6 miljoner
amerikanska dollar till fonden Fund to End Violence
Against Children.
Ministrar, ungdomsdelegater och representanter på hög nivå från FN-organ,
civilsamhället, den akademiska världen och privat sektor från 67 länder
närvarade vid toppmötet End Violence Against Children Solutions Summit i
Stockholm den 14–15 februari.

– Varje land som har anslutit sig till Agenda 2030 har lovat att nå mål 16.2
om att stoppa utnyttjande av och alla former av våld mot flickor och pojkar.
Våld mot barn är en avskyvärd företeelse som det globala samfundet måste
motverka med all sin kraft. Det här är inte bara något vi önskar eller hoppas
på – det är något vi har lovat, sade statsminister Stefan Löfven.
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Toppmötets deltagare presenterade och diskuterade god praxis, konkreta
exempel på lagstiftning och samarbete, handlingsplaner som kan delas
globalt och nya lösningar för att stoppa våldet mot barn.

– Syftet med konferensen är att presentera och främja dessa lösningar. Men
vi behöver också ledarskap. Ledarskap i regeringar, i Förenta nationerna och
andra statliga organisationer, i civilsamhället och i privat sektor. Jag erbjuder
mitt och Sveriges ledarskap – men vi behöver ert ledarskap också. Vi måste
alla ta vårt ansvar, underströk Stefan Löfven.

– Globala partnerskapet kommer även i fortsättningen att vara en viktig
plattform där regeringar, civilsamhället, akademiker, privat sektor och
internationella organisationer kan dela med sig av kunskap och kompetens
när det gäller effektiva lösningar för att stoppa våld mot barn. Vi måste
fortsätta lära oss av varandra, stödja varandra och påskynda åtgärder globalt
och lokalt. Vi kan inte tillåta oss att bli passiva. Den här konferensen har
visat oss vad vi kan uppnå om vi samarbetar för att stärka barns rättigheter,
genom att stoppa alla former av våld mot barn, stödja föräldrar och bygga
hållbara och rättvisa samhällen, sade barn-, äldre- och jämställdhetsminister
Åsa Regnér.

Globala partnerskapet mot våld mot barn

Globala partnerskapet mot våld mot barn lanserades i juli 2016 på
gemensamt initiativ av ett antal regeringar, Unicef, WHO med flera. Syftet är
att uppnå förändring genom internationell samverkan mellan regeringar,
civilsamhället, privat sektor och andra aktörer. Initiativet är kopplat till de
globala målen i Agenda 2030, i synnerhet mål 16.2 om att stoppa utnyttjande
av och alla former av våld mot flickor och pojkar.



Artikel från Socialdepartementet

Staten och SKL i treårig
överenskommelse för stärkt
jämställdhetsarbete
Publicerad 29 januari 2018

För att stärka jämställdhetsarbetet lokalt och regionalt
har regeringen och Sveriges Kommuner och Landsting
(SKL) beslutat om en ny treårig överenskommelse.
Under samtliga tre år kommer det jämställdhetspolitiska
delmålet Jämställd hälsa att vara i fokus och insatser
mot mäns våld mot kvinnor inklusive hedersrelaterat
våld och förtryck. Valåret 2018 kommer även insatser
som relaterar till delmålet En jämn fördelning av makt
och inflytande att prioriteras.
─ Jämställdhetsarbetet behöver genomsyra såväl stat och kommuner som
landsting och regioner. Därför är jag glad över den här överenskommelsen.
Genom den kommer vi kunna rikta insatser där de gör som störst nytta för
människor i deras vardag, säger jämställdhetsminister Åsa Regnér.

Överenskommelsen kommer innefatta insatser i förhållande till samtliga
delmål under perioden 2018–2020. För att täcka alla delmål kommer olika
delmål prioriteras olika år under de tre år överenskommelsen gäller.
Överenskommelsen omfattar 20 miljoner kr för 2018.

Syfte och mål med överenskommelsen

Syftet med överenskommelsen mellan staten och SKL 2018–2020 är att
främja utvecklingen i riktning mot de jämställdhetspolitiska målen. Målen
med överenskommelsen är att:
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1. Stärka och utveckla samverkan på det jämställdhetspolitiska området
mellan staten, SKL, kommuner och landsting.
2. Stärka och utveckla jämställdhetsarbetet i kommuner och landsting i
förhållande till de jämställdhetspolitiska delmålen.
3. Stärka och utveckla kvinnofridsarbetet i kommuner och landsting utifrån
målsättningarna i den nationella strategin för att förebygga och bekämpa
mäns våld mot kvinnor och i enlighet med det sjätte jämställdhetspolitiska
delmålet.



Artikel från Socialdepartementet, Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven
inviger internationell
högnivåkonferens om våld mot
barn
Publicerad 25 januari 2018

Sveriges regering står som värd för
högnivåkonferensen Agenda 2030 for Children, End
Violence Solutions Summit i Stockholm den 14–15
februari 2018. Bland deltagarna finns bland andra
statsminister Stefan Löfven, H.M. Drottning Silvia och
vice generalsekreteraren för FN, Amina Mohamed.
Medarrangörer för konferensen är Globala
partnerskapet mot våld mot barn och WePROTECT
Global Alliance.
Minst 3 av 4 barn i världen har upplevt någon form av våld och 18 miljoner
flickor mellan 15-19 år har upplevt sexuella övergrepp. Världens ledare har
förbundit sig till att inom ramen för Agenda 2030 uppnå 17 globala mål för
att bland annat förverkliga de mänskliga rättigheterna för alla. Mål 16.2
handlar om att förebygga och stoppa våld samt exploatering av flickor och
pojkar.

Som en del i att uppnå detta mål anordnas en internationell
högnivåkonferens – Agenda 2030 for Children, End Violence Solutions
Summit – i Stockholm den 14-15 februari 2018.

- Jag är stolt och glad över att Sverige som första land står som värd för den
här oerhört viktiga konferensen. Just nu ifrågasätts mänskliga rättigheter på
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många håll i världen och med toppmötet vill vi framhålla att det är möjligt att
flytta fram positionerna för barns rätt till en uppväxt fri från våld.
Regeringar, FN och EU, men också civilsamhället och näringslivet, har ett
ansvar för att det sker. Jag hoppas att mötet kan resultera i konkreta exempel
på lösningar, lagar, samarbeten och åtgärder som leder till att minska våldet
mot flickor och pojkar, säger barn- och jämställdhetsminister Åsa Regnér.

Syftet med konferensen är att dela goda erfarenheter och nya lösningar i
arbetet mot våld mot barn. Till mötet är ministrar från 75 länder,
ungdomsdelegater och högnivårepresentanter från FN-organ, civilsamhället,
akademin och näringsliv inbjudna.

På deltagarlistan finns bland andra statsminister Stefan Löfven, barn- och
jämställdhetsminister Åsa Regnér, H.M Drottning Silvia, Dr Tedros
Adhanom Ghebreyesus, generaldirektör för WHO, Henrietta H. Fore,
generaldirektör för UNICEF, vice generalsekreteraren för FN, Amina
Mohamed samt Jury Fedotov, exekutivdirektör för UNODC.

Under konferensen kommer det att arrangeras flera workshops där
deltagarna får möjlighet att diskutera och utbyta kunskap och expertis kring
olika teman som rör våld mot barn.

Sverige ett vägvisarland

Sverige var det första landet att ansluta sig till Globala partnerskapet som ett
så kallat vägvisarland (pathfinding country). Dessa länder påvisar
framgångsrika lösningar för att eliminera våld mot barn i olika miljöer, från
familjen till samhället i stort.

– Sverige ska vara världens bästa land för barn att växa upp i. I det ingår att
alla barn ska vara trygga från våld, kränkningar och övergrepp. Det betyder
också att barn själva ska ha kunskap om sina rättigheter. På så sätt kan vi se
till att fler barn vågar säga ifrån, och berätta för vuxna i sin närhet när och
om de utsätts för brott. Ett viktigt steg i att åstadkomma detta är att göra
barnkonventionen till svenska lag, säger barn- och jämställdhetsminister Åsa
Regnér.

Om Globala partnerskapet mot våld mot barn

Globala partnerskapet mot våld mot barn lanserades i juli 2016 och är ett
gemensamt initiativ från ett antal regeringar, Unicef, WHO med flera, för



internationell samverkan mellan regeringar, civilsamhället, privat sektor och
andra aktörer för att uppnå förändring. Initiativet är kopplat till de globala
målen i Agenda 2030, särskilt mål 16.2 om att förebygga och stoppa våld
samt exploatering av barn.

Läs mer på end-violence.org/summit
Följ konferensen och arbetet inför på Twitter: #EndViolenceSWE

 



Artikel från Socialdepartementet

Utredning föreslår stärkt
barnperspektiv i skyddat boende
Publicerad 15 januari 2018

Den 15 januari tog barnminister Åsa Regnér emot
förslag vid en pressträff för ett stärkt barnperspektiv för
barn i skyddat boende. Utredaren föreslår bland annat
att skyddat boende ska regleras i Socialtjänstlagen och
att Socialnämnden ska säkerställa barnets rätt till
skolgång och hälso- och sjukvård. Pressträffen följdes
av ett seminarium om utredningens förslag där bland
andra Åsa Regnér, utredaren, SKL och
Barnombudsmannen deltog. Se webbsändningarna
nedan från både pressträff och seminarium.
Varje år bor cirka 3000 barn i skyddat boende och det sker ofta efter lång tid
i våldsutsatthet. 

─ Mäns våld mot kvinnor och barn är ett samhällsproblem. Barn som
upplever våld ska få stöd och insatser och vi kommer nu analysera
utredningens förslag för att säkerställa detta, säger barnminister Åsa Regnér.

Det finns stora skillnader i handläggningen av barn i skyddat boende mellan
olika kommuner. Idag räknas barn ofta som medföljande till den
vårdnadshavare som vistas i skyddat boende och det brister i stödinsatser,
skolgång samt hälso- och sjukvård.

I november 2016 fick utredaren Fredrik Lundh Sammeli i uppdrag att bland
annat föreslå åtgärder för att stärka barnrättsperspektivet för barn som vistas
i så kallat skyddat boende tillsammans med en av vårdnadshavarna. I
uppdraget ingick även att förtydliga samhällets och enskilda aktörers

https://www.regeringen.se/


respektive ansvar för barnen under tiden i boendet.

Ett urval av utredningens förslag:

Skyddat boende ska regleras i Socialtjänstlagen.
Socialnämnden ska noga följa vården av de barn och unga som vistas där
och säkerställa barnets rätt till skolgång och hälso- och sjukvård.
Det ska finnas kvalitetskrav för skyddade boenden med krav på
verksamheten om kompetens och bemanning och boendena ska vara
tillståndspliktiga.
Skyddade boenden som ska ta emot barn ska begära registerkontroll
inför anställning.



Artikel från Socialdepartementet

Jämställdhetsmyndigheten
invigdes i Göteborg
Publicerad 12 januari 2018

Fredag den 12 januari invigdes den nya
jämställdhetsmyndigheten i Angered, Göteborg, med tal
av jämställdhetsminister Åsa Regnér, generaldirektör
Lena Ag, landshövding Anders Danielsson och
kommunstyrelsens ordförande Ann-Sofie Hermansson.
Myndigheten ska bidra till en strategisk, sammanhållen
och hållbar styrning och ett effektivt genomförande av
jämställdhetspolitiken.
En av myndighetens huvuduppgifter är att öka genomslaget för regeringens
jämställdhetspolitik och göra verklig skillnad i människors liv. Det gäller
regeringens samtliga jämställdhetspolitiska mål: makt och inflytande,
ekonomi, utbildning, hälsa, det obetalda hem- och omsorgsarbetet samt att
mäns våld mot kvinnor ska upphöra.

─ Myndigheten har varit efterfrågad sedan en lång tid av professionella,
organisationer och enskilda. Det finns ett kontinuerligt och växande behov
av uppföljning, analys, samordning och stöd på jämställdhetspolitikens
område. Det är ett strategiskt och långsiktigt arbete. Vi vill se verkliga
resultat! säger jämställdhetsminister Åsa Regnér.

─ Det känns att fantastiskt att äntligen få komma igång med myndighetens
arbete. Att vi har lokaler I Angered ger oss stora möjligheter – det märkte vi
inte minst i dag när vi träffade elever på Angeredsgymnasiet, säger Lena Ag,
generaldirektör för Jämställdhetsmyndigheten. 

I samband med fredagens invigning besökte jämställdhetsminister Åsa
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Regnér och Jämställdhetsmyndighetens generaldirektör Lena Ag
Angeredsgymnasiet för samtal med eleverna om jämställdhet, sexuella
trakasserier och våld. Under eftermiddagen gjordes även ett besök på
Familjecentralen i Angered.

Myndighetens uppgift

• Bidra till en strategisk, sammanhållen och hållbar styrning och ett effektivt
genomförande av jämställdhetspolitiken.
• Ansvara för uppföljning, analys, samordning och stöd utifrån de
jämställdhetspolitiska målen.
• Samordna den nationella strategin för att förebygga och bekämpa mäns
våld mot kvinnor, hedersrelaterat våld och förtryck samt prostitution och
människohandel för sexuella ändamål.
• Samla och sprida kunskap inom sitt ansvarsområde.
• Pröva frågor om statsbidrag till jämställdhetsprojekt och kvinnors
organisering.
• I övrigt bistå regeringen i jämställdhetspolitiska frågor, t.ex. i det
internationella samarbetet på området.



Artikel från Socialdepartementet

Positiv utveckling – men behov av
långsiktig förändring i social barn-
och ungdomsvård
Publicerad 20 december 2017 Uppdaterad 20 december 2017

Situationen i den sociala barn- och ungdomsvården går
åt rätt håll. Det sker en positiv utveckling och
personalsituationen börjar stabiliseras. Men det behövs
fortsatta krafttag både lokalt och nationellt. Det är några
av de iakttagelser regeringens nationella samordnare
Cecilia Grefve gör i den slutrapport hon den 15
december lämnade till statsrådet Åsa Regnér.
Samordnarens huvudförslag är en reform för att på lång
sikt förändra den sociala barn- och ungdomsvården.
– Jag är väldigt glad över samarbetet med den nationella samordnaren och
det utvecklingsarbete som pågår i kommunerna. Den sociala barn- och
ungdomsvården, som varit eftersatt under många år, har verkligen förts upp
på den politiska agendan både lokalt och nationellt. Nu är det viktigt att
utvecklingsarbetet fortsätter, bland annat genom de nio beslut regeringen har
fattat med utgångspunkt från förslag samordnaren har lämnat under
uppdraget och den förstärkning om femhundra miljoner kronor om året
regeringen gör för den sociala barn- och ungdomsvården. Vi kommer också
analysera de förslag Cecilia Grefve lämnat i slutrapporten, säger Åsa Regnér.

Stimulans och inspiration för utveckling på bästa sätt

Regeringens nationella samordnare för den sociala barn- och
ungdomsvården, Cecilia Grefve, har sedan november 2014 drivit på
utvecklingen så att barn och unga ska få den hjälp och det stöd de behöver.
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Under de tre år uppdraget pågått har Cecilia Grefve stöttat kommunerna i
deras uppdrag att skapa en trygg och säker vård inom den sociala barn- och
ungdomsvården. Den nationella samordnaren har stimulerat och inspirerat
socialtjänsten att utveckla verksamheter på bästa sätt och möta de
utmaningar som finns.

– Det har varit ett utåtriktat uppdrag med besök i femtio kommuner vid två
olika tillfällen och med dialoger med andra viktiga aktörer så som barn, unga
och vårdnadshavare, barnrättsorganisationer, myndigheter, forskare, fackliga
företrädare och privata vårdgivare, säger Cecilia Grefve.

Barnets och ungdomens reform för en hållbar
framtid

Cecilia Grefves huvudsakliga förslag är Barnets och ungdomens reform –
förslag för en hållbar framtid. Reformförslaget ska leda till en långsiktig
förändring inom den sociala barn- och ungdomsvården.

– Det finns ett uppenbart behov av att belysa den sociala barn- och
ungdomsvården över de lagstiftningsområde som berör barn och unga så att
verksamheterna blir mer sammanhållna för dem de är till för. Belysningen
bör ske genom tvärkunskap så att man dels ser på lagstiftning om barn och
unga, dels tittar på gränserna mellan olika verksamheters huvudmannaskap i
syfte att göra det enklare för barn, unga och deras familjer att få den hjälp de
behöver, säger Cecilia Grefve.

Cecilia Grefve föreslår att reformen organiseras genom en tvärsammansatt
kommitté med företrädare från olika verksamhets- och lagstiftningsområden.
Barn, unga och deras familjer ska ingå tillsammans med företrädare ifrån
nationell, regional och kommunal nivå. Den tvärprofessionella
representationen ska vara bred.  Företrädare från universitet och högskolor
ska medverka så att även utbildningsfrågorna hanteras inom reformen.
Kommittén ska titta på de mellanrum som föreligger mellan olika lagar och
verksamheter och som gör att barn, ungdomar och familjer riskerar att
hamna mellan stolarna.

Oberoende utvärdering av barns behov i centrum

Utöver reformförslaget har den nationella samordnaren presenterat
ytterligare förslag.



För at särskilt säkerställa att barn är delaktiga i den sociala barn och
ungdomsvården föreslår Cecilia Grefve en oberoende utvärdering av
dokumentationssystemet Barns behov i centrum (BBIC). Frågor att fördjupa
sig i förslås bland annat vara om barns och ungas ställning stärkts genom
Socialtjänstlagen, Lagen om vård av unga och FN:s barnkonvention och om
samarbetet mellan familj, vårdgivare och professionella har förbättrats.

Förstärkning av regeringsbeslutet om Tidiga och
samordnade insatser

Under uppdragets gång har regeringen tidigare beslutat i enlighet med tio
förslag som den nationella samordnaren redan lämnat. Cecilia Grefve
föreslår nu att ett av de förslag som regeringen redan beslutat – Tidiga och
samordnade insatser – förstärks så att även förskolan omfattas i arbetet.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet,
Kulturdepartementet, Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Regeringen agerar mot sexuellt
våld och trakasserier
Publicerad 15 december 2017

Höstens #metoo-upprop visade på ett kraftfullt sätt att
det finns mer att göra för att bekämpa sexuella
trakasserier och sexuellt våld på arbetsplatser och i
övriga samhället. Regeringen kräver att alla
arbetsgivare tar sitt ansvar för en trygg arbetsmiljö. På
arbetsmiljö- och diskrimineringsområdet finns redan
många verktyg och relevant lagstiftning men kraften och
storleken på uppropen visar att det brister i att följa
regelverken. Arbetsmarknadsminister Ylva Johansson
och jämställdhetsminister Åsa Regnér har därför träffat
arbetsmarknadens parter och flera statsråd har haft
särskilda möten med myndighets- och näringslivschefer
för att fokusera på arbetsgivarnas ansvar för att
motverka sexuellt våld och trakasserier.
Vittnesmålen om sexuellt våld och trakasserier på en stor mängd
arbetsplatser och i skolan som kommit fram i spåren av #metoo-rörelsen
bekräftar att mer behöver göras. Regeringen har beslutat om flera insatser
och till de långsiktiga åtgärder mot sexuellt våld och trakasserier som
regeringen redan beslutat om hör förslag om en ny sexualbrottslagstiftning,
den nationella strategin för att förebygga och bekämpa mäns våld mot
kvinnor, inrättandet av Jämställdhetsmyndigheten, och en nationell
arbetsmiljöstrategi.
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–Tack vare de viktiga uppropen i bransch efter bransch med vittnesmål om
kränkningar och trakasserier har vi flyttat fokus från kvinnors beteende och
utseende till att tala om mäns ansvar. Feministisk politik behövs och arbetet
mot sexualiserat våld och trakasserier har hög prioritet för regeringen.
Jämställdhetsmyndigheten, som startar sin verksamhet i januari, kommer
spela en viktig roll som stöd till myndigheter och organisationer för att
systematiskt uppnå en samhällelig förändring, säger jämställdhetsminister
Åsa Regnér.

– Flera av de vittnesmål som spridits har tydliggjort att det ofta finns en
koppling mellan arbetsvillkor och utsattheten för sexuella trakasserier och
övergrepp. Kriminella handlingar som begås på arbetsplatser ska självklart
alltid anmälas för att hanteras av rättsväsendet. Men utöver straffbara
handlingar vittnar många kvinnor också om en helt oacceptabel arbetsmiljö.
Det är uppenbart att det inte gjorts tillräckligt för att komma tillrätta med
dessa problem, säger arbetsmarknads- och etableringsminister Ylva
Johansson.

Möten med myndigheter och arbetsmarknadens parter

Med anledning av #metoo-uppropen har regeringen initierat möten om
sexuellt våld och trakasserier med bland annat myndighetschefer,
arbetsmarknadens parter, näringslivschefer och initiativtagarna bakom
uppropen.

Artikel: Möten med myndigheter och arbetsmarknadens parter om sexuellt
våld och trakasserier

Åtgärder mot våld och kränkningar

För att motverka sexuellt våld, trakasserier och kränkningar har regeringen
både pågående och planerade åtgärder. Det handlar om förebyggande
insatser, starkare skydd och stöd, effektivare brottsbekämpning, förbättrad
tillsyn och kunskapshöjande åtgärder.

Artikel: Regeringens samlade åtgärder mot sexuellt våld och trakasserier





Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet,
Kulturdepartementet, Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Möten med myndigheter och
arbetsmarknadens parter om
sexuellt våld och trakasserier
Publicerad 15 december 2017

Med anledning av #metoo-uppropen har den svenska
regeringen initierat möten om sexuellt våld och
trakasserier med bland annat arbetsmarknadens parter,
myndighets- och näringslivschefer samt initiativtagarna
bakom uppropen.
De dialogmöten som regeringen har haft med olika aktörer har haft fokus på
arbetsgivarens ansvar för att motverka sexuellt våld och trakasserier och
vilka åtgärder som redan har genomförts. Samtalen har även handlat om
vilka eventuella brister som finns vad gäller lagar och regler och vilka
åtgärder som behöver göras.

Den 6 mars träffade jämställdhetsminister Åsa Regnér representanter
från 65 Me too-upprop på Historiska museet och mottog deras
gemensamma kravlista med sju åtgärdsförslag som rör arbetsliv,
samhälle och skola.

Den 9 november 2017 träffade kulturminister Alice Bah Kuhnke
företrädare för nationalscenerna med anledning av det första svenska
uppropet #tystnadtagning. Statsrådet har även haft möte med
Diskrimineringsombudsmannen och dialoger med ett antal aktörer inom
kultursektorn.

Den 23 november träffade justitieminister Morgan Johansson och
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jämställdhetsminister Åsa Regnér cheferna för Polismyndigheten,
Åklagarmyndigheten, Domstolsverket och Brottsförebyggande rådet. 

Pressmeddelande: Morgan Johansson och Åsa Regnér bjuder in
myndighetschefer för att diskutera sexuella trakasserier 

Den 24 november träffade ministern för högre utbildning och forskning
Helene Hellmark Knutsson generaldirektörerna för
Universitetskanslersämbetet, Universitets- och högskolerådet samt
Vetenskapsrådet med anledning av #akademiuppropet Statsrådet har
även haft möte med expertgruppen för jämställdhet i högskolan.

Den 30 november träffade utbildningsdepartementets statsråd Gustav
Fridolin, Helene Hellmark Knutsson och Anna Ekström företrädare för
skoluppropen #tystiklassen, #räckupphanden och #ickegodkänt
tillsammans med representanter från elevorganisationerna, civilväsendet,
skolväsendets fackliga organisationer och skolmyndigheterna.

Den 30 november samlade bostadsminister Peter Eriksson företrädare
för byggbranschen. Statsrådet bjöd även in initiativtagarna till uppropet
#sistaspikenikistan.

Artikel: Byggbranschen agerar för att stoppa kränkningar och övergrepp

Den 8 december träffade arbetsmarknadsminister Ylva Johansson och
jämställdhetsminister Åsa Regnér arbetsmarknadens parter samt
myndighetscheferna på Arbetsmiljöverket och
Diskrimineringsombudsmannen.

Artikel: Möte med anledning av #metoo: "Tillämpningen av regler och
det förebyggande arbetet måste bli bättre"

Den 11 december träffade jämställdhetsminister Åsa Regnér
initiativtagarna till uppropen i olika branscher för #metoo

Artikel: #MeToo-uppropen på Rosenbad för att tala med regeringen
Näringsminister Mikael Damberg har kallat samtliga ordföranden i
statliga bolag till möten den 15 och 18 januari.

 



Artikel från Socialdepartementet

#MeToo-uppropen på Rosenbad
för att tala med regeringen
Publicerad 15 december 2017

Under måndagseftermiddagen den 11 december
samlades flera av de svenska #MeToo-uppropen på
Rosenbad för att träffa jämställdhetsminister Åsa
Regnér. Under det två timmar långa mötet lyftes flera av
de strukturella jämställdhetsproblem som uppropen
pekat ut, samt förslag på hur regeringen kan ta arbetet
vidare.
Totalt deltog 21 upprop, bland annat journalisternas, teknikbranschens,
skolpersonalens och juristernas. Vissa upprop fanns inte representerade och
nya har hunnit uppstå mellan att inbjudan skickades ut och att mötet hölls.
Därför kommer synpunkter och förslag samlas in från övriga upprop i andra
former.

– Att mötas på det här sättet är viktigt för att vi som regering ska kunna
tillvarata och förvalta de berättelser som uppropen delat med sig av. Vi är en
feministisk regering och arbetet för att uppnå jämställdhet är avgörande.
Många initiativ är redan på gång, till exempel Jämställdhetsmyndigheten som
öppnar i januari och som kommer få i uppdrag samla och sprida kunskap om
sexuella trakasserier. Mötet i dag är alltså en del av ett mycket större arbete
som vi tar på största allvar, säger jämställdhetsminister Åsa Regnér.

Gemensamt för uppropen på plats var synen på att sexuella trakasserier och
övergrepp handlar om en övergripande struktur där kvinnor har mindre makt
och tas på mindre allvar. Frågan om arbetsgivarnas ansvar stod i centrum,
och flera av uppropen lyfte hur det kostar för lite att som arbetsgivare låta
sexuella trakasserier fortgå på arbetsplatsen. Att som kvinna ha en osäker
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anställning eller befinna sig i en miljö där karriärutvecklingen hänger på att
hålla sig väl med arbetsgivare och chefer, som i värsta fall själva är förövare,
bidrar till ett klimat där få vågar anmäla. Därför föreslog flera på plats att
sexuella trakasserier och övergrepp på arbetsplatser borde kunna anmälas till
en oberoende part med tydligt ansvar för arbetsmiljö, och inte bara till
polisen för brottsutredning. Arbetsplatser som ofta anmäls bör granskas och
hållas till svars, sanktionsmöjligheter bör övervägas.

Utöver diskussionerna om arbetsmiljö och arbetsgivaransvaret lyftes också
bland annat frågor om sexualbrottens preskriptionstid och kunskapshöjande
insatser.

– Jag kommer ta med mig alla dessa tankar och förslag i mitt och regeringens
arbete. Ansvaret för dessa problem är delat, och som regering kan vi göra en
hel del. Andra aspekter av detta behöver hanteras av kommuner, landsting
och arbetsmarknadens parter. Därför hoppas jag att det här samtalet kan
fortsätta, och att alla involverade instanser med makt känner sig berörda,
säger Åsa Regnér.

Under fredagen den 8 december träffade Åsa Regnér tillsammans med
arbetsmarknadsminister Ylva Johansson arbetsmarknadens parter för ett
möte om #MeToo. I januari har också styrelseordförandena i de statliga
bolagen kallats till ett möte med jämställdhetsministern och näringsminister
Mikael Damberg.



Artikel från Socialdepartementet

Tillgänglighet och digital hälsa på
ministerrådsmöte
Publicerad 12 december 2017

När ministrarna för sysselsättning, socialpolitik,
konsument- och hälsofrågor träffades i Bryssel 7-8
december enades de om en allmän inriktning om ett
förslag om tillgänglighet för produkter och tjänster för
personer med funktionsnedsättning. Rådet kunde också
enas om delar av förordningen om de sociala
trygghetssystemen.

Beslut om tillgänglighet

Ministrarna enades om en allmän inriktning om direktivet om tillgänglighet
för produkter och tjänster. Syftet med direktivet är att underlätta för
personer med funktionshinder att få tillgång till produkter och tjänster och att
bli mer aktiva i samhället. Direktivet omfattar bland annat elektroniska
kommunikationstjänster, e-handel, e-böcker och olika transport- och
banktjänster.

Nästa steg är att inleda förhandlingar med Europaparlamentet, rådet och EU-
kommissionen.

Samordning av de sociala trygghetssystemen

Rådet kunde komma överens om vissa delar i förordningen om samordning
av de sociala trygghetssystemen i EU. De delar ministrarna kom överens om
handlar om förmåner vid långvarigt vårdbehov och familjeförmåner.

Digital hälsa och alkoholpolitiken
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Hälsoministrarna träffades 8 december och antog rådsslutsatser om digital
hälsa och om gränsöverskridande och vissa alkoholpolitiska frågor.

Rådsslutsatserna om digital hälsa berör områden som patienters och
medborgares rättigheter att få ta del av sina egna data. Rådsslutsatserna om
gränsöverskridande frågor i alkoholpolitiken tar bland annat upp förslag som
handlar om handel, prissättning, marknadsföring och produktinformation av
alkoholhaltiga drycker.

Ambassadör Åsa Webber representerade regeringen på rådsmötet.

Producerat av EU-representationen



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Socialdepartementet

Möte med anledning av #metoo:
”Tillämpningen och det
förebyggande arbetet måste bli
bättre”
Publicerad 08 december 2017

På fredagen träffade arbetsmarknads- och
etableringsminister Ylva Johansson och
jämställdhetsminister Åsa Regnér arbetsmarknadens
parter med anledning av uppropen #metoo. Syftet med
mötet var att diskutera tillgängliga verktyg, samverkan
och hur arbetet mot sexuella trakasserier kan förstärkas
genom arbetsmiljöarbetet på arbetsplatserna.
– Under de senaste veckorna har kvinnors erfarenheter av övergrepp och
sexuella trakasserier kommit upp till ytan. I bransch efter bransch har
kvinnor vittnat om kränkande och diskriminerande beteenden som både
påverkat kvinnors liv, yrkesliv och karriärer negativt. Det är inte acceptabelt,
säger Åsa Regnér.

Med på mötet fanns LO, TCO, Saco, SKL, Svenskt Näringsliv och
Arbetsgivarverket. Även Arbetsmiljöverket och
Diskrimineringsombudsmannen deltog i mötet.

– Staten och arbetsmarknadens parter har ett delat ansvar för regleringen av
vår arbetsmarknad och för arbetsmiljön. Flera av de vittnesmål som spridits
har tydliggjort att det ofta finns en koppling mellan arbetsvillkor och
utsattheten för sexuella trakasserier och övergrepp. Kriminella handlingar
som begås på arbetsplatser ska självklart alltid anmälas för att hanteras av
rättsväsendet. Men utöver rena lagöverträdelser vittnar många kvinnor också
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om en helt oacceptabel arbetsmiljö. Det är uppenbart att det inte gjorts
tillräckligt för att komma tillrätta med dessa problem, säger Ylva Johansson.

Under mötet diskuterades bland annat hur arbetsmarknadens parter kan
agera för att förändra situationen och hur arbetet mot sexuella trakasserier
kan förstärkas i arbetsmiljöarbetet på arbetsplatser.

– Mitt intryck är att parterna tar metoo-vrålet på stort allvar. Det som
efterfrågas nu är inte i första hand nya eller fler regler. Det är tillämpningen
och det förebyggande arbetet som måste bli bättre. Jag har höga
förväntningar både på parterna och våra myndigheter att nu fortsätta arbetet
med dessa frågor för att det ska bli förändring i verkligheten. Inte minst är
det lokala arbetsmiljöarbetet avgörande, säger Ylva Johansson.

– Vi avser nu att fortsätta den här dialogen i det dialogforum om
arbetsmiljöfrågor som finns inrättade sedan ungefär två år tillbaka, säger
Ylva Johansson.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Socialdepartementet

Bättre tillgänglighet för människor
med funktionsbegränsningar
Publicerad 06 december 2017

EU-ländernas ministrar för sysselsättning, socialpolitik,
konsument- och hälsofrågor träffas 7-8 december i
Bryssel. De ska bland annat komma överens om en
allmän inriktning om tillgänglighet för produkter och
tjänster för personer med funktionsnedsättning.
Ministrarna väntas även fatta beslut om viss
samordning av de sociala trygghetssystemen. Mötets
andra dag kommer att fokusera på hälsofrågor.

Beslut om tillgänglighet

Ministrarna kommer att besluta om en allmän inriktning om direktivet om
tillgänglighet för produkter och tjänster. Avsikten med direktivet är att göra
det möjligt för personer med funktionsnedsättning att bli mer aktiva i
samhället.

Regeringen anser att det är viktigt att öka tillgängligheten för personer med
funktionsnedsättning i Sverige och EU.

Samordning av de sociala trygghetssystemen

Ministrarna kommer att besluta om en allmän inriktning om förmåner vid
långvarigt vårdbehov och familjeförmåner. Förslaget är en översyn av
förordningen om samordning av de sociala trygghetssystemen i EU.

Regeringen står bakom att ändringarna utvecklar och moderniserar
samordningen av föräldraförmåner som ersätter inkomstbortfall.
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För regeringen är det i frågan om förmåner vid långvarigt vårdbehov ett
villkor att inga ytterligare förmåner omfattas av förordningen eller ska kunna
betalas ut vid bosättning i annat EU-land.

Digital hälsa och alkoholpolitiken

När hälsoministrarna träffas 8 december väntas de anta slutsatser om digital
hälsa och om gränsöverskridande och vissa alkoholpolitiska frågor.

I utkastet till rådsslutsatser om digital hälsa berörs områden som patienters
och medborgares rättigheter att få ta del av egna data. Förslaget till
rådsslutsatser om gränsöverskridande aspekter i alkoholpolitiken lyfter bland
annat fram förslag att hantera skadligt alkoholintag som utöver det sociala
området även berör handel, prissättning, marknadsföring och
produktinformation.

Regeringen kan ställa sig bakom rådsslutsatserna.

Arbetsmarknads- och etableringsminister Ylva Johansson representerar
Sverige på mötet.

Producerat av EU-representationen



Artikel från Socialdepartementet

Åsa Regnér om de egna
ansvarsområdena
Publicerad 23 november 2017

–Funktionshinderspropositionen behandlas i Riksdagen
den 30 november. I Regeringskansliet arbetar vi nu
därför med att förbereda de uppdrag som föreslås i
propositionen. Bland annat förbereder
Regeringskansliet nu ett kommittédirektiv för att kunna
tillsätta den utredning regeringen föreslagit i
propositionen. Det berättade statsrådet Åsa Regnér när
hon den 13 november träffade
Funktionshindersdelegationen för årets sista möte.

Regeringen har bjudit in till Sakråd

Åsa Regnér berättade också om det sakråd Socialdepartementet bjudit in till
om FN:s rekommendationer till Sverige gällande FN:s konvention om
rättigheter för personer med funktionsnedsättning.

–Sakrådet innebär en möjlighet för regeringen att hämta in kunskap och
synpunkter inför det fortsatta arbetet med rekommendationerna och därmed
höja kvaliteten i regeringens underlag, sa Åsa Regnér.

Statsråden redogjorde för regeringens olika
verksamhetsområden

Vid mötena med Funktionshindersdelegationen brukar Åsa Regnér bjuda in
statsråd från andra departement som får berätta om sina ansvarsområden.
Vid mötet den 13 november deltog statsrådet Ylva Johansson för att tala om
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arbetsmarknadsfrågor. Samtalet med Ylva Johansson kom bland annat att
handla om begreppet nedsatt arbetsförmåga, staten som föredöme, statistik,
arbetsmarknadens parters ansvar och roll, ungas möjligheter till jobb i
relation till frågan om assistans, arbetslivstolkning, behov av att initiera
dialog, framtagande av konkret handlingsplan för offentliga verksamheter,
offentlig upphandling som verktyg och långsiktiga insatser mot
diskriminering på arbetsmarknaden.

Mötet hann också fördjupa sig i ämnet möjlighet till arbete för personer med
funktionsnedsättning. Regeringen hade nämligen bjudit in utredaren Jan-Erik
Nyberg som berättade om innehållet i sin rapport ”Se förmågan!”

Dessutom passade Åsa Regnér på att tala om sina ansvarsområden utöver
funktionshindersfrågorna: jämställdhetspolitik, äldrepolitik, individ- och
familjeomsorg och barnrättspolitik.

Nästa möte med Funktionshindersdelegationen och regeringen genomförs
den 5 mars 2018.



Artikel från Statsrådsberedningen

Sverige tar europeiskt ledarskap
för rättvisa jobb och tillväxt
Publicerad 16 november 2017

Statsminister Stefan Löfven och Europeiska
kommissionens ordförande Jean-Claude Juncker är
tillsammans värdar för toppmötet i Göteborg 17
november. Där möts EU:s stats- och regeringschefer,
arbetsmarknadens parter och andra viktiga aktörer. Lars
Danielsson, chef för Sveriges EU-representation och
Åsa Webber, biträdande chef, deltar båda i toppmötet.
- Det här toppmötet är ett unikt tillfälle för EU-ledarna att lyfta frågor som är
avgörande för att skapa ett mer socialt Europa, säger Åsa Webber och
fortsätter:

- För oss svenskar är det ju till exempel så att dialogen mellan
arbetsmarknadens parter är nästan en del av vårt DNA. Det som vi måste
diskutera är gemensamma utmaningar och möjliga lösningar som samtidigt
respekterar att EU-länderna har olika system och traditioner.

På mötet får EU-ledarna också tillfälle att tillsammans diskutera hur vi möter
de utmaningar och den potential som automation och digitalisering för med
sig till arbetsmarknaden.

Toppmötet består av tre parallella sessioner:

1) Tillgång till arbetsmarknaden
2) Rättvisa jobb och villkor på arbetsmarknaden
3) Underlätta övergångar mellan jobb

Sedan kommer också den nyligen överenskomna Europeiska pelaren för
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sociala rättigheter att formellt skrivas under. Därefter träffas EU-ledarna för
att diskutera hur både kultur och utbildning kan bidra till ett socialt
sammanhållet Europa.

- Slutsatserna av mötet i Göteborg kommer att vara en viktig grund för
arbetet i Europeiska rådet och bidra till ett förstärkt fokus på de sociala
frågorna i EU-samarbetet, säger Lars Danielsson.

Det sociala toppmötet är det första tillfället för EU-ledarna att ta upp
frågorna på den särskilda så kallade ledardagordningen, som Europeiska
rådets ordförande Donald Tusk aviserade i oktober.

- Det här mötet är av stor vikt eftersom dagordningen syftar till att skynda på
lösningar för frågor som är avgörande för Europa. Resultaten av det sociala
toppmötet i Göteborg står högt på dagordningen och kommer att följas upp
av redan om några veckor av EU-ledarna på nästa Europeiska råd, 14-15
december, förklarar Lars Danielsson.

Livesändningarna från det sociala toppmötet i Göteborg, 17 november, kan
följas på www.socialsummit17.se.



Artikel från Socialdepartementet

EU-ministerkonferens i Göteborg
om hur jämställdhet bidrar till
rättvisa jobb och tillväxt
Publicerad 09 november 2017

Den 8 november var jämställdhetsminister Åsa Regnér
värd för en högnivåkonferens i Göteborg med fokus på
hur jämställdhet bidrar till rättvisa jobb och tillväxt. På
plats deltog ett antal av EU:s jämställdhetsministrar,
företrädare för EU-institutionerna, arbetsmarknadens
parter, det civila samhället och forskare. Under
konferensen var även en pressträff med Åsa Regnér,
Frankrikes jämställdhetsminister Marlène Schiappa,
Estlands arbetsmarknads- och hälsominister Jevgeni
Ossinovski och Dr. Ralf Kleindiek, statssekreterare hos
Tyskland minister för familjefrågor.
Slutsatserna från diskussionerna ska bidra till det sociala toppmötet den 17
november där EU- kommissionens ordförande Jean-Claude Juncker och
statsminister Stefan Löfven står som värdar.

- Vi kan inte uppnå ett socialt Europa utan jämställdhet. Jämställdhet är en
grundläggande rättighet men det är också en förutsättning för ekonomisk
tillväxt, väl fungerande arbetsmarknad och välfärd, sa jämställdhetsminister
Åsa Regnér i sitt inledande tal efter en videohälsning från statsminister
Stefan Löfvén.

Konferensen var indelad i sessioner som inleddes med ett tal följt av en panel
med ministrar, arbetsmarknadens parter, experter och det civila samhället.
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Jämställdhet – nyckel till tillväxt
Jämställdhet – en nyckel till rättvisa jobb
Balans i arbetslivet – en nyckel till jämställdhet
Slutsatser: Integrera jämställdhet i det sociala toppmötet för rättvisa jobb
och tillväxt

Program, bakgrundsinformation och deltagarlista

- Efter att ha tagit del av tankar och idéer i dagens diskussioner är det ännu
tydligare för mig att jämställdhet måste upp på högsta nivå på EU: s politiska
agenda. Resultatet av diskussionerna är ett värdefullt medskick och ett starkt
budskap till det sociala toppmötet och våra stats- och regeringschefer om hur
jämställdhet kan bidra till rättvisa jobb och tillväxt, sa jämställdhetsminister
Åsa Regnér i sina avslutande kommentarer.

Under mötet användes hashtagen # jämställdhetsarbete17 och
# socialsummit17 i sociala medier.

Ministrar i dialog med medborgare i Angered

Ett socialt Europa måste också skapas i nära dialog med sina medborgare. I
slutet av dagen hade jämställdhetsminister Åsa Regnér ett öppet forum i
Angered i Göteborg. Tillsammans med den estniska hälso- och
arbetsministern Jevgeni Ossinovski fick de deltagande medborgarna berättat
om dagens konferens, följt av en diskussion med deltagarna om hur
jämställdhet kan bidra till rättvisa jobb och tillväxt.



Artikel från Socialdepartementet

Socialdepartementet startar
nyhetsbrev om
jämställdhetspolitiken
Publicerad 07 november 2017 Uppdaterad 06 november 2017

Socialdepartementet startar ett nyhetsbrev för
jämställdhetspolitiken för att samlat informera
myndigheter, kommuner, landsting, länsstyrelser,
civilsamhället men även allmänheten om beslut och
satsningar. Det första nyhetsbrevet har fokus på arbetet
mot mäns våld mot kvinnor och jämställdhetsminister
Åsa Regnér kommenterar i en filmad intervju
kampanjen #metoo. Möt också
Jämställdhetsmyndighetens tillträdande generaldirektör
Lena Ag som ger sin syn på vad som krävs för att nå
framgång i jämställdhetsarbetet.
Läs det första nyhetsbrevet om jämställdhetspolitiken.

Välkommen att prenumerera på framtida nyhetsbrev via länken eller längst
ner i nyhetsbrevet.
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Artikel från Socialdepartementet

Svensk jämställdhet i topp
Publicerad 11 oktober 2017

Återigen hamnar Sverige på första plats när European
Institute for Gender Equality, EIGE, rankar
jämställdheten i EU. När årets ranking presenterades
var barn-, äldre och jämställdhetsminister Åsa Regnér
inbjuden för att berätta om den svenska vägen till att
kunna erbjuda flickor och pojkar och kvinnor och män
EU:s mest jämställda möjligheter.
- Att vi har lyckats komma så här långt är resultatet av ett politiskt ledarskap
som drivit ett systematiskt arbete under lång tid och som sett till att förankra
frågorna över partigränserna.

Svensk jämställdhet har med andra ord inte växt fram av sig själv men inte
heller en generellt sett positiv attityd har varit tillräckligt. Åsa Regner pekade
särskilt ut tre konkreta faktorer som varit helt avgörande för framgångarna.

- Att samarbeta med organisationer som driver jämställdhetsfrågor har varit
och fortsätter att vara oerhört viktigt. Utvecklingen av välfärdsstaten lade
med 1970-talets jämställdhetsinriktade reformer en stabil grund inte minst
genom att införa föräldraförsäkring och sambeskattning. Och för det tredje
så handlar det förstås om att tillföra resurser till sektorer som äldre- och
barnomsorg, förklarade Åsa Regner, när hon kommenterade arbetet bakom
den svenska topplaceringen.

Åsa Regnér beklagade att reformer som Sverige genomförde för länge sedan
fortfarande ses som kontroversiella i många EU-länder. Hon påpekade också
att EU behöver en jämställdhetsstrategi.

- Vi behöver göra mer för att få resultat. Jag uppmanar därför EU-
kommissionen att komma med ett strategiförslag som kan sätta press på EU:s
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alla medlemsländer.

Trots topplaceringen avser inte Åsa Regnér att slå av på takten i regeringens
jämställdhetsarbete.

- Jag sitter i världens första feministiska regering och vi har satt upp ett mål
om att kvinnor och män ska ha samma makt att forma samhället och sina liv.
Där är vi inte än.

Sverige toppar EU:s jämställdhetsindex för 2017 framför Danmark, Finland
och Nederländerna. Indexet presenterades under en konferens arrangerad av
det europeiska jämställdhetsinstitutet European Institute for Geneder
Equality.

EIGE:s jämställdhetsindex mäter utvecklingen inom jämställdhetsområdet
över en tioårsperiod mellan åren 2005 och 2015. Indexet mäter utvecklingen
fördelat över sex områden: arbetsmarknad, hälsa, tid, ekonomi, utbildning
och makt. Det högst möjliga indexet är 100. EU:s genomsnitt är 66,2. Sverige
får 82,6 poäng och toppar därmed listan före Danmark och Nederländerna.

I det sammalagda indexet hamnar Grekland, Ungern och Slovakien sist men
flera länder tar i år stora kliv framåt inom området makt med fler kvinnor på
beslutsfattande positioner.

Indexet presenterades av EIGE vid en konferens i Europeiska rådets
byggnad i Bryssel där Åsa Regnér framträdde med flera andra talare, bland
annat EU:s kommissionär för rättsliga frågor, konsumentfrågor och
jämställdhet, Vera Jurova.



Artikel från Socialdepartementet

Budget, toppmöte och
kunskapslyft i fokus för
barnrättsdelegationen
Publicerad 28 september 2017

Budgetsatsningar med fokus på barn, internationellt
toppmöte i Stockholm i februari och kunskapslyft för
barnets rättigheter var några av de frågor som stod i
fokus när barnrättsdelegationen träffades för fjärde
gången i ordningen.
Barnrättsdelegationens ordförande, statssekreterare Pernilla Baralt hälsade
välkomna när barnrättsdelegationen hade möte den 20 september.
- Dialogen med er är mycket viktig för oss och för barnrättspolitiken, men
nätverket är också värdefullt i sig självt. De tvärsamarbeten som vi vet
pågår, och som fortgående kommer att initieras är oerhört värdefulla.

Satsningar med fokus på barn i budgetpropositionen

Pernilla Baralt berättade vidare om höstens budgetproposition som just
lämnats till riksdagen.
- Det är mycket glädjande att regeringen nu levererat en budget med ett
starkt barnperspektiv. Vi gör flera satsningar som ska gynna barn och unga.

(Läs mer om dessa satsningar i faktarutan längre ner på sidan).

Förebygga våld mot barn och kunskapsspridning om
rättigheterna

Vad gäller barnrättspolitiken avser regeringen att nästa år särskilt fokusera
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på och arbeta med utsatta barn och skydd för barn mot våld,
människohandel, exploatering och sexuella övergrepp – såväl nationellt som
internationellt.
- Här har vi en mycket tät dialog med Justitiedepartementet. Det handlar dels
om lagstiftning och dels om kompetens. Att vi nu har en process i
Regeringskansliet för att göra barnkonventionen till lag underlättar dessa
diskussioner, berättade Pernilla Baralt.
- Vi kommer också att följa upp effekten av uppdragen till
Barnombudsmannen kring kunskapslyftet, samt se över strukturen för ett
långsiktigt stöd till kommuner och landsting i frågor som rör barnets
rättigheter.

End Violence Against Children Solutions Summit

I nästa informationspunkt berättade Pernilla Baralt att Sverige som
föregångsland i det globala partnerskapet mot våld mot barn, ska stå värd för
"Solutions Summit" i Stockholm 14-15 februari nästa år. Målgruppen är
regeringar, internationella organisationer och andra högnivåaktörer som
arbetar för att eliminera alla former av våld mot barn. Sammankomsten sker i
samarbete mellan den svenska regeringen, det globala partnerskapet mot
våld mot barn, FN-organ, WePROTECT Global Alliance, civilsamhälle och
näringsliv och fokus är att våld mot barn ska upphöra, och framför allt – hur
det kan förebyggas.
- Vår förhoppning är att detta ska få spridning i landet, och att vi kan arbeta
med frågorna även på kommunal nivå. Detta går ju till exempel att koppla till
arbetet med Agenda 2030, där kommunerna har ett ansvar. Regeringen
kommer att ha en dialog med SKL om lokala arrangemang. Vi vill gärna veta
mer om hur ni vill och kan bidra till detta och vill be er att fundera tills vi
föreslår att vi ses nästa gång i december, sa Pernilla Baralt.

Status i processen - barnkonventionen till lag

Pernilla Baralt delgav även status i processen med att göra barnkonventionen
till lag. Lagrådsremissen beslutades av regeringen den 6 juli och yttrandet
från Lagrådet har inkommit. Dessa synpunkter analyseras nu av regeringen.
- Vi är måna om att hantera lagrådets synpunkter på bästa sätt och vill att
detta ska bli så bra som möjligt. Vi har stor respekt för de frågor som finns,
men står samtidigt fast vid uppfattningen att fördelarna med inkorporering
överväger nackdelarna. Vårt angreppssätt är att fortsätta arbeta med
vägledningar och kunskapslyft. Målet är att barnkonventionen ska vara
inkorporerad i svensk lag 2020. Dessutom fortsätter transformeringsarbetet -



principen om barnets bästa som ett tillvägagångssätt behöver få ökat
genomslag i beslutsprocesser som rör barn.

Kunskapslyftet: Barnombudsmannen och
Migrationsverket

Delegationen fick sedan genom Janna Törneman och Karin Sjömilla
Fagerholm sedan ta del av Barnombudsmannens arbete med Kunskapslyftet,
och om hur det fungerar i praktiken på Migrationsverket via Sofia Sjöö.

 



Artikel från Socialdepartementet

Inbjudan till informationsmöte med
anledning av Sveriges rapport till
Europarådet gällande
Istanbulkonventionen
Publicerad 27 september 2017

Med anledning av Sveriges rapport till Europarådet
gällande Konventionen om förebyggande och
bekämpning av våld mot kvinnor och våld i hemmet
(Istanbulkonventionen) bjuder statssekreterare Pernilla
Baralt in till ett öppet möte med intresserade
civilsamhällesorganisationer den 25 oktober.
Istanbulkonventionen ratificerades av Sverige 2014. I september 2017
skickade Sverige sin första rapport till Europarådet om genomförandet av
konventionen. Under mötet vill vi informera om Sveriges rapportering och
hur fortsättningen för granskningsprocessen ser ut. Vi kommer även att
berätta om de möjligheter som finns att ge synpunkter under den kommande
granskningsprocessen.

När: Onsdagen den 25 oktober 2017 kl. 13:00–14:30.
Plats: Regeringskansliet, Stockholm, lokal meddelas senare.
Anmälan: Senast fredagen den 20 oktober kl. 13:00 till Eva Rod via e-
post eva.rod@regeringskansliet.se Vänligen ange namn och organisation
i anmälan.

I mån av plats hoppas vi kunna ta emot alla som är intresserade, men skriv
gärna prioritetsordning i anmälan om organisationen vill skicka mer än en
representant till mötet. En bekräftelse med aktuell plats skickas ut efter sista
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anmälningsdagen. Observera att legitimation behöver uppvisas vid entrén.
Välkomna!

Pernilla Baralt
Statssekreterare hos Åsa Regnér



Artikel från Socialdepartementet, Statsrådsberedningen

Möte med Pensionärskommittén
Publicerad 25 september 2017

Pensionärsorganisationerna har en lång och aktiv
tradition i svensk folkrörelse. I dag besökte statsminister
Stefan Löfven Pensionärskommittén som är ett forum
för överläggningar mellan regeringen och
representanter för organisationer som företräder
pensionärerna. Regeringens pensionärskommitté
träffas fyra gånger per år tillsammans med äldreminister
Åsa Regnér på Socialdepartementet.
På dagens möte tog man upp regeringens budgetsatsningar som rör äldre. Det
handlar om sänkt pensionärsskatt, höjt bostadstillägg och tandvårdsbidrag
samt förebyggande arbete mot fallolyckor. Välkomna satsningar i
regeringens arbete med att utveckla välfärden.

Sedan tidigare finns en rekordstor satsning på mer personal som ska ge ökad
trygghet och kvalité inom äldreomsorgen. Det är en bemanningssatsning på
sju miljarder från 2015-2018.
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Artikel från Socialdepartementet

Reformer inom
jämställdhetsområdet -
budgetpropositionen för 2018
Publicerad 20 september 2017 Uppdaterad 20 september 2017

Regeringen ger i budgetpropositionen för 2018 en rad
förslag som ska öka välfärden och tryggheten i Sverige.
Här kan du läsa om förslagen inom politikområdet
Jämställdhet. Budgetpropositionen är en
överenskommelse mellan regeringen och
Vänsterpartiet.
Förslagen presenteras i utgiftsområde 13, Jämställdhet och nyanländas
etablering.

Flerårig satsning mot hedersrelaterat våld och förtryck

Regeringen avser att genomföra en samlad, flerårig satsning för att förebygga
och bekämpa hedersrelaterat våld och förtryck som omfattar åtgärder för
100 miljoner kronor 2018 samt 57 miljoner kronor årligen 2019-2020.
Regeringen planerar uppdrag till länsstyrelser och andra myndigheter, stöd
till lokalt arbete samt till förebyggande verksamhet. Satsningen är inom
ramen för regeringens tioåriga nationella strategi för att förebygga och
bekämpa mäns våld mot kvinnor.

Artikel: Flerårig satsning mot hedersrelaterat våld och förtryck

Anslag till nya Jämställdhetsmyndigheten

Den jämställdhetsmyndighet som regeringen har beslutat att inrätta den 1
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januari 2018 i Göteborg kommer att bidra till en strategisk, sammanhållen
och hållbar styrning samt ett effektivt genomförande av
jämställdhetspolitiken. För år 2018 får myndigheten ett anslag på 80 miljoner
kronor.



Artikel från Socialdepartementet

Reformer för ökad trygghet och
välfärd i budgetpropositionen 2018
Publicerad 20 september 2017 Uppdaterad 20 september 2017

Regeringen ger i budgetpropositionen för 2018 en rad
förslag som ska öka välfärden och tryggheten i Sverige.
Här kan du läsa om förslagen inom
Socialdepartementets ansvarsområden.
Pressmeddelande: Välfärdssatsningar i höstbudgeten

Barnets rättigheter

Förslaget finns presenterat i utgiftsområde 9, hälsovård, sjukvård och social
omsorg.

Högnivåmöte om att eliminera våld mot barn

I februari 2018 kommer Sverige att vara värd för Solutions Summit, ett
högnivåmöte för regeringar, internationella organisationer och övriga aktörer
som arbetar för att eliminera alla former av våld mot flickor och pojkar.
Mötet är en del av det Globala partnerskapet, som Sverige ingår i, och som
startats på initiativ från UNICEF och WHO.

Funktionshinder

Förslaget finns presenterat i utgiftsområde 9, hälsovård, sjukvård och social
omsorg.

Höjd schablonersättning för assistansersättning
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Regeringen avser räkna upp schablonbeloppet för assistansersättning med
1,5 procent. Det är en högre uppräkning än det var för 2017 då schablonen
höjdes med 1,05 procent.

Förbättrad tolktjänst i arbetslivet

Regeringen satsar på ökade möjligheter till tolktjänst i arbetslivet. Syftet är
att stärka förutsättningarna på arbetsmarknaden för kvinnor och män som är
döva, dövblinda eller har nedsatt hörsel. För ändamålet avser regeringen
anslå 15 miljoner kronor om året för åren 2018 till 2020.

Jämställdhet

Ta del av samtliga satsningar inom jämställdhetsområdet här:
Reformer inom jämställdhetsområdet i budgetpropositionen 2018. 

Förslagen finns presenterade i utgiftsområde 13, Jämställdhet och nyanlända
invandrares etablering.

Flerårig satsning mot hedersrelaterat våld och förtryck

Regeringen avser att genomföra en samlad, flerårig satsning för att förebygga
och bekämpa hedersrelaterat våld och förtryck som omfattar åtgärder för
100 miljoner kronor 2018 samt 57 miljoner kronor årligen 2019-2020.

Artikel: Regeringen gör flerårig satsning mot hedersrelaterad våld och
förtryck

Anslag till nya Jämställdhetsmyndigheten

Den jämställdhetsmyndighet som regeringen har beslutat att inrätta den 1
januari 2018 i Göteborg kommer att bidra till en strategisk, sammanhållen
och hållbar styrning samt ett effektivt genomförande av
jämställdhetspolitiken. För år 2018 får myndigheten ett anslag på 80 miljoner
kronor.

Socialförsäkringar

Ta del av samtliga satsningar inom socialförsäkringsområdet här:  Reformer
inom Socialförsäkringsområdet - budgetpropositionen 2018



Förslagen nedan finns presenterat i utgiftsområde 10, Ekonomisk trygghet
vid sjukdom och funktionsnedsättning.

Höjt tak i sjukförsäkringen

Inkomsttaket vid beräkning av sjukpenninggrundande inkomst höjs från sju
och en halv till åtta gånger prisbasbeloppet från och med den 1 juli 2018.

Pressmeddelande: Regeringen höjer taket i sjukförsäkringen

Förbättringar för personer med aktivitets- och sjukersättning

Regeringen föreslår reformer på tre olika områden som förbättrar den
ekonomiska situationen för personer med aktivitets- och sjukersättning. 

Pressmeddelande: Regeringen stärker den ekonomiska tryggheten för
personer med sjukersättning och aktivitetsersättning

Förslag om sjukpenning i avvaktan på slutligt beslut

Förslaget syftar till att sjukskrivna inte ska behöva få sin ersättning indragen
retroaktivt.

Förslaget innebär att:
• Ett ärende om sjukpenning ska inte få avgöras till den försäkrades nackdel
utan att han eller hon har underrättats om innehållet i det kommande beslutet
samt fått tillfälle att yttra sig över det.
• SGI-skydd ska gälla under tid då den försäkrade väntar på ett slutligt
beslut.
• Sjukpenning ska lämnas till dess slutligt beslut har fattats av
Försäkringskassan om sjukpenning har betalats tidigare.

Förslag om förstärkt rehabilitering för återgång i arbete

Regeringen har tillsammans med Vänsterpartiet lagt förslag om åtgärder för
att stimulera och säkerställa att en tidig bedömning av rehabiliteringsbehov
och tidiga insatser för anpassning och rehabilitering på arbetsplatserna sker.
Syftet är att stärka individens möjlighet till rehabilitering.

Förslagen nedan finns presenterat i utgiftsområde 11, Ekonomisk trygghet
vid ålderdom:



Höjt bostadstillägg till pensionärer

Bostadstillägget, det särskilda bostadstillägget och äldreförsörjningsstödet
förbättras från och med 1 januari 2018. Regeringen satsar 655 miljoner
kronor årligen och 290 000 pensionärer påverkas av höjningen, varav 75
procent är kvinnor.

Pressmeddelande: Bostadstillägget höjs för 290 000 pensionärer

Sänkt skatt för pensionärer

Den 1 januari 2018 sänks skatten med upp till 5 000 kronor per år för 75
procent av alla personer över 65 år. Skattesänkningen omfattar nu 1,5
miljoner personer över 65 år och innebär att 3 av 4 äldre får sänkt skatt
2018.

Pressmeddelande: Sänkt skatt för pensionärer

Förslagen nedan finns presenterat i utgiftsområde 12, Ekonomisk trygghet
för familjer och barn:

Höjt barnbidrag

Regeringen föreslår att barnbidrag och förlängt barnbidrag ska höjas med
200 kronor per månad och barn från 1 mars 2018.

Pressmeddelande: Nu höjer vi barnbidraget och studiebidraget

Nytt åldersdifferentierat underhållsstöd

Regeringen vill höja underhållsstödet för äldre barn, i syfte att stärka de
barnfamiljer som har det tuffast ekonomiskt. Satsningen kommer i två delar
och ska nå både tonåringar över 15 år och barn mellan 11 och 14 år.

Pressmeddelande: Regeringen höjer underhållstödet för äldre barn ytterligare

Sjukvård

Ta del av samtliga satsningar inom sjukvårdsområdet här:
Reformer inom sjukvårdsområdet budgetpropositionen 2018



Förslagen nedan finns presenterat i utgiftsområde 9, Hälsovård, sjukvård och
social omsorg.

Patientmiljard - skärpt vårdgaranti i primärvården och
patientkontrakt

Regeringen vill stödja införandet av en skärpt vårdgaranti inom primärvården
och därmed förbättra tillgängligheten för patienterna. En miljard tillförs
årligen 2018-2021. Den så kallade patientmiljarden ska också stödja
införandet av patientkontrakt, för en mer sammanhållen plan över
inplanerade vårdinsatser. Det är särskilt viktigt för patienter med komplexa
vårdbehov och många vårdkontakter.

Goda arbetsvillkor och utvecklade arbetssätt för vårdens
personal

Regeringen satsar på att stimulera goda förutsättningar för sjukvårdens
medarbetare och utveckla vårdens verksamheter. När personal får mer tid
för vård och omvårdnad av patienterna stärks patientsäkerheten. Under
2018–2021 tillförs två miljarder kronor årligen för detta ändamål.

Stärkt förlossningsvård

För att möta problem och brister i förlossningsvården föreslår regeringen att
den nuvarande satsningen utökas och förlängs med en miljard kronor årligen
fram till 2022.

Pressmeddelande: En miljard per år till förlossningsvården

Höjt allmänt tandvårdsbidrag

Regeringen avser att fördubbla det allmänna tandvårdsbidraget från 300
kronor till 600 kronor för gruppen 23-29 år, från 150 till 300 kronor för
gruppen 30-64 år och från 300 kronor till 600 kronor för gruppen 65 år eller
äldre.

Pressmeddelande: Fler ska ha råd att gå till tandläkaren

Avgiftsfri screening för livmoderhalscancer



För att ingen kvinna ska behöva avstå gynekologisk cellprovtagning av
ekonomiska skäl genomför regeringen en satsning på avgiftsfri
livmoderhalscancerscreening.

Pressmeddelande: Avgiftsfri screening för livmoderhalscancer

Förbättrad psykisk hälsa

Regeringen gör bedömningen att det finns ett stort behov av att vidga
satsningen inom psykiatri och psykisk hälsa. Regeringen förstärker därför
arbetet med psykisk hälsa med 650 miljoner kronor för 2018 och avser att
stärka arbetet med 1 150 miljoner kronor per år 2019 och 2020.

Förstärkt barnhälsovård

Regeringen vill öka tillgängligheten i barnhälsovården för grupper som har
sämre hälsa och tandhälsa. För detta avsätts 137 miljoner kronor per år
2018–2020. Medlen ska även användas för att utveckla arbetet med
information och kommunikation om vacciner, för att kunna utöka
vaccinationsgraden. Dessutom avser regeringen fatta beslut om att utöka det
nationella vaccinationsprogrammet för barn med vaccination mot rotavirus.

Pressmeddelande: Stora satsningar på vård och socialtjänst i budgeten

Social omsorg

Ta del av samtliga satsningar inom social omsorg: 
Reformer inom social omsorg i budgetpropositionen 2018

Förslaget finns presenterat i utgiftsområde 9, Hälsovård, sjukvård och social
omsorg.

Avgiftsfria lovaktiviteter och simskola

Regeringen satsar på kostnadsfria sommarlovsaktiviteteter och kostnadsfria
aktiviteter under skollov. För åren 2018 till 2020 avser regeringen anslå 250
miljoner kronor om året så att kommunerna ska kunna erbjuda kostnadsfria
aktiviteter under skollov.

Pressmeddelande: Miljonstöd till kostnadsfria lovaktiviteter



Stöd till äldre med stora vård- och omsorgsbehov

Multisjuka äldre och äldre med omfattande behov kräver insatser från många
aktörer. Organisationen behöver förändras och vården och omsorgen
samordnas. Regeringen föreslår att 12 miljoner kronor per år avsätts för
insatsen under åren 2018 till 2020.

Förebyggande av fallolyckor

Fallolyckor är den olyckstyp som leder till flest dödsfall, flest antal
inläggningar på sjukhus och flest antal besök på akutmottagningar. För att
uppnå målet att halvera antalet fallolyckor avser regeringen att utveckla det
förebyggande arbetet.

Stärkt bemanning i sociala barn- och ungdomsvården

Regeringens pågående satsning på stärkt bemanning inom den sociala barn-
och ungdomsvården fortsätter som planerat. Under perioden 2018 till 2020
avser regeringen satsa ytterligare 250 miljoner kronor om året för att stärka
insatser till barn som far illa eller riskerar att fara illa.

Pressmeddelande: Stora satsningar på vård och socialtjänst i budgeten

Förstärkt anslag för Statens institutionsstyrelse

Under de senaste tre åren har efterfrågan varit mycket hög på vårdplatser på
de särskilda boenden som drivs av Statens institutionsstyrelse (SiS). För att
ge SiS förutsättningar att öka kapaciteten avser regeringen stärka
förvaltningsanslaget med 40 miljoner kronor för år 2017, 110 miljoner kronor
för 2018 och 150 miljoner kronor om året för åren 2019 till 2021.

Statlig satsning mot akut hemlöshet

Från 2018 till 2021 stödjer regeringen kommunerna med 25 miljoner kronor
om året för deras arbete mot akut hemlöshet.

Habiliteringsersättning

Regeringen avser från 2018 lämna ett bidrag till kommunerna på 350
miljoner kronor för deras arbete med så kallad Habiliteringsersättning.



Pressmeddelande: Höjd habiliteringssatsning för personer i daglig
verksamhet

 

 



Artikel från Socialdepartementet

Reformer inom området social
omsorg–budgetpropositionen
2018
Publicerad 19 september 2017

Regeringen ger i budgetpropositionen för 2018 en rad
förslag som ska öka välfärden och tryggheten i Sverige.
Flera av förslagen ska också leda till ökad jämställdhet,
vilket är högt prioriterat av Sveriges första feministiska
regering. Här kan du läsa om några av förslagen inom
social omsorg. Budgetpropositionen för 2018 är en
överenskommelse mellan regeringen och
Vänsterpartiet.

Avgiftsfria lovaktiviteter och simskola

Regeringen satsar på kostnadsfria sommarlovsaktiviteteter och kostnadsfria
aktiviteter under skollov.

För åren 2018 till 2020 avser regeringen anslå 250 miljoner kronor om året
så att kommunerna ska kunna erbjuda kostnadsfria aktiviteter under skollov.

Det är vanligare att barn med socioekonomiskt svagare bakgrund inte kan
simma. Regeringen avser därför göra det möjligt för kommunerna att erbjuda
kostnadsfri simskola för barn. För detta avser regeringen från 2018 stödja
kommunerna med 300 miljoner kronor om året.

Förslaget finns presenterat i utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård och social
omsorg.
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Pressmeddelande: Miljonstöd till kostnadsfria lovaktiviteter

Främja trygghet i hemmet – stöd till en samordnad
vård och omsorg för äldre med stora vård- och
omsorgsbehov

Multisjuka äldre och äldre med omfattande behov kräver insatser från många
aktörer. Organisationen behöver förändras och vården och omsorgen
samordnas. 

I framtiden kommer allt mer vård att utföras utanför sjukhusen och inte
sällan i patientens hem. Det blir därför en utmaning att samordna
landstingens hälso- och sjukvård och kommunernas äldreomsorg.
Kommunerna behöver praktiskt stöd med att införa metoder och arbetssätt
som främjar trygghet i hemmet och utökad samverkan.

Från 1 januari 2018 gäller lagen Samordning vid utskrivning från sjukhus.
Inför ikraftträdandet av lagen behöver rutiner och arbetssätt förändras.

Regeringen föreslår att 12 miljoner kronor per år avsätts för insatsen under
åren 2018 till 2020.

Förslaget finns presenterat i utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård och social
omsorg.

Förebyggande av fallolyckor

Fallolyckor är den olyckstyp som leder till flest dödsfall, flest antal
inläggningar på sjukhus och flest antal besök på akutmottagningar. För att
uppnå målet att halvera antalet fallolyckor avser regeringen att utveckla det
förebyggande arbetet. 

Arbetet omfattar spridning av kunskap till allmänhet och riskgrupper om vad
kvinnor och män kan göra för att själva undvika en fallolycka. Satsningen
omfattar också spridning av kunskaper och stöd till kommunerna om hur de
kan arbeta för att minska antalet fallolyckor. 

Regeringen föreslår att 13 miljoner kronor avsätts under åren 2018 till 2020
för fortsatt fallpreventivt arbete.

Förslaget finns presenterat i utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård och social



omsorg.

Stärkt bemanning och kvalitetsutveckling i barn- och
ungdomsvården

Regeringens pågående satsning på stärkt bemanning inom den sociala barn-
och ungdomsvården fortsätter som planerat. Under perioden 2018 till 2020
avser regeringen satsa ytterligare 250 miljoner kronor om året för att stärka
insatser till barn som far illa eller riskerar att fara illa.

Förslaget finns presenterat i utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård och social
omsorg.

Förstärkt anslag för Statens institutionsstyrelse

Under de senaste tre åren har efterfrågan varit mycket hög på vårdplatser på
de särskilda boenden som drivs av Statens institutionsstyrelse (SiS). Platsbrist
råder. Situationen har försvårat förutsättningarna för SiS att särskilja vården
efter behov.

Den ökade efterfrågan förklaras av det stora antalet ensamkommande barn
som kommit till Sverige. 

För att ge SiS förutsättningar att öka kapaciteten avser regeringen stärka SiS
förvaltningsanslag med 40 miljoner kronor för år 2017, 110 miljoner kronor
för 2018 och 150 miljoner kronor om året för åren 2019 till 2021.

Förslaget finns presenterat i utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård och social
omsorg.

Statlig satsning mot akut hemlöshet

Från 2018 till 2021 stödjer regeringen kommunerna med 25 miljoner kronor
om året för deras arbete mot akut hemlöshet.

Förslaget finns presenterat i utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård och social
omsorg.



Artikel från Socialdepartementet

Reformer inom området
funktionshinder –
budgetpropositionen 2018
Publicerad 19 september 2017

Regeringen ger i budgetpropositionen för 2018 en rad
förslag som ska öka välfärden och tryggheten i Sverige.
Flera av förslagen ska också leda till ökad jämställdhet,
vilket är högt prioriterat av Sveriges första feministiska
regering. Här kan du läsa om några av förslagen inom
funktionshinderspolitiken. Budgetpropositionen för 2018
är en överenskommelse mellan regeringen och
Vänsterpartiet.

Habiliteringsersättning

Regeringen avser från 2018 lämna ett bidrag till kommunerna på 350
miljoner kronor för deras arbete med så kallad Habiliteringsersättning. För
pengarna ska kommunerna exempelvis kunna införa eller höja en låg
dagpenning som ska uppmuntra kvinnor och män med funktionsnedsättning
att delta i den dagliga verksamheten. Regeringen avser även besluta om ett
tilläggsdirektiv till LSS-utredningen för att se över habiliteringsersättningen.

Förslaget finns presenterat i utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård och social
omsorg.

Pressmeddelande: Höjd habiliteringsersättning för personer i daglig
verksamhet

Höjd schablonersättning för assistansersättning
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Regeringen avser räkna upp schablonbeloppet för assistansersättning med
1,5 procent. Det är en högre uppräkning än den var för 2017 då schablonen
höjdes med 1,05 procent.

Förslaget finns presenterat i utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård och social
omsorg.

Förbättrad tolktjänst i arbetslivet

Regeringen satsar på ökade möjligheter till tolktjänst i arbetslivet. Syftet är
att stärka förutsättningarna på arbetsmarknaden för kvinnor och män som är
döva, dövblinda eller har nedsatt hörsel. För ändamålet avser regeringen
anslå 15 miljoner kronor om året för åren 2018 till 2020.

Förslaget finns presenterat i utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård och social
omsorg.



Artikel från Socialdepartementet

Reformer för ökad trygghet och
välfärd - budgetpropositionen
2018
Publicerad 01 september 2017 Uppdaterad 15 september 2017

Regeringen ger i budgetpropositionen för 2018 en rad
förslag som ska öka välfärden och tryggheten i Sverige.
Här kan du läsa om förslag, som publiceras löpande,
inom Socialdepartementets ansvarsområden.
Budgetpropositionen bygger på en överenskommelse
mellan regeringen och Vänsterpartiet.

Nu höjer vi barnbidraget och studiebidraget

Regeringen höjer barnbidraget samt studiebidraget för studerande i främst
gymnasieskolan med 200 kronor. Det är första gången på över 10 år som
bidragen höjs. Med satsningen vill regeringen öka jämlikheten och underlätta
den ekonomiska situationen för Sveriges barnfamiljer.

Pressmeddelande: Nu höjer vi barnbidraget och studiebidraget

Stora satsningar på vård och socialtjänst i budgeten

Regeringen gör flera stora satsningar på vård och socialtjänsten som syftar
till att förbättra barns och vuxnas hälsa samt stärka insatserna gentemot
utsatta grupper. Totalt omfattar satsningarna nästan en miljard kronor för år
2018, respektive nästan 1,5 miljarder år 2019 och 2020.

Pressmeddelande: Stora satsningar på vård och socialtjänst i budgeten
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En miljard per år till förlossningsvården

Den befintliga satsningen på förlossningsvården utökas med en miljard
kronor per år i en femårig satsning, 2018–2022 . Tillskottet ska framför allt
användas till att förstärka personaltätheten och förbättra arbetsmiljön inom
förlossningsvården, för att på så sätt ge en tryggare vård för blivande
föräldrar.   

Pressmeddelande: En miljard per år till förlossningsvården

Avgiftsfri screening för livmoderhalscancer

Screening för livmoderhalscancer, med gynekologisk cellprovtagning,
kommer att vara avgiftsfritt från och med 2018.

Pressmeddelande: Avgiftsfri screening för livmoderhalscancer

Regeringen höjer taket i sjukförsäkringen

Inkomsttaket i sjukförsäkringen höjs från 7,5 till 8 prisbasbelopp från och
med den 1 juli 2018. Det innebär en ekonomisk förstärkning för människor
som drabbas av ohälsa.

Pressmeddelande: Regeringen höjer taket i sjukförsäkringen

Fler ska ha råd att gå till tandläkaren

Det allmänna tandvårdsbidraget (ATB) dubbleras från och med den 15 april
2018. Höjningen syftar till att fler ska kunna besöka tandvården regelbundet.

Pressmeddelande: Fler ska ha råd att gå till tandläkaren

Sänkt skatt för pensionärer

Regeringen sänker skatten för pensionärer ännu kraftfullare än vad som
tidigare utlovats och fördubblar satsningen för 2018. Skatteklyftan mellan
pensionärer och löntagare tas nu helt bort till 2020.

Pressmeddelande: Sänkt skatt för pensionärer

Satsning med 100 mkr mot hedersvåld och förtryck



Regeringen gör stora satsningar på att bekämpa hedersvåld och förtryck med
investeringar på över 100 miljoner kronor 2018.  

Pressmeddelande: Kraftfulla satsningar på stärkt rättsväsende och ökad
trygghet

Bostadstillägg höjs för 290 000 pensionärer

Regeringen föreslår att bostadstillägget höjs för 290 000 pensionärer med
upp till 470 kronor i månaden från och med nästa år. Enligt förslaget höjs
taket från 5 000 till 5 600 kronor.

Pressmeddelandet: Bostadstillägget höjs för 290 000 pensionärer

Regeringen höjer underhållstödet för äldre barn ytterligare

För att stärka barnfamiljer som har det tufft ekonomiskt föreslår regeringen
att underhållsstödet höjs för äldre barn. Satsningen görs i två delar och riktas
både till tonåringar över 15 år och barn mellan 11 och 14 år.

Pressmeddelande: Regeringen höjer underhållstödet för äldre barn ytterligare

Stärkt ekonomisk trygghet för personer med sjuk- och
aktivitetsersättning

Regeringen föreslår reformer på tre olika områden som förbättrar den
ekonomiska situationen för personer med aktivitets- och sjukersättning.  

Pressmeddelande: Regeringen stärker den ekonomiska tryggheten för
personer med sjukersättning och aktivitetsersättning

Höjd habiliteringsersättning för personer i daglig
verksamhet

Förslag om att 350 miljoner kronor ska skjutas till kommunernas arbete med
att öka motivationen att delta i daglig verksamhet och uppmuntra fler
kommuner att införa habiliteringsersättning.

Pressmeddelande: Höjd habiliteringsersättning för personer i daglig
verksamhet



Miljonstöd till kostnadsfria lovaktiviteter

Regeringen avsätter 250 miljoner kronor per år under en treårsperiod för att
ge fler barn möjlighet till konsnadsfria aktiviteter under skolloven.
Satsningen sker utöver den redan befintliga sommarlovssatsningen på 200
miljoner kronor per år som löper 2016-2019.

Pressmeddelande: Miljonstöd till kostnadsfria lovaktiviteter



Artikel från Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Transportstyrelsens arbete ses
över och skolplikt från sex års
ålder
Publicerad 03 augusti 2017

Regeringen har beslutat att se över Transportstyrelsens
arbete och ger myndigheten två uppdrag.
Grundskoleutredningens förslag om skolstart från sex
års ålder tas vidare till lagrådet. Det var två av
nyheterna som presenterades på pressfikan efter
regeringssammanträdet den 3 augusti.
Statsrådet Ylva Johansson ledde regeringens pressfika där även statsråden,
Gustav Fridolin, Annika Strandhäll, Tomas Eneroth och Åsa Regnér deltog.
Många journalister hade fortsatt frågor kring Transportstyrelsen, frågor som
besvarades av infrastrukturminister Tomas Eneroth.

Ylva Johansson, arbetsmarknads- och etableringsminister, inledde med att
berätta om sysselsättningen som fortsätter att öka och att över fem miljoner
människor i Sverige idag är i arbete, vilket är 226 000 fler än vid förra valet.

Transportstyrelsens arbete ses över

Regeringen ska se över Transportstyrelsens arbete och beslutade i dag att ge
myndigheten två uppdrag. I granskningsuppdraget ska en utredare gå igenom
händelserna som ledde fram till att säkerhetskänslig och av andra skäl
sekretessbelagd information hanterades på ett sätt som strider mot svensk
lagstiftning. I kartläggningsuppdraget ska Transportstyrelsen kartlägga vilka
uppgifter som har hanterats av icke-säkerhetsprövade medarbetare hos
leverantörer och underleverantörer samt vilka av dessa uppgifter som är
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säkerhetskänsliga eller av andra skäl sekretessbelagda.

Båda uppdragen ska redovisas till Näringsdepartementet senast den 31
januari 2018.

Pressmeddelande: Regeringen ser över Transportstyrelsens arbete

Skolplikt från sex års ålder

Regeringen beslutade i dag om en lagrådsremiss att införa skolplikt från sex
års ålder, det vill säga höstterminen då barnet fyller sex år. På så vis vill
regeringen säkerställa en jämlik skola för alla. Ungefär två procent av alla
sexåringar idag går inte i förskola, förskoleklass eller årskurs 1 i skolan. Det
motsvarar cirka 2 000 barn årligen.

- Det är viktigt för de sexåringar som inte går i förskoleklass men också för
förskolans status, sade Gustav Fridolin, utbildningsminister.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2018 och tillämpas från
höstterminen 2018.

Pressmeddelande: Skolplikt från sex års ålder

3,7 miljoner till sexualupplysning på olika språk

RFSU får 3,7 miljoner kronor av regeringen för att förbättra den sexuella-
och reproduktiva hälsan. Pengarna ska också gå till att sprida kunskap om de
sexuella- och reproduktiva rättigheterna inom samma målgrupp. Det innebär
att regeringen fortsätter stödja det framgångsrika projekt som RFSU bedrivit
sedan 2016 och som bland annat har innefattat informationsfilmer på olika
språk.

Pressmeddelande: Pengar till RFSU för sexualupplysning på olika språk

Ekonomiskt bistånd kartläggs

Regeringen har gett socialstyrelsen i uppdrag att kartlägga hur ekonomiskt
bistånd hanteras ur ett jämställdhetsperspektiv. Syftet är bland annat att
säkra en jämställd utbetalning av bistånd.

- Vi ser att biståndet ofta betalas ut till ett konto i hushållet, då oftast
mannens. Det är inte rimligt att samhället är med och förstärker konservativa



föreställningar om mannen som huvudsaklig familjeförsörjare, sade Åsa
Regnér, jämställdhetsminister.

Pressmeddelande: Ekonomiskt bistånd kartläggs ur ett
jämställdhetsperspektiv



Artikel från Socialdepartementet

Frågor och svar om att göra FN:s
barnkonvention till svensk lag
Publicerad 06 juli 2017

Regeringen har beslutat om en lagrådsremiss med
förslag om att göra FN:s barnkonvention till svensk lag.
Regeringen anser att barnkonventionens starka
ställning behöver tydliggöras och att ett
barnrättsbaserat synsätt ska ha stort genomslag i
rättstillämpningen.

Varför vill regeringen göra barnkonventionen till lag?

Trots strategiska åtgärder och trots att barnets rättigheter fortlöpande
transformerats in i gällande rätt och gett avtryck i ny lagstiftning har
rättigheterna inte fått tillräckligt genomslag i beslutsprocesser som rör barn.
Att barnkonventionen i förhållande till barn innebär skyldigheter för
verksamheter på statlig och kommunal nivå har inte heller fått tillräckligt
genomslag.

Regeringen anser att barnkonventionens starka ställning behöver tydliggöras
och att ett barnrättsbaserat synsätt ska ha stort genomslag i
rättstillämpningen.

På vilket sätt finns det brister i genomslaget av barnets
rättigheter?

Barnrättighetsutredningens kartläggningar visar på en rad brister när det
gäller genomslaget för barns rättigheter och för ett barnrättsbaserat synsätt.
Tydligast är bristerna i fråga om principen om barnets bästa och barnets rätt
att få uttrycka sina åsikter.
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På vilket sätt förväntas barnets rättigheter få ökat
genomslag i svensk rättstillämpning med barnkonventionen
som lag?

En inkorporering av barnkonventionen innebär att tjänstemän och
beslutsfattare måste förhålla sig till barnkonventionen på ett annat sätt än i
dag. En inkorporering innebär ett tydligare krav på att rättstillämpare ska
beakta de rättigheter som följer av barnkonventionen vid avvägningar och
bedömningar som görs i beslutsprocesser i mål och ärenden som rör barn.

En inkorporering av barnkonventionen tydliggör att principen om barnets
bästa ska användas som ett tillvägagångssätt i beslutsprocesser i mål och
ärenden som rör barn och grundas i de rättigheter barnet har enligt
konventionen. En inkorporering innebär att barnets roll som rättssubjekt med
egna specifika rättigheter tydliggörs.

Vilken blir skillnaden med barnkonventionen som lag
gentemot som ratificerad konvention?

Genom en inkorporering av barnkonventionen kommer de mänskliga
rättigheter som tillkommer barn att finnas samlade i en lag. Konventionen
som helhet blir synligare och det blir tydligt att rättigheterna i konventionen
hänger samman och ska tolkas i relation till varandra. En inkorporering av
barnkonventionen klargör att annan lagstiftning som rör barn, t.ex.
bestämmelser i föräldrabalken, utlänningslagen, skollagen, lagen om stöd och
service till vissa funktionshindrade och socialtjänstlagen, ska tolkas utifrån
konventionen i dess helhet och inte endast utifrån de bestämmelser som
transformerats i respektive lag.

Behövs andra insatser för att stärka tillämpningen av
barnets rättigheter?

För att barnets rättigheter ska få önskat genomslag krävs utöver en
inkorporering av barnkonventionen fortsatt transformering av konventionen.
Regeringen redovisar i lagrådsremissen också de åtgärder som vid¬tagits för
att öka kunskapen om barnkonventionen bland barn och unga, i kommuner,
landsting och statliga myndigheter. Regeringen aviserar i lagrådsremissen att
en utredning kommer att ges i uppdrag att genomföra en bred kartläggning av
hur barnkonventionen behandlas i svensk lagstiftning och i
rätts¬tillämpningen och att konventions¬bestämmelsernas innebörd



systematiskt ska analyseras utifrån svenska förhållanden.

Vidare aviserar rege¬ringen att en vägledning för hur barnkonventionen kan
tolkas och tilläm¬pas utifrån folkrättsliga tolkningsregler ska utformas samt
att en nyöversättning av barn¬konventionen på svenska bör publiceras i
samband med inkorporeringen.

Hur kommer barn i Sverige att märka att barnkonventionen
är lag?

En inkorporering av barnkonventionen innebär ett tydligare krav på att
rättstillämpare ska beakta de rättigheter som följer av barnkonventionen vid
avvägningar och bedömningar som görs i beslutsprocesser i mål och ärenden
som rör barn. Vidare medför en inkorporering att barnets roll som
rättssubjekt med egna specifika rättigheter tydliggörs och kan därmed
förväntas medverka till att barnet i högre grad hamnar i fokus i de situationer
som gäller barnet.

Hur förhåller sig andra lagar till barnkonventionen?

Den föreslagna inkorporeringen innebär i princip inte någon ny uppgift för
tilläm¬parna då lagstiftningen redan idag ska tolkas i enlighet med
barnkonventionen. Däremot innebär inkorporeringen ett tydligare krav på att
rätts¬tillämparna ska beakta de rättigheter som följer av barnkonventionen
vid avvägningar och bedömningar som görs i beslutsprocesser i mål och
ärenden som rör barn och tolka svenska bestämmelser i förhållande till
barnkonventionen utifrån folkrättsliga tolkningsprinciper.

Genom en inkorporering blir konventionens bestämmelser gällande som lag
och kan, med reservation för att alla bestämmelser inte är direkt tillämpliga i
varje enskilt fall, läggas till grund för myndigheters beslut i mål och ärenden
och på så sätt fylla ut eventuella luckor i lagstiftningen. Inkorporeringen av
barnkonventionen innebär inte att den får företräde framför annan
lagstiftning. Hur en eventuell motstridighet mellan den inkorporerade
konventionen och annan lagstiftning ska avgöras måste avgöras med hjälp av
allmänna rättsliga tolkningsprinciper.

Varför dröjer lagens ikraftträdande till år 2020?

Lagen föreslås träda i kraft den 1 januari 2020. Regeringen anser att det
behövs mer tid innan lagen träder i kraft än vad utredningen bedömt för att



rättstillämpande myndigheter ska ges tid att förbereda sig.

Regeringen kan genom tidigare kartläggningar konstatera att svensk rätt över
lag stämmer väl överens med barnkonventionen, men för att underlätta för
rättstillämparen och öka förutsebarheten är det av stor vikt att
transformeringen fortsätter både inför och efter inkorporeringen. Ett senare
ikraftträdande ger större utrymme för transformeringsarbete inför en
inkorporering. Regeringen är också medveten om att det kan saknas
erfarenhet av och kunskap om att tolka och tillämpa internationella
konventioner och anser därför att det inför en inkorporering av
barnkonventionen dessutom behövs ytterligare kunskapshöjande insatser vid
sidan av det arbete som redan pågår och de satsningar som görs, bland annat
av Barnombudsmannen och inom ramen för regeringens strategiska arbete
för mänskliga rättigheter.

Med ett senare ikraftträdande ges också utrymme för ytterligare analyser och
utredning bland annat av konventionsbestämmelsernas innebörd.

 



Artikel från Socialdepartementet

Regeringen tar nästa steg för att
göra barnkonventionen till lag (för
dig som är barn)
Publicerad 06 juli 2017

Regeringen vill göra FN:s barnkonvention till svensk
lag. Barnkonventionen innehåller regler för barns
rättigheter. Med den här lagen vill regeringen att det ska
bli tydligare att barn har egna rättigheter och att det ska
blir tydligare hur vuxna ska använda barnkonventionen
när de fattar beslut som rör barn.
Reglerna i barnkonventionen är uppdelade i olika delar med texter som
kallas artiklar. Artiklarna handlar till exempel om att barn ska behandlas lika,
att vuxna ska se till det som är bäst för barnet, att vuxna ska lyssna på barn
och att barn har rätt att gå i skolan.

Nästan alla länder i världen har skrivit under barnkonventionen. Det betyder
att de länderna har sagt att de ska följa reglerna som finns i konventionen.
Sverige skrev under barnkonventionen 1990.

Sveriges regering vill göra barnkonventionen till lag. Barns rättigheter är
viktiga och med lagen blir det tydligare hur vuxna ska använda
barnkonventionen. Med barnkonventionen som lag vill regeringen att det ska
bli tydligare att du som barn har rätt att vara delaktig i beslut som rör dig.
När vuxna tar beslut som handlar om dig ska de lyssna på vad du som barn
säger och tänka på vad som är det bästa för dig.

FN, Förenta Nationerna, är en internationell organisation för fred och
säkerhet i världen och för samarbete mellan länder. FN bildades 1945 och
Sverige blev medlemmar året efter. Nästan alla världens länder är

https://www.regeringen.se/


medlemmar i FN.



Artikel från Socialdepartementet

Frågor och svar om
barnkonventionen blir lag (för dig
som är barn)
Publicerad 06 juli 2017

Regeringen vill göra FN:s barnkonvention till svensk
lag. Barnkonventionen innehåller regler för barns
rättigheter. Här finns svar till barn på vanliga frågor om
detta.

Vad är barnkonventionen?

1989 röstade FN ja till barnkonventionen. Barnkonventionen innehåller
regler om barns rättigheter. De här reglerna gäller alla barn som är under 18
år. Nästan alla världens länder har skrivit under barnkonventionen. När ett
land skriver under en konvention lovar de att följa de olika reglerna som
finns i konventionen.

Reglerna i konventionen är uppdelade i olika delar med texter som kallas
artiklar. Barnkonventionen innehåller 54 artiklar. Artiklarna handlar till
exempel om att barn ska behandlas lika, att vuxna ska lyssna på barn och att
barn har rätt att gå i skolan. Barn har alltså särskilda rättigheter just för att de
är barn.

Varför vill regeringen göra barnkonventionen till lag?

En utredning som har studerat barnets rättigheter i Sverige har kommit fram
till att vuxna inte alltid använder barnkonventionen på det sätt som de borde.
Det här vill regeringen ändra på genom att göra barnkonventionen till svensk
lag. Regeringen vill göra barnkonventionen till lag för att höja statusen för
barns rättigheter så att alla ska ta barns rättigheter på allvar.
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Med barnkonventionen som lag kommer alla regler i barnkonventionen att
samlas i en och samma lag. Det gör att barnkonventionen blir tydligare och
att den syns på ett bättre sätt.
Med barnkonventionen som lag vill regeringen att det ska bli tydligare att
barn ska ses som rättighetsbärare. Det betyder att man ska se barn som
personer som har egna rättigheter.

Vad betyder den här lagen för mig som barn?

Med lagen blir det tydligare att du som barn har egna rättigheter och att de
rättigheterna måste följas. Med barnkonventionen som svensk lag blir det
tydligare att reglerna i barnkonventionen ska följas.
Lagen betyder att du som barn ska få vara mer delaktig i beslut som rör dig.
Vuxna måste lyssna på vad du säger. När vuxna tar beslut som handlar om
dig måste de tänka på och prata om vad som är bäst för dig. Vuxna ska inte
bara prata med andra vuxna om dig, utan prata med dig om sådant som rör
dig.

Gör regeringen något annat för att stärka barnets
rättigheter?

Ja! I Sverige finns ett särskilt politikområde för barns rättigheter. Regeringen
vill att Sverige ska vara ett av de allra bästa länderna för barn att växa upp i.
Barnombudsmannen är en person som utses av regeringen och som har i
uppgift att företräda barns och ungas rättigheter, att bevaka hur
barnkonventionen följs och att informera och sprida kunskap om
konventionen.

Regeringen vill att alla människor ska veta vilka rättigheter barn har och hur
barnkonventionen ska användas. Regeringen har därför gett
Barnombudsmannen i uppgift att göra så att barn och unga har möjlighet att
lära sig om sina rättigheter, till exempel i skolan. Regeringen har också gett
Barnombudsmannen i uppgift att se till så att vuxna som arbetar med barn lär
sig mer om barns rättigheter. Det här kan till exempel vara de vuxna som
arbetar i skolan, på sjukhuset eller i kommunen.

Om du vill veta mer om barns rättigheter och barnkonventionen kan du läsa
mer på Barnombudsmannens hemsida.



Artikel från Socialdepartementet

Kommun och stat delar ansvaret
för personlig assistans
Publicerad 30 juni 2017

Regeringen har inte gjort några förändringar i rätten till
assistans eller genomfört några neddragningar. Under
de senaste åren har det kommit vägledande domar från
rättsväsendet som Försäkringskassan är skyldig att
följa och som har förändrat hur lagstiftningen i vissa
frågor tolkas och tillämpas. Hur domstolar,
Försäkringskassa och andra myndigheter tolkar lagen
och rättspraxis får regeringen inte ha några synpunkter
på. Men det är regeringens ansvar att följa vad
konsekvenserna blir för de personer som har rätt till
personlig assistans och eventuellt föreslå lagändringar.

Ser över LSS och följer upp domar

Regeringen har tillsatt en utredning som ser över hela LSS-lagstiftningen.
Målet är att lagen ska bli enklare att tolka så att alla behandlas lika.
Uppdraget ska redovisas 1 oktober 2018.

Försäkringskassan och Socialstyrelsen har också fått i uppdrag att under
2017 utifrån olika aspekter följa upp konsekvenserna av domarna samt
lämna förslag så att människor inte blir utan stöd om det blir förändringar i
deras assistansbeslut. Exempelvis tittar myndigheterna på skäl för avslag,
indragningar och avslut av assistansersättningen.

Kommunens ansvar upp till 20 timmar
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Funktionsnedsattas behov av stöd och service tillgodoses i huvudsak av
kommunen enligt LSS, Lagen om stöd och service till vissa
funktionshindrade. LSS ger förutom rätt till personlig assistans också rätt till
nio andra insatser vilka kommunen alltså ansvarar för. Funktionsnedsatta
kan också få insatser enligt Socialtjänstlagen (SoL).

Ansvaret för just insatsen personlig assistans är fördelat mellan kommun och
staten, det vill säga Försäkringskassan. Om en persons behov av assistans för
det som i lagen kallas ”grundläggande behov” bedöms understiga 20 timmar i
veckan ska kommunen ta hand om det. Dessa är ”personlig hygien, måltider,
att klä av och på sig, att kommunicera med andra eller annan hjälp som
förutsätter ingående kunskaper om den funktionshindrade”.

Om en person bedöms behöva mer än 20 timmars personlig assistans i
veckan för ”grundläggande behov” är det Försäkringskassans ansvar att
utreda och bevilja ersättning. Detta regleras i Socialförsäkringsbalken.
Anledningen till detta är att staten går in och bidrar när det handlar om stora
kostnader.

När föräldrar till ett barn med funktionsnedsättning ansöker om
assistansersättning görs bedömningen med hänsyn till det normala
föräldraansvaret, det vill säga hur mycket hjälp och stöd barnet behövt om
det inte haft sin funktionsnedsättning.

Sjukvård inte ett ”grundläggande behov”

Det är inte möjligt att få personlig assistans för sjukvårdande insatser enligt
Hälso- och sjukvårdslagen. Det är insatser som ska utföras och betalas av
sjukvårdshuvudmannen, alltså landsting eller region. Enligt lag ingår
sjukvårdande insatser inte i det som kallas för ”grundläggande behov” och
som ska tillgodoses av kommun eller försäkringskassa.

Sjukvårdande insatser ingår alltså inte i bedömningen av hur många
assistanstimmar en person behöver. För personer med dessa behov är det i
stället hälso- och sjukvården som har huvudansvaret för att bedöma vilka
insatser som behöver göras och av vem. Om en legitimerad person från
sjukvården har bedömt att en hälso- och sjukvårdsåtgärd kan utföras av
patienten själv kallas det ”egenvård” och denna kan ibland ingå i
bedömningen av behovet av assistanstimmar.

Nya rutiner för utbetalning



Beträffande utbetalning av assistansersättning har Försäkringskassan sedan
en tid tillbaka ändrat sina rutiner från att betala i förskott till att nu betala i
efterskott. Detta för att ersättningen ska överensstämma med det faktiska
antalet utförda assistanstimmar.

Som ett led i regeringens satsning på att komma tillrätta med eventuellt
missbruk och brottslighet får IVO, Inspektionen för vård och omsorg, mer
resurser för stärkt tillsyn och tillståndsgivning av anordnare av personlig
assistans.



Artikel från Socialdepartementet

Sverige och Rumänien utbyter
erfarenheter
Publicerad 08 juni 2017

Nu är det två år sedan Rumänien och Sverige
undertecknade ett samförståndsavtal om samarbete och
utbyte av kunskap om barns rättigheter, jämställdhet
och social välfärd. – Samförståndsavtalet har stärkt
våra bilaterala relationer och fungerar som en plattform
för utbyte i arbetet med utsatta grupper på olika nivåer.
Samtidigt stärker det vår kompetens genom
studiebesök på expertnivå. Avtalet har också underlättat
samarbetet på EU-nivå, säger statsrådet Åsa Regnér.
Med anledning av samförståndsavtalets tvåårsdag hade Socialdepartementet
bjudit in till dialogmöte för att informera om det pågående arbetet och ta del
av organisationernas erfarenheter, inspel och åsikter.

Dialogmötet leddes av statssekreterare Pernilla Baralt, Sverige, och
statssekreterare Adrian Marius Dobre, Rumänien.

Vid dialogmötet deltog organisationer verksamma i Rumänien (Swedish Civil
Society Network for Romania), företrädare för riksdagspartierna, Rumäniens
ambassadör Iulian Buga, chef för internationella enheten på rumänska
socialministeriet, Ivona Batali, samt samordnare för EU-medborgare som
saknar uppehållsrätt, Claes Ling-Vannerus, från Länsstyrelsen Stockholm.

Samförståndsavtalet har generellt sett bidragit till ett gott samarbetsklimat
med rumänska företrädare på central och lokal nivå. Detta har också varit
värdefullt för de svenska organisationerna som arbetar med utsatta grupper
och social inkludering i Rumänien.
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Artikel från Socialdepartementet

Regeringen prioriterar universell
utformning med tillgänglighet för
alla
Publicerad 30 maj 2017

– Principen om universell utformning innebär att
samhället ska vara tillgängligt för så många som möjligt
och är högt prioriterad av regeringen. Utmaningen nu är
att konkretisera principen. Det sa statsrådet Åsa Regnér
när hon måndagen den 29 maj träffade
Funktionshindersdelegationen.
Mötet handlade till stor del om den proposition för funktionshinderspolitiken
som regeringen nyligen överlämnat till riksdagen. Åsa Regnér gick under
mötet igenom propositionens förslag.

Samhället ska ta tillvara allas kunskaper,
kompetenser och erfarenheter

Den kommande politiken tar sitt ursprung i Sveriges internationella
åtaganden om mänskliga rättigheter. Den ska vara en del i arbetet för ett mer
jämlikt samhälle. Ett samhälle där människors olika bakgrund och
förutsättningar inte ska avgöra möjligheterna för delaktighet i samhället.

– I ett samhälle tillgängligt för så många som möjligt kan allas kunskaper,
kompetenser och erfarenheter tas tillvara. Det är bra för enskilda individer,
men det är också något vi alla tjänar på, något som är bra för Sverige som
land, sa Åsa Regnér.

En del av mötestiden användes också till att utbyta synpunkter och idéer
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samt diskutera hur regering och funktionshindersrörelsen gemensamt kan
arbeta vidare för att nå ett bra resultat.

Politik för bostäder och digitalisering

Susanne Åkesson, politiskt sakkunnig hos bostads- och digitaliseringsminister
Peter Eriksson, medverkade vid mötet. Susanne Åkesson berättade om
regeringens politik för bostäder och digitalisering som också är viktiga
områden i regeringens proposition för funktionshinderspolitiken.

Universell utformning för långsiktig hållbarhet

Ines Uusman, 1:a vice ordförande i Funktionsrätt Sverige, berättade därefter
om Universell utformning för långsiktig hållbarhet. Därefter följde en
frågestund om principen om universell utformning och tillgänglighet i byggd
miljö kopplat till undantag i bygglagstiftning och tillfälliga bygglov. Frågor
ställdes också om digitalisering i relation till tillgänglighet och även med
koppling till hjälpmedel.

Kanslirådet Emelie Lindahl informerade därefter om det tionde
statspartsmötet om konventionen om rättigheter för personer med
funktionsnedsättning som den 13 till 15 juni 2017 genomförs i Förenta
nationernas högkvarter i New York.

Mötet avslutades med att departementssekreterare Christina Velander
informerade om läget i förhandlingarna om Tillgänglighetsdirektivet som nu
pågår under det maltesiska EU-ordförandeskapet.



Artikel från Socialdepartementet

Framtidens funktionshinderspolitik
för delaktighet i samhället
Publicerad 30 maj 2017

Sammanfattning på lättläst svenska av propositionen
2016/17:188 Nationellt mål och inriktning för
funktionshinderspolitiken.
I propositionen berättar regeringen
om sin funktionshinderspolitik.
Det vill säga hur den vill arbeta
för att Sverige ska bli ett mer jämlikt samhälle.
Regeringen vill ha ett samhälle där alla har
samma möjligheter att vara delaktiga.
Det ska inte spela någon roll
varifrån någon kommer eller om
någon har en funktionsnedsättning.
Funktionshinderspolitiken hör ihop med
FN:s konvention om rättigheter
för personer med funktionsnedsättning.

I propositionen föreslår regeringen
ett nytt och tydligare mål
för den svenska funktionshinderspolitiken.
Regeringen beskriver också hur den ska nå målet.

I propositionen berättar regeringen
om saker som ska hjälpa den att nå målet.
Det gäller saker inom viktiga områden
som arbetsmarknad, utbildning, it-politiken,
transporter och diskriminering.

Det är saker som FN har påpekat
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att Sverige måste jobba med.
Det är också samma saker
som berör personer med funktionsnedsättning
i FN:s globala mål för år 2030.
De globala målen finns med
i FN:s Agenda 2030 för en hållbar utveckling.

I propositionen föreslår regeringen också
några andra saker. Bland annat ska
Socialstyrelsen ta fram en utbildning på nätet
för personer som jobbar i kommuner och landsting.
Utbildningen ska handla om mänskliga rättigheter
för personer med funktionsnedsättningar.

Regeringen ger också Myndigheten för delaktighet
13 miljoner kronor. 
Pengarna ska myndigheten använda för att
stödja kommuner och landsting
i deras arbete med att nå de mål
som regeringen har föreslagit i propositionen.

Regeringen vill också starta
en särskild utredning om funktionshinderspolitiken.
Utredningen ska se över hur politiken styrs. 



Artikel från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Pensionärskommittén diskuterade
bostäder, ekonomi och
levnadsvillkor
Publicerad 24 maj 2017

– Bostäder är en viktig fråga för äldre. Vi måste bygga
fler särskilda boenden. Dessutom måste vi se till att
äldre kvinnor och män, som inte vill bo kvar hemma,
inte tvingas till det. Med den ensamhet och otrygghet
som det kan innebära. Det sa äldreminister Åsa Regnér
när hon och finansminister Magdalena Andersson den
22 maj mötte Pensionärskommittén.

Ny mellannivå för äldreboenden

Vid mötet med Pensionärskommitten berättade äldreministern främst om
boende för äldre och vad regeringen gör i den frågan.

– Regeringen har infört ett investeringsstöd för äldreboenden och ett förslag
om att ge kommunerna möjlighet att införa en ny nivå av särskilda boenden,
ett slags mellanboende, Det är bra. Men vi behöver göra ännu mer, sa
äldreminister Åsa Regnér.

Åsa Regnér berättade också om läget när det gäller ett par utredningar och
att eventuellt göra ett studiebesök i Danmark till hösten.

Pension ska beskattas som lön

Inbjuden gäst vid mötet var finansminister Magdalena Andersson. Hon
talade främst om sin syn på pensionärers ekonomi och levnadsvillkor.
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– Vi har hela tiden varit emot att pensionärer betalar högre skatt än löntagare
på motsvarande inkomst. Det känns därför väldigt bra att vi redan tagit ett
första steg och nu föreslår ett andra steg mot att helt avskaffa den
pensionärsskatt som infördes av den förra regeringen. Pension är uppskjuten
lön och ska beskattas som lön, sa finansminister Magdalena Andersson.

Vid den efterföljande frågestunden fick Pensionärskommittén tillfälle att
diskutera bland annat skatter för pensionärer, reavinstbeskattningens
inlåsningseffekt, bostäder för äldre, bostadstillägg, tandvård för äldre och
kompetensen hos personalen vid äldreomsorgen.

Therese Svanström Andersson, statssekreterare hos socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll, avslutade mötet med att berätta om Pensionsgruppens
arbete för trygga och hållbara pensioner.  



Artikel från Socialdepartementet

Våldsförebyggande arbete i
Botkyrka ger effekt
Publicerad 24 maj 2017

Det grova våldet har minskat i Botkyrka sedan
socialtjänst, polis och skola började samverka och
slutade arbeta i stuprör. Pernilla Vera-Jr, sektionschef
för socialtjänstens resursenhet, Erik Åkerlund,
polismyndigheten och Jan Jönsson, rektor besökte
Regeringskansliet i maj för att berätta om det
våldsförebyggande arbetet genom metoden Mentors in
Violence Prevention (MVP). Att utbilda personal,
medvetet bygga relationer samt göra arbetet till en del
av den ordinarie verksamheten är tre viktiga faktorer
bakom att våldet har minskat i Botkyrka.
I november presenterade regeringen en tioårig nationell strategi för att
förebygga och bekämpa mäns våld mot kvinnor. Särskilt angeläget i strategin
är att utveckla våldsförebyggande insatser.

− Jag har tidigare fått möjlighet att på plats ta del av Botkyrkas
våldförebyggande arbete. Både tankarna, erfarenheterna och kunskapen som
ligger bakom, men även det konkreta arbetet. Jag uppfattar att det är den här
vägen vi måste gå. Slaget ska aldrig utdelas, våldtäkten ska aldrig ske – det
måste vara allas ambition som arbetar med barn och unga, säger barn- och
jämställdhetsminister Åsa Regnér.

För att stärka jämställdhetsarbetets inriktning på frågor om män och
jämställdhet har regeringen och Sveriges Kommuner och Landsting (SKL)
ingått en överenskommelse för 2017 där det ingår att sprida goda exempel på

https://www.regeringen.se/


våldspreventivt arbete med fokus på maskulinitetsnormer. Regeringen har
också gett Myndigheten för ungdoms och civilsamhällesfrågor, MUCF, i
uppdrag att aktivt främja användningen av effektiva våldsförebyggande
program i kommuner och andra organisationer inom det civila samhället.

Socialtjänsten i Botkyrka har samordningsansvar

Botkyrka kommun är bland de första i landet med att arbeta utifrån det
våldsförebyggande programmet Mentors in Violence Prevention (MVP). När
kommunen påbörjade arbetet 2014 fanns det problem med mycket våld och
grovt våld bland unga men liten samverkan mellan skolan, socialtjänsten och
polisen.

- Istället för att skicka papper mellan varandra med anmälningar om våld
kom vi fram till att vi behövde samverka och sluta arbeta i stuprör. Det har
också varit viktigt att det våldsförebyggande arbetet inte är ett projekt utan
en del av den ordinarie verksamheten. Vi har inga extra resurser utan vi har
behövt växla om resurser vi redan har, säger Jan Jönsson, rektor vid Karsby
International School, en av tre skolor i Norsborg som deltar i MVP-
programmet.

Socialtjänsten har ett samordningsansvar men både polisen och skolorna har
gjort överenskommelser för uppdraget. All personal har utbildats i metoden
och motiverade skolelever har utsetts till mentorer för sina kamrater. Under
utbildningarna har åskådarperspektivet diskuterats mycket.

− Det är inte bara de som ansvarar för våldet eller blir utsatta som är en del
av våldet utan även de som ser på. Därför är det viktigt att aktivera alla runt
omkring och få människor att våga säga ifrån, säger Pernilla Vera-Jr,
sektionschef för socialtjänstens resursenhet.

Alla barn behöver en trygg bas

Erik Åkerlund berättar att det finns en projekttrötthet inom polisen och
förklara varför detta samverkande arbete fungerar bättre.
− Det har varit för mycket lappa ihop utan långsiktighet. Genom det här
arbetet är polisen med i ett sammanhang där vi är schemalagda och det finns
en tydlig politisk styrning. Det är extremt viktigt att det våldsförebyggande
arbetet med barn och unga prioriteras och blir en del av linjen, säger han.

En central del av det våldsförebyggande arbetet är att se till att alla barn,



från förskoleåldern, har en trygg bas. I skolorna har rektorer och lärare
inventerat om alla barn och ungdomar har trygga relationer till någon vuxen.
Om de upplever att någon elev saknar en trygg bas i sin hemmiljö har lärare
eller annan skolpersonal arbetat medvetet för att skapa en nära relation till
det barnet.

− Det är viktigt att alla medarbetare i skolan förstår vilket uppdrag vi har och
att det som händer i korridorerna också ingår. Vi ska leverera fullständiga
människor till samhället, konstaterar rektor Jan Jönsson.

Skolverket har i uppdrag att utvärdera Mentors in Violence Prevention
(MVP) vid användning i ett antal skolor. Uppdraget ska slutredovisas senast
den 1 april 2018. Myndigheten för ungdoms- och civilsamhällesfrågor,
MUCF, dokumenterar inom ramen för sitt uppdrag om effektiva
våldsförebyggande program det specifika arbetssätt som Botkyrka använt sig
av och som särskilt betonar vikten av ungas delaktighet och lokal
anpassning.



Artikel från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Rundabordssamtal om
jämställdhetsbudgetering
Publicerad 19 maj 2017

Onsdagen den 17 maj bjöd finansminister Magdalena Andersson och
jämställdhetsminister Åsa Regnér tillsammans med Dr Caren Grown
(Världsbanken) och Torbjörn Pettersson (Sida) till ett lunchseminarium om
jämställdhetsbudgetering.

Syftet med mötet var att dela erfarenheter, slutsatser och rekommendationer
för att vidareutveckla och stärka arbetet för jämställdhet.
Jämställdhetsminister Åsa Regnér inledde och berättade bland annat om
regeringens nya jämställdhetspolitik, och hur regeringen implementerat
jämställdhetsbudgetering i det löpande arbetet.
- Jämställdhetsbudgetering är ingenting vi gör vid sidan av, det ingår i den
ordinarie processen. Jag är stolt över att vara minister i en feministisk
regering och jag är stolt över att vi har en finansminister som kräver en
jämställdhetsintegrerad budget. En medveten resursfördelning är avgörande
för att uppnå det jämställdhetspolitiska målet att män och kvinnor ska ha
samma makt och möjlighet att forma samhället och sina egna liv.

Finansminister Magdalena Andersson förklarade att hon kräver att förslag till
ramberedningen ska vara analyserade ur ett jämställdhetsperspektiv, för att
de över huvud taget ska beaktas.
- Jämställdhet handlar inte bara om mänskliga rättigheter, det är också
ekonomiskt smart. Vi behöver ta till vara på flickors och pojkars, kvinnors
och mäns fulla potential, det är en viktig förutsättning för hållbar ekonomisk
tillväxt och för utvecklingen av arbetsmarknaden, välfärden och den svenska
modellen.

Dr Caren Brown menade kort och gott att "jämställdhetsbudgetering är bra
budgetering", att det handlar om ekonomi. Agneta Stark, ekonomisk
genusforskare och rektor emerita för Högskolan Dalarna, var inne på samma
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linje och svarade med en retorisk på frågan om varför man ska
jämställdhetsbudgetera:
- Ja, varför budgetering över huvud taget?

Lunchseminariet arrangerades av Regeringskansliet i samarbete med
Världsbanksgruppen och Sida. Deltog gjorde aktörer som arbetar med
jämställdhetsbudgetering inom statliga myndigheter, kommuner, akademin,
fackföreningar och civilsamhällsorganisationer med erfarenhet från arbete i
Sverige och internationellt.



Artikel från Socialdepartementet

Internationellt högnivåmöte i
riksdagen om barn på flykt
Publicerad 25 april 2017

Barnminister Åsa Regnér var en av huvudtalarna ett
högnivåmöte i riksdagen på temat barn på flykt som
anordnades av Barnombudsmannen, Stiftelsen
Allmänna barnhuset och riksdagen. Vid mötet
närvarade barnombud från flera europeiska länder,
barnrättsexperter från hela Europa samt svenska
myndigheter och civilsamhällesorganisationer som
arbetar med barnrätt.
Mötet, som är en uppföljning på det europeiska
barnombudsmannanätverkets tidigare initiativ på temat, arrangerades den 24
april 2017 och syftade till att utbyta erfarenheter och bidra med ett
barnrättsperspektiv till de pågående diskussionerna om ett nytt EU-
gemensamt asylsystem (CEAS).

- Barn på flykt som söker asyl i Sverige ska garanteras sina rättigheter och få
skydd och stöd. Flickor och pojkar behöver få rätt stöd utifrån sina olika
erfarenheter och behov. Ett viktigt steg för regeringen är den process som
pågår nu med att göra barnkonventionen till svensk lag. Vi har också
förstärkt den sociala barn- och ungdomsvården med mer än 1 miljard kronor
under perioden 2016-2019, säger barnminister Åsa Regnér.

Övriga huvudtalare var Tomas Bocek, Europarådets speciella rapportör för
migration och Nicola Clase, ambassadör och regeringens koordinator för
migration och flyktingfrågor.

Under mötet hölls ett panelsamtal om barnrättsutmaningar i
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migrationsprocesser. Vid samtalet deltog Fredrik Malmberg,
Barnombudsmannen, Anna Maria Corazza Bildt, EU-parlamentariker,
George Moschos, barnombudsman i Grekland, Geneviève Avenard,
barnombudsman i Frankrike, Per-Anders Sunesson, Sveriges ambassadör
mot människohandel, Livia Stoica, Children’s Rights Division, Europarådet.

Ett panelsamtal hölls även om utmaningar i barnrätt under EU:s nya
gemensamma asylsystem då bland andra Pernilla Baralt, statssekreterare hos
Åsa Regnér deltog.

Högnivåmötet äger rum samma vecka som Barnrättsdagarna i Örebro som i
år har temat Barnrättsperspektiv på migration, integration och inkludering
och där barnminister Åsa Regnér är en av talarna. 



Artikel från Socialdepartementet

Satsningar i vårbudget 2017 på
Socialdepartementets områden
Publicerad 18 april 2017 Uppdaterad 18 april 2017

Pressmeddelande: Vårbudgetreformer på Socialdepartementets områden

En halv miljard till förlossningsvården

En halv miljard kronor kommer att tillföras förlossningsvården i
vårändringsbudgeten för 2017. Det sker som ett tillskott till den befintliga
satsningen på förlossningsvård och kvinnors hälsa. Detta är en nyhet ur
budgetöverenskommelsen mellan regeringen och Vänsterpartiet.
– Vi ser behov av fortsatta investeringar i förlossningsvården för att alla
blivande föräldrar ska kunna ges en trygg vård, och för att de som arbetar i
vården ska kunna få vettiga förutsättningar att ge den vård patienterna
behöver, säger sjukvårdsminister Gabriel Wikström.

500 miljoner kronor ytterligare kommer att tillföras den befintliga
budgetsatsningen på förlossningsvård och kvinnors hälsa. Pengarna betalas
ut under 2017, men får användas såväl 2017 som 2018. Tillskottet kommer
att fördelas mellan landstingen efter befolkningsmängd och ska användas till
stärka att förlossningsvården och eftervården för nyförlösta kvinnor.

Pressmeddelande: En halv miljard till förlossningsvården

100 miljoner extra till barn och ungas psykiska hälsa

Regeringens befintliga satsning på psykisk hälsa utökas nu genom att 100
miljoner kronor tillförs landstingen. Landstingen ska använda medlen för
barn- och ungdomspsykiatri, inklusive första linjens psykiatri i primärvården.
Satsningen aviseras i regeringens vårändringsbudget för 2017 som är en
överenskommelse mellan regeringen och Vänsterpartiet.
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Sedan 2016 avsätter regeringen ca 1 miljard kronor per år till och med 2019
för insatser inom psykiatri och psykisk hälsa. Genom vårändringsbudgeten
för 2017 förstärks satsningen med totalt 100 miljoner kronor som får
användas åren 2017 och 2018. Förstärkningen görs i syfte att möta den
ökande ohälsan bland barn och unga vuxna.

Pressmeddelande: 100 miljoner extra till barn och ungas psykiska hälsa

Förstärkt satsning på bemanning inom sociala barn-
och ungdomsvården

Regeringen förstärker satsningen på ökad bemanning i sociala barn- och
ungdomsvården med ytterligare 150 miljoner kronor i vårändringsbudgeten
för 2017. Detta är en nyhet ur budgetöverenskommelsen mellan regeringen
och Vänsterpartiet.

− Situationen inom den sociala barn- och ungdomsvården är fortfarande
ansträngd men en positiv utveckling har påbörjats. Den nationella
samordnaren ser detta vid de återbesök hon gör i kommunerna. Det är
angeläget att fortsätta förbättra förutsättningarna för socialtjänsten att göra
ett bra arbete. Därför förstärker vi nu satsningen ytterligare, säger barn,
äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér, ansvarig i regeringen för
socialtjänsten.

Pressmeddelande: Förstärkt satsning på bemanning inom sociala barn- och
ungdomsvården
Artikel: Regeringen förstärker bemanningen i den sociala barn- och
ungdomsvården

65 mkr till vårdplatser vid Statens institutionsstyrelse

I vårbudgeten kommer regeringen att förstärka Statens institutionsstyrelse,
SiS, med ytterligare 65 miljoner kronor för att skapa förutsättningar att möta
behovet av vårdplatser för barn, unga och vuxna som har behov av insatser
från SiS. Vårändringsbudgeten för 2017 bygger på en överenskommelse
mellan regeringen och Vänsterpartiet.

− Människor som behöver komma bort från till exempel missbruk och
kriminalitet måste få rätt insatser i tid. Det är fortfarande hög efterfrågan på
vårdplatser på Statens institutionsstyrelse. Den här satsningen kommer ge SiS
bättre förutsättningar att bereda vård till de som har det behovet, säger barn-,



äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér, ansvarig i regeringen för
socialtjänsten.

Pressmeddelande: 65 mkr till vårdplatser vid Statens institutionsstyrelse
Artikel: Ytterligare 65 miljoner kronor till Statens institutionsstyrelse

 



Artikel från Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet

Regnér deltog vid lansering av
webbportal om jämställdhet för
nyanlända barn och unga
Publicerad 06 april 2017

Jämställdhetsminister Åsa Regnér deltog i april vid
lanseringen av den flerspråkiga webbplatsen youmo.se
som ska informera om hälsa, jämställdhet och frågor
gällande sexuell och reproduktiv hälsa och rättigheter.
Webbplatsen riktar sig till nyanlända barn och unga i
åldrarna 13-20 år och är en del av regeringens satsning
på ökad information för unga som inte har vuxit upp i
Sverige och som inte har svenska som första språk.
- Youmo är efterlängtad. Sverige har tagit emot många ensamkommande
barn och unga på kort tid. Regeringen önskar att mottagandet blir så bra som
möjligt och där är utbildning en viktig del. Jag hoppas att den här
webbplatsen kommer att öka kunskapen om jämställdhet bland nyanlända
barn och unga, säger barn-och jämställdhetsminister Åsa Regnér.

I april 2016 gav regeringen Myndigheten för ungdoms- och
civilsamhällesfrågor (MUCF) i uppdrag att, i samverkan med den nationella
webbaserade ungdomsmottagningen UMO, möjliggöra informationsinsatser
rörande hälsa och jämställdhet för nyanlända och asylsökande barn och
unga. Resultatet blev youmo.se som bygger på innehåll från webbplatsen
umo.se där det kommer att finnas lättillgängligt innehåll på svenska,
engelska, arabiska, dari, somaliska och tigrinska.
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Artikel från Socialdepartementet

Ytterligare 65 miljoner kronor till
Statens institutionsstyrelse
Publicerad 05 april 2017

Regeringen anser att människor som behöver komma
bort från bland annat droger och kriminalitet ska få de
insatser de har rätt till. Därför kommer regeringen i
vårbudgeten, som bygger på en överenskommelse
mellan regeringen och Vänsterpartiet, förstärka Statens
institutionsstyrelse med ytterligare 65 miljoner så de får
förutsättningar att möta behovet av vårdplatser. Sedan
tidigare har regeringen förstärkt SiS med 40 miljoner för
i år.
Kriminalitet och missbruk hos ungdomar ska motverkas genom förebyggande
åtgärder. Att klara skolan är den starkaste skyddsfaktorn, därför gör
regeringen stora satsningar på skolan.

Kapacitet för insatser som behövs

Men om det ändå går för långt och en ung människa hamnar i kriminalitet
eller missbruk, då måste samhället ha kapacitet för att sätta in de insatser
som behövs. Därför gör vi också stora satsningar på polisen och på
socialtjänsten.

Sociala barn- och ungdomsvården stärks

Genom en överenskommelse med Vänsterpartiet förstärker vi den befintliga
bemannings- och kvalitetssatsningen på den sociala barn- och
ungdomsvården från 250 miljoner per år till 400 miljoner i år – för att
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socialsekreterarna, assistenterna och arbetsledarna ska bli fler och få bättre
arbetsförhållanden i den sociala barn- och ungdomsvården. 

Individuellt anpassad tvångsvård hos Statens
institutionsstyrelse

Ibland måste insatser genomföras med tvång med särskilda befogenheter. Då
har vi Statens institutionsstyrelse (SiS) som bedriver individuellt anpassad
tvångsvård med stöd av lagen med särskilda bestämmelser om vård av unga
(LVU) och även missbruksvård för vuxna med stöd av lagen om vård av
missbrukar i vissa fall (LVM).

Ökad efterfrågan på vårdplatser

Under de senaste tre åren har det varit en efterfrågan på vårdplatser på SiS
som saknar motsvarighet i myndighetens historia. Trots att antalet platser på
ungdomssidan har ökat från ungefär 650 till 750 är det fortfarande en
kösituation på SiS. Satsningen syftar till att ge SiS bättre förutsättningar att
bereda vård till dem som har det behovet.

Vården ska vara anpassad till individuella behov

Barn och unga som vårdas på SiS har olika och oftast sammansatta
problembilder. Vården måste därför vara anpassad till den unges individuella
behov och förutsättningar. De behandlingsmetoder som används ska vara
baserade på kunskap och beprövad erfarenhet.

Man måste dock komma ihåg att vårdtiderna på SiS är relativt korta, i
genomsnitt cirka fem månader, och att de barn och unga som vårdats på SiS
därför ofta är i behov av fortsatta insatser och stöd från när de skrivs ut.
Lagstiftningen betonar också socialtjänstens skyldighet att de särskilda
behov av stöd och hjälp som finns kvar efter att vården utanför det egna
hemmet upphört. Vad gäller de barn och ungdomar som lämnar SiS så skrivs
de i över hälften av fallen ut till vård i annat HVB-hem eller familjehem.

Vård vid risk för skada på grund av brister

Det är i detta sammanhang viktigt att komma ihåg att LVU är en
vårdlagstiftning som syftar till att ge samhället möjlighet att kunna ge barn
och ungdomar den vård och behandling de behöver när vården inte kan
beredas på frivillig väg. Vård med stöd av LVU kan enbart beredas när det



finns en påtaglig risk att barnet eller den unges hälsa eller utveckling skadas
på grund av brister i hemmiljön eller eget beteende. Lagstiftningen fyller
således inte funktionen av samhällsskydd utan brottsbekämpning är en
uppgift för de rättsvårdande myndigheterna.

Det är däremot viktigt att de barn och unga som behöver beredas vård på SiS
också kan göra det. Det också därför vi nu satsar 65 mnkr för att ge SiS
förutsättningar för det. 



Artikel från Socialdepartementet

Stig Svensson ser över
assistansmarknadens utveckling
Publicerad 04 april 2017 Uppdaterad 04 april 2017

Utredaren Stig Svensson ska se över
assistansersättningens utveckling och hur marknaden
för anordnare av personlig assistans har vuxit fram. Det
beslutade Socialdepartementet den 4 april 2017. –
Regeringen har redan vidtagit ett antal åtgärder mot
fusk och brottslighet inom välfärdssystemen och
assistentersättningen. Men vi måste få en bättre
förståelse för hur privatiseringar, vinstnivåer och
marknadskrafter kan bidra till ökade kostnader för vår
gemensamma välfärd, säger barn-, äldre- och
jämställdhetsminister Åsa Regnér.
Stig Svensson ska:

analysera sambandet mellan vinstutvecklingen, timutveckling i
assistansersättningen och utvecklingen av assistansmarknaden.
analysera diskrepansen mellan uppskattad brottslighet respektive
misstänkta brott som identifieras av Försäkringskassan och brott som
leder till lagföring.
föra dialog med relevanta aktörer och
vid behov lämna förslag på åtgärder.

- Skattemedel avsatta till personer med funktionsnedsättning ska varken gå
till brottslighet eller övervinster. Sedan rätten till personlig assistans infördes
1994 har kostnaderna ökat oroväckande fort samtidigt som den privata
marknaden för personlig assistans vuxit, säger Åsa Regnér.
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Mest pengar till enskilda personer

Assistansersättning är den socialförsäkringsförmån som betalar ut mest
pengar till enskilda individer. I genomsnitt betalas 1,8 miljoner kronor per år
till respektive assistansberättigad. Lockade av stora belopp har mindre
seriösa aktörer etablerat sig på marknaden. Under lång tid ställdes egentligen
inte heller några krav på den som ville ge sig in i assistansbranschen.
Hanteringen präglades av tillit. Uppföljningen var svag. Under senare år har
dock kontrollerna successivt stärkts.

Schablonen driver kostnaderna

Brukarnas och anordnarnas intresse av assistans sammanfaller. Flera
rapporter och utredningar har pekat på att konstruktionen av
assistansersättningens schablon är kostnadsdrivande. Så länge nyttan och
intäkten av en extra timme assistans överstiger marginalkostnaden för att
tillhandahålla och erhålla ytterligare en timme assistans finns drivkrafter att
pressa upp antalet timmar.

Kommersiella välfärdsföretag dominerar marknaden

Assistansmarknaden har gått från att ha dominerats av kommuner till att
majoriteten är kommersiella välfärdsföretag. I samband med denna
utveckling ökar både antalet brukare och beviljade timmar. Regeringen vet
också att kostnadsökningarna från 2010 framförallt drivs av ett ökat antal
beviljade timmar. Det är en utveckling man inte kunde förutse när
assistansreformen trädde i kraft 1994.

Uppdraget ska redovisas den 15 januari 2018.

 

 



Artikel från Socialdepartementet

Regeringen förstärker
bemanningen i den sociala barn-
och ungdomsvården
Publicerad 31 mars 2017

Tillsammans med Vänsterpartiet förstärker regeringen
den befintliga miljardsatsningen för att stärka den
sociala barn- och ungdomsvården. Utöver de 250
miljoner kronor årligen 2016-2019 tillskjuter regeringen
nu ytterligare 150 miljoner i år till ökad bemanning. Det
innebär att totalt får kommunerna 360 miljoner i år till att
anställa fler socialsekreterare, assistenter och
arbetsledare. 40 miljoner är avsedda för andra
kvalitetshöjande insatser.

En av socialtjänstens svåraste uppgifter

Arbetet med flickor och pojkar som far illa eller riskerar att fara illa är en av
socialtjänstens svåraste uppgifter. Samtidigt har den ansträngda situation som
varit inom socialtjänsten under lång tid bidragit till svårigheter att rekrytera
och behålla erfaren personal och till tidsbrist och stress i arbetet.

Den kraftiga ökningen av antalet ensamkommande barn som har ansökt om
asyl i Sverige har inneburit ytterligare utmaningar för socialtjänsten.

Det är angeläget att vända utvecklingen inom den sociala barn- och
ungdomsvården och förbättra förutsättningarna att göra ett bra arbete. En
grundförutsättning för detta är stabilitet och kontinuitet i verksamheten.
Därför är det viktigt att satsa på ökad bemanning och långsiktiga
anställningar. Utvecklingen har dock vänt.
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Fler socialsekreterare, arbetsledare och
administratörer

Stimulansmedlen är avsedda för den sociala barn- och ungdomsvårdens
myndighetsutövande verksamheter och får användas till:

att öka antalet socialsekreterare
att öka antalet arbetsledare
att öka antalet administratörer för att frigöra tid för socialsekreterare
eller arbetsledare i deras arbete med myndighetsutövning

Kommunerna får avgöra hur medlen ska disponeras mellan dessa ändamål.
Medlen får dock inte användas till att finansiera inhyrda tjänster via
bemanningsföretag. Syftet ska då vara att bygga upp stabilitet och
kontinuitet i den ordinarie verksamheten.

Satsningen är ettårig

Regeringens satsningar i vårändringsbudgeten är ettåriga. Alla
utgiftsreformer omfattar bara 2017. Bedömningar av resurser inför åren
framöver återkommer regeringen som vanligt till i budgetpropositionen i
höst.

Brist på socialsekreterare

Det råder inte brist på socionomer men de väljer i för liten omfattning att
arbeta inom socialtjänstens myndighetsutövning. Regeringen är medveten
om att det i vissa kommuner kan vara svårt att rekrytera socialsekreterare.
Förhoppningen är att medlen ska bidra till bättre arbetsförhållanden och att
det därmed blir lättare att rekrytera. Dessutom får medlen också användas
till att öka antalet arbetsledare och administratörer, vilket på sikt kan bidra
till att underlätta rekryteringen av socialsekreterare.

Pengarna ska göra större skillnad

Regeringen ökar nu medlen med ytterligare 150 miljoner i år för att de ska
göra större skillnad. Regeringen är övertygad om att kommunerna kommer
att ha nytta av medlen och använda dem väl för att satsa på ökad stabilitet
och kontinuitet i verksamheten. Den fördelningsnyckel som kommer att
användas bygger på antalet uppskattade ärenden i den sociala barn- och



ungdomsvården och andel uppskattade ärenden i relation till antalet barn och
unga i kommunen, samt andel av befolkningen som saknar eftergymnasial
utbildning. Det innebär att för vissa kommuner kommer pengarna kunna göra
stor skillnad. Socialstyrelsen har i uppdrag att följa upp satsningen.

Sammanfattning av förslaget

Regeringen kommer i vårändringsbudgeten, som bygger på en
överenskommelse mellan regeringen och Vänsterpartiet, tillskjuta ytterligare
150 miljoner för ökad bemanning i den sociala barn- och ungdomsvården.
Det innebär att i år blir satsningen totalt 360 miljoner för ökad bemanning
och 40 miljoner för kvalitetshöjande insatser.

Den sociala barn- och ungdomsvården var i ett skört läge när regeringen
tillträdde. Den sociala barn- och ungdomsvården utgör det yttersta
skyddsnätet för barn och unga i utsatta situationer och måste fungera väl
och ha förutsättningar för sitt viktiga uppdrag.

Regeringen har sedan tillträdet gjort en mängd åtgärder för att vända
utvecklingen inom den sociala barn- och ungdomsvården och förbättra
förutsättningarna att göra ett bra arbete. En grundförutsättning för detta
är stabilitet och kontinuitet i verksamheten. Därför är det viktigt att satsa
på ökad bemanning och långsiktiga anställningar.

Det är idag en god tillgång på socionomer men för få vill jobba i den
sociala barn- och ungdomsvården. En trolig orsak till det är att det är
tuffa arbetsvillkor och en pressad arbetssituation.

Det är en oerhört angelägen för regeringen att stötta kommunerna i att
vända utvecklingen. För första gången gjordes en direkt satsning på ökad
bemanning i den sociala barn och ungdomsvården genom den
bemanningssatsning regeringen beslutat om och som löper under fyra år,
2016-2019. Socialstyrelsen ska i detta syfte fördela 210 000 000 kronor
årligen till kommunerna under år 2016–2019.

Uppdraget är en del av den miljardsatsning som regeringen och
Vänsterpartiet har kommit överens om för att stärka den sociala barn-
och ungdomsvården.

Nu förstärker vi den satsningen med ytterligare 150 miljoner kronor i år
för då vi ser att det behövs rejäla tag och resurstillskott för att hjälpa
kommunerna att fortsätta den positiva utvecklingen som påbörjats.



Medlen kan, precis som i den nuvarande satsningen, användas för att
öka antalet socialsekreterare, arbetsledare och administrativ personal för
att frigöra tid för socialsekreterare och arbetsledare. 360 miljoner kronor
räcker till ungefär 640 socialsekreterare.  

 



Artikel från Socialdepartementet

Uppstartsmöte för kunskapslyft för
barnets rättigheter hos
Barnombudsmannen
Publicerad 22 mars 2017

Statssekreterare Pernilla Baralt träffade de myndigheter
som ingår i kunskapslyftet för barnets rättigheter vid ett
uppstartsmöte hos Barnombudsmannen (BO). Det är en
treårig satsning för att höja kompetensen om
barnkonventionen och barnrättsperspektiv i
myndigheter, kommuner och landsting.
− Regeringens avsikt är att barnkonventionen ska bli till svensk lag.
Tillämpningen av barnkonventionen i myndigheter, kommuner och landsting
är avgörande för att barnets rättigheter ska stärkas i praktiken.
Kunskapslyftet är viktigt för att analysera utvecklingsbehov, metoder,
arbetsformer och utvärdera arbetet. Vi behöver också dela med oss av
kunskaper och erfarenheter och den här dagen är ett utmärkt exempel på
det, sa Pernilla Baralt, statssekreterare hos barnminister Åsa Regnér.

Vid uppstartsmötet deltog representanter från de sex myndigheter som ingår i
kunskapslyftet: Statens institutionsstyrelse, Socialstyrelsen, Myndigheten för
familjerätt och föräldraskapsstöd, Myndigheten för delaktighet, Skolverket
samt Migrationsverket. Dagen inleddes med att Barnombudsmannen Fredrik
Malmberg beskrev myndighetens roll i kunskapslyftet.

Utredning lyfte behov av kompetenshöjning

I december förra året beslutade regeringen om ett kunskapslyft för barnets
rättigheter som pågår 2017-2019. Barnombudsmannen fick då i uppdrag att
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stödja myndigheter, kommuner och landsting i deras arbete med
tillämpningen i respektive verksamheter. Att höja kompetensen om
barnkonventionen föreslog Barnrättighetsutredningen som överlämnade sitt
betänkande till barnminister Åsa Regnér i mars 2016.



Artikel från Socialdepartementet

Sverige stark röst för kvinnors
rättigheter vid FN:s 61:a
kvinnokommission
Publicerad 16 mars 2017 Uppdaterad 16 mars 2017

– I år känns det mer angeläget än någonsin att delta. Vi
är många som med oro ser på vad som idag händer i
världen. Den globala agendan placerar inte mänskliga
rättigheter och jämställdhet överst. Särskilt unga
flickors, kvinnors och HBT-personers rättigheter
ifrågasätts, säger jämställdhetsminister Åsa Regnér
med anledning av hennes deltagande i den 61:a
upplagan av FN:s kvinnokommission, Commission on
the Status of Women (CSW), i New York, 13 till 24
mars.
Målet för den svenska delegationen är att vara en stark och konstruktiv röst
för kvinnors och flickors rättigheter.

– Sverige har alla möjligheter att vara en tydlig och modig röst och stå upp
för flickors och kvinnors rättigheter. Det är ett ansvar vi tar på största allvar.
I New York träffar jag bland annat kvinnoorganisationer som med stora
personliga insatser kämpar för en bättre värld för oss alla. Genom Sveriges
internationella nätverk och bistånd stärker vi dessa modiga kvinnoaktivister.
Dels för att det är det enda rätta – men även utifrån insikten om att vi lever i
en och samma värld, säger Åsa Regnér.

Kvinnors ekonomiska egenmakt
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Årets huvudtema är Women's economic empowerment in the changing world
of work. Svenska prioriteringar i förhållande till det är bland annat frågor
om:

löneskillnader och skillnader i pensioner mellan kvinnor och män
könssegregation på arbetsmarknaden inklusive könsstereotypa
utbildnings- och yrkesval
förutsättningar för kvinnors arbetskraftsdeltagande, genom exempelvis
föräldraförsäkring, barn- och äldreomsorg och individuell beskattning,
och insatser som främjar ett modernt arbetsliv såsom en god arbetsmiljö
och goda arbetsvillkorkvinnors
möjlighet att delta på heltid i arbetsliveten
jämn fördelning mellan kvinnor och män av obetalt hem- och
omsorgsarbete samt
mäns och pojkars roll i främjande av jämställdhet.

Regeringens feministiska politik,
jämställdhetspolitiska mål och den feministiska
utrikespolitiken

På plats i New York sprider delegationen kunskap om Sveriges nationella
och internationella erfarenheter av arbete för att uppnå jämställdhet.
Prioriteringarna och utgångspunkterna utgår från regeringens feministiska
politik som bland annat omfattar det nationella jämställdhetspolitiska målet
och delmålen samt den feministiska utrikespolitiken.

Rättighetsperspektivet centralt

Svenska utgångspunkter är bland annat att återbekräfta tidigare åtaganden
och betona betydelsen av ett fullt genomförande av bland annat CEDAW
(FN:s kvinnokonvention), Pekingplattformen, och Agenda 2030.

För Sverige är rättighetsperspektivet centralt, liksom att de mänskliga
rättigheterna är allmängiltiga.

Sexuell och reproduktiv hälsa och rättigheter

Sexuell och reproduktiv hälsa och rättigheter (SRHR) är prioriterat för
regeringen och centralt i Sveriges internationella arbete för jämställdhet,
mänskliga rättigheter och hälsa. Svenska erfarenheter och kunskap om



SRHR har ett viktigt mervärde. På den internationella policyagendan är
SRHR-frågor alltjämt kontroversiella. De kan förväntas dyka upp i CSW-
sammanhanget oavsett sessionens huvudtema.

Side event mot prostitution och människohandel för
sexuella ändamål

Medlemsstater, organisationer, FN-fonder och program anordnar under CSW
så kallade side events. Tillsammans med Frankrike och organisationen
Coalition för the Abolition of Prostitution (CAP International) bjöd Sverige
in till ett side event på den franska ambassaden mot prostitution och
människohandel för sexuella ändamål. Vid seminariet deltog också
skådespelaren och jämställdhetsdebattören Sissela Kyle, bland annat känd
för sin roll som kvinnorättskämpen Dagmar Friman i dramaserien Fröken
Frimans krig.



Artikel från Socialdepartementet

Kunskapsförsörjning i framtidens
äldreomsorg
Publicerad 09 mars 2017

- Att fler ska välja att bli undersköterskor är en stor och
viktig fråga för att vi ska kunna utveckla äldreomsorgen.
Vi behöver både se till att det finns många vägar in i
yrket och att arbetsvillkoren är så bra att de som jobbar i
äldreomsorgen både vill och orkar stanna kvar, sa
äldreminister Åsa Regnér när Pensionärskommittén
den 6 mars besökte regeringen.
Vid mötet med Pensionärskommittén deltog även gymnasie- och
kunskapslyftminster Anna Ekström som talade om kunskapsförsörjning för
framtiden. Ledamöterna fick tillfälle att ställa frågor och samtala med Anna
Ekström om bland annat kompetensförsörjning i äldreomsorgen.

Arbetet i framtidens äldreomsorg

Marta Szebehely, professor i Socialt arbete vid Stockholms universitet var
inbjuden till mötet för att berätta om en studie av äldreomsorgens
arbetsvillkor 2005 och 2015. Ett samtal följde mellan Marta Szebehely och
medlemmarna i Pensionärskommittén om arbetsvillkoren i äldreomsorgen.

Stöd för yrkesintroduktion av baspersonal inom
äldreomsorgen

Ulrika Freiholtz, enhetschef och Jan Rehnberg, utredare vid Socialstyrelsen
berättade för Pensionärskommittén om sitt arbete vilket är en del av
regeringens kunskapssatsning. Även den presentationen följdes upp med
diskussion och frågeställningar om Socialstyrelsens arbete.
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Nästa möte mellan regeringen och Pensionärskommittén är planerat till
måndag 22 maj 13.30 – 15.30.



Artikel från Socialdepartementet

Seminarium på Internationella
kvinnodagen
Publicerad 06 mars 2017

På Internationella kvinnodagen, den 8 mars,
webbsändes ett frukostseminarium på temat Att
förebygga och bekämpa mäns våld mot kvinnor – vems
ansvar? Deltog gjorde jämställdhetsminister Åsa
Regnér, Linnea Claeson, Musse Hasselvall och Lawen
Redar.
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Artikel från Justitiedepartementet, Socialdepartementet

Tre ministrar i samtal med 19
generaldirektörerna och SKL om
hur mäns våld mot kvinnor ska
motverkas
Publicerad 24 februari 2017 Uppdaterad 24 februari 2017

I november 2016 beslutade regeringen om en nationell
strategi för att förebygga och bekämpa mäns våld mot
kvinnor. Genom en långsiktig strategi och ett riktat
åtgärdsprogram lägger regeringen grunden till ett mer
målinriktat och samordnat arbete inom området. Särskilt
angeläget är att utveckla våldsförebyggande insatser.
Strategin är tioårig och började gälla den 1 januari
2017. Den omfattar mäns våld mot kvinnor, inklusive
hedersrelaterat våld och förtryck samt prostitution och
människohandel för sexuella ändamål.
Regeringen vill förbättra resultaten i praktiken när det gäller till exempel
lagföring av förövare och att brottsoffer får stöd och skydd utifrån behov.
För att diskutera vägen framåt och hur arbetet kan utvecklas bjöd de tre
ministrarna Morgan Johansson, Åsa Regnér och Anders Ygeman in
företrädare för de 19 mest berörda myndigheterna samt Sveriges Kommuner
och Landsting (SKL) till ett möte, som ägde rum i Rosenbad den 21 februari
2017.

− Människor som möter våldsutövare och våldsutsatta i sitt yrke måste ha
kunskaper om hur våld kan upptäckas, förebyggas samt vilka insatser som är
effektivast. Därför ska detta ingå i undervisningen vid särskilt relevanta
högskoleutbildningar. I den nationella strategin för att förebygga och
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bekämpa mäns våld mot kvinnor som regeringen lämnade till riksdagen i
november föreslår vi bland annat en ny jämställdhetsmyndighet. Vi vet att
arbetet med jämställdhet behöver vara kontinuerligt och strategiskt och inte
vara beroende av tillfälliga projektmedel, sa barn-, äldre- och
jämställdhetsminister Åsa Regnér.

− Om mäns våld mot kvinnor ska upphöra måste män förändras. Därför
behövs fler tidiga insatser för att förebygga våldet. Exempel på det är
Migrationsverket arbete med attitydpåverkan på sina boenden och
Kriminalvårdens insatser för att förhindra återfall i brott. Det är också viktigt
att stödja brottsoffren och därför har vi ökat resurserna till kvinno- och
brottsofferjourerna. Regeringen kommer även gå fram med förslag till ny
sexualbrottslag och skärpt syn på näthat, sa justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson.

– Enligt Brottsförebyggande rådets nationella trygghetsundersökning, NTU,
ser vi att "trygghetsklyftan" mellan kvinnor och män funnits under en lång
tid. Hittills har vi tagit fram strategier och planer men nu måste kunskaperna
ut i verksamheten. En polisanmälan innebär ett unikt tillfälle för samhället
att gripa in mot våld i nära relationer. Men det är alltid mycket bättre att
förebygga brott än att utmäta straff. Det behövs mer kunskap om vilka
förebyggande åtgärder som ger bäst resultat och nu vill vi höra hur det ligger
till hos er på myndigheterna, sa inrikesminister Anders Ygeman.



Artikel från Socialdepartementet

Brett engagemang för ny
funktionshinderspolitik
Publicerad 23 februari 2017 Uppdaterad 23 februari 2017

-Det är avgörande att funktionshindersperspektivet syns
i all politik. När vi talar om mäns våld mot kvinnor
behöver vi exempelvis lyfta att kvinnor med
funktionsnedsättningar är särskilt utsatta för våld, sa
barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér när
hon tillsammans med kultur och demokratiminister Alice
Bah Kuhnke genomförde årets första möte med
Funktionshindersdelegationen.
Alice Bah Kuhnke inledde mötet med att tala på temat Politiken för
demokrati och mänskliga rättigheter. Efter kultur- och demokratiministerns
genomgång följde en dialog om politiken. Maria Johansson, ordförande Lika
Unika, talade därefter på temat mänskliga rättigheter,
funktionshinderpolitiken och intersektionalitet.

Tvärsektoriell ny funktionshinderspolitik engagerar
brett i Regeringskansliet

Statsrådet Åsa Regnér redogjorde för beredningsläget för flera aktuella
frågor inom funktionshinderspolitiken. Arbetet med att ta fram en ny
funktionshinderspolitik är i full gång på departementet. En proposition är
planerad. Funktionshinderspolitiken är tvärsektoriell och beredningsarbetet
pågår på många enheter i hela Regeringskansliet.

Funktionshindersfrågor viktiga i departementets
arbete med Agenda 2030
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Åsa Regnér redogjorde för några av de internationella åtaganden som är
aktuella under året. I sommar håller FN ett politiskt högnivå-forum om
Agenda 2030 och de globala utvecklingsmålen.

– Vid det mötet redovisar Sverige hur vi arbetar med att genomföra agendan.
Myndigheternas, näringslivets och civilsamhällets arbete spelar här en viktig
roll. I Socialdepartementets underlag till redovisningen är
funktionshindersfrågorna en viktig del, sa Åsa Regnér.

Regeringen prioriterar det fortsatta arbetet med att genomföra Agenda 2030.

Socialt toppmöte i Göteborg

I Göteborg genomförs i november ett socialt toppmöte för rättvisa jobb och
tillväxt. Statsminister Stefan Löfven och EU kommissionens ordförande
Jean-Claude Juncker är värdar för mötet.

Kommissionen för jämlik hälsa informerade

Under mötet presenterade professor Olle Lundberg, ordförande
i Kommissionen för jämlik hälsa, innehållet i kommissionens arbete och
samtalade delegationens företrädare. Se Kommissionens
informationsmaterial i högerspalten.



Artikel från Socialdepartementet

Nationell samling mot
hedersrelaterat våld och förtryck
Publicerad 15 februari 2017 Uppdaterad 16 februari 2017

Länsstyrelsen i Östergötland arrangerade i samråd med
Socialdepartementet en konferens om hedersrelaterat
våld och förtryck den 14 februari. Syftet var att
uppmärksamma hur arbetet bäst bedrivs och vad
utmaningarna är både lokalt och nationellt. Vid kon‐
ferensen gavs presentationer kring regeringens politik,
förebyggande verksamheter och arbete inom
kommuner, myndigheter samt rättsväsendet.
Barn- och jämställdhetsminister Åsa Regnér och inrikesminister Anders
Ygeman talade vid mötet, som kommer att följas av fler aktiviteter och
samlingar under året. Fokus låg på hur arbetet för att förebygga och åtgärda
hedersrelaterat våld och förtryck bäst kan bedrivas, vad ansvariga
myndigheter och aktörer gör nationellt och lokalt samt hur arbetet behöver
utvecklas för att möta utmaningarna på området.

– Regeringen arbetar för ett jämställt samhälle fritt från våld och förtryck.
Den jämställdhet vi kämpar för gäller alla och är en del av den svenska
modellen. Den är inte relaterad till, kön, ålder, bakgrund eller annat. Alla
människor ska ha rätt att göra sina val och välja sin livsväg, det kan inte
dikteras av andra. Dagens samling är ett resultat av att regeringen vill växla
upp ansträngningarna när det gäller det hedersrelaterade våldet och vi tänker
inte släppa frågan, inledde Åsa Regnér.

En del i arbetet mot mäns våld mot kvinnor

Regeringen har nyligen presenterat en tioårig nationell strategi för att
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förebygga och bekämpa mäns våld mot kvinnor, som ett led i att förstärka
arbetet mot det jämställdhetspolitiska delmålet att mäns våld mot kvinnor
ska upphöra. Strategin omfattar hedersrelaterat våld och förtryck och i
genomförandet av strategin betonas nödvändigheten i att genomgående
beakta hedersnormers betydelse. I strategin aviseras flera åtgärder som rör
hedersrelaterat våld och förtryck. Regeringen avser bland annat att stödja
förebyggande insatser riktade till pojkar och unga män, inte minst gentemot
dem som lever i en hederskontext.

Åsa Regnér berättade inledningsvis också om ytterligare åtgärder som
regeringen aviserar. Bland annat ger regeringen Socialstyrelsen i uppdrag att
förbättra vägledningar kring barnäktenskap, att ta fram och sprida
information om gällande lagar och praxis i Sverige - till barn som uppges
vara gifta, men även till makar, föräldrar samt andra närstående. Regeringen
avser också att ge uppdrag om att kartlägga förekomsten av hedersvåld och i
vilken utsträckning utsatta har fått stöd. Ministern betonade vikten av
samverkan, och att alla berörda aktörer ser och tar ansvar för sin del i
arbetet.

– Min förhoppning är att vi ska gå inspirerade härifrån, men också att vi ska
känna ett gemensamt ansvar för frågorna. Jag önskar också att vi ska ha fyllt
på kunskap om vad som fungerar, vad som kan föra vårt gemensamma
arbete framåt. Att vi lyssnat till goda exempel och kan dra nytta av dem i vår
egen verksamhet.

Första delen av samlingen fortsatte med fokus på det förebyggande arbetet.
Juno Blom från Länsstyrelsen i Östergötland, som har regeringens nationella
uppdrag att motverka hedersrelaterat våld och förtryck, presenterade arbetet
med det Nationella kompetensteamet. Därpå följde en paneldiskussion kring
det förebyggande arbetet, med Rädda barnen, Örebro kommun och Origo
(Resurscentrum mot hedersrelaterat våld). Lars Stjernkvist (S),
kommunstyrelsens ordförande i Norrköpings kommun, presenterade hur de
arbetar mot hedersrelaterat våld och förtryck. Därefter följde en
paneldiskussion om barnäktenskap, med Socialstyrelsen, Migrationsverket
och Barnombudsmannen.

Samlingens andra del, som fokuserade på förövarna och de straffrättsliga
delarna, inleddes av inrikesminister Anders Ygeman:

– Ingen kvinna ska tvingas välja mellan frihet och sin egen familj. För att
komma till rätta med den hedersrelaterade brottsligheten, måste vi arbeta
från flera håll. Det finns inte en lösning. Hedersrelaterat våld och förtryck



måste bekämpas med flera olika insatser - genom skola, socialtjänst, hälso-
och sjukvård, polis, åklagare, nationella myndigheter och
civilsamhällesorganisationer. Lagstiftning på området ska utvärderas. En
särskild utredare kommer till exempel att utvärdera lagstiftningen mot barn-
och tvångsäktenskap, för att se om vi ska överväga ytterligare straffrättsliga
åtgärder.

Ulrika Ekvall, åklagare, delade med sig av sina erfarenheter av
äktenskapstvångsmål, och Polismyndigheten och Kriminalvården
diskuterade arbetet med förövarna.

Åsa Regnér avslutar samlingen med att tacka för ett givande möte.

– Jag vill avsluta med att säga hur mycket jag uppskattar att vi samarbetar
kring de här frågorna i Sverige. Det är avgörande för att nå resultat. Min
önskan är att vi också samarbetar mot det hedersrelaterade våldet och
förtycket i världen, för det behövs i tider då kvinnors rättigheter begränsas.

 



Artikel från Socialdepartementet

Ministrar gjorde välfärdsresa
genom Stockholm
Publicerad 10 februari 2017 Uppdaterad 10 februari 2017

Onsdagen den 8 februari reste Socialdepartementets
ministrar; socialförsäkringsminister Annika Strandhäll,
folkhälso- sjukvårds- och idrottsminister Gabriel
Wikström och barn, äldre- och jämställdhetsminister
Åsa Regnér från norra Botkyrka till Danderyd med stopp
längs vägen för olika studiebesök. Syftet med resan var
att träffa brukare, medborgare, medarbetare och chefer i
välfärdssektorn.
−Välfärden och våra ansvarsområden hänger ihop, alla delar påverkar
varandra. Därför är det också viktigt att göra besök ihop. Besöket i
Botkyrkas hemtjänst visar exempelvis tydligt på hur välfärdsmiljarderna
skapat rätt till heltid och mer tid för de äldre, säger Annika Strandhäll,
Gabriel Wikström och Åsa Regnér i en kommentar.

Hemtjänsten i Botkyrka

Socialdepartementets ministrar började dagen med ett besök hos hemtjänsten
i Botkyrka kommun med samtal om reformen "Egen tid". Reformen införs i
Botkyrka från den 1 mars 2017 och har blivit möjlig tack vare regeringens
satsning på mer resurser till kommunerna. Syftet med satsningen är att stärka
de äldres hälsa genom att de får mer omsorgstid som de tillsammans med sin
kontaktperson i hemtjänsten kan bestämma över. Både omsorgstiden och
möjligheten till ökat självbestämmande ska öka de äldres hälsa och trygghet.
Eftersom tiden är tillsammans mellan medborgaren och dennes
kontaktperson, ska kontinuiteten förbättras.

https://www.regeringen.se/


Besök på Skärholmens vårdcentral och
barnavårdscentral

Nästa stopp på resan var ett besök på vårdcentralen i Skärholmen och
diskussioner med verksamhetschef, personal och patienter i väntrummet. Det
blev även ett besök på barnavårdscentralen.

Danderyds sjukhus

På Danderyds sjukhus besökte ministrarna avdelning 76 som är den första i
Sverige som har demenscertifierats genom Silviahemmet tack vare sitt
arbetssätt med äldre, med eller utan bakomliggande demenssjukdom.
Personalen har utbildats i att bli bättre på att bemöta och ta hand om äldre
patienter med denna diagnos.

Utgångpunkten för arbetet har varit att även akutsjukvården behöver lära av
demensvården och på så sätt bli bättre på att ta hand om denna patientgrupp.
Arbetet har gett högre vårdkvalitet och kortare vårdtider.
Utbildningssatsningen är en del av Stockholms läns landstings arbetsmiljölyft.



Artikel från Socialdepartementet

Samtal i riksdagen om hur
könsstympning ska stoppas
Publicerad 07 februari 2017 Uppdaterad 08 februari 2017

I Sverige finns närmare 38 000 flickor och kvinnor som
har utsatts för någon form av könsstympning enligt
Socialstyrelsens uppskattning. Ett ingrepp som innebär
stor smärta och lidande för de drabbade. Den 6 februari,
på Internationella dagen mot könsstympning,
arrangerade UN Women Sverige ett seminarium i
riksdagen där jämställdhetsminister Åsa Regnér var en
av talarna.
− Könsstympning är ett groteskt uttryck för kvinnoförtryck och det är
förbjudet enligt lag och straffbart i Sverige. För att förebygga kvinnlig
könsstympning och skydda de flickor som riskerar att bli utsatta har
regeringen beslutat om ett antal uppdrag till olika myndigheter. Vi har också
lagt förslag om en straffskärpning. I ett jämställt samhälle ska alla ha rätt till
kroppslig integritet och leva utan rädsla för att utsättas för våld och
övergrepp, inledde Åsa Regnér.

Socialstyrelsen uppskattar att det finns närmare 38 000 flickor och kvinnor i
Sverige som har varit utsatta för någon typ av könsstympning, varav cirka
7000 är flickor under 18 år. Dessa flickor har genomgått könsstympning
innan de kom till Sverige.

Vägledning från Länsstyrelsen i Östergötland

Khadra Seerar, grundare av organisationen Desert Flower Foundation,
arbetar mot könsstympning och för att övergreppet inte ska tystas ner. Hon
vittnade också om sin egna personliga upplevelse.
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− Att vara flicka innebar för mig smärta, isolering och utanförskap. Jag visste
inte att könsstympning var orätt och olagligt, berättade hon.

Vid seminariet deltog även Hannes Sigurjónsson, specialistläkare och expert
på rekonstruktionsoperationer av kvinnor som utsatts för könsstympning.
Han berättade om vad som kan göras kirurgiskt för minskad smärta,
förbättrad funktion och återhämtad självidentitet.

Juno Blom, som leder det nationella arbetet mot hedersförtryck vid
Länsstyrelsen i Östergötland, berättade att de har tagit fram vägledningen
Våga se samt informationsfilmer som riktar sig till personal i skola,
socialtjänst, polis, hälso- och sjukvård samt ideella organisationer.
Informationssatsningar som syftar till att öka kunskapen om kvinnlig
könsstympning och om barns rättigheter.

Vid seminariet deltog även Birgitta Ohlsson, riksdagsledamot Liberalerna,
Berit Jernberg, politiskt sakkunnig hos Åsa Regnér, Monica Green,
ordförande UN Women Sverige samt Elisabeth Löfgren, moderator.



Artikel från Socialdepartementet

Mer om jämställdhetspolitikens
mål
Publicerad 11 januari 2017 Uppdaterad 11 januari 2017

Det övergripande målet för jämställdhetspolitiken är att
kvinnor och män ska ha samma makt att forma
samhället och sitt eget liv. Utifrån det övergripande
målet arbetar regeringen efter sex delmål.
Det övergripande målet tar sikte på både samhälleliga strukturer, processer,
villkor och möjligheter samt på den individuella friheten, kopplat till kön och
makt. Maktbegreppet är centralt i jämställdhetspolitiken och målet uttrycker
regeringens uppfattning om vad som utmärker ett jämställt samhälle – ett
samhälle där kvinnor och män har samma makt på kollektiv nivå att forma
samhället och att på individuell nivå forma sina liv. Vidare beskriver målet
vilket resultat som ska nås genom att kvinnor har samma rättigheter,
möjligheter och skyldigheter som män.

Sex underliggande delmål

Utifrån det övergripande målet arbetar regeringen efter sex delmål:

1. En jämn fördelning av makt och inflytande

Kvinnor och män ska ha samma rätt och möjlighet att vara aktiva
medborgare och att forma villkoren för beslutsfattandet.

Delmålet anknyter i första hand till det övergripande jämställdhetspolitiska
målets första led – att kvinnor och män ska ha samma makt att forma
samhället. Formella hinder liksom ekonomiska och sociala aspekter ska inte
hindra kvinnor från att ha samma möjligheter som män att vara aktiva
samhällsmedborgare och att forma villkoren för beslutsfattandet. Målet tar

https://www.regeringen.se/


sikte på formella politiska rättigheter – möjligheten att delta i demokratiska
processer både som väljare och som vald. Möjligheten att påverka beslutens
innehåll förutsätter deltagande i beslutsfattandet. För att kvinnor ska kunna
uppnå halva den reella makten, oavsett sektor, krävs också inflytande över
vilka frågor som tas upp på respektive avvisas från dagordningen. Det gäller
beslutsprocessen på såväl alla politiska nivåer i samhället inklusive EU-
nivån, som arenor som ligger utanför det formellt demokratiska systemet.
Kvinnor och män måste också kunna delta på samma villkor i fråga om
informella beslutsvägar. Mot denna bakgrund ingår även villkoren för
beslutsfattandet i målformuleringen. Målet tar även sikte på fördelningen av
den makt som ligger utanför det formella demokratiska systemet, till
exempel inom det civila samhället, företag och medier. Till det civila
samhället räknas också idrotten och trossamfunden. Det handlar också om
lika möjligheter för kvinnor och män att delta i och påverka de processer
som formar våra föreställningar, tankar och idéer inom medier, kulturen,
forskningen, folkbildningen och utbildningsväsendet. En jämn fördelning av
makt och inflytande mellan kvinnor och män inom samhällets alla sektorer är
självfallet inte någon garanti för att den reella makten fördelas jämnt mellan
könen, men det är en avgörande förutsättning för att även kvalitativa
aspekter av maktutövning ska kunna förändras i jämställd riktning.

2. Ekonomisk jämställdhet

Kvinnor och män ska ha samma möjligheter och villkor i fråga om betalt
arbete som ger ekonomisk självständighet livet ut.

Tyngdpunkten ligger på de ekonomiska villkor kvinnor och män har som
individer. Delmålet tar sikte på fördelningen av ekonomiska resurser mellan
kvinnor och män och omfattar inkomster i form av lön och
näringsverksamhet samt avkastning på kapital. Vidare omfattas ersättningar
och bidrag från transfereringssystemen samt effekter av skatter och avgifter.
Begreppet ekonomisk självständighet innebär att kvinnor och män har
samma möjligheter och villkor att försörja sig själva och sina eventuella barn.
En utgångspunkt är att kvinnor och män ses som individuellt ansvariga för
sin försörjning. Att skatter och socialförsäkringar är knutna till individen
främjar en jämn fördelning av både betalt och obetalt arbete. Delmålet
omfattar att kvinnor och män ska ha samma möjligheter och förutsättningar
när det gäller tillgången till arbete och att de ska ha samma möjligheter och
villkor i fråga om anställnings-, löne- och andra arbetsvillkor samt
utvecklingsmöjligheter i arbetet. Delmålet omfattar även företagande, att
kvinnor ska ha samma möjligheter som män att starta och driva företag som



kan växa och generera en inkomst. Det avlönade arbetet ska inte bara ge
ekonomisk självständighet i förvärvsaktiv ålder, utan också innebära
ekonomisk trygghet och självständighet under pensionsåren.

3. Jämställd utbildning

Kvinnor och män, flickor och pojkar ska ha samma möjligheter och villkor
när det gäller utbildning, studieval och personlig utveckling.

Delmålet är nytt som självständigt mål sedan november 2016. Målet omfattar
hela det formella utbildningssystemet från förskola till universitet och
högskola, inklusive vuxenutbildning och yrkeshögskolan. Även bildning och
utbildning utanför det formella utbildningssystemet omfattas, till exempel
folkhögskolor och studieförbundens utbildningsverksamhet. Arbetet mot de
könsbundna studievalen omfattar alla delar av utbildningen och ger ett
strategiskt fokus till arbetet för en jämställd utbildning. Att kvinnor och män,
flickor och pojkar ska ha samma möjligheter och villkor när det gäller
personlig utveckling handlar om jämställda förutsättningar att utveckla
intressen, ambitioner och att nå sin fulla potential utan att hindras av
strukturer, fördomar och stereotypa föreställningar utifrån kön. Det finns ett
särskilt ansvar inom skolväsendet att främja personlig utveckling.
Målsättningen om en jämställd personlig utveckling omfattar även andra
arenor utanför den formella och icke-formella utbildningssektorn, till
exempel föreningslivet, och har bäring på flera av de jämställdhetspolitiska
delmålen.

4. Jämn fördelning av det obetalda hem- och
omsorgsarbetet

Kvinnor och män ska ta samma ansvar för hemarbetet och ha möjligheter att
ge och få omsorg på lika villkor.

Kvinnor och män ska ta samma ansvar för hemarbetet och ha möjlighet att
ge och få omsorg på lika villkor. Målet omfattar inte endast fördelningen av
obetalt arbete inom ett heterosexuellt par i ett hushåll, utan avser
fördelningen mellan kvinnor och män av obetalt arbete på samhällsnivå.
Målet omfattar även obetalt hemarbete, omsorgen om barn, äldre och andra
närstående. Målet inbegriper både den som ger omsorg och den som tar emot
den. Med hemarbete åsyftas det hushålls- och underhållsarbete som utförs i
hemmet. Den äldreomsorg och barnomsorg som inte är obetald omfattas av
delmål 6, jämställd hälsa.



5. Jämställd hälsa

Kvinnor och män, flickor och pojkar ska ha samma förutsättningar för en
god hälsa samt erbjudas vård och omsorg på lika villkor.

Delmålet är nytt som självständigt mål sedan november 2016. En god
folkhälsa handlar inte endast om att hälsan bör vara så god som möjligt, den
bör också vara så jämlikt och jämställt fördelad som möjligt. Delmålet
jämställd hälsa avser fysisk, psykisk och sexuell/reproduktiv hälsa, och
omfattar såväl förebyggande folkhälsoarbete som åtgärder och insatser till
enskilda personer gällande socialtjänst, stöd och service till personer med
funktionsnedsättning samt hälso- och sjukvård. När det gäller omsorg tar
målet sikte på offentligt finansierad omsorg. Det obetalda omsorgsarbetet
omfattas av delmålet en jämn fördelning av det obetalda hem- och
omsorgsarbetet. Barnomsorgen omfattas av delmålet jämställd utbildning.

6. Mäns våld mot kvinnor ska upphöra

Kvinnor och män, flickor och pojkar, ska ha samma rätt och möjlighet till
kroppslig integritet.

Kvinnor och män, flickor och pojkar ska ha samma rätt och möjlighet till
kroppslig integritet. Delmålet omfattar alla yttringar av fysiskt och psykiskt,
inklusive sexuellt, våld och hot om våld som riktas mot kvinnor och flickor.
Delmålet omfattar vidare hedersrelaterat våld och förtryck samt prostitution
och handel med människor för sexuella ändamål. Det andra ledet i delmålet
om kroppslig integritet handlar om kvinnors och flickors rätt och möjlighet
att bestämma över sin egen kropp, sexualitet och reproduktion. Delmålet
omfattar också mäns och pojkars våldsutsatthet och kroppsliga integritet.
Delmålet har även ett särskilt fokus på kopplingen mellan maskulinitet och
våld. Vidare omfattas att motverka kommersialisering och exploatering av
kvinnokroppen, i medier, pornografi och reklam som syftar till att
reproducera föreställningar om kvinnors underordning. I delmålet ingår
också trakasserier, hot och annat våld som sker på internet och andra digitala
kanaler. Delmålet är således mer omfattande än vad som räknas till
begreppet våld i nära relationer, dvs. mellan närstående (prop.2006/07:38).
Delmålet om mäns våld mot kvinnor har även en stark koppling till
närliggande former av våld såsom våld i samkönade relationer och våld mot
barn.



Artikel från Socialdepartementet

Jämställdhet självklart i
funktionshinderspolitiken
Publicerad 13 december 2016 Uppdaterad 13 december 2016

–Funktionshindersperspektivet ska genomsyra
jämställdhetspolitiken och jämställdhetsperspektivet ska
genomsyra funktionshinderspolitiken. Studier
publicerade under de senaste tio åren visar att
omfånget av våld mot kvinnor med funktionsnedsättning
är mer omfattande än omfånget av våld mot kvinnor
utan funktionsnedsättning. Det är ett exempel på varför
strategin mot mäns våld mot kvinnor är viktig också för
funktionshinderspolitiken, sa barn-, äldre-, och
jämställdhetsminister Åsa Regnér när hon den 9
december ledde årets sista möte med
Funktionshindersdelegationen.
En stor del av mötet riktades mot jämställdhetsarbetet inom
funktionshinderspolitiken. Regeringen lämnade den 21 november skrivelsen
Makt mål och myndighet till Sveriges riksdag. I skrivelsen presenterar
regeringen bland annat inriktningen av jämställdhetspolitiken med en
organisation för hur den ska genomföras, ett system för hur den ska följas
upp och en nationell strategi för att bekämpa mäns våld mot kvinnor.

Ömsesidiga perspektiv ska se risker för kränkningar

För att nå jämställdhetspolitikens uppsatta mål är det nödvändigt att ha med
ett funktionshindersperspektiv i arbetet. För att nå funktionshinderspolitikens
uppsatta mål är det likaså nödvändigt att ha med ett jämställdhetsperspektiv.
Jämställdhet ska vara en självklar del i funktionshinderspolitiken. Inte minst
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om samhället ska kunna komma åt och se var riskerna för kränkningar av de
mänskliga rättigheterna är störst.

Synliggör flickor och kvinnor med funktionshinder

Det är viktigt att synliggöra flickor och kvinnor med funktionsnedsättning.
Bland personer med funktionsnedsättning har kvinnor lägre sysselsättning än
män. Våld mot kvinnor med funktionsnedsättning är mer omfattande än
omfånget av våld mot kvinnor utan funktionsnedsättning. Valdeltagandet är
lägre bland kvinnor med funktionsnedsättning jämfört med övriga kvinnor.
Den skillnaden saknas för män med funktionsnedsättning i förhållande till
övriga män.

Regeringens insatser för jämställdhet inom
funktionshinderspolitiken

Regeringen vill ytterligare stärka jämställdhetsperspektivet inom
funktionshinderspolitiken. I det arbetet ligger Myndigheten för delaktighet
(MFD) i framkant. I instruktionen till myndigheten reglerar regeringen att ett
jämställdhetsperspektiv ska finnas med i arbetet för full delaktighet i
samhällslivet för personer med funktionsnedsättning. MFD är en så kallad
JiM-myndighet och har ett särskilt uppdrag att integrera ett
jämställdhetsperspektiv i all sin verksamhet. MFD har på regeringens
uppdrag genomfört en fördjupad jämställdhetsanalys av levnadsvillkor och
möjligheter till delaktighet för personer med funktionsnedsättning.



Artikel från Socialdepartementet

Halvvägs i mandatperioden för
regeringens äldrepolitik
Publicerad 07 december 2016 Uppdaterad 06 december 2016

Vid årets sista möte mellan Pensionärskommittén och
regeringen, handlade dialogen bland annat om
jämställdhet, ökad bemanning och kunskapssatsningar
inom äldre- och funktionshindersområdet. Fokus på
mötet låg på vad regeringen uträttat så här halvvägs in i
mandatperioden.
– Satsningen inom äldreomsorgen är också en av regeringens viktiga
jämställdhetssatsningar. Det kommer att bidra till bättre arbetsmiljö för de
kvinnor som jobbar inom omsorgen och förbättrad omsorg om brukarna, sa
statssekreterare Madeleine Harby Samuelsson när Pensionärskommittén den
1 december besökte Socialdepartementet.

Ordning och reda i välfärden

Mötet inleddes med att Välfärdsutredningens huvudsekreterare Johan Höök
redogjorde för innehållet i det nyligen lämnade betänkandet Ordning och
reda i välfärden (SOU 2016:78). Utredningen har bland annat haft i uppdrag
att föreslå ett nytt regelverk för offentlig finansiering av privat utförda
välfärdstjänster.

Regeringens arbete med ett demensvänligare
samhälle

Efter en diskussion kring Välfärdsutredningens förslag var det dags för
Monica Rydén, Myndigheten för delaktighet (MFD), att berätta om projektet
"Handla rätt!". Tillsammans med Socialstyrelsen, Vinnova och SKL
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utvecklar MFD arbetet med teknik och innovationer som stöd för ökad
trygghet, delaktighet och självbestämmande för personer med kognitiv
nedsättning.

Regeringens skrivelse för ökad jämställdhet

Värden för mötet, statssekreterare Marianne Harby Samuelsson presenterade
därefter vad regeringen uträttat så här halvvägs in i mandatperioden.

Mycket fokus har lagts på jämställdhetsarbetet. I november presenterade
regeringen den jämställdhetspolitiska skrivelsen Makt, mål och myndighet –
feministisk politik för en jämställd framtid inklusive en strategi för att
förebygga och bekämpa mäns våld mot kvinnor. I skrivelsen framgår bland
annat att regeringen under 2018 avser att inrätta en jämställdhetsmyndighet.
Myndigheten ska ansvara för uppföljning, analys, samordning, kunskap och
stöd utifrån de jämställdhetspolitiska målen.

Ökad bemanning i äldreomsorgen

Marianne Harby Samuelsson berättade om regeringens bemanningssatsning.
Regeringen avsätter två miljarder kronor per år 2016 till 2018 för att höja
kvaliteten i äldreomsorgen. Pengarna ska bland annat gå till ökad bemanning
så att personalen får mer tid att tillbringa med de enskilda.

Kunskapssatsning inom äldre- och
funktionshindersområdet

Regeringen har uppdragit Socialstyrelsen att under 2016 fördela 178 miljoner
till kommunerna för att ge verksamheter inom äldre- och
funktionshindersområdet bättre förutsättningar för kompetensutveckling.

Nytt investeringsstöd för bostäder

Regeringen beslutade i somras om en förordning för ett nytt investeringsstöd
för att ordna bostäder för äldre personer. Investeringsstödet har börjat gälla
sedan den 15 november och tillämpas i projekt som påbörjats den 1 januari
2016 eller senare.

Global handlingsplan om äldres rättigheter



Sverige har också genomfört en nationell uppföljning av Madrid
International Plan of Action of Ageing som är en global handlingsplan för
äldres rättigheter. Rapporten visar de åtgärder regeringen genomfört som
bedöms ha stärkt kvinnor och mäns rättigheter. I rapporten framgår att
Sverige både har en hög andel äldre men också relativt friska äldre. Både
kvinnor och män har nästan dubbelt så många friska år jämfört med
genomsnittet i EU.

Regeringens politik på äldre- och sjukvårdsområdet

Vid mötet med Pensionärskommittén deltog även folkhälso-, sjukvårds- och
idrottsminister Gabriel Wikström som berättade om regeringens politik på
hälso- och sjukvårdsområdet.

– Vi har en stor utmaning i att anpassa hälso- och sjukvården efter dem med
störst behov. Det rör personer med en eller flera kroniska sjukdomar, och
inte minst multisjuka äldre med ett flertal olika diagnoser sa Gabriel
Wikström

Mötet med Pensionärskommittén avrundades med en diskussion om
regeringens politik på hälso- och sjukvårdsområdet.



Artikel från Justitiedepartementet, Socialdepartementet

Uppföljningsmöte om mäns våld
mot kvinnor och ny utredare för
barn i skyddat boende
Publicerad 29 november 2016 Uppdaterad 01 december 2016

På internationella dagen mot våld mot kvinnor kallade
jämställdhetsminister Åsa Regnér och inrikesminister
Anders Ygeman till möte om mäns våld mot kvinnor.
Dessutom presenterade de en ny utredare som ska se
över hur barns rättsliga status kan stärkas för barn i
skyddat boende.
Regeringen kallade till mötet med anledning av den nyligen beslutade
strategin för att bekämpa och motverka mäns våld mot kvinnor.
Sammankomsten var en uppföljning av det möte som hölls under
Almedalsveckan tidigare i år. Deltog gjorde representanter för
Polismyndigheten och Åklagarmyndigheten tillsammans med representanter
från kvinnoförbund, kvinnoorganisationer och brottsofferjourer.

− För mig och för oss som är här är det här en väldigt viktig dag. Mäns våld
mot kvinnor är ett stort samhällsproblem och jämställdhetsproblem, inte bara
i Sverige utan också globalt. Internationella dagen mot våld mot kvinnor
erbjuder ett unikt tillfälle att lyfta den här frågan på agendan, vilken
påverkar många flickor och kvinnor världen över dagligen, inledde
jämställdhetsminister Åsa Regnér.

Regeringens ambition med strategin och de insatser som föreslås är att verka
för en omorientering i arbetet, från ett reaktivt till ett proaktivt
förhållningssätt, och att främja utvecklingen av effektiva åtgärder för att
förhindra både att våld utövas och att våld upprepas. Dessutom flyttas fokus
från offer till förövare, från kvinnorna till männen.
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− Mitt ansvarsområde i det här arbetet är de rättsliga delarna. Jag vill också
bidra till att sätta ett tydligare fokus på männen, bland annat genom att tala
om dessa frågor i sammanhang där det kanske inte förväntas, sa
inrikesminister Anders Ygeman.

− En intensifiering av arbetet med att förebygga brott ska komplettera det vi
redan gör med att bemöta utsatta och stärka lagstiftningen. Strategin sätter
också fokus på hedersrelaterat våld, vilket ska kartläggas eftersom vi
behöver få en uppdaterad bild. Vi kommer också att införa åtgärder som ska
motverka sexköp och människohandel, fortsatte Åsa Regnér.

Jämställdhetsministern poängterade vikten av att arbeta med frågor om makt
och inflytande i det förebyggande arbetet:

− I väldigt många av de berättelserna jag har lyssnat till har det ännu inte
börjat handla om våld. Det handlar om makt och inflytande. Om man inte
känner att man kan sätta sig på ett fik om man vill, då har man inte makt och
inflytande över sitt eget liv. Det är otroligt viktigt att angripa problemet från
det hållet.

− Regeringens ambition är att strategin och arbetet utifrån den ska vara så
relevant som möjligt. Därför är dialogen med er och andra aktörer inom
området så väldigt viktig och jag är mycket glad för förtroendet ni visar den
här produkten. Den ska förbättra människors liv. Män och kvinnor måste
hjälpas åt. Vi måste komma överens om i samhället att våldet ska upphöra
och jag och regeringen kommer att göra allt för att det ska ske, sa Åsa
Regnér.

Stärkt barnrättsperspektiv för barn i skyddat boende

Barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér och inrikesminister
Anders Ygeman presenterade vid efterföljande pressträff Fredrik Lundh
Sammeli, som regeringens särskilda utredare med uppdrag att föreslå
åtgärder för att stärka barns rättsliga status för barn som vistas i skyddat
boende. Antalet barn som befinner sig i skyddat boende är fler än antalet
kvinnor, cirka 2200 varje år.

− Skyddet för utsatta barn behöver stärkas. Det gäller framför allt barn som
har utsatts för, eller bevittnat våld. Många barn vistas långa tider på skyddat
boende, men deras rättsliga ställning är oklar. Vi vet till exempel att deras
skolgång kan bli lidande. Regeringens strategi för att motverka mäns våld
mot kvinnor innehåller förebyggande insatser som innebär en ökad trygghet



även för barnen, sa Åsa Regnér.

Utredningen är efterlängtad och handlar om den rättsliga statusen för barnen
och vilken kvalitet de boende har för barnen.

− Det känns väldigt roligt att få det här uppdraget av en feministisk regering
som vill göra barnkonventionen till lag. Det här är ett område där barnets
rättigheter behöver stärkas, kommenterade Fredrik Lundh Sammeli.

Uppdraget startar omgående och ska redovisas senast den 31 december
2017.



Artikel från Socialdepartementet

Regeringen bjöd in till
erfarenhetsutbyte av
jämställdhetsintegrering i
myndigheter
Publicerad 28 november 2016 Uppdaterad 28 november 2016

Torsdagen den 17 november bjöd jämställdhetsminister Åsa Regnér in
de nästan 60 myndighetschefer vars verksamheter deltar i
utvecklingsprogrammet JiM (Jämställdhetsintegrering i myndigheter).
Syftet var att lyssna in hur arbetet fortgår och dela erfarenheter med
varandra.

Regeringens utvecklingsprogram för Jämställdhetsintegrering i myndigheter
(JiM) ska stärka myndigheternas arbete med jämställdhetsintegrering.
Utvecklingsprogrammet startade 2013 och omfattar idag 59 myndigheter och
en organisation. Samtliga har tagit fram planer där de identifierar vad
myndigheten behöver arbeta med för att bidra till att uppnå de
jämställdhetspolitiska målen och redovisar på vilket sätt arbetet med
jämställdhet ska integreras i den ordinarie verksamheten.

- Det är viktigare än någonsin att komma ihåg de framsteg vi gjort på
jämställdhetsområdet i Sverige. Det visar att det går att göra skillnad. Men
fortfarande brottas vi med stora utmaningar, allt ifrån pojkars sämre
skolresultat till våld i nära relationer, sa jämställdhetsminister Åsa Regnér.

Regeringen var på mötet tydlig med sina förväntningar på konkreta resultat
från myndigheternas arbete med jämställdhetsintegrering. Förändringen ska
vara mätbar och bidra till att uppnå de jämställdhetspolitiska målen.

- JiM får inte bli ännu en satsning – ett tillfälligt projekt där verksamheten
fortsätter precis som tidigare när projektet väl är slut.
Jämställdhetsintegrering innebär ett omfattande förändringsarbete som är just
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integrerat i det löpande arbetet, inte en sidovagn, sa jämställdhetsminister
Åsa Regnér.

Just detta hade Clas Olsson, biträdande generaldirektör på
Arbetsförmedlingen, tagit fasta på när han dragit lärdomar av deras arbete på
området.

- Våra analyser visar att vi hänvisar män till industrijobb och kvinnor till vård
och omsorg i hög utsträckning. Vi vill kunna locka kvinnor till traditionellt
manliga yrken också, och tvärtom. Vi behöver bryta den könsstereotypa
yrkesuppdelningen, sa Clas Olsson.

- För att lyckas måste fokusera rejält och ställa krav på reella aktiviteter och
resultat. Det här är ett gediget och strukturellt arbete som får ta tid, men
bättre det än att det blir ett sidoprojekt som man bara hoppas ska få
spridning i organisationen, sa Clas Olsson.

Regeringen menar att en förutsättning för att uppnå resultat på
jämställdhetsområdet är ett aktivt ägarskap i alla led, från myndighetschef
och ledningsgrupp till avdelningschefer och de som genomför förändringarna
i praktiken.

- Det handlar om att göra jämställdhet till allas angelägenhet och till en
lednings- och styrningsfråga som finns med i verksamhetsplanen. Det krävs
tydliga mandat, det krävs uppföljning och det krävs mod och beslutsamhet,
sa jämställdhetsminister Åsa Regnér.



Artikel från Socialdepartementet

Äldres rättighetsperspektiv och
jämställdhet när Åsa Regnér
besökte Kina
Publicerad 24 november 2016 Uppdaterad 24 november 2016

− Både Sverige och Kina har gemensamma
samhällsutmaningar med en åldrande befolkning som
innebär att sjukvården och äldreomsorgen behöver
utvecklas. Genom den här resan vill den svenska
regeringen fördjupa utbytet med Kina tillsammans med
näringsliv och organisationer. Det sa barn-, äldre- och
jämställdhetsminister Åsa Regnér med anledning av
hennes resa till Shanghai och Peking den 20 till 24
november.
Åsa Regnérs resa till Kina riktade främst in sig mot politikområdena
äldreomsorg, hälsa och jämställdhet. I den svenska delegationen ingick
experter inom bland annat äldreomsorg och företrädare för svenskt
näringsliv. Syftet med resan har varit att lära mer om varandras omsorgs- och
hälso- och sjukvårdssystem, diskutera och knyta kontakter.

Rättighetsperspektivet i äldreomsorgen

Under besöket i Shanghai talade Åsa Regnér bland annat vid ett
rundabordssamtal hos Shanghai Civil Affairs Bureau som är en institution
som ansvarar för äldreomsorg och vård.

– Den svenska regeringen har genomfört en rad initiativ utifrån
rättighetsperspektivet. Målet är att äldre kvinnor och män ska kunna leva
aktiva liv, utöva påverkan på samhället och sina vardagliga liv. Den svenska
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regeringen vill öka kvaliteten i äldreomsorgen och utöka antalet medarbetare
inom äldreomsorgen samt utveckla deras kompetens, sa Åsa Regnér i sitt tal.

Jämställdhet genomsyrar alla politiska beslut

Vid besöket i Beijing höll Åsa Regnér ett öppningsanförande vid den
Internationella konferensen om jämställdhet och Corporate Social
Responsability. Konferensens syfte var att öka företagens kunskap och
diskutera vilka roller företag kan ta för att minska våld i hemmet.

I mars 2016 antog Kina en anti-våld lag som har varit ett betydande steg mot
jämställdhet. Lagen anger att företag har ett ansvar för att förhindra våld i
hemmen.

– Att stoppa mäns våld mot kvinnor är en prioriterad fråga för Sveriges
feministiska regering. Därför har regeringen nu presenterat en nationell
strategi för att förebygga och bekämpa mäns våld mot kvinnor. Detta
berättade jag bland annat om under mitt besök, sa Åsa Regnér.

Välbesökt pappautställning på HeForShe-
evenemang

I Peking invigde Åsa Regnér utställningen Dads och uppmärksammade
samtidigt FN-initiativet #HeForShe. Bland andra Sveriges ambassad stod
som värd för arrangemanget.

- Män bör ta större ansvar för arbete i hemmet för att stötta kvinnors
politiska engagemang och karriärer, både offentligt och privat. En sådan
förändring får positiva effekter för kvinnligt ledarskap och det är hög tid för
män att engagera sig i jämställdhetsarbetet, sa Åsa Regnér i sitt öppningstal.

Framtidens äldrevård

I Peking träffade Åsa Regnér även Kinas inrikesminister Li Liguo och
öppningstalade vid ett seminarium om framtidens äldrevård.



Artikel från Socialdepartementet

FN-rapport samlar svenska
insatser för äldres rättigheter
Publicerad 18 november 2016 Uppdaterad 18 november 2016

Den 31 oktober skickade regeringen den svenska
rapporten Nationell uppföljning av den regionala
implementeringen av Madrid International Plan of Action
(MIPAAA) i Sverige till FN:s ekonomiska kommission för
Europa (UNECE). – Vi människor blir inte mer lika
varandra bara för att vi blir äldre. Våra intressen
fortsätter att vara olika. Våra behov fortsätter att vara
individuella. En modern äldrepolitik måste inte bara ta
hänsyn till det, utan det ska vara en självklar
utgångspunkt som genomsyrar politiken. Äldre kvinnors
och mäns rättigheter ska vara i fokus när vi utvecklar
äldreomsorgen i Sverige säger äldreminister Åsa
Regnér med anledning av att Sverige nu lämnat
rapporten.
Madrid International Plan of Action on Ageing (MIPAA) är en global
handlingsplan inom Förenta Nationerna (FN) som lyfter fram äldres
rättigheter. I handlingsplanen uppmanas medlemsstaterna att, mot bakgrund
av den globala utmaningen med en åldrande befolkning, uppmärksamma och
vidta åtgärder för att stärka äldres rättigheter.

Handlingsplanen antogs i Madrid 2002 och följs upp vart femte år och
Sverige rapporterade till FN:s ekonomiska kommission för Europa nu i
oktober. Därefter görs en global rapportering till den Sociala
utvecklingskommissionen i New York.

https://www.regeringen.se/


I rapporten framgår de åtgärder som har genomförts i Sverige under perioden
2012 – 2016 för att stärka äldre kvinnors och mäns rättigheter

För att fånga upp bredden i de insatser som gjorts har ett antal myndigheter
och departement medverkat i rapporteringen, liksom företrädare för
pensionärsorganisationer.

Aktivt liv och inflytande i samhället

I rapporten till UNECE finns fakta och underlag nu samlat som regeringen
och andra kan använda i arbetet med att utveckla äldrepolitiken och planera
för att möta äldre kvinnor och mäns behov nu och i framtiden.

Värt att uppmärksamma i den svenska rapporten är att Sverige, jämfört med
andra OECD-länder, har en åldrad befolkning med en hög andel som är över
80 år, men också relativt friska äldre.

Regeringen har genomfört flera satsningar utifrån ett rättighetsperspektiv.
Målet har varit att äldre kvinnor och män ska kunna leva ett aktivt liv och ha
inflytande i samhället och över sin vardag, kunna åldras i trygghet med
bibehållet oberoende, bemötas med respekt samt ha tillgång till god vård och
omsorg.

Ett exempel är ökad bemanning inom äldreomsorgen. Bemanning är central
för omsorgens kvalitet. Regeringen avsatte 1 miljard kronor 2015 och 2
miljarder kronor per år till kommunerna under perioden 2016–2018 för en
ökad bemanning inom äldreomsorgen.

Som ett komplement till ökad bemanning har regeringen under 2016 även
avsatt 200 miljoner kronor till en utbildningssatsning riktad till baspersonal
inom äldreomsorgen och funktionshindersområdet.

För att skapa långsiktiga planeringsförutsättningar för kommuner och
landsting tillför regeringen därutöver 10 miljarder kronor om året till
kommunsektorn för 2017 och framåt. Pengarna ska stärka välfärden och
utveckla den svenska modellen.

Investeringsstöd för äldrebostäder

Befolkningen ökar kraftigt i Sverige och behovet av bostäder har ökat
avsevärt. Regeringen har infört ett nytt investeringsstöd för äldrebostäder.
Stödet ska stimulera ombyggnation och nybyggnation av bostäder för äldre.



Meningen är att förbättra tillgängligheten och uppmuntra de äldre att bo
kvar. Regeringen har under 2016 tillfört 150 miljoner kronor till detta.



Artikel från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Regeringen diskuterar åtgärder
mot könsdiskriminerande reklam
med reklambranschen
Publicerad 10 november 2016 Uppdaterad 10 november 2016

Måndagen den 7 november träffade
jämställdhetsminister Åsa Regnér och
konsumentminister Per Bolund representanter för
reklambranschen för ett samtal om könsdiskriminerande
reklam. På plats var bland annat
Reklamombudsmannen, Sveriges Annonsörer och
Sveriges Kommunikationsbyråer.
Samtalet kretsade framförallt kring frågan om ett eventuellt förbud mot
könsdiskriminerande reklam. Bland de nordiska länderna är Sverige idag det
enda landet utan sådan lagstiftning.

- Det förpliktigar att vara en feministisk regering. Vi har en lång tradition av
att fokusera på jämställdhet i Sverige. Det är ett resultat av hårt arbete och
uppstår inte av sig själv. Jag tycker mig märka att frågan om förbud mot
könsdiskriminerande reklam fått nytt liv och vill veta mer om hur branschen
ser på detta, säger jämställdhetsminister Åsa Regnér.

Istället för lagstiftning har Sverige ett självreglerande system där
privatpersoner, företag och andra organisationer kan anmäla reklam till
Reklamombudsmannen som prövar om reklamen strider mot Internationella
Handelskammarens regler för reklam och marknadskommunikation.

- Det är viktigt att det finns ett självreglerande arbete men samtidigt ser vi att
problemen fortsätter utan att avta. Kommer könsdiskriminerande reklam att
minska av sig själv eller behövs åtgärder? Dörren är inte stängd för
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lagstiftning, men jag vill höra hur branschen ser på de system vi har idag och
vad som behövs göras framåt, säger konsumentminister Per Bolund.

Branschföreträdare menade å andra sidan att det redan görs ett gediget
arbete för att få bort den könsdiskriminerande reklamen.

- Vi ägnar mycket tid åt den här frågan när vi utbildar våra medlemsföretag
och tror att även utan lagstiftning så är det här ett övergående problem i
Sverige. Det blir mindre och mindre intressant att skapa den här typen av
reklam och kommer inte vara lönsamt i längden utan bara omodernt, säger
Christina Nylander, Sverige Kommunikationsbyråer.

- Mycket av den könsdiskriminerande reklamen produceras utanför Sverige,
och är därför inte nödvändigtvis något man kommer åt med ett förbud. Vi
säger ibland nej till utländska aktörers reklam och förklarar att den inte
kommer att fungera på den svenska marknaden. Då ber vi om andra motiv
och det accepteras oftast. Den typen av ställningstagande är också ett
alternativ, säger Sofie Brange, Clear Channel Sverige.

Enligt Reklamombudsmannen fälls ungefär hälften av ärendena som rör
könsdiskriminerande reklam. Deras praxis har även stramats åt de senaste
åren.

- Jämfört med våra europeiska kollegor har vi en helt annan syn. I nordiska
länder sker sällan prövningar, trots lagstiftning. Sverige är striktare och
reklam som vi fällt har friats i andra europeiska länder, säger Elisabeth
Trotzig, Reklamombudsmannen.

Både Åsa Regnér och Per Bolund menade vid mötet att det kan behövas mer
kraftfulla åtgärder för att vända den negativa utvecklingen.

– Vid mötet var vårt budskap till branschen tydligt. Vi förväntar oss att det
händer saker framöver. Vi är inte nöjda med hur det ser ut i dag. Det här är
ett samhällsproblem som vi behöver hitta en lösning på, säger
konsumentminister Per Bolund.



Artikel från Kulturdepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Lässatsning för att stimulera fler
barn och unga att läsa mer
Publicerad 31 oktober 2016 Uppdaterad 31 oktober 2016

I Sverige är läsvanorna stabila för den svenska
befolkningen som helhet. Men det finns oroande
tendenser som att andelen unga som läser regelbundet
minskar och att god läsförmåga i hög grad bestäms av
till exempel föräldrars utbildningsnivå. Regeringen vill
förbättra läsförmågan och öka läsningen bland barn
och ungdomar i hela landet och genomför därför en
särskild lässatsning, Hela Sverige läser med barnen.
En god läsförmåga är grundläggande för att barn ska klara kunskapskraven i
skolan. I regeringens särskilda lässatsning samlas skola, kultur, idrott och
föreningsliv för läsfrämjande insatser under paraplyet "Hela Sverige läser
med barnen". Inom ramen för satsningen kommer höstlovet stärkas som ett
läslov, en läsdelegation har tillsatts och regeringen utvidgar de pågående
satsningarna Bokstart och Läslyftet.

- Det brukar sägas att det krävs 5000 timmar för att träna upp sin
läskondition, gå från att staka sig genom en text till att läsa med flyt och lust.
Alla de timmarna ryms inte i skolans schema. Vi ska läsa mer i skolan, men
vi måste också läsa mer hemma och alla barn – oavsett hur många böcker
man har i bokhyllan hemma – måste oftare hamna i situationer där man kan
upptäcka läsning, säger utbildningsminister Gustav Fridolin.

Läslovet

För att uppmärksamma läsning görs en rad aktiviteter och som ett led i det
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arbetet har regeringen beslutat att hädanefter kalla för, och stärka höstlovet
som, ett läslov. Under läslovet kan samhället utanför skolan samlas för att
stärka barns läsning. Det blir ett tillfälle då kulturinstitutioner får jobba mer
för att nå fler barn, då fotbollsklubben kanske tar med barnen till biblioteket
i slutet av en träning, då skolbibliotekarien jobbar lite extra med lärarna på
fritidshemmet och folkbiblioteket tänker ut ett nytt sätt att nå föräldrar och
barn som vanligen inte går dit.

För att stimulera läslovet kommer Regeringen att satsa 5 miljoner kronor
årligen 2017–2020 så att kulturinstitutioner runt om i landet ges möjlighet att
få stöd att genomföra läsfrämjande aktiviteter under skollov.

Redan i år har många kulturinstitutioner och bibliotek tagit initiativ till just
sådana aktiviteter. Kulturrådet fördelar redan sedan flera år tillbaka bidrag
till läsfrämjande insatser. Stödet uppgår till ca 20 miljoner kronor årligen.

- Nu i novembermörkret hoppas jag verkligen att alla får möjlighet att
förgylla vardagen med en god bok. Låt lovet bli ett riktigt läslov där du får
upptäcka nya perspektiv eller äventyr. Jag kommer ta tillfället i akt att läsa
mycket och det hoppas jag att du också får möjlighet att göra. Med din familj
och dina vänner eller på egen hand, säger Helene Hellmark Knutsson,
minister för högre utbildning och forskning.

Läsdelegationen

Läsdelegationen – under ledning av stadsbibliotekarie Katti Hoflin – har i
uppdrag att samordna läsfrämjande insatser inom och utanför skolan. Det
finns idag en rad bra initiativ och insatser inom skola, kulturliv, föreningsliv
och idrott, och syftet med en samordning är att öka effekten av dem.
Satsningen ska bidra till att ge alla barn och unga mer likvärdiga
förutsättningar för en fullgod läsförmåga och lustfyllda läsupplevelser.
Uppdraget ska slutredovisas i mitten av 2018.

- Läsning är nyckeln till att kunna utvecklas, och att kunna ta del av hela
vårt demokratiska samhälle. Läsning och böcker har betytt allt för mig. Om
det inte vore för att bokbussen kom varannan vecka till min by mitt i skogen
i Småland så hade jag inte varit den människa jag är, säger kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke.

Bokstart – läsinspiration till småbarnsföräldrar i
socioekonomiskt utsatta områden



Regeringen kommer att utvidga Kulturrådets pågående satsning Bokstart,
som syftar till att tidigt stimulera små barns språk- och läsutveckling.
Satsningen riktar sig till föräldrar med små barn och innebär att framför allt
barnhälsovård och folkbibliotek samverkar för att nå dem med inspiration
och information kring läsning. Delar av Bokstart riktas i dag till
socioekonomiskt utsatta områden, och regeringen vill utvidga satsningen till
fler kommuner och regioner.

Utvidga Läslyftet till förskola och skolbibliotek

Läslyftet är en fortbildningsinsats i språk-, läs- och skrivutveckling för lärare
i förskoleklass, grund- och gymnasieskolan och motsvarande skolformer.

- Det blir allt viktigare att förstå texter, också komplexa texter. Därför är det
avgörande att både killar och tjejer läser mycket och kan förstå och använda
det de läser, säger barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér.

Fortbildningen syftar till att utveckla kvaliteten i undervisningen genom att
ge lärare fler verktyg och perspektiv för att arbeta med elevernas läs- och
skrivutveckling. Regeringen avser utöka Läslyftet till att även omfatta
förskollärare och skolbibliotekarier.

- Läsning är så mycket mer än bara text i en bok. Genom att läsa kan du
färdas i länder du aldrig kan komma till och uppleva svunna och kommande
tidsåldrar. Du kan inse samband du inte hade tänkt dig och förstå människor
du annars inte begripit dig på. Utan läsning hade världen varit oändligt
mycket fattigare, säger gymnasie- och kunskapslyftsminister Anna Ekström.

Ytterligare reformer för att förstärka läsningen

Regeringen gör utöver insatserna inom Hela Sverige läser med barnen ett
flertal ytterligare reformer för att förstärka läsningen inom såväl
Utbildningsdepartementets som Kulturdepartementets ansvarsområden. Det
handlar bland annat om en läsa-skriva-räkna-garanti i lågstadiet, förstärkt
specialpedagogisk kompetens i skolan, personalförstärkningar i skolbibliotek
och en nationell biblioteksstrategi.



Artikel från Socialdepartementet

Äldreomsorgen ska sätta
individens behov i centrum
Publicerad 19 oktober 2016 Uppdaterad 19 oktober 2016

- Vår äldreomsorg ska sätta individens behov i centrum.
Då behöver det finnas tillräckligt med resurser och
personal som ges förutsättningar att göra det viktiga
jobbet. Det sa äldreminister Åsa Regnér när hon den 14
oktober mötte 1300 chefer och undersköterskor från
äldreomsorgen i samband med Äldreomsorgsdagarna
på Älvsjömässan.
- I mina möten med äldre kvinnor och män som får äldreomsorg lyfter de
nästan alltid personalen. "Personalen är fantastisk", säger de. Sen lägger de
ofta till: "Men de får slita för hårt", sa Åsa Regnér.

Två miljarder om året till fler medarbetare i
äldreomsorgen

Äldreomsorgsdagarna 2016 arrangerades den 13 till 14 oktober 2016.
Konferensen var den 15 i ordningen och är en av Sveriges största
konferenser för personal som arbetar inom äldreomsorg. Årets tema var
Hälsan och själen.

- Allt för länge har skattesänkningar fått gå före investeringar i välfärden.
Därför investerar regeringen nu 2 miljarder om året i mer personal i
äldreomsorgen. Därför förstärker vi nu kommunsektorn med de 10
välfärdsmiljarderna. Så kan vi utveckla äldreomsorgen och den svenska
modellen, sa Åsa Regnér.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Socialdepartementet

Premiärmöte för
barnrättsdelegationen
Publicerad 14 oktober 2016 Uppdaterad 14 oktober 2016

Barn som rättighetsbärare, Barnkonventionen,
våldsutsatta barn och ensamkommande barn. Det var
fyra områden högt uppe på dagordningen när
barnrättsdelegationen igår sammanträdde för första
gången.
Under april månad i år beslutade regeringen att inrätta en barnrättsdelegation
som forum för dialog mellan regeringen och civilsamhällesorganisationer i
Sverige som arbetar med barnets rättigheter. Syftet är att finna en mer
systematisk form för den dialog som barn-, äldre- och
jämställdhetsministerns statssekreterare Pernilla Baralt fört med
civilsamhällesorganisationer på barnrättsområdet.

– Det blev ett mycket bra möte med stort engagemang, hög kompetens och
vilja att samverka och bidra. Sverige ska vara världens barnvänligaste land
och det är när vi arbetar tillsammans utifrån olika perspektiv som vi stärker
barns rättigheter och möjligheter som bäst, sa statssekreterare Pernilla Baralt
efter mötet.

Barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér inledde med att beskriva
delegationen och förväntningarna på denna, vikten av en plattform där
civilsamhället kan bidra och dela sina frågor och kunskaper. Sedan fortsatte
barnrättsdelegationens ordförande, statssekreterare Pernilla Baralt.

Huvudtemat för det första mötet var den sociala barn- och ungdomsvården.
Regeringens nationella samordnare för den sociala barn- och
ungdomsvården, Cecilia Grefve, presenterade sitt uppdrag och lyfte vikten
av att få med barnens röst och barn som experter i sitt eget liv. Hon beskrev
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vidare att det är viktigt att ha med barn som medskapare redan tidigt i den
sociala barn- och ungdomsvårdens utvecklingsarbete – inte bara i
lösningarna utan också i problemformuleringarna.

Under Grefves presentation visade hon även upp en bild på den breda
delaktigheten, och även där är många barnrättsorganisationer och
civilsamhälle är med.

Barnrättsdelegationen kommer att träffas regelbundet och till nästkommande
möten framfördes önskemål om teman som våld mot barn och hur vi ökar
barns delaktighet i beslut som rör dem.



Artikel från Utrikesdepartementet

FirstGeneration Global Goals
Forum – unga och det
gemensamma arbetet för en
bättre värld i fokus
Publicerad 07 oktober 2016 Uppdaterad 07 oktober 2016

Över 300 engagerade unga, lärare, eldsjälar,
företrädare från civilsamhället och näringslivet
samlades den 5:e oktober vid #FirstGeneration Global
Goals Forum i Stockholm. Framtidstro genomsyrade
dagen där unga och FN:s globala mål stod i fokus.
Den svenska youtubestjärnan och programledaren Clara Henry modererade
forumet och en mängd inspirerande personer från olika delar av världen
medverkade i programmet. Forumet öppnades av jämnställdhetsminister Åsa
Regnér och FN:s sändebud för unga, Ahmad Ahlendawi skickade en
videohälsning.

- Unga gagnas inte bara av de globala målen utan de utgör snarare nyckeln
till att målen ska bli en framgång. Därför finner jag det särskilt
uppmuntrande att man i kampanjen #FirstGeneration fokuserar på lärare och
utbildare. Lärare har en unik möjlighet att från en tidig ålder inpränta vikten
av hållbarhet hos ungdomar i syfte att träna dem i och göra det möjligt för
dem att skapa förändring.

Dagen bjöd på flera inspirerande och lärorika moment. Publiken fick sig
tankeställare i en interaktiv quiz och Staffan Landin ökade på kunskaperna
om hållbar utveckling. Publiken fick också möjlighet att ställa miljöminister
Karolina Skog och företrädare från bland annat IKEA och E.ON till svars i
en Global Goals grill, arrangerad av We_change. För första gången delades
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också FirstGeneration Award ut. Statsekreterare Ulrika Modéer och Mats
Djurberg, generalsekreterare i Svenska Unescorådet delade ut utmärkelsen
till utbildare och eldsjälar från 17 länder, för att uppmärksamma deras
insatser i att inspirera och engagera unga i frågor som rör rättvis och hållbar
utveckling, fred och klimatarbete. Efter prisceremonin framförde den
svenska-samiska hip-hop artisten Maxida Märak en samisk jojk. Forumet
avslutandes med en videohälsning från ministern för hållbar utveckling och
klimat, Isabella Lövin, där buskapet var tydligt- globala utmaningar behöver
globala lösningar.

- För att de globala målen ska bli verklighet behöver vi ha förebilder runt om
världen. Globala utmaningar kräver globala lösningar. Jag är säker på att ni
kommer att fortsätta verka för att hitta sådana lösningar tillsammans.

Forumet arrangerades på Internationella lärardagen den 5 oktober, för att
just denna dag lyfta fram utbildare och andra eldsjälars viktiga roll i att
inspirera och engagera unga i frågor som rör en rättvis och hållbar framtid.
Forumet som ägde rum i Norra Latin, en anrik gammal skola, fick stor viral
spridning både nationellt och internationellt där hashtaggen #FirstGeneration
trendade på twitter med över 13000 tweets.

Det svenska intitiativet #FirstGeneration vill uppmuntra unga att engagera
sig i FN:s globala mål för hållbar utveckling. Därför lyfts särskilt utbildare
och eldsjälar fram som de personer som har en viktig roll i att engagera unga.
Vid #FirstGeneration Global Goals Forum uppmärksammades personer som i
sin vardag runt om i världen, på olika sätt utbildar och inspirerar unga i
frågor som rör rättvis och hållbar utveckling. De inbjudna utbildarna och
eldsjälarna har valts ut i samarbete mellan svenska ambassader utomlands
och lokala samverkanspartners som till exempel UN Women, UNDP,
UNESCO och olika universitet. Tillsammans med utvalda unga attachéer i
Stockholm formar nu dessa utbildare och eldsjälar nu ett nätverk för utbyte
av kunskap och idéer för en bättre värld.

Klicka här för att se #FirstGeneration Global Goals Forum (Youtube)



Artikel från Socialdepartementet

Symbiocare-satsning i Wien
Publicerad 06 oktober 2016 Uppdaterad 06 oktober 2016

Sveriges Ambassad i Wien ordnade tillsammans med
Business Sweden i juni och september en stor
Symbiocare-satsning om äldrevård. Det övergripande
målet var att etablera ett svenskt- österrikiskt forum för
hälso- och äldrevård i syfte att utbyta erfarenheter och
lyfta fram bra exempel på svenska företagslösningar
och koncept för hälso- och äldrevård.
Som startskott för satsningen ägde ett svenskt-österrikiskt rundabordssamtal
om äldrevård rum i Wien. Äldrevårdsministern Åsa Regnér och den
österrikiska socialministern Alois Stöger deltog vid rundabordssamtalet, som
arrangerades av Sveriges ambassad i Wien och Business Sweden i samarbete
med den österrikiska paraplyorganisationen ÖKSA. På temat "Modern
Elderly Care with Quality and Dignity" var statsråd, experter och företag
inbjudna till en halvdags erfarenhetsutbyte.

Efter välkomnande ord av ambassadören Helen Eduards och
handelssekreteraren Carsten Grönlund beskrev de båda ministrarna
situationen i Sverige respektive Österrike inom äldrevården. Statsrådet Åsa
Regnér poängterade behovet av såväl utbildad personal som tekniskt
kunnande för att möta framtidens utmaningar inom äldrevården.

Från Österrikes sida framhöll socialministern Alois Stöger särskilt den stora
andelen äldre som vårdas hemma av anhöriga. I den efterföljande
diskussionen gav experter, medverkande från Socialstyrelsen, en fördjupad
bild av hur situationen är samt vilka områden som prioriteras och vilka
utmaningar systemen står inför.

Äldrevårdkonferensen

https://www.regeringen.se/


Den 21 september anordnade ambassaden och Business Sweden i samarbete
med ÖKSA konferensen, "Shaping the future healthcare with welfare
innovations" med experter, studiebesök och andra gemensamma projekt i
Schwedenhaus Wien. Syftet var att förbättra förutsättningarna både för
befintliga svenska bolag i Österrike samt företag som avser att etablera sig i
Österrike.

Vid konferensen deltog följande från Sverige: Anna-Greta Brodin,
Myndighet för delaktighet, Sara Lundgren, Socialstyrelsen, och ett antal
representanter för svenska företag. Eva Nilsson-Bågenholm, tidigare
nationell äldresamordnare vid Socialdepartementet, var moderator. Den
svenska delegationen träffade representanter från relevanta myndigheter och
hälso- och äldrevårdorganisationer i Österrike.

Genom projektet hade deltagande svenska företag möjligheten att på ett
kostnads- och tidseffektivt sätt etablera kontakter med och marknadsföra sig
mot utvalda nyckelpersoner på den österrikiska marknaden samt presentera
sina produkter.

Utställning kompletterade rundabordssamtalet och
äldrevårdkonferensen

I samband med rundabordssamtalet och äldrevårdkonferensen visade
ambassaden Svenska Institutets fotoutställning "AccessAbility"
("BarriereFreiheit"), som invigdes av Drottningen och de båda
socialministrarna kvällen före rundabordssamtalet.



Artikel från Socialdepartementet

En feministisk regering ser till att
beslut leder till ökad jämställdhet
Publicerad 05 oktober 2016 Uppdaterad 05 oktober 2016

Nedan redovisas ett urval av reformer och förslag som
bidrar till ökad jämställdhet och som presenteras i
Budgetpropositionen 2017.

Ny jämställdhetsmyndighet

Regeringen avser att inrätta en jämställdhetsmyndighet, som ska bidra till ett
effektivt genomförande av jämställdhetspolitiken. För att regeringen ska
kunna säkerställa att jämställdhetspolitiska prioriteringar får genomslag i
styrningen av myndigheter och verksamheter krävs en permanent struktur på
nationell nivå. Jämställdhetsmyndighetens arbete ska utgå från det
övergripande jämställdhetspolitiska målet om att kvinnor och män ska ha
samma makt att forma samhället och sina egna liv samt regeringens delmål
kopplat till detta. Den närmare organisationen, ansvarsfördelningen samt
gränssnitt och samarbete med existerande strukturer kommer att tas fram
inom ramen för en organisationskommitté. Myndigheten ska vara verksam
från och med början av 2018.

Nationell strategi mot mäns våld mot kvinnor

En nationell strategi mot mäns våld mot kvinnor för de kommande tio åren
kommer att presenteras under hösten 2016. Mäns fysiska, sexuella och
psykiska våld mot kvinnor och flickor är ett allvarligt hinder för jämställdhet
och för kvinnors och flickors fulla åtnjutande av de mänskliga rättigheterna
och ett av de yttersta uttrycken för ojämställdheten. Den nationella strategin
avseende mäns våld mot kvinnor som kommer att presenteras syftar till att
stärka regeringens strategiska arbete på området långsiktigt och prioritera
förebyggande arbete. I strategin kommer våld i nära relationer och ett
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intersektionellt perspektiv att beaktas. De samlade åtgärderna på området
omfattar över 900 miljoner kronor för perioden 2017-2020 för att förebygga
och bekämpa mäns våld mot kvinnor. 

Satsningar på kvinnors hälsa och sexuella rättigheter

Att förbättra vården till kvinnor är ett prioriterat arbete för regeringen, både
ur ett jämlikhets- och jämställdhetsperspektiv. Regeringens bedömning är att
satsningar på att stärka bemanningen och kompetensförsörjningen inom
förlossningsvården och den hälso- och sjukvård som rör kvinnors hälsa är
angelägna. Därför avsätts 400 miljoner kr årligen till förlossningsvården och
130 miljoner kronor årligen till primärvården i syfte att stärka kvinnors hälsa.
För att värna unga kvinnors sexuella och reproduktiva rättigheter utan
oönskade graviditeter föreslår regeringen även att preventivmedel inom
läkemedelsförmånerna ska erbjudas kostnadsfritt till personer under 21 år.
Till detta avsätter regeringen 27 miljoner kronor per år från och med. 2017.

Avgiftsfri öppenvård för personer över 85 år

Regeringen föreslår att öppenvård inom högkostnadsskyddet ska bli
avgiftsfri för personer som är 85 år eller äldre. Reformens syfte är att
förbättra hälsan hos äldre som har ett omfattande behov av hälso- och
sjukvård. Reformen främjar grupper som har en relativt sett svagare ekonomi
och bedöms därför kunna leda till en mer jämlik och jämställd vård. Då
kvinnor i genomsnitt lever längre än män, utgörs den övervägande delen i
denna grupp av kvinnor och majoriteten av dem som kommer att ta del av
satsningen kommer därmed att vara kvinnor.  Regeringen avsätter 200
miljoner kronor per år från och med 2017 till detta.

Fortsatt modernisering av föräldraförsäkringen

Under 2016 har regeringen infört en tredje reserverad månad för uttag av
föräldraförsäkringen. Syftet är att uppmuntra ett jämnare ansvarstagande av
uttag av föräldraförsäkringsdagar och därmed bidra till ökad jämställdhet i
såväl föräldraskapet som på arbetsmarknaden. För att fortsätta utvecklingen
mot ett jämställt föräldraskap har regeringen tillsatt en utredning som ska
lämna förslag till utformning av en föräldraförsäkring som bidrar till att nå de
jämställdhetspolitiska delmålen om ekonomisk jämställdhet och en jämn
fördelning av det obetalda hem- och omsorgsarbetet. Föräldraförsäkringen
ska utformas så att den fungerar väl oavsett familjekonstellation och skapar
förutsättningar för ett jämställt föräldraskap och goda uppväxtvillkor för



barn. Utredningen ska delredovisas senast den 31 oktober 2016 och
uppdraget i övrigt ska redovisas senast den 1 oktober 2017.

Stöd till tjej- och kvinnojourer

För att stärka de ideella tjej- och kvinnojourernas arbete har regeringen
beslutat att avsätta 100 miljoner kronor per år 2016-2019. Syftet är att stödet
ska bidra till ökad långsiktighet och bättre planeringsförutsättningar för de
aktuella tjej- och kvinnojourerna.

Förslag om ny lagstiftning för jämn könsfördelning i
bolagsstyrelser

Regeringen har tidigare meddelat att andelen kvinnor bland
styrelseledamöterna i börsbolagen borde uppgå till minst 40 procent och
andelen män högst 60 procent efter bolagsstämmorna år 2016. Då
ojämställdheten i bolagsstyrelser istället kvarstår remitterar regeringen nu ett
lagförslag som syftar till att kvinnor ska få samma möjlighet som män att få
uppdrag som styrelseledamot i landets största bolag. Ett bakomliggande
motiv är att kvinnors kompetens och erfarenheter naturligt ska tas till vara av
bolagen. Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2017.

Årliga lönekartläggningar för att minska lönegapet
mellan kvinnor och män

Att kunna identifiera och korrigera osakliga löneskillnader är en viktig del i
ett framgångsrikt jämställdhetsarbete. Trots att kvinnors ställning på
arbetsmarknaden har stärkts och deras förutsättningar för ekonomisk
självständighet har ökat, finns det fortfarande ett lönegap som enligt
regeringen är ett tydligt uttryck för kvinnors och mäns olika möjligheter i
arbetslivet. Regeringen har beslutat att lönekartläggningar ska göras årligen,
och att arbetsgivare med minst tio anställda varje år skriftligen ska
dokumentera arbetet med lönekartläggning. De nya reglerna kommer att
träda i kraft den 1 januari 2017.

Satsning på kvinnors deltagande i internationell
fredsdiplomati

En viktig prioritering för regeringens feministiska utrikespolitik är att stärka
kvinnors aktiva deltagande i fredsprocesser. Därför föreslår regeringen



ökade anslag till en satsning på fredsdiplomati med fokus bland annat på
kvinnors roll som fredsaktörer i konfliktförebyggande arbete, medling och
dialog, säkerhetspolitisk analys och dialog samt fredsfrämjande insatser.

Ny ambassadör mot människohandel

I syfte att uppnå en ambitionshöjning i frågor kring människohandel har
regeringen utnämnt en ambassadör mot människohandel. I ambassadörens
uppdrag ingår därför att driva på och stärka jämställdhetsperspektivet i det
internationella arbetet mot människohandel, bland annat genom att sprida
kunskap och erfarenheter om den svenska lagstiftningen avseende förbudet
av köp av sexuella tjänster.



Artikel från Utrikesdepartementet

Statsbesök i Tyskland 5-8 oktober
2016
Publicerad 29 september 2016 Uppdaterad 29 september 2016

Kungaparet avlägger statsbesök i Tyskland den 5–8
oktober 2016 på inbjudan av förbundspresident
Joachim Gauck. Regeringen representeras av
utrikesminister Margot Wallström, barn-, äldre- och
jämställdhetsminister Åsa Regnér samt närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.
Statsbesöket är ett tillfälle att ytterligare stärka de nära politiska, kulturella
och ekonomiska banden mellan Sverige och Tyskland. Tyskland är Sveriges
viktigaste handelspartner och en svensk näringslivsdelegation under ledning
av Ylva Berg, vd för Business Sweden, medföljer i samband med
statsbesöket. För svenska företag ger besöket möjlighet att bygga vidare på
redan starka handelsförbindelser.

Ur programmet för statsbesöket

Onsdag 5 oktober

Kungaparet anländer till Tyskland på morgonen den 5 oktober.

Statsbesöket inleds med en välkomstceremoni på Tegels flygplats.

Därefter tar förbundspresident Joachim Gauck och fru Daniela Schadt emot
kungaparet vid en officiell välkomstceremoni, med nationalsånger och
militära hedersbetygelser, på Schloss Bellevue. Den följs av samtal i vilka
också utrikesminister Margot Wallström deltar.

Eftermiddagens program inleds med besök vid Branderburger Tor, där
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Berlins borgmästare Michael Müller hälsar välkommen. Det följs av ett
besök vid minnesplatsen Neue Wache, där kransnedläggning kommer att
ske.

Senare under eftermiddagen besöker kungaparet Humboldt Forum, ett
projekt för att återskapa Berlins stadsslott, som till stora delar förstördes
under andra världskriget, till ett framtida centrum för världens kulturer.

Efter besök på förbundsdagen träffar kungaparet och utrikesminister Margot
Wallström förbundskansler Angela Merkel för samtal.

Dagen avslutas med en statsbankett under värdskap av förbundspresident
Joachim Gauck och fru Daniela Schadt.

Torsdag 6 oktober

Torsdagens program äger rum i Hamburg, dit kungaparet anländer tidig
förmiddag. De välkomnas av Hamburgs statssekreterare med ansvar för
utrikesfrågor, Wolfgang Schmidt.

Därefter välkomnar Hamburgs förste borgmästare Olaf Scholz kungen och
drottningen till rådhuset för samtal.

Kungaparet deltar sedan vid ett seminarium om hållbara transporter på
Hamburgs handelskammare. Närings- och innovationsminister Mikael
Damberg medverkar i seminariet och kommer att tala på temat.

Efter lunch på rådhuset fortsätter programmet med besök på
stadsplaneringsprojektet Hafen City och Elphilharmonie, där en pressträff
kommer att hållas.

Utrikesminister Margot Wallström stannar i Berlin under torsdagen för
samtal med sin tyske utrikesministerkollega Frank-Walter Steinmeier. Hon
kommer också att hålla ett anförande på universitetet Hertie School of
Governance.

Dagen avslutas med att kungaparet ger en bankett på Schloss
Charlottenburg i Berlin.

Fredag 7 oktober

Fredagens program äger rum i Berlin. Det inleds med att kungaparet



träffar näringslivsdelegationen. Närings- och innovationsminister Mikael
Damberg deltar.

Därefter deltar kungen och drottningen, tillsammans med barn-, äldre och
jämställdhetsminister Åsa Regnér, i ett seminarium på temat "Nycirkus och
metoder för inkludering – funktionsskillnader och sociala perspektiv" på
Chamäleon Theater. Seminariet arrangeras av Sveriges ambassad
tillsammans med svenska Cirkus Cirkör och tyska Cirkus Sonnenstich.

Kungen deltar därefter i ett seminarium om digitalisering. Närings- och
innovationsminister Mikael Damberg medverkar och talar om Sveriges kurs
på väg mot den digitala ekonomin.

Drottningen inviger samtidigt utställningen "Everything you can imagine is
real" av Bea Szenfeld och Pompe Hedengren på Bikini Berlin.
Hon talar också vid det seminarium om hållbart mode som äger rum i
anslutning till utställningen. Barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa
Regnér deltar.

Universitetssjukhuset Charité, ett av Europas största universitetssjukhus, står
näst på tur i programmet. Kungaparet får där tillsammans med statsrådet Åsa
Regnér en förevisning av hur man i Tyskland arbetar med digitalisering inom
sjukvården.

På eftermiddagen besöker kungaparet tillsammans med barn-, äldre- och
jämställdhetsminister Åsa Regnér integrationsprojektet "Give Something
Back to Berlin" i Stadsmissionens Refugio-hus i Neukölln. Initiativtagare till
projektet är Annamaria Olsson, som har fått ett antal utmärkelser för sitt
arbete för att stärka Berlin som en tolerant och välkomnande
stad. Stadsmissionens Refugio-hus är ett så kallat "sharehouse" som erbjuder
olika aktiviteter för och med nyanlända flyktingar.

Därefter äger en pressträff rum på Sveriges ambassad i Berlin.

Efter avskedstagande från värdarna i Berlin avslutas dagen med en konsert
vid Berliner Philharmoniker.

Lördag 8 oktober

Lördagens program äger rum i Wittenberg och Leipzig.

Det inleds med besök i Wittenberg under förmiddagen, där kungaparet



tillsammans med barn-, äldre och jämställdhetsminister Åsa Regnér bland
annat kommer att besöka slottskyrkan och stadskyrkan St. Marien.

I Leipzig besöker kungen Max Planck-institutet där professor Svante Pääbo
tar emot och presenterar institutet och dess forskning på evolutionär
antropologi.

Samtidigt deltar drottning Silvia vid ett seminarium på universitetet i Leipzig
organiserat av stiftelsen "World Childhood Foundation".

Efter en orgelkonsert i Nikolaikyrkan avslutas lördagens program med en
pressträff.

Statsbesöket avslutas när kungaparet avreser från Leipzig tidig kväll.



Artikel från Socialdepartementet

Så driver regeringen
funktionshinderspolitiken framåt
Publicerad 28 september 2016 Uppdaterad 28 september 2016

− Beslut om ny funktionshinderspolitik ska kunna fattas
under nästa år. Konventionen om rättigheter för
personer med funktionsnedsättning, liksom de
rekommendationer som kommittén för rättigheter för
personer med funktionsnedsättning lämnar är
utgångspunkter för regeringens funktionshinderspolitik.
Det ska tydligare framgå i den nya politiken. Det sa
barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér när
hon och socialförsäkringsminister Annika Strandhäll
den 23 september mötte Funktionshindersdelegationen.
Tema för dagens möte var Funktionshinderspolitiken framåt.
Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll inledde med att redogöra för
regeringens politik inom socialförsäkringsområdet. Hon talade bland annat
om aktivitetsersättningen och de förslag regeringen lagt vad gäller att
reformera denna.

- Det är viktigt att unga med sjukdom eller funktionsnedsättning har en
ekonomisk trygghet. Men de ska också få rätt stöd för att komma vidare.
Därför gör vi det nu lättare att pröva studier och arbete. Det är viktigt
eftersom alla unga ska få en ärlig chans till ett självständigt liv, sa Annika
Strandhäll.

En dialog följde därefter mellan statsråden och företrädare för
Funktionshindersdelegationen om regeringens insatser på
socialförsäkringsområdet.
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MFD presenterade två utredningar

Linda Ahlgren, utredare på Myndigheten för delaktighet (MFD)
presenterade därefter rapporterna Utvärdering och analys av
funktionshinderspolitiken 2011 – 2016 och En funktionshinderspolitik för ett
jämlikt och hållbart samhälle som myndigheten i sommar lämnat till
regeringen. Organisationerna gavs därefter möjlighet att ge synpunkter på
MFD:s underlag om funktionshinderspolitikens väg framåt.

Funktionshinderspolitiken framåt

– Nu kommer vi arbeta vidare med det underlag vi fått in från Myndigheten
för delaktighet och de synpunkter vi får in från er och andra intressenter.
Målet är en ny funktionspolitik för jämlikhet och jämställdhet för alla män
och kvinnor, oavsett funktionsnedsättning, sa Åsa Regnér och berättade om
hennes syn på hur regeringen ska fortsätta med att föra
funktionshinderpolitiken framåt.



Artikel från Socialdepartementet

Reformer för ökad välfärd och
trygghet i Budget 2017 inom Åsa
Regnérs ansvarsområde
Publicerad 20 september 2016 Uppdaterad 20 september 2016

En jämställdhetsmyndighet, en nationell strategi mot
mäns våld mot kvinnor, stöd till socialsekreterare, ökade
resurser till Statens institutionsstyrelse, nationellt
kunskapscenter för ensamkommande flyktingbarn och
ökad kvalitet och stärkt kompetensförsörjning inom
äldreomsorgen. Det är några av de satsningar
regeringen vill genomföra i Budgetpropositionen 2017
inom Åsa Regnérs ansvarsområden.

Regeringen avser att inrätta en
jämställdhetsmyndighet

I budgetpropositionen anger regeringen att den avser inrätta en
jämställdhetsmyndighet som ska vara verksam från och med början av 2018.
Jämställdhetsmyndigheten arbete ska utgå från det övergripande
jämställdhetspolitiska målet om att kvinnor och män ska ha samma makt att
forma samhället och sina egna liv samt regeringens delmål kopplat till detta.

Under hösten kommer regeringen att presentera en ny nationell strategi mot
mäns våld mot kvinnor i den jämställdhetspolitiska skrivelsen. Fortsatta
åtgärder mot mäns våld mot kvinnor är en jämställdhetspolitisk prioritering
för regeringen. Särskilt angeläget är att utveckla våldsförebyggande insatser.
Det arbetet behöver nå alla grupper i samhället och utvecklas på flera
arenor. De samlade åtgärderna på området omfattar över 900 miljoner
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kronor för perioden 2017-2020 för att förebygga och bekämpa mäns våld
mot kvinnor.

Pressmeddelande: Regeringen avser att inrätta en jämställdhetsmyndighet

Strategiskt och systematiskt arbete för barnets
rättigheter

Regeringen avser att inom barnrättspolitiken under 2017 särskilt lyfta fram
bland annat följande områden:

Ett strategiskt och systematiskt arbete på internationell, nationell,
regional och lokal nivå för att tillförsäkra barn deras rättigheter.
Ett strategiskt och systematiskt arbete på för att tillförsäkra barn deras
rättigheter.
Fortsätta arbetet med att göra barnkonventionen till svensk lag.
Skydd av barn mot människohandel, exploatering och sexuella
övergrepp.
Skydd av barn mot våld.

Artikel: Reformer för ökad välfärd och trygghet i budget 2017 inom barnets
rättigheter

Socialtjänstassistenter stöder socialsekreterare

Det finns behov av att öka antalet administratörer inom socialtjänsten för att
frigöra tid för socialsekreterare eller arbetsledare i deras arbete med
myndighetsutövning.

En majoritet av kommunerna anser att delar av socialsekreterarnas
arbetsuppgifter kan utföras av andra. Arbetsuppgifterna skulle kunna utföras
av exempelvis nyanlända kvinnor och män och personer med svag ställning
på arbetsmarknaden Även här finns möjligheter för kommunerna att i
samarbete med Arbetsförmedlingen främja ökad sysselsättning inom ramen
för exempelvis befintliga arbetsmarknadspolitiska åtgärder.

Ökade resurser till Statens institutionsstyrelse

Statens institutionsstyrelse behöver utöka antalet platser i sin verksamhet.
Orsaken till detta är en större efterfrågan, som hänger samman med att
gruppen som kan bli aktuell för vård inom Statens institutionsstyrelse har



blivit större. Inom ungdomsvården förklaras ökningen av antalet
ensamkommande barn och ungdomar har ökat och av större barnkullar i de
åldersgrupper som kan behöva komma i kontakt med ungdomsvården vid
myndigheten.

Regeringen föreslår att anslaget ökas med 40 miljoner kronor 2017 och
beräknar att anslaget bör ökas med ytterligare 10 miljoner kronor från och
med 2018.

Förbättrat mottagande och kortare vägar till arbete

I budgetpropositionen för 2017 satsar regeringen på insatser som syftar till
ett rättssäkert och effektivt mottagandesystem, ett förbättrat mottagande i
kommunerna och att korta vägarna till arbete för nyanlända.

Vid Socialstyrelsen inrättar regeringen ett nationellt kunskapscentrum för
frågor kring ensamkommande barn. Syftet är att sprida aktuell kunskap,
framgångsrika metoder och effektiva processer till de kommuner, landsting
och ansvariga myndigheter som genomför insatser för ensamkommande
barn. För satsningen föreslår regeringen att Socialstyrelsen tilldelas 10 mnkr
årligen 2017–2018 och därefter 5 mnkr årligen 2019–2020.

Budgetpropositionen för 2017 bygger på en överenskommelse mellan
regeringen och Vänsterpartiet.

Pressmeddelande: Förbättrat mottagande och kortare vägar till arbete

Budgetsatsningar för ökad kvalitet och stärkt
kompetensförsörjning inom äldreomsorgen

Regeringen vill öka kvaliteten och säkra kompetensförsörjningen inom
välfärden. Regeringen föreslår därför en satsning på kompetensutbildning för
tidsbegränsat anställda inom äldreomsorg och hälso- och sjukvård. I
budgetpropositionen för 2017 föreslår regeringen även att extratjänster
förändras.

Pressmeddelande: Ökad kvalitet och stärkt kompetensförsörjning inom
äldreomsorgen

Debattartikel: Så ska fler arbetslösa få jobb och äldreomsorgen stärkas



Artikel från Socialdepartementet

Reformer för ökad välfärd och
trygghet i budget 2017
Publicerad 20 september 2016 Uppdaterad 20 september 2016

Regeringen ger i budgetpropositionen för 2017 en rad
förslag som ska öka välfärden och tryggheten i Sverige.
Här kan du läsa om förslag inom Socialdepartementets
ansvar.
Pressmeddelande: Budgetreformer för ökad välfärd och trygghet

Barnets rättigheter

Regeringen avser att inom barnrättspolitiken under 2017
särskilt lyfta fram bland annat följande områden:

Ett strategiskt och systematiskt arbete på internationell, nationell,
regional och lokal nivå för att tillförsäkra barn deras rättigheter.
Ett strategiskt och systematiskt arbete på för att tillförsäkra barn deras
rättigheter.
Fortsätta arbetet med att göra barnkonventionen till svensk lag.
Skydd av barn mot människohandel, exploatering och sexuella
övergrepp. Skydd av barn mot våld.

Folkhälsa och sjukvård

Reformer för ökad trygghet och välfärd i budget 2017 inom
folkhälsa och sjukvård

Regeringen föreslår i denna proposition en satsning om 10 miljarder kronor
per år till kommuner och landsting från och med 2017. Av dessa medel
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uppgår tillskottet till landsting till 2,3 miljarder kronor 2017. Därutöver finns
ett antal nya och pågående satsningar inom hälso- och sjukvårdspolitiken.

Artikel: Reformer för ökad välfärd och trygghet i statens budget 2017 inom
folkhälso- och sjukvårdsområdet

Budgetsatsning på tandvård för äldre

I regeringens budget för 2017 föreslås att det så kallade allmänna
tandvårdsbidraget (ATB) höjs för äldre mellan 65-74 år från dagens 150
kronor per år till 300 kronor per år.

Pressmeddelande: Budgetsatsning på tandvård för äldre

Satsning på forskning om stora samhällsutmaningar

Forskningsrådet för hälsa, arbetsliv och välfärd (Forte) har en viktig roll när
det gäller finansiering av forskning om hälso- och sjukvård samt socialtjänst
och bör därför tillföras en successiv anslagsökning från och med 2017 upp
till 175 miljoner kronor 2020 för att bidra till att dels förbättra kunskapsläget
inom socialtjänsten, dels öka kunskapen om styrningen av hälso- och
sjukvård och socialtjänst.

Regeringen vill, tillsammans med Vänsterpartiet, göra tre
forskningssatsningar för att möta hälsoutmaningen och kommer föreslå att
Vetenskapsrådets forskningsanslag ska successivt öka från och med 2017 till
att 2020 tillföras 115 miljoner kronor.

Det handlar för det första om en satsning på en nationell
forskningsinfrastruktur för insamlande och bevarande av biologiskt material
från människor i biobanker. Dessutom föreslås en satsning för tvärsektoriell
registerbaserad forskning. För det andra görs dels en förstärkning av klinisk
behandlingsforskning, dels en stimulans av samverkan inom forskning och
innovation med fokus på folksjukdomar och diagnoser. Den tredje satsningen
för att möta hälsoutmaningen handlar om att stärka både grundforskning och
tillämpad forskning för att hindra spridningen av antibiotikaresistenta
bakterier som är ett allvarligt globalt hälsohot.

Satsning på forskning om stora samhällsutmaningar

Idrott



Ytterligare medel till idrottsverksamhet för asylsökande

Idrottsrörelsen har visat en god kapacitet att bistå i att erbjuda sysselsättning
och sammanhang för personer som nyss kommit till Sverige. Regeringen
bedömer att idrottsrörelsen är en viktig aktör för att ge asylsökande och
nyanlända möjligheter till en meningsfull fritid och tillfälle att etablera
kontakter i det svenska samhället. Det är därför angeläget att tillföra
ytterligare medel till idrotten för att därigenom möjliggöra en snabb
utveckling av insatser och verksamhet som är tillgängliga för asylsökande.
Regeringen föreslår därför att anslaget för stöd till idrotten ökas med 20
miljoner kronor 2016.

Reformprogram för minskad segregation

För att minska segregation och klyftor kommer regeringen att utveckla ett
långsiktigt reformprogram. Syftet är att lyfta socialt utsatta områden och att
bidra till att bryta segregationsmekanismer strukturellt.

Reformprogrammet kommer att pågå under åren 2017–2025 och en del i
programmet är insatser för att möjliggöra fler idrotts- och ungdomsledare i
socialt utsatta områden. För att skapa varaktighet och självförsörjning av
ledare är avsikten att erbjuda de boende utbildning i föreningskunskap och
ledarutveckling. En förutsättning för framgång är idrottsrörelsens
engagemang på olika nivåer och medel har därför särskilt föreslagits för
ändamålet med 14 miljoner kronor per år de inledande tre åren, därefter 18
miljoner kronor per år de nästkommande sex åren. 

Jämställdhet

Regeringen avser att inrätta en jämställdhetsmyndighet

I budgetpropositionen anger regeringen att den avser inrätta en
jämställdhetsmyndighet. Myndigheten ska bidra till ett effektivt
genomförande av jämställdhetspolitiken. Under hösten kommer regeringen
även att presentera en ny nationell strategi mot mäns våld mot kvinnor, i den
jämställdhetspolitiska skrivelsen. Strategin kommer att innehålla ett
åtgärdsprogram för 2017-2020, för att förebygga och bekämpa mäns våld
mot kvinnor.

Pressmeddelande: Regeringen presenterar budgetnyheter inom
jämställdhetsområdet



Socialförsäkringar

Miljarder till socialförsäkringarna i regeringens höstbudget

I budgetpropositionen för 2017 satsar regeringen stort på att stärka de
gemensamma försäkringarna genom satsningar på 2 miljarder fram till 2018.
Budgetpropositionen för 2017 bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna och Vänsterpartiet.

Höjd sjuk- och aktivitetsersättning
Höjning av bostadstillägget för personer med sjuk- och
aktivitetsersättning
Höjning av inkomstgränser inom bostadsbidrag
Höjning av underhållsstödet för äldre barn
Höjning av flerbarnstillägget

Pressmeddelande: Miljarder till socialförsäkringarna i regeringens höstbudget

Artikel: Reformer för ökad välfärd och trygghet i budget 2017 inom
socialförsäkringar

Social omsorg

Ökade resurser till Statens institutionsstyrelse

Statens institutionsstyrelse behöver utöka antalet platser i sin verksamhet.
Orsaken till detta är en större efterfrågan, som hänger samman med att
gruppen som kan bli aktuell för vård inom Statens institutionsstyrelse har
blivit större. Inom ungdomsvården förklaras ökningen av antalet
ensamkommande barn och ungdomar har ökat och av större barnkullar i de
åldersgrupper som kan behöva komma i kontakt med ungdomsvården vid
myndigheten.

Regeringen föreslår att anslaget ökas med 40 miljoner kronor 2017 och
beräknar att anslaget bör ökas med ytterligare 10 miljoner kronor från och
med 2018.

Socialtjänstassistenter stöder socialsekreterare

Det finns behov av att öka antalet administratörer inom socialtjänsten för att
frigöra tid för socialsekreterare eller arbetsledare i deras arbete med



myndighetsutövning.

En majoritet av kommunerna anser att delar av socialsekreterarnas
arbetsuppgifter kan utföras av andra. Arbetsuppgifterna skulle kunna utföras
av exempelvis nyanlända kvinnor och män och personer med svag ställning
på arbetsmarknaden Även här finns möjligheter för kommunerna att i
samarbete med Arbetsförmedlingen främja ökad sysselsättning inom ramen
för exempelvis befintliga arbetsmarknadspolitiska åtgärder.

 

Så ska fler arbetslösa få jobb och äldreomsorgen stärkas

Bristen på utbildade undersköterskor inom äldreomsorgen är ett växande
problem som parterna och regeringen har ett gemensamt ansvar för att lösa.
Den omsorg vi visar våra äldre är ett tecken på hur stark vår välfärd är.

Den 16 september presenterar regeringen tillsammans med Kommunal och
Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) åtgärder för att stärka
kompetensförsörjningen inom äldreomsorgen.

Debattartikel: Så ska fler arbetslösa få jobb och äldreomsorgen stärkas

Pressmeddelande: Ökad kvalitet och stärkt kompetensförsörjning inom
äldreomsorgen

Socialdepartementets utgiftsområden i budgetpropositionen
2017

Socialdepartementets utgiftsområden i budgetpropositionen finns i:

utgiftsområde 9, hälsovård, sjukvård och social omsorg,
utgiftsområde 10, ekonomisk trygghet vid sjukdom och
funktionsnedsättning,
utgiftsområde 11, ekonomisk trygghet vid ålderdom,
utgiftsområde 12, ekonomisk trygghet för familjer och barn,
utgiftsområde 13, integration och jämställdhet och
utgiftsområde 17, kultur, medier, trossamfund och fritid.



Artikel från Socialdepartementet

Reformer för ökad välfärd och
trygghet i Budget 2017 inom
Social omsorg
Publicerad 20 september 2016 Uppdaterad 20 september 2016

Stöd till socialsekreterare, ökade resurser till Statens
institutionsstyrelse, nationellt kunskapscenter för
ensamkommande flyktingbarn och ökad kvalitet och
stärkt kompetensförsörjning inom äldreomsorgen. Det
är några av de satsningar regeringen vill genomföra i
Budgetpropositionen 2017.

Socialtjänstassistenter stöder socialsekreterare

Det finns behov av att öka antalet administratörer inom socialtjänsten för att
frigöra tid för socialsekreterare eller arbetsledare i deras arbete med
myndighetsutövning.

En majoritet av kommunerna anser att delar av socialsekreterarnas
arbetsuppgifter kan utföras av andra. Arbetsuppgifterna skulle kunna utföras
av exempelvis nyanlända kvinnor och män och personer med svag ställning
på arbetsmarknaden Även här finns möjligheter för kommunerna att i
samarbete med Arbetsförmedlingen främja ökad sysselsättning inom ramen
för exempelvis befintliga arbetsmarknadspolitiska åtgärder.

Ökade resurser till Statens institutionsstyrelse

Statens institutionsstyrelse behöver utöka antalet platser i sin verksamhet.
Orsaken till detta är en större efterfrågan, som hänger samman med att
gruppen som kan bli aktuell för vård inom Statens institutionsstyrelse har
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blivit större. Inom ungdomsvården förklaras ökningen av antalet
ensamkommande barn och ungdomar har ökat och av större barnkullar i de
åldersgrupper som kan behöva komma i kontakt med ungdomsvården vid
myndigheten.

Regeringen föreslår att anslaget ökas med 40 miljoner kronor 2017 och
beräknar att anslaget bör ökas med ytterligare 10 miljoner kronor från och
med 2018.

Förbättrat mottagande och kortare vägar till arbete

I budgetpropositionen för 2017 satsar regeringen på insatser som syftar till
ett rättssäkert och effektivt mottagandesystem, ett förbättrat mottagande i
kommunerna och att korta vägarna till arbete för nyanlända.

Vid Socialstyrelsen inrättar regeringen ett nationellt kunskapscentrum för
frågor kring ensamkommande barn. Syftet är att sprida aktuell kunskap,
framgångsrika metoder och effektiva processer till de kommuner, landsting
och ansvariga myndigheter som genomför insatser för ensamkommande
barn. För satsningen föreslår regeringen att Socialstyrelsen tilldelas 10 mnkr
årligen 2017–2018 och därefter 5 mnkr årligen 2019–2020.

Budgetpropositionen för 2017 bygger på en överenskommelse mellan
regeringen och Vänsterpartiet.

Pressmeddelande: Förbättrat mottagande och kortare vägar till arbete

Budgetsatsningar för ökad kvalitet och stärkt
kompetensförsörjning inom äldreomsorgen

Regeringen vill öka kvaliteten och säkra kompetensförsörjningen inom
välfärden. Regeringen föreslår därför en satsning på kompetensutbildning för
tidsbegränsat anställda inom äldreomsorg och hälso- och sjukvård. I
budgetpropositionen för 2017 föreslår regeringen även att extratjänster
förändras.

Pressmeddelande: Ökad kvalitet och stärkt kompetensförsörjning inom
äldreomsorgen

Debattartikel: Så ska fler arbetslösa få jobb och äldreomsorgen stärkas



Förslagen på området Social omsorg i budgetpropositionen

Förslagen på området Social omsorg finns i budgetpropositionen under
utgiftsområde 9, Politik för sociala tjänster.



Artikel från Socialdepartementet

Reformer för ökad välfärd och
trygghet - budgetpropositionen
2017
Publicerad 09 september 2016 Uppdaterad 14 september 2016

Regeringen ger i budgetpropositionen för 2017 en rad
förslag som ska öka välfärden och tryggheten i Sverige.
Här kan du läsa om förslag inom Socialdepartementets
ansvar.

Förbättrat mottagande och kortare vägar till arbete

I budgetpropositionen för 2017 satsar regeringen på insatser som syftar till
ett rättssäkert och effektivt mottagandesystem, ett förbättrat mottagande i
kommunerna och att korta vägarna till arbete för nyanlända.

Vid Socialstyrelsen inrättar regeringen ett nationellt kunskapscentrum för
frågor kring ensamkommande barn. Syftet är att sprida aktuell kunskap,
framgångsrika metoder och effektiva processer till de kommuner, landsting
och ansvariga myndigheter som genomför insatser för ensamkommande
barn. För satsningen föreslår regeringen att Socialstyrelsen tilldelas 10 mnkr
årligen 2017–2018 och därefter 5 mnkr årligen 2019–2020.

Budgetpropositionen för 2017 bygger på en överenskommelse mellan
regeringen och Vänsterpartiet.

Pressmeddelande: Förbättrat mottagande och kortare vägar till arbete

Så ska fler arbetslösa få jobb och äldreomsorgen
stärkas
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Bristen på utbildade undersköterskor inom äldreomsorgen är ett
växande problem som parterna och regeringen har ett gemensamt ansvar för
att lösa. Den omsorg vi visar våra äldre är ett tecken på hur stark vår välfärd
är.

Den 16 september presenterar regeringen tillsammans med Kommunal och
Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) åtgärder för att stärka
kompetensförsörjningen inom äldreomsorgen.

Debattartikel: Så ska fler arbetslösa få jobb och äldreomsorgen stärkas
Pressmeddelande: Ökad kvalitet och stärkt kompetensförsörjning inom
äldreomsorgen

Regeringen avser att inrätta en
jämställdhetsmyndighet

I budgetpropositionen anger regeringen att den avser inrätta en
jämställdhetsmyndighet. Myndigheten ska bidra till ett effektivt
genomförande av jämställdhetspolitiken. Under hösten kommer regeringen
även att presentera en ny nationell strategi mot mäns våld mot kvinnor, i den
jämställdhetspolitiska skrivelsen. Strategin kommer att innehålla ett
åtgärdsprogram för 2017-2020, för att förebygga och bekämpa mäns våld
mot kvinnor.

Pressmeddelande: Regeringen avser att inrätta en jämställdhetsmyndighet

Miljarder till socialförsäkringarna i regeringens
höstbudget

I budgetpropositionen för 2017 satsar regeringen stort på att stärka de
gemensamma försäkringarna genom satsningar på 2 miljarder fram till 2018.
Budgetpropositionen för 2017 bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna och Vänsterpartiet.

Höjd sjuk- och aktivitetsersättning
Höjning av bostadstillägget för personer med sjuk- och
aktivitetsersättning
Höjning av inkomstgränser inom bostadsbidrag
Höjning av underhållsstödet för äldre barn
Höjning av flerbarnstillägget



Pressmeddelande: Miljarder till socialförsäkringarna i regeringens höstbudget

Budgetsatsning på tandvård för äldre

I regeringens budget för 2017 föreslås att det så kallade allmänna
tandvårdsbidraget (ATB) höjs för äldre mellan 65-74 år från dagens 150
kronor per år till 300 kronor per år.

Pressmeddelande: Budgetsatsning på tandvård för äldre

Satsning på forskning om stora samhällsutmaningar

Forskningsrådet för hälsa, arbetsliv och välfärd (Forte) har en viktig roll när
det gäller finansiering av forskning om hälso- och sjukvård samt socialtjänst
och bör därför tillföras en successiv anslagsökning från och med 2017 upp
till 175 miljoner kronor 2020 för att bidra till att dels förbättra kunskapsläget
inom socialtjänsten, dels öka kunskapen om styrningen av hälso- och
sjukvård och socialtjänst.

Regeringen vill, tillsammans med Vänsterpartiet, göra tre
forskningssatsningar för att möta hälsoutmaningen och kommer föreslå att
Vetenskapsrådets forskningsanslag ska successivt öka från och med 2017 till
att 2020 tillföras 115 miljoner kronor.

Det handlar för det första om en satsning på en nationell
forskningsinfrastruktur för insamlande och bevarande av biologiskt material
från människor i biobanker. Dessutom föreslås en satsning för tvärsektoriell
registerbaserad forskning. För det andra görs dels en förstärkning av klinisk
behandlingsforskning, dels en stimulans av samverkan inom forskning och
innovation med fokus på folksjukdomar och diagnoser. Den tredje satsningen
för att möta hälsoutmaningen handlar om att stärka både grundforskning och
tillämpad forskning för att hindra spridningen av antibiotikaresistenta
bakterier som är ett allvarligt globalt hälsohot.

Satsning på forskning om stora samhällsutmaningar



Artikel från Socialdepartementet

Välfärd bidrar till ett inkluderande
samhälle
Publicerad 09 september 2016 Uppdaterad 09 september 2016

- Det är välfärden som gör det möjligt för människor
med funktionsnedsättning att inkluderas i samhället,
säger Åsa Regnér, minister med ansvar för
funktionshindersfrågor, när hon den 7 till 9 september
företräder den svenska regeringen vid Paralympics i
Rio de Janeiro.
Paralympics 2016 arrangeras den 7-18 september 2016 i Rio de Janeiro i
Brasilien. Det blir officiellt det femtonde sommarparalympics i ordningen
och det är första gången som Sydamerika står som värd för Paralympics.

Lyfter betydelsen av ett inkluderande samhälle

Åsa Regnér reser till Rio de Janeiro för att uppmärksamma sporterna i
Paralympics och den svenska truppen. Det är även viktigt att lyfta
betydelsen av ett inkluderande samhälle där alla kan vara delaktiga i
exempelvis idrottslivet.

Förutom att delta vid invigningen av Paralympics möter Åsa Regnér den
svenska truppen och hejar på när svenskar tävlar. Åsa Regnér, som talar
portugisiska, kommer också att göra en del intervjuer med brasiliansk media.

– Det är mycket spännande att följa den svenska truppen på plats i Rio och
jag hoppas förstås på blågula medaljer. Paralympics är mer än ett
idrottsevenemang. Spelen är också viktiga för arbetet att skapa ett mer
inkluderande samhälle där alla kan vara delaktiga. Det är den svenska
modellen en förutsättning för, säger Åsa Regnér.
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Internationell vecka för tillgänglighet och kultur

Utöver sportaktiviteterna har Åsa Regnér även bland annat besökt
organisationen Pro-Mundo som arbetar med mäns roll i jämställdhetsarbetet,
den officiella invigningen av den Internationella veckan för tillgänglighet och
kultur samt ett adoptionscentrum.

– Funktionshinderspolitik är en fråga om mänskliga rättigheter. Flickor,
pojkar, kvinnor och män med funktionsnedsättningar måste kunna åtnjuta
sina mänskliga rättigheter. Jämställdhet och barnperspektivet bör vara i
fokus. Flickor, pojkar, kvinnor och män med funktionsnedsättningar borde
ha samma förmåga och möjlighet att skapa sina egna liv, sa Åsa Regnér vid
invigningen av den Internationella veckan för tillgänglighet och kultur.



Artikel från Socialdepartementet

Regeringen vill återupprätta det
sociala arbetets och
socialtjänstpersonalens status
Publicerad 05 september 2016 Uppdaterad 05 september 2016

- Jag och regeringen har arbetat hårt sedan vi tillträdde
med att stärka den sociala barn- och ungdomsvården
och att återupprätta det sociala arbetets och
socialtjänstpersonalens status, sa barnminister Åsa
Regnér när hon den 30 augusti deltog vid konferensen
Förbättringsresan. Arrangör för konferensen var
regeringens nationella samordnare för den sociala barn-
och ungdomsvården Cecilia Grefve.
- Ni ska vara stolta! Jag är stolt över socialtjänsten i Sverige och kommer
fortsätta jobba för att stärka den, sa Åsa Regnér och riktade sig till publiken
som bestod av medarbetare från den sociala barn- och ungdomsvården i hela
landet.

Konferensen spred erfareheter och synliggjorde det
goda arbetet

Konferensens syfte var att sprida erfarenheter och synliggöra det goda arbete
som kommuner och andra samhällsnivåer utför för att förbättra den sociala
barn- och ungdomsvården.

Under dagen låg uppmärksamheten dels på att öka barn, unga och
vårdnadshavares delaktighet och medskapande, dels på att medarbetare och
ledare ska trivas och ha goda förutsättningar i sina yrkesroller.
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- Som barnminister arbetar jag med att stärka situationen för barn i Sverige.
Sverige ska vara det bästa landet att växa upp i. Det handlar bland annat om
att möjliggöra att varje barn kan nå sin fulla potential, att synliggöra och
stärka barns rättigheter och att samhället har ett starkt skyddsnät för barn i
utsatta situationer eller miljöer. Den svenska modellen innebär ett
barnvänligt samhälle, sa Åsa Regnér.

Gemensamma lösningar gör oss bättre tillsammans

Vid konferensen presenterade regeringens nationella samordnare Cecilia
Grefve de kunskaper och erfarenheter som hon hämtat in inom sitt
regeringsuppdrag.

- Även om det vi idag diskuterar egentligen inte är någonting nytt så känns
det angeläget och viktigt. Det känns bra att vi får tala om utmaningarna så
som de är och finna gemensamma lösningar. För tillsammans blir vi bättre, sa
regeringens nationella samordnare för den sociala barn- och ungdomsvården
Cecilia Grefve.

Mångfald och bredd av seminarier och föreläsningar

Konferensdeltagarna kunde välja mellan ett tjugotal seminarier och
föreläsningar av och med bland andra barn och ungdomar, vårdnadshavare,
socialsekreterare, chefer, politiker, civilsamhälle, forskare och fackliga
företrädare.

- Vi måste lyfta ämnet från individnivå till systemnivå. Och precis som
docent Mats Tyrstrup, en av föreläsarna, sa så är det viktigt att vi bygger
relationer och sammanhang istället för enheter och gränser, sa Cecilia
Grefve.

Filmade webbintervjuer med föreläsare och
seminarieledare

Nedanför finner du filmade intervjuer med några av de föreläsare och
seminarieledare som deltog vid Förbättringsresan.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet

Snabbare myndighetskontakter för
nyanlända
Publicerad 28 juli 2016 Uppdaterad 28 juli 2016

Regeringen har beslutat om ett arbete som ska
effektivisera nyanländas kontakter med myndigheter
och i förlängningen snabba på etableringen i Sverige.
Det var en av nyheterna från pressfikat efter dagens
regeringssammanträde.
Arbetet med att effektivisera myndighetskontakter och korta väntetider har
funnits som försöksverksamhet på några platser i landet. Målet har varit att
hitta en process som låter nyanlända snabbt etablera sig och komma ut i
arbete eller börja studera. Nu utökas verksamheten till att beröra många fler
personer och till att finnas på fler platser i landet.

– Det här hjälper oss att korta väntetiderna när det gäller de kontakter som
nyanlända måste ha med svenska myndigheter när de kommer hit, från tre-
fyra veckor till bara fyra timmar, sade arbetsmarknads- och etablerings‐
minister Ylva Johansson.

Pressmeddelande: Korta väntetider och effektiva myndighetskontakter för
nyanlända

Fler äldreboenden ska byggas

Under sommarfikat presenterades också nyheten om ett nytt statligt stöd som
ska leda till att fler äldre- och trygghetsboenden byggs. Stödet, som har stöd
från Vänsterpartiet, kommer gälla ny- eller ombyggnation av så kallade
klassiska äldreboenden, men också av hyresrätter på den vanliga
bostadsmarknaden, exempelvis i trygghetsboenden.
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– Vi fortsätter våra historiska satsningar på äldreomsorgen med ett
efterlängtat stöd. I dag uppger 109 kommuner att de har brist på
äldreboenden, sade barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér.

Pressmeddelande: Nytt investeringsstöd för fler äldreboenden

Arbetskraftskapaciteten inom byggbranschen ses
över

I Sverige råder i dag bostadsbrist överlag, och regeringen har därför utsett en
samordnare med uppdraget att se över om det finns tillräckligt med
arbetskraft i byggbranschen för att klara av det stora antal bostäder som
planeras byggas.

– Det måste finnas tillräckligt med folk inom byggbranschen, och gärna fler
kvinnor. Vi måste också ta bättre vara på nyanlända svenskars kompetenser,
sade bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

För att motsvara behoven behöver cirka 700 000 bostäder byggas till 2025,
bedömer Boverket.

Pressmeddelande: Uppdrag att se över arbetskraftskapaciteten inom
byggbranschen

Ett steg närmare förnyad läkarutbildning

– Vi vill titta på möjligheterna att snabbare kunna gå från läkarutbildning och
in i yrket, sade hälso-, sjukvårds- och idrottsminister Gabriel Wikström.

Regeringen inför därför en översyn av läkares specialiseringstjänstgöring.
Översynen ska utgå från de förslag om en ny läkarutbildning som redan har
lämnats i betänkandet För framtidens hälsa.

– Det här är en efterfrågad förändring som kommer att göras i samarbete
med parterna, sade Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning
och forskning.

Pressmeddelande: Ytterligare steg mot förnyad läkarutbildning

Gräsrotsfinansieringen ska ses över



Finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund redogjorde för en
utredning som ska kartlägga och analysera Sveriges marknad för
gräsrotsfinansiering, på engelska kallat crowdfunding. Genom
gräsrotsfinansiering har privatpersoner möjlighet att investera i sådant som
företag, organisationer eller individer kan ha svårt att hitta finansiering till.

Det är viktigt att utvecklingen av den här typen av finansiering går i en
riktning som upprätthåller förtroendet för branschen, samtidigt som det finns
ett högt konsumentskydd för den som investerar.

Uppdrag: Förbättrade möjligheter för gräsrotsfinansiering ska utredas



Artikel från Finansdepartementet, Kulturdepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Program Pride 2016
Publicerad 26 juli 2016 Uppdaterad 26 juli 2016

Regeringskansliet deltar i Stockholm Pride med en
monter i Pride Park den 27-30 juli. I montern kan
festivaldeltagarna diskutera regeringens hbtq-politik,
ställa frågor om Regeringskansliet som arbetsgivare
samt träffa statsråd och de strategiska myndigheter som
arbetar med hbtq-frågor.

Onsdagen 27 juli

17.00-18.00 Diskutera regeringens politik i hbtq-frågor med Åsa Regnér,
barn-, äldre- och jämställdhetsminister.

17.00–19.30 Vad gör Folkhälsomyndigheten för att hbtq-personer ska ha lika
förutsättningar och möjligheter för att uppnå en god hälsa?

19.30–22.00 Prata med Diskrimineringsombudsmannen om hur de arbetar
med att främja allas lika rättigheter och möjligheter.

Torsdagen 28 juli

15.00 Samtala om hbtq-frågor Per Bolund, finansmarknads- och
konsumentminister samt biträdande finansminister.

16.00 Diskutera hbtq-frågor med Helene Hellmark Knutsson, minister för
högre utbildning och forskning.

16.30–19.00 Vad gör Myndigheten för ungdoms- och civilsamhällesfrågor
kring hbtq och normer?
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18.00 Samtala om hbtq-frågor med Ylva Johansson, arbetsmarknads- och
etableringsminister.

Fredagen 29 juli

14.00–17.00 Vad gör Socialstyrelsen för en mer jämlik vård?

Lördagen 30 juli

14.00–17.00 Prata med Kulturrådet om kulturens möjligheter att synliggöra
och utmana begränsande normer.

Träffa statsminister Stefan Löfven i Regeringskansliets monter.

17.30 Diskutera regeringens politik i hbtq-frågor med Alice Bah Kuhnke,
kultur- och demokratiminister.



Artikel från Kulturdepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Regeringen på Pride 2016
Publicerad 25 juli 2016 Uppdaterad 26 juli 2016

För tolfte gången deltar Regeringskansliet i Stockholm
Pride. Arbetet för lika rättigheter och möjligheter för
hbtq-personer är en viktig fråga för regeringen, och ett
sätt att sprida kunskap om regeringens strategi är att
medverka i Pride.
– Pride handlar om friheten att få vara precis den man är. Hbtq-personers
mänskliga rättigheter står i fokus och manifesteras under Prideveckan, säger
kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke.

Festivaldeltagarna har möjlighet att träffa flera statsråd samt funktionärer i
Regeringskansliets tält i Pride park. Syftet är att berätta om regeringens
politik när det gäller hbtq-personer, och att informera om Regeringskansliet
som arbetsgivare.

– Regeringen har i veckan presenterat att transpersoner ska inkluderas i
lagen om hets mot folkgrupp. Det är ett viktigt steg för ett samhälle där hbtq-
personer kan leva sina liv, fria! Men arbetet måste konstant ta nya steg,
mycket återstår! Det är regeringens viktigaste budskap, säger kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke.
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Artikel från Socialdepartementet

Dialogmöte om
informationssatsning på hälsa och
jämställdhet för nyanlända unga
Publicerad 15 juni 2016 Uppdaterad 15 juni 2016

Jämställdhetsminister Åsa Regnér bjöd 8 juni in till ett
dialogmöte om regeringens uppdrag om
informationsinsatser rörande hälsa och jämställdhet för
nyanlända och asylsökande barn och unga. Vid mötet
deltog berörda myndigheter, länsstyrelser och
organisationer inom det civila samhället.
Mötet tog avstamp i en av regeringens satsningar mot mäns våld mot kvinnor
och för jämställdhet, som innebär att regeringen ger Myndigheten för
ungdoms- och civilsamhällesfrågor (MUCF) i uppdrag att ta fram en digital
plattform med information på relevanta språk om hälsa och jämställdhet för
nyanlända barn och unga. Uppdraget ska genomföras i samverkan med den
webbaserade ungdomsmottagningen UMO. Syftet med mötet var att
informera om uppdraget och samla in information och synpunkter som är till
nytta för genomförandet samt inför eventuella framtida åtgärder inom
området.

− Dagens möte var ytterligare ett viktigt steg mot att utforma
informationsinsatser om bland annat könsnormer och rätten till kroppslig
integritet till nyanlända barn och unga. Deltagarna visade på stort
engagemang för frågan och många lyfte fram vikten av långsiktighet och
kontinuitet i satsningen. Mycket kunskap och erfarenhet förmedlades från de
närvarande som vi tar med oss i det fortsatta arbetet, säger barn-, äldre- och
jämställdhetsminister Åsa Regnér och fortsätter:

− Det här är en viktig insats för alla de unga pojkar som har kommit till vårt
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land, men givetvis minst lika viktigt för den mindre grupp flickor som anlänt.
Under mina resor till HVB-hem i olika delar av landet är det många som har
önskat att mer information om jämställdhet, sex och samlevnad ska nå de
unga på hemmen. Vi tar här ett första steg är att nå dessa med
informationsinsatser kring jämställdhet, mänskliga rättigheter, respekt,
sexuell och reproduktiv hälsa.

Flera av mötesdeltagarna lyfte vikten av kontinuitet och infrastruktur för
att nå framgång. Uppdraget är starkt kopplat till allas rätt till kunskap om
sina rättigheter och det fanns en samsyn kring önskan om kontinuitet, och att
nå samtliga barn och unga. Många lyfte skolan som ett strukturellt och
viktigt nav för frågorna, med elevhälsan som en resurs.

Man lyfte också vikten av att varken glömma de nyanlända flickorna eller
pojkarna som målgrupp, och att de är utsatta på olika sätt. Det gavs inspel
kring vikten av reflektion kring de egna värderingarna, kring diskriminering
och rasism, och att inte särskilja dessa jämställdhetsinsatser från andra.
Andra betonade vikten av att först nå de unga och etablera kontakt. Att de
många gånger har behov av hjälp att sätta ord på vad de varit med om, innan
de är mottagliga för nytt. Man efterlyste också utvärdering av arbetet, för att
underlätta en fortsatt professionell implementering.

Ministern ser det aktuella uppdraget som en del i arbetet med ett nationellt
program som syftar till att förebygga mäns våld mot kvinnor.

− Min ambition sedan jag blev jämställdhetsminister har varit att förbättra
det förebyggande arbetet mot våld mot kvinnor. I detta arbete behöver
kunskap om jämställdhet ingå som en viktig del. Hela befolkningen behöver
kunskap om jämställdhet, men framför allt behöver vi nå killar och män.

Bakgrund

Regeringen gav den 14 april i år MUCF i uppdrag att ta fram en digital
plattform med information om hälsa och jämställdhet på de vanligaste
modersmålen för nyanlända barn och unga i åldrarna 13-20 år. Det ska
genomföras i samverkan med den nationella webbaserade
ungdomsmottagningen UMO. I uppdraget ingår även att sprida plattformen
till boenden och verksamheter samt att planera för utbildning av utbildare.

Satsningen omfattar 5 miljoner kronor under 2016 och den digitala
plattformen beräknas vara klar i mars 2017.



Artikel från Näringsdepartementet, Socialdepartementet

Regeringen stoppar fusk med
parkeringstillstånd
Publicerad 14 juni 2016 Uppdaterad 14 juni 2016

Regeringen föreslår en rad åtgärder för att stoppa
fusket med parkeringstillstånd för rörelsehindrade. Det
berättade infrastrukturminister Anna Johansson när
Funktionshindersdelegationen den 10 juni besökte
regeringen.

Fusk med parkeringstillstånd för människor med
funktionsnedsättning

Infrastrukturminister Anna Johansson hade med sig viktiga nyheter till mötet
och berättade att regeringen nu föreslår en rad åtgärder för att stoppa fusket
med parkeringstillstånd för människor med funktionsnedsättning. Böterna för
felparkering höjs med 30 procent, kommunerna ska få lättare att forsla bort
bilar och regeringen vill införa ett nationellt register för tillstånden.

- Det är ett paket med åtgärder som vi hoppas sammantaget kommer att ha
effekt, sa Anna Johansson.

Fysisk tillgänglighet, utbildning och arbete

- Både trafikpolitiken, arbetsmarknadspolitiken och utbildningspolitiken är
otroligt viktiga funktionshinderspolitiska områden. Det ena handlar om den
fysiska tillgängligheten och det andra om tillgängligheten till utbildning och
till arbetslivet. Alla de här områdena är otroligt viktiga när vi utvecklar den
nya funktionshinderspolitiken och den svenska modellen, sa statssekreterare
Madeleine Harby Samuelsson.
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Vid regeringens möte med funktionshindersdelegationen deltog
infrastrukturminister Anna Johansson, statssekreterare Madeleine Harby
Samuelsson från Socialdepartementet, statssekreterare Roger Mörtvik från
Utbildningsdepartement och Delegationen för unga till arbete.



Artikel från Socialdepartementet

#Äldreresan: "Inspirerande hur
engagemang och vilja stärker
äldres vardag"
Publicerad 13 juni 2016 Uppdaterad 16 juni 2016

De som arbetar inom äldreomsorgen behöver bli fler
och yrket behöver erbjuda tillräckligt bra villkor för att
ännu fler ska vilja jobba där. Dessutom ska platserna på
äldreboenden bli fler. Äldreminister Åsa Regnér har
under 2015 och 2016 besökt åtta kommuner runt om i
landet för att ta reda på hur regeringen på bästa sätt
kan stärka äldreomsorgen. Den 7 juni avslutades turnén
#Äldreresan med besök i Munkedals kommun och i
Göteborgs stad.

Många äldre har det bra – men det finns brister i
vård och omsorg

Besöket i Göteborg tillbringade Åsa Regnér på Anhörigcenter i stadsdelen
Landala. Äldreministern fick där tillfälle att träffa och samtala med såväl
politiska beslutsfattare som tjänstemän i förvaltningen.

Åsa Regnér samtalade även med medarbetare vid nattpatrullen i
stadsdelsförvaltningen i Majorna- Linné samt företrädare för Göteborgs
Stads kommunala pensionärsråd och äldre besökare på Mötesplats –
Kulturhus för seniorer.

– Det har varit mycket givande att besöka olika typer av kommuner i skilda
delar av landet och få en bild av vilka utmaningar för äldreomsorgen som
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finns. Många äldre har det bra och lever ett gott liv men det finns också
brister som rör vård- och omsorg. Under resan har behovet av mer personal i
äldreomsorgen återkommit. Där investerar regeringen nu två miljarder om
året. Det är viktigt för att utveckla den svenska modellen, säger Åsa Regnér
om totalintrycket av den årslånga turnén #Äldreresan.

Munkedals hemtjänst lagar maten hemma hos de
äldre

Besöket i Munkedal inleddes med ett besök på Allégårdens vård och
omsorgsboende där äldreministern bland andra fick träffa kommunalrådet
Åsa Karlsson.

Munkedals kommun har inom äldreomsorgen profilerat sig genom att
hemtjänstpersonalen lagar maten hemma i bostaden hos de äldre. Tidigare
var en del äldre missnöjda med maten. Munkedals kommun bestämde sig då
för att lyssna på kritiken och började laga maten hemma hos de äldre. Idag är
nöjdheten med maten i hemtjänsten mycket hög. Det enda som krävdes för
att genomföra reformen var att politikerna betstämde sig för detta
tillvägagångssätt.

– Det är inspirerande att höra hur en kommunledning med engagemang och
vilja har kunnat åstadkomma så stora förbättringar i äldre människors
vardag. Det är också ett bra exempel på när politikerna är lyhörda för de
äldres önskemål, sa Åsa Regnér.

Bemanningspengar till nattbemanning och sociala
aktiviteter för äldre

Regeringen har tillsammans med Vänsterpartiet avsatt pengar för att öka
bemanningen inom äldreomsorgen. Under 2016-2018 delas två miljarder ut
om året.

Vid äldreministerns besök berättade företrädarna för Munkedals kommun
hur kommunen använt dessa så kallade bemanningspengar. Munkedals
kommun har främst använt pengarna till att stärka nattbemanningen och att
genomföra fler sociala aktiviteter för de äldre.

– Det är en viktig återkoppling för mig att få höra hur bemanningspengarna
använts. Fler medarbetare på natten är ett område där regeringen förtydligat
regelverket. Det är ett område vi ser som mycket angeläget, sa Åsa Regnér.





Artikel från Finansdepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Utrikesdepartementet

Chilenska statsbesöket avslutat
Publicerad 12 maj 2016 Uppdaterad 12 maj 2016

På eftermiddagen den 12 maj lämnade Chiles president
Michelle Bachelet Sverige efter sitt tre dagar långa
statsbesök. Presidenten var i Sverige på inbjudan av
H.M. Konungen. Detta var det första inkommande
statsbesöket från Chile till Sverige. Regeringen deltog i
programmet med flertalet ministrar. Besöket syftade till
att bredda och fördjupa den bilaterala relationen mellan
Chile och Sverige.
Svenska företag har sedan länge en stark representation i Chile. Det
bilaterala handelsutbytet har ökat de senaste 15 åren. Samarbete bedrivs på
olika områden, såsom gruvindustri, skog, miljö och hållbart företagande.
Under statsbesöket togs ytterligare steg för att utveckla samarbetet. Chile
och Sverige har en samsyn i många utrikespolitiska frågor; inte minst vad
gäller mindre länders rättigheter, FN-samarbetet, jämställdhet, havsfrågor
och frihandel. Flera globala utmaningar diskuterades. Företrädare från de
båda länderna diskuterade också frågor som rör samarbetet för jämlikhet och
jämställdhet.

Statsbesöket inleddes på tisdagen med en sedvanlig välkomstceremoni på
Kungliga slottets inre borggård. Kungaparet och stora delar av regeringen var
tillsammans med andra representanter för det officiella Sverige på plats för
att välkomna presidenten. Därefter följde en lunch på slottet där också
kronprinsessparet deltog.

Samtal om ökad handel och investeringar

Under eftermiddagen tog statsminister Stefan Löfven emot presidenten för

https://www.regeringen.se/


samtal på Rosenbad. Presidenten och statsministern diskuterade bland annat
förutsättningarna för ökad handel och investeringar. Inom ramen för detta
ingicks samförståndsavtal om hållbar gruvnäring, skogsbruk, stadsutveckling
och CSR. Det politiska, ekonomiska och kulturella samarbetet var ett annat
tema och där ingicks samförståndsavtal om välfärd och om ferieavtal. Frågor
rörande det multilaterala samarbetet inom jämställdhet, MR och
fredsbyggande avhandlades också. Närings- och innovationsminister Mikael
Damberg, landsbygdsminister Sven-Erik Bucht, barn, äldre- och
jämställdhetsminister Åsa Regnér samt finansminister Magdalena Andersson
deltog också i samtalen.

Efter ett besök vid Olof Palmes grav på Adolf Fredriks kyrkogård begav sig
president Bachelet till Fryshuset där hon och kungaparet möttes av
Fryshusets vd Johan Oljeqvist. Under besöket medverkade även Anja Frey,
chef för Fryshuset i Stockholm och Camila Salazar Atìas, ansvarig för sociala
projekt, samt borgarrådet i Stockholms stad, Emilia Bjuggren.

Dagen avslutades med en statsbankett på Kungliga slottet.

Under onsdagen ingick ett svenskt-chilenskt Business Forum, ett
jämställdhetsseminarium, en lunch i Stockholms stadshus och ett möte med
riksdagens talman, Urban Ahlin, i programmet. President Bachelet gav ett tal
i riksdagen och deltog i en ceremoni där en byst av den svenska diplomaten
Harald Edelstam avtäcktes. Under eftermiddagen träffade presidenten delar
av den chilenska diasporan i Sverige. Därefter deltog hon tillsammans med
statsminister Stefan Löfven vid en seminarium om social dialog och Global
Deal.

Forskning och innovativa företag i Göteborg

På torsdag morgon avreste kungaparet och president Bachelet till Göteborg
där de välkomnades av landshövdingen i Västra Götalands län, Lars
Bäckström och Göteborgs kommunstyrelses ordförande Lena Malm.
Infrastrukturminister Anna Johansson närvarande också. Den första punkten
på programmet var ett besök på Astra Zeneca där presidenten och
kungaparet bland annat fick ta del av arbetet med forskning, utveckling och
samarbetet med mindre och innovativa företag. Därefter gjordes besök på
Volvo Torslanda och på Lindholmen Science Park. Dagen avslutades med en
lunch i länsresidenset.

På eftermiddagen tog kungaparet farväl av president Bachelet och den
chilenska delegationen på Landvetter flygplats.





Artikel från Socialdepartementet

Jämställdhetsministern lyfter
flickors och kvinnors rättigheter i
flyktingsituationer
Publicerad 11 maj 2016 Uppdaterad 11 maj 2016

Jämställdhet stod högst på agendan när barn-, äldre-
och jämställdhetsminister Åsa Regnér besökte
Jordanien och konferensen Women in Parliament
Global Forum den 4 till 6 maj. Under besöket hann Åsa
Regnér, som också är ansvarig för ensamkommande
flyktingbarn, med ett besök i flyktinglägret Zaatari där
80 000 flyktingar från krigets Syrien lever. – Det har
varit ett meningsfullt utbyte om jämställdhet med
politiker och organisationer i Mellanöstern. Sverige är
en stark röst i de här frågorna. Trots min egen FN-
bakgrund har besöket gett nya insikter om humanitära
organisationer, summerar Åsa Regnér erfarenheterna
från Jordanien.

Flyktingsituationen medför fler barnäktenskap

Onsdagen den 4 maj besökte Åsa Regnér flyktinglägret Zaatari i norra
Jordanien där kvinnors rättigheter och våld mot kvinnor stod i fokus.

– Jag har fått se hur Sverige på olika sätt kan stödja FN i de här svåra
humanitära situationerna där kvinnors rättigheter är en prioritering för
regeringen.

– FN:s särskilda rapportör för våld mot kvinnor berättade för mig att antalet
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barnäktenskap har ökat i och med de stora flyktingströmmarna. Barnens
familjer ser äktenskapen som en strategi för att hantera en svår situation.
Man tror att man skyddar barnen, vilket man inte alls alltid gör, sa Åsa
Regnér.

Kvinnors politiska deltagande och rätt att få uttrycka
sig

Årets Women in Parliaments Global Forum var det första som genomförts i
ett land I Mellanöstern. Åsa Regnér talade om Sveriges ordförandeskap för
FN-initiativet A call for action on protection from Gender-based violence in
emergencies. Initiativet handlar om att humanitära hjälpinsatser i framtiden
ska ta större hänsyn till kvinnors och flickors rättigheter och inkludera planer
för att motverka våld mot kvinnor och flickor.

– Women in Parliament handlar om kvinnors politiska deltagande men också
om att ge större betydelse åt deras representation och rätt att tala och
uttrycka sig, sa Åsa Regnér.



Artikel från Utrikesdepartementet

Statsbesöket från Chile inlett
Publicerad 11 maj 2016 Uppdaterad 11 maj 2016

Den 10 maj inledde Chiles president Michelle Bachelet
sitt statsbesök i Sverige. Presidenten besöker Sverige
på inbjudan av H.M. Konungen. Besöket pågår 10 – 12
maj och är det första inkommande statsbesöket från
Chile till Sverige.
Besöket syftar till att bredda och fördjupa den bilaterala relationen mellan
Chile och Sverige. Svenska företag har sedan länge en stark representation i
Chile.

Statsbesökets första dag inleddes traditionsenligt med en högtidlig
välkomstceremoni på Kungl. Slottets inre borggård. Efter inspektion av
hedersvakten från Livgardet hälsade presidenten, kungen och drottningen på
talmännen, statsministern och de närvarande statsråden.

Därefter tog statsminister Stefan Löfven emot presidenten på Rosenbad för
överläggningar.

Flera samförståndsavtal skrevs under i samband med besöket i Rosenbad.

Efter ett besök vid Olof Palmes grav på Adolf Fredriks kyrkogård begav sig
president Bachelet till Fryshuset där hon och kungaparet möttes av
Fryshusets vd Johan Oljeqvist. Under besöket medverkade även Anja Frey,
chef för Fryshuset i Stockholm och Camila Salazar Atìas, ansvarig för sociala
projekt, samt borgarrådet i Stockholms stad Emilia Bjuggren.

Dagen avslutades med en statsbankett på Kungl. Slottet.
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Artikel från Socialdepartementet

Teckenspråksöversatta filmer
Tolktjänst för vardagstolkning Ds
2016:7
Publicerad 09 maj 2016 Uppdaterad 10 maj 2016

Här finner du länkar till en teckenspråksöversatt version
av delar ur Tolktjänst för vardagstolkning, Ds 2016:7.
Översättningarna omfattar kapitel 1, Promemorians
huvudsakliga innehåll och kapitel 5, Överväganden och
förslag.
Film nr 1 börjar med kapitel 1, Promemorians huvudsakliga innehåll.

Film nr 2 börjar med rubriken 5.1 En lag om tolktjänst för vardagstolkning
införs (s 35 – 40)

Film nr 3 börjar med rubriken 5.1.1 Definitioner av vad som ingår i tolktjänst
m.m. (s 40 – 43)

Film nr 4 börjar med kursivtexten Distanstolkning anges uttryckligen i lagen
som ett sätt att erbjuda vardagstolkning (s 43 – 46)

Film nr 5 börjar med rubriken 5.1.4 Vissa särskilda bestämmelser för
personer med dövblindhet (s 46 – 50)

Film nr 6 börjar med rubriken 5.1.6 Verksamheten (s 51 – 55)

Film nr 7 börjar med underkapitel 5.3, En gemensam ingång för bokning av
tolktjänst,

Film nr 8 börjar med underkapitel 5.4, En effektivare tolktjänst genom it
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Film nr 9 börjar med underkapitel 5.5, Tolktjänst i arbetslivet.



Artikel från Socialdepartementet

#Äldreresan: Utmaning för
äldreomsorg i glesbygd med hög
andel äldre
Publicerad 03 maj 2016 Uppdaterad 03 maj 2016

- Överkalix är en kommun som är en typisk liten
kommun i norra Sverige med utmaningar som är typiska
för glesbygd i den här delen av Sverige. Samtidigt är
Överkalix också speciell med så stor andel äldre i
befolkningen. På sätt och vis är Överkalix före resten av
landet, för andelen äldre kommer att öka överallt. Vi har
nog en del att lära av hur Överkalix tagit sig an den
utmaningen, sa äldreminister Åsa Regnér när hon den
26 april besökte kommunen i den landsomfattande
turnén #Äldreresan.
Överkalix i Norrbotten har drygt 3400 invånare. Kommunen är en
glesbygdsort i Norrbotten och en av de kommuner i Sverige med allra högst
andel äldre befolkning.

Evidensbaserad praktik – verktyg för förändring

Vid besöket mötte Åsa Regnér kommunledningen samt chefer och personal
på äldreboendet Tallviksgården.

Kommunen har arbetat aktivt med evidensbaserad praktik, ett arbetssätt som
gett dem verktyg att både se brister och utmaningar samt skapa förändring.

Fler anställda är en förutsättning för hög kvalitet i
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äldreomsorgen

Bland samtalsämnena fanns regeringens satsning på mer personal inom
äldreomsorgen, som 2015 gav Överkalix drygt 600 000 kronor, och
investeringsstödet för fler äldreboenden.

- Mer personal är en förutsättning för högre kvalitet inom äldreomsorgen.
Det gäller i Överkalix såväl som i de andra kommunerna jag besöker under
Äldreresan. Därför har regeringen med stöd av Vänsterpartiet valt att
genomföra en historiskt stor satsning på mer personal, så att
undersköterskorna i äldreomsorgen ska få fler kollegor, sa Åsa Regnér.

God personalkännedom är en fördel för en liten ort

Utmaningar och möjligheter med att vara en liten glesbygdskommun var
givna ämnen i mötena. Bland annat lyftes vikten av att uppkoppling i
hemmen. Detta även för dem som bor avskilt.

En fördel som lyftes med äldreomsorg i en liten ort var de fördelar som
kommer med att personalen ofta känner de äldre männen och kvinnorna
redan innan de kommer in i äldreomsorgen.

- Vi har en personkännedom som är helt enorm här, sa en av
undersköterskorna på äldreboendet Tallviksgården.



Artikel från Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Statsbesök från Chile
Publicerad 22 april 2016 Uppdaterad 29 april 2016

Den 10–12 maj avlägger Chiles president Michelle
Bachelet ett historiskt statsbesök i Sverige på inbjudan
av H.M. Konungen. Det är det första inkommande
statsbesöket från Chile till Sverige.
President Bachelet åtföljs av utrikes- och handelsminister Heraldo Muñoz,
ekonomi-, utvecklings- och turistminister Luis Felipe Céspedes, gruvminister
Aurora Williams, transport- och kommunikationsminister Andrés Gómez-
Lobo samt kvinnominister Claudia Pascual.

Den svenska regeringen representeras av statsminister Stefan Löfven, barn-,
äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér, infrastrukturminister Anna
Johansson, närings- och innovationsminister Mikael Damberg samt
folkhälso-, sjukvårds- och idrottsminister Gabriel Wikström.

Besöket syftar till att bredda och fördjupa den bilaterala relationen mellan
Chile och Sverige. Svenska företag har sedan länge en stark representation i
Chile. Det bilaterala handelsutbytet har ökat mer eller mindre stadigt de
senaste 15 åren. Samarbeten bedrivs på olika områden, såsom gruvindustri,
skog, miljö och hållbart företagande. Under presidentbesöket kommer
ytterligare steg tas för att utveckla samarbetet. Chile och Sverige har ett gott
utrikespolitiskt samarbete och inte minst i synen på små länders rättigheter,
FN-samarbetet, jämställdhet, havsfrågor och frihandel. Vid besöket kommer
dessa frågor liksom andra viktiga globala utmaningar att diskuteras.

Program för statsbesöket

Tisdag 10 maj
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Traditionsenligt består statsbesökets första dag av fler ceremoniella inslag.
Det inleds på tisdag förmiddag när kungen möter presidenten vid hovstallet
för kortege till Kungliga slottet, där en högtidlig välkomstceremoni äger rum.
Representanter för riksdag och regering deltar.

Statsminister Stefan Löfven tar på eftermiddagen emot president Bachelet i
Rosenbad för överläggningar, som följs av en gemensam pressträff.

Efter ett kort besök vid Adolf Fredriks kyrkogård beger sig president
Bachelet till Fryshuset där hon och kungaparet möts av Fryshusets vd Johan
Oljeqvist. Under besöket där kommer även Anja Frey, chef för Fryshuset i
Stockholm och Camila Salazar Atìas, ansvarig för sociala projekt, samt
borgarrådet i Stockholms stad Emilia Bjuggren, att medverka.

Tisdagens program avslutas med att kungaparet ger en bankett på Kungliga
slottet.

Onsdag 11 maj

Onsdagens program inleds med högnivåmöte och seminarium om handel och
näringslivsfrågor – High-Level Businss Meeting följt av Swedish-Chilean
Business Forum – i vilka presidenten och kungen deltar. Regeringen
representeras av närings- och innovationsminister Mikael Damberg.

Efter näringslivsseminariet vidtar samtal om jämställdhet och jämlikhet för
president Bachelet, utrikes- och handelsminister Muñoz och kvinnominister
Pascual med statsråden Åsa Regnér och Gabriel Wikström samt en grupp
experter.

Stockholms stad står sedan värd för en lunch i stadshuset. Presidenten och
kungaparet tas emot av kommunstyrelsens ordförande tillika
finansborgarrådet Karin Wanngård, kommunfullmäktiges ordförande Eva-
Louise Erlandsson Slorach, samt kommunfullmäktiges första vice ordförande
Margareta Björk.

Efter lunch fortsätter programmet med att talman Urban Ahlin tar emot
president Bachelet i riksdagen.

På kvällen ger presidenten en svarsmottagning för de svenska värdarna.

Torsdag 12 maj



Statsbesökets tredje dag äger rum i Göteborg där temat för dagen är
innovationer och klimatsmarta transportlösningar i stadsmiljö.

President Bachelet och kungaparet välkomnas vid ankomst av
landshövdingen för Västra Götaland, Lars Bäckström och kommunstyrelsens
ordförande Ann-Sofie Hermansson. Infrastrukturminister Anna Johansson
representerar regeringen.

Första punkt på programmet är ett besök på AstraZeneca där presidenten
och kungaparet bland annat kommer att få del av arbetet med forskning,
utveckling och samarbetet med mindre och innovativa företag.

Därefter beger man sig till Volvo Torslanda för att få del av det senaste när
det gäller klimatsmarta lösningar för transporter.

Efter bussfärd från Volvo till Lindholmen Science Park tar en kort båttur vid
genom Göteborgs hamn till lunch med landshövding Lars Bäckström som
värd.

Kungaparet tar farväl av president Bachelet vid en avskedsceremoni på
Landvetter flygplats efter vilken statsbesöket avslutas.



Artikel från Socialdepartementet

Alla aktörer behöver samverka
Publicerad 12 april 2016 Uppdaterad 08 december 2016

– Fattigdom måste bekämpas på bred front, i Sverige,
inom EU och i hela världen med akuta och långsiktiga
lösningar. Det sa statssekreterare Pernilla Baralt när
Socialdepartementet den 12 april hade bjudit in berörda
myndigheter, kommuner och intresseorganisationer till
dialogmöte om det fortsatta arbetet med utsatta EU-
medborgare i Sverige.
 Regeringen anser att det finns ett behov av att på en övergripande nationell
nivå underlätta och främja samverkan mellan alla de aktörer som i sina
verksamhetsområden möter dessa utsatta människor.

– För att på lång sikt förbättra dessa människors situation har regeringen
inlett samarbete med Rumänien och Bulgarien där det blir ett gemensamt
utbyte av kunskap med bland annat utgångspunkt från den lagstiftning och
de värderingar som råder inom EU-samarbetet, sa Pernilla Baralt.
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Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Statsrådens presentationer av
vårbudget 2016
Publicerad 11 april 2016 Uppdaterad 11 april 2016

Finansminister Magdalena Andersson kommer att
presentera vårbudget 2016 på en presskonferens
klockan 09.00 den 13 april i Rosenbad i Stockholm.
Flera andra statsråd kommer också att presentera
vårbudgeten på olika håll i Sverige.

Statsrådens presentationer av vårdbudgeten (den 13
april):

Finansdepartementet

Magdalena Andersson, finansminister

Stockholm

Kontaktperson: Miriam Abu Eid, 072-216 95 65

Per Bolund, finansmarknads- och konsumentminister

Uppsala

Kontaktperson: Martin Kling, 072-249 4 68

Ardalan Shekarabi, civilminister
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Umeå

Kontaktperson: Peter Skeppström, 072-556 06 40

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist, försvarsminister

Karlskrona

Kontaktperson: Marinette Nyh Radebo, 072-238 77 44

Justitiedepartementet

Anders Ygeman, inrikesminister

Västmanland

Kontaktperson: Victor Harju, tel 072-504 36 70

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke, kultur- och demokratiminister

Visby

Kontaktperson: Kristoffer Talltorp, 072-542 80 32

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson, klimat- och miljöminister, vice statsminister

Stockholm

Kontaktperson: Jesper Liveröd, 073-052 92 32

Ibrahim Baylan, energiminister

Huddinge

Kontaktperson: Kristian Brangenfeldt, 072-543 95 89



Näringsdepartementet

Mikael Damberg, närings- och innovationsminister

Västernorrland

Kontaktperson: Ann Wolgers, tel 072-543 87 07

Mehmet Kaplan, bostads-, it- och stadsutvecklingsminister

Malmö

Kontaktperson: Hakim Belarbi, tel 072-543 74 56

Socialdepartementet

Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister

Sundsvall

Kontaktperson: Tora Heckscher, tel 072-212 62 64

Gabriel Wikström, folkhälso-, sjukvårds- och idrottsminister

Kristianstad

Kontaktperson: Helena Paues, 072-209 45 20

Åsa Regnér, barn-, äldre- och jämställdhetsminister

Halmstad

Kontaktperson: Joanna Abrahamsson, 072-543 84 89

Utbildningsdepartementet

Aida Hadzialic, gymnasie- och kunskapslyftsminister

Göteborg och Borås

Kontaktperson: Gösta Brunnander, 072-544 28 66

Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning



Kalmar

Kontaktperson: Maria Soläng, 072-206 19 47



Artikel från Socialdepartementet

#Äldreresan: Jönköpings
äldreomsorg rankas högt av de
äldre
Publicerad 11 april 2016 Uppdaterad 11 april 2016

– Jönköping är en stad som hamnar högt i rankingar för
hur äldre uppfattar äldreomsorgen. Här har jag fått se
många goda exempel, sa äldreminister Åsa Regnér när
hon tisdag den 5 april besökte Jönköping.
I Jönköping fick äldreministern tillfälle att samtala med företrädare för och
medarbetare vid äldreomsorgen samt äldre om hur äldreomsorgen fungerar
idag, om hur kvalitén kan stärkas och om framtidens utmaningar.

Hur kommunen uppfattar och använder regeringens
satsningar

Åsa Regnér träffade under förmiddagen kommunledningen, kommunala
pensionärsrådet och företrädare för fackförbunden Kommunal och
Vårdförbundet.

- Det är också viktigt för mig att höra hur kommunen uppfattar och har
använt sig av de satsningar regeringen gör, säger Åsa Regnér.

Äldreministern tar till sig viktiga perspektiv

Under eftermiddagen besökte Åsa Regnér Seniorernas hus, där hon bland
annat mötte äldre anhöriga som deltagit i kommunens olika verksamheter för
anhörigstöd, både i form av samtalsgrupper och rekreation. Åsa Regnér
besökte också Kärrhökens äldreboende, där hon fick möjlighet att samtala
med ett par av de äldre kvinnorna på boendets gym.
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– Dagen i Jönköping gav många viktiga perspektiv som jag tar med mig. Men
jag kan konstatera att äldreomsorgen generellt har utmaningar kring
arbetsvillkor för alla dem som jobbar inom äldreomsorgen. Att det ska bli
attraktiva yrken är en stor och viktig framtidsfråga, sa Åsa Regnér.



Artikel från Justitiedepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Statsministern träffade UNHCR:s
flyktingkommissarie
Publicerad 06 april 2016 Uppdaterad 06 april 2016

Den 5-6 april besökte UNHCR:s högkommissarie
Filippo Grandi Stockholm för samtal med bland annat
statsministern.
På dagordningen stod de utmaningar som världssamfundet och EU står inför
med anledning av den rådande flyktingsituationen globalt och i synnerhet i
EU:s närområde. Diskussionen rörde exempelvis UNHCR:s arbete för
flyktingarna som befinner sig i Turkiet, och hur man kan säkerställa att de
åtgärder som nu genomförs respekterar EU- och internationell rätt.

Högkommissarien har också haft möten med bland annat migrationsminister
Morgan Johansson, utrikesminister Margot Wallström, biståndsminister
Isabella Lövin samt barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér.
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Artikel från Socialdepartementet

Systematiskt arbete viktigt i romsk
inkludering
Publicerad 04 april 2016 Uppdaterad 08 december 2016

- Det är viktigt med systematiskt arbete. Det sa
statssekreterare Pernilla Baralt när hon den 4 april
besökte Bulgariens huvudstad Sofia.
Under besöket deltog Pernilla Baralt bland annat i möten med den bulgariska
regeringen och organisationer som arbetar med romsk inkludering. Samtalen
hölls inom ramen för Bulgariens och Sveriges samarbetsavtal angående
utsatta EU-medborgare. Senare under dagen diskuterade Pernilla Baralt och
bulgariens utbildningsminister Meglena Kuneva utbildningens betydelse för
integrationen.
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Artikel från Socialdepartementet

Regeringen tar nästa steg för att
göra barnkonventionen till lag
Publicerad 23 mars 2016 Uppdaterad 20 november 2017

Regeringen beslutade i juli 2017 om en lagrådsremiss
med förslag om att göra FN:s barnkonvention till svensk
lag. Regeringen anser att barnkonventionens starka
ställning behöver tydliggöras och att ett
barnrättsbaserat synsätt ska ha stort genomslag i
rättstillämpningen. Nu pågår arbetet med att bereda
propositionen.
Lagen föreslås träda i kraft den 1 januari 2020. Under denna tidsperiod ska
rättstillämpande myndigheter ges tid att förbereda sig inför den nya lagen.

− Nu tas ytterligare ett viktig steg för att markera barnkonventionens
betydelse för svensk rätt och förtydliga dess starka status. Med
barnkonventionen som lag måste tjänstemän och beslutsfattare förhålla sig
till barnkonventionen på ett annat sätt än i dag. I beslut som rör barn blir det
ett tydligare krav på rättstillämpare att utgå från rättigheterna i
konventionen, säger barnminister Åsa Regnér.

Genom en inkorporering av barnkonventionen samlas de mänskliga
rättigheter som rör barn i en lag vilket ska bidra till en helhetssyn och
tydliggöra att konventionens artiklar ska tolkas i relation till varandra.

Pressmeddelande: Nästa steg för att göra Barnkonventionen till lag

Lagrådsremiss: Inkorporering av FN:s konvention om barnets rättigheter

Frågor och svar om att göra FN:s barnkonvention till svensk lag.
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Barnanpassad artikel och frågor och svar: Regeringen tar nästa steg för att
göra barnkonventionen till lag

Kunskapslyft för höjd kompetens

Under perioden 2017-2019 har Barnombudsmannen i uppdrag att stödja
myndigheter, kommuner och landsting i arbetet med att säkerställa
tillämpningen av barnets rättigheter i respektive verksamheter. 

Regeringsuppdrag: Uppdrag att stödja arbetet med att säkerställa
tillämpningen av barnets rättigheter i statliga myndigheters verksamhet

Regeringsuppdrag: Uppdrag att stödja arbetet med att säkerställa
tillämpningen av barnets rättigheter i kommuners och landstings
verksamheter

 Artikel: Uppstartsmöte för kunskapslyft för barnets rättigheter hos
Barnombudsmannen

Artikel: Budget, toppmöte och kunskapslyft i fokus för barnrättsdelegationen

Barnrättighetsutredningen

I mars 2016 överlämnade Barnrättighetsutredningen sitt betänkande till
barnminister Åsa Regnér om hur FN:s barnkonvention kan göras till svensk
lag. Regeringens utredare, Anita Wickström, föreslog också ett kunskapslyft
om konventionens praktiska tillämpning i förhållande till olika verksamheter.

SOU 2016:19 Barnkonventionen blir svensk lag
Pressmeddelande: Barnrättighetsutredningen presenterade sina slutsatser
för barnminister Åsa Regnér
Pressinbjudan: Barnrättighetsutredningen överlämnar sitt betänkande till
Åsa Regnér

Samverkan med barnrättsorganisationer

FN:s barnrättskommitté i Genève har granskat hur Sverige följer
Barnkonventionen. En rekommendation från kommittén handlar om att
stärka barnkonventionens rättsliga ställning. Socialdepartementet har inlett
en dialog om rekommendationerna från barnrättskommittén tillsammans med
ett antal barnrättsorganisationer.



Pressmeddelande: Barnrättsorganisationer i samtal om stärkta rättigheter

Dialog med barnrättskommittén i Genève

Dialogen mellan Sveriges regering och barnrättskommittén i Genève
genomfördes i januari 2015. Barnrättskommittén framförde att Sverige på
många sätt är ett föregångsland vad gäller barnets rättigheter, men att det
även i Sverige finns områden inom vilka barnets rättigheter behöver stärkas.
Barnrättskommittén lämnade sina rekommendationer om hur Sverige kan
arbeta vidare för att stärka barnets rättigheter. För regeringen är
rekommendationerna en del av arbetet med att förverkliga visionen att
Sverige ska vara ett av de allra bästa länderna för barn att växa upp i.

Sammanfattande slutsatser och rekommendationer avseende Sveriges
femte periodiska rapport_svensk översättning.pdf
Till FN:s barnrättskommittés rekommendationer på engelska
Pressmeddelande: Framåtsyftande dialog mellan barnrättskommittén och
regeringen

Alla länder som bundit sig till barnkonventionen rapporterar regelbundet till
FN:s kommitté för barnets rättigheter. Det är en internationell kommitté som
har till uppgift att övervaka att barnkonventionen verkligen respekteras i de
länder som ratificerat den. Barnrättskommittén finns i Genève och består av
18 oberoende experter.

Barnen kommer först - i Sverige och i världen

Statsminister Stefan Löfven och barnminister Åsa Regnér skriver i en
debattartikel om hur Sveriges nya samarbetsregering deklarerat i
regeringsförklaringen att de vill göra FN:s barnkonvention till svensk lag.

Barnen kommer först - i Sverige och i världen

Barnets rättigheter i statens budget

Område Barnets rättigheter är en del av utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård
och social omsorg i regeringens budgetproposition för 2018.

Barnets rättigheter i statens budget

Barnkonventionen antogs 1989



Barnkonventionen antogs av FN:s generalförsamling den 20 november 1989.
Sverige hade en framträdande roll vid arbetet med konventionen och var ett
av de första länderna att ratificera den. Konventionen trädde i kraft den 2
september 1990.



Artikel från Socialdepartementet

Pengar till assistens ska gå till det
de är avsedda för
Publicerad 21 mars 2016 Uppdaterad 21 mars 2016

- De senaste 10 åren har kostnaderna för assistansen
fördubblats samtidigt som antalet personer som får
assistans inte ökat i motsvarande takt. Samtidigt hör jag
många berätta att de inte får de timmar beviljade som
de anser sig ha rätt till. Vi behöver veta varför det blivit
så och vi behöver veta att pengarna används såsom de
var avsedda, sa äldreminister Åsa Regnér när hon den
21 mars bjöd Funktionshindersdelegationen till ett
extrainkallat möte.
- Funktionshinderpolitiken är mycket mer än LSS och assistansen. Det
handlar om jobb och skola, om samhällsbyggnation och sjukvård, om
barndom och äldreomsorg. Idag är vi dock här för att tala om just
assistansen. Bakgrunden är att regeringen har en uttalad ambition att dämpa
kostnadsutvecklingen och få en ökad kostnadskontroll i assistansen. Jag har
kallat till det här mötet för att jag vill att ni ska ha chans att framföra era
synpunkter och resonemang kring detta till i det här forumet, sa Åsa Regnér.
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Artikel från Socialdepartementet

Regeringen vill utbilda nyanlända
unga i jämställdhet
Publicerad 08 mars 2016 Uppdaterad 08 mars 2016

Regeringen kommer att ge en myndighet i uppdrag att
ta fram ett utbildningspaket till nyanlända unga.
Utbildningen ska tillgodose behovet av information inom
områden som jämställdhet, sexualitet, rättigheter och
skyldigheter och psykisk hälsa.
Utbildningspaketet ska utformas med utgångspunkt i svensk lagstiftning och
jämställdhetspolitik. Material ska tas fram i olika format och på för
målgruppen relevanta språk.

Utbildningen ska öka kunskapen om jämställdhet

I uppdraget kommer att ingå att materialet ska spridas till HVB-hem,
stödboenden eller andra boenden för ensamkommande barn och unga.

Tanken är att myndigheten  ska samverka med UMO, Föreneningen för
Sveriges ungdomsmottagningar (FSUM) och Sveriges Kommuner och
Landsting och andra relevanta aktörer.

Regeringen satsar fem miljoner under 2016

För att genomföra uppdraget får högst 5 000 000 kronor användas under
2016.

Den myndigheten regeringen utser ska senast den 1 maj 2017 redovisa
uppdraget till Regeringskansliet.

Flickor och pojkar ska ha lika rättigheter
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Regeringens jämställdhetspolitik är inriktad mot att ge flickor och pojkar
förutsättningar att utvecklas utan att hindras av strukturer, fördomar och
stereotypa föreställningar. Regeringen arbetar syftar för ett Sverige där alla
ges lika rättigheter och möjligheter.

Information till nyanlända unga förbättrar
integrationen

Alla har rätt till information på lika villkor. Idag saknas koncept för att nå
den stora målgruppen nyanlända unga i allmänhet och ensamkommande i
synnerhet. Genom att tillgodose informationsbehovet förbättras
förutsättningarna för integration i det svenska samhället till nytta för såväl de
nyanlända ungdomarna som deras familjer.



Artikel från Statsrådsberedningen

Regeringen tar strid om den
svenska modellen
Publicerad 29 februari 2016 Uppdaterad 02 mars 2016

Måndag den 29 februari besökte Stefan Löfven
personal och boende på Rågsveds servicehus i
Bandhagen där han höll ett tal om den svenska
modellen. Statsministerns budskap var att regeringen
tar strid för att den svenska modellen ska utvecklas, inte
avvecklas.
I sitt tal beskrev statsministern olika verktyg som har blivit kända som den
svenska modellen. Till exempel att vård och omsorg ska ges efter behov, inte
efter betalningsförmåga, och att barns skolgång inte ska styras av deras
föräldrars bakgrund, utan deras ambitioner inför framtiden.

Statsministern talade om att den svenska modellen bygger på en ordnad och
reglerad invandring, där asylsökande fördelas rättvist i EU, där de som får
avslag återvänder hem, och de som beviljas asyl i Sverige snabbt kan börja
arbeta. När den svenska modellen utvecklas, ska Sverige skapa ett
mottagande som gör att välfärden fungerar för alla.

Stefan Löfven sade att Sverige står inför ett vägval. Han menade att den
svenska modellen behöver stärkas mer än någonsin, men att det istället görs
angrepp på modellen varav det allvarligaste handlar om förslag på att staten
ska gå in och sänka lönerna vilket bland annat skulle hota principen om att
du ska kunna leva på din lön.

Enligt statsministern ska inte den svenska modellen monteras ner utan
uppgraderas. Regeringen vill därför ta strid för den svenska modellen och
anställa fler i den svenska välfärden. Likaså vill regeringen genomföra ett
investeringsprogram som gör att svensk välfärd får fler undersköterskor,
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sjuksköterskor, lärare, förskolelärare och socialarbetare för att på sikt nå
EU:s lägsta arbetslöshet.

Med på besöket var också barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa
Regnér och folkhälso- och sjukvårdsminister Gabriel Wikström.



Artikel från Socialdepartementet

Kvalitetshöjning i
kärnverksamheten för
jämställdhetsintegrerade
myndigheter
Publicerad 29 februari 2016 Uppdaterad 29 februari 2016

Regeringens utvecklingsprogram för
Jämställdhetsintegrering i staten (JiM), har utökats med
ytterligare 18 myndigheter och en organisation, och
omfattar nu totalt 60 verksamheter.
Jämställdhetsministern träffade nyligen
generaldirektörer från de nytillkomna myndigheterna
tillsammans med några av de generaldirektörer som
sedan tidigare arbetar med JiM – för
kunskapsspridning, erfarenhetsutbyte och dialog.
JiM fyller en viktig funktion för Sveriges feministiska regering när det gäller
att stärka och utveckla jämställdhetsintegreringen. I JiM-uppdraget ingår att
myndigheterna ska presentera en plan med mål och aktiviteter för hur
myndigheten avser arbeta för att verksamheten ska bidra till att nå de
jämställdhetspolitiska målen.

– Jämställdhetsintegrering syftar till att påverka människors liv på riktigt så
att kvinnor och män ges samma makt att forma samhället och sina egna liv.
Ni har ett stort ansvar för det, säger jämställdhetsminister Åsa Regnér till de
nytillkomna JiM-myndigheternas generaldirektörer.

JiM-uppdragen synliggör oskäliga skillnader mellan kvinnor
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och män

Erfarenheter från tidigare JiM-uppdrag, visar att myndigheterna genom
arbetet fått syn på oskäliga skillnader mellan könen. Av planer för
jämställdhetsintegrering som lämnats till regeringen förra året, framkom
exempel på att resurser fördelas ojämnställt mellan kvinnor och män och att
det finns verksamheter som bedrivs utifrån stereotypa föreställningar utifrån
kön på ett sätt som missgynnar främst kvinnor inom ramen bland annat för
myndighetsutövning. Jämställdhetsintegrering i myndigheter tar sikte på att
identifiera och åtgärda dessa problem, och därmed inte bara öka
jämställdheten utan även kvaliteten och träffsäkerheten i verksamheten.

– Vi vet att myndigheter genom JiM-arbetet fått syn på ojämställdhet. Trots
att verksamheten trott att den agerat utifrån ett jämställt perspektiv har
oskäliga skillnader mellan könen visat sig, där besluten oftast missgynnat
kvinnor, men i vissa fall även män, säger Åsa Regnér.

Arbetet bidrar både till ökad jämställdhet och bättre kvalitet
i kärnverksamheten

Med på mötet med de nya JiM-myndigheterna var också generaldirektörer
med JiM-uppdrag sedan tidigare, som deltog för att dela med sig av sina
erfarenheter. Peter Sandwall, generaldirektör på Försvarsmakten hade ett
tydligt budskap:

– Tänk på att lyfta fram verksamhetsnyttan. JiM-arbetet ska göra att
kärnverksamheten blir bättre helt enkelt, och så har det blivit för
Försvarsmakten.

Som ett exempel nämner Peter Sandwall hur arbetet med jämställdhet har
förbättrat möjligheterna att bedöma säkerhetsläget i krigshärdar.

– Genom att exempelvis skapa bättre kontakt med kvinnor får vi en annan
och mer fullständig information om vad som händer i området än den som
kontakt med enbart män ger. På så sätt får Försvarsmakten en bättre
lägesuppfattning och löser sitt uppdrag bättre, säger Peter Sandwall.

Förankring och kunskap hos ledning en framgångsfaktor

Erfarenheter från tidigare arbete visar att de myndigheter som har flyttat
fram positionerna vad gäller sitt jämställdhetsarbete i stor utsträckning är de



myndigheter där ledningen har varit engagerad och prioriterat arbetet. I de
fall som ledningen inte prioriterar arbetet tenderar det att sidoordnas och
fokus läggs på andra insatser. Det är också något som Peter Sandwall
poängterar. I Försvarsmakten får alla i ledningsgruppen en egen gender-
coach under ett års tid.

– Att förankra arbetet hos chefer och i ledningsgruppen ger bra utväxling.
Det är viktigt att ledningen visar att de menar allvar och prioriterar detta. Vi
har dessutom valt att inte lägga dessa frågor separat, utanför ordinarie
processer och det tror jag är ytterligare en framgångsnyckel. Det får inte bli
sidodokument, eller utbildningar vid sidan om. Vi har integrerat
jämställdhetsperspektivet i befintliga utbildningar och fokuserar på chefer
och nya medarbetare.

Peter Sandwall nämner även vikten av att inte göra
jämställdhetsintegreringen till enbart en personalpolitisk fråga, eftersom
arbetet kräver ledning och styrning.

– I början kanske man tänker att JiM-arbetet kan ledas av en HR-funktion
eller motsvarande. Men då gör man ett misstag. Det krävs chefs- och
ledarskap för JiM, säger Peter Sandwall som avslutar med uppmaningen att
tänka långsiktigt utifrån att jämställdhetsintegreringen, likt annat
förändringsarbete, kräver tid.

Nationella sekretariatet för genusforskning erbjuder stöd

Gemensamt för de som deltog vid mötet, som hade tidigare erfarenheter av
JiM-arbete var att de rekommenderade de nya myndigheterna att ta del i sitt
uppdrag av det stöd som erbjuds av Nationella sekretariatet för
genusforskning vid Göteborgs universitet. Lillemor Dahlgren från Nationella
sekretariatet för genusforskning deltog på mötet, för att bidra med kunskap
och konkreta råd. Hon berättade också att de märkt av ett stort
internationellt intresse för Sveriges arbete med jämställdhetsintegrering i
myndigheter, något som även Åsa Regnér lyfte. Ministern poängterade att
hon anstränger sig för att lyfta myndigheternas arbete och bidra med
konkreta exempel också i internationella sammanhang.

– Vi tillsammans påverkar människors liv och gör skillnad och det är skillnad
vi vill uppnå. Ni är experter på den verksamhet ni driver för de människor ni
servar. Er verksamhet är till för kvinnor och män och inget annat. Vi
kommer att titta noga på de rapporterna ni lämnat för att vi ska bli mer
träffsäkra i politiken så att vi kan uppnå de jämställdhetspolitiska målen,



avslutar Åsa Regnér.



Artikel från Miljödepartementet, Socialdepartementet

Seminarium om hur vi ökar
jämställdheten i energisektorn
Publicerad 19 februari 2016 Uppdaterad 19 februari 2016

Hur kan jämställdheten öka i energisektorn? Det var
frågan för seminariet den 18 februari där energiminister
Ibrahim Baylan och jämställdhetsminister Åsa Regnér
stod värdar. Förutom ministrarna medverkade forskare,
framstående kvinnor från energibranschen och VD:arna
för Sveriges tre största energibolag.
- Kreativitet och utveckling får vi bäst i blandade grupper. Nu behöver vi ta
steg framåt för att få en mer jämställd energisektor. Det är en omfattande
uppgift där vi alla behöver bidra. Vi träffas här idag för att diskutera vägen
framåt och visa på både utmaningarna och idéer som vi kan ta med oss i det
fortsatta arbetet, sa energiminister Ibrahim Baylan i sin inledning.

Ibrahim Baylan tog upp att det nu pågår en global energirevolution, vilket
också påverkar oss i Sverige. För att bli ett av världens första fossilfria
välfärdsländer måste vi ta tillvara kompetensen hos hela befolkningen,
kvinnor som män. Omställningen av energisektorn, från det fossilberoende
till det förnybara, är en samhällsutmaning som kräver mobilisering av
samhällets resurser och samlade kunskap. En jämställd energisektor är en
långsiktig fråga lika mycket som frågan om att fasa ut fossila bränslen.
Utvecklingen kan gå snabbare, även om forskningen visar att den har gått åt
rätt håll de senaste åren.

Åsa Regnér berättade om den svenska regeringens arbete med en feministisk
regering, där jämställdhet ska integreras och stärkas i alla sektorer, och hon
betonade också att vi såväl i energibranschen som i andra branscher måste
använda de resurser som vi har.
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Talarna på seminariet uttryckte stor enighet om att det går för långsamt att
öka jämställdheten i energibranschen och att bolagen behöver bli mer
jämställda för att möta de utmaningar de står inför. Frågan var snarare vilken
eller vilka metoder som fungerar bäst och hur lång tid det kommer att dröja
innan energibranschen är jämställd. Frågan om kvotering lyftes som en
lösning, medan andra ansåg att lösningen mer ligger i kommunikation om
värderingar och möjligheter till utveckling. En av knäckfrågorna som flera
uttalade var hur vi kan få fler unga kvinnor att bli intresserade av
energibranschen. En utmaning är val av utbildning där det hittills funnits en
manlig dominans bland till exempel ingenjörsstudenter.

På seminariet representerade Elin Löfblad, Jessica Alenius och Sofie Quant
två kvinnliga nätverk i energi- och transportbranschen, Kraftkvinnor och
NKDF (Nätverket för kvinnor inom drivmedels- och fordonsbranschen). De
framhöll bland annat att det finns många kompetenta kvinnor i
energisektorn, men att de behöver få synas mer i talarstolar och i styrelser.
En lista har till exempel tagits fram av Kraftkvinnor med 160 namn på
kompetenta kvinnor i energibranschen.

Vid paneldiskussionen mot slutet av seminariet lyftes frågan om när vi inte
längre behöver lyfta problematiken om en ojämställd energisektor. Svaren
som gavs skiftade mellan 2021 och 2030, men alla var överens om att
utvecklingen mot en ökad jämställdhet i energisektorn är en viktig
framtidsfråga.

Vid uppsummeringen av seminariet underströk energiminister Ibrahim
Baylan att frågan om jämställdhet i energibranschen måste synliggöras mer
och att regeringen kommer att bevaka frågan kontinuerligt, exempelvis
genom att ta fram jämställdhetsindikatorer.



Artikel från Socialdepartementet

Socialstyrelsen och
Barnombudsmannen lanserar ny
webbplats om socialtjänsten: Koll
på soc
Publicerad 18 februari 2016 Uppdaterad 18 februari 2016

Socialstyrelsen och Barnombudsmannen har på
regeringens uppdrag utvecklat en nationell webbplats –
Koll på soc – med anpassad information till barn och
unga om socialtjänsten och vad socialtjänsten ska
erbjuda barn och unga i behov av stöd och skydd.
Barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér deltog vid lanseringen av
den nya webbplatsen tisdagen 16 februari, tillsammans med Fredrik
Malmberg, Barnombudsmannen, och Olivia Wigzell från Socialstyrelsen. 

– Jag är glad att webbsidan Koll på Soc nu finns. Här kan barn få information
om hur man kan få hjälp och stöd från socialtjänsten. En viktig plattform för
utsatta barn, säger barnminister Åsa Regnér.

Efter att ha sett tendenser till att barn och ungdomar saknat kunskap om
socialtjänsten gav regeringen 2013 Barnombudsmannen och Socialstyrelsen i
uppdrag att öka kunskapen bland barn och ungdomar.

Till grund för webbplatsen ligger intervjuer som Barnombudsmannen
genomfört med 165 barn och ungdomar mellan 4-18 år. För de barn och
ungdomar som blivit intervjuade har det varit viktigt att få kunskap om vad
olika processer och begrepp inom socialtjänstens arbete innebär. De har
också haft synpunkter på hur webbplatsen kan göras tillgänglig för barn och
unga.
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På webbsidan hittar besökaren filmer som förklarar vad socialtjänsten är och
vad den gör. Där finns också en funktion för att hitta närmaste
socialtjänstkontor. På Kollpasoc.se finns också filmer där barn berättar sina
egna berättelser om hur de har haft det och hur det gått för dem.

Nu ska Barnombudsmannen och Socialstyrelsen skicka ut små böcker med
information om vad socialtjänsten gör till alla barnavårdscentraler.
Tillsammans med föräldrainformation ska detta lämnas ut vid ett barns
treårskontroll. De kommer också att skicka ut affischer med teman
anpassade efter ålder till skolor.



Artikel från Socialdepartementet

Frågor och svar om bidrag till
glasögon för barn och unga
Publicerad 10 februari 2016 Uppdaterad 10 februari 2016

Regeringen har vid regeringssammanträdet den 4
februari beslutat om en förordning som innehåller
bestämmelser om bidrag för kostnad för glasögon eller
kontaktlinser till barn och unga enligt lagen om bidrag
för glasögon till vissa barn och unga. Lagen och
förordningen träder i kraft den 1 mars 2016.

Varför inför regeringen detta bidrag?

Syftet med bidraget är att möjliggöra för flickor och pojkar mellan 8 och 19
år, oavsett bakgrund eller funktionsförmåga, att kunna delta på lika villkor i
såväl skola som på fritiden. Det bidrar till att barn och unga kan leva och
växa upp under goda förhållanden. En mer jämlik tillgång på glasögon
bedöms motverka att barn och unga som lever i familjer i ekonomisk
utsatthet och i dag inte får bidrag för glasögon hamnar i utanförskap.
Bidragsgivningen till standardglasögon för barn och unga i åldern 8–19 år ser
olika ut i olika landsting i dagsläget. Vissa landsting ger bidrag, andra inte
och hur mycket landstingen ger skiljer sig åt.

Hur stort är bidraget?

Bidraget ska uppgå till 800 kr per person. Om kostnaden för glasögonen eller
kontaktlinserna är lägre än 800 kr per person ska bidraget uppgå till den
faktiska kostnaden.

Vad innefattar bidraget?
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Bidrag ges för kostnad för glasögon eller kontaktlinser till barn och unga i
åldern 8–19 år.

Hur gammal kan jag vara för att få bidraget?

Bidrag ges från 8 år till och med det år då den unge fyller nitton år.

Kommer bidrag ges även för borttappade glasögon?

Bidrag lämnas inte för kostnad för glasögon eller kontaktlinser som har
skadats eller tappats bort eller kostnad för reservglasögon eller motsvarande
kontaktlinser.

Hur tar jag del av bidraget?

För att få bidrag för glasögon eller kontaktlinser krävs ett aktuellt recept eller
ordinationsunderlag från en ögonläkare, ortoptist eller optiker.

Bidragshanteringen sker genom landstingen och att de har frihet att betala ut
bidraget på det sätt som de anser är mest ändamålsenligt.

Varför riktar sig bidraget enbart till barn och unga i ålder 8-19 år?

Alla landsting ger i dag bidrag för standardglasögon till barn i åldern 0–7 år.
Det är dock få landsting som ger bidrag till standardglasögon till barn och
unga över 8 år och hur stora bidragen är varierar beroende på landsting.

Kommer det att se likadant ut i alla landsting?

Bidragsgivningen ser i dagsläget olika ut i olika landsting. Vad den nya lagen
och förordningen anger är att landstingen nu ska lämna bidrag för glasögon
eller kontaktlinser till barn och unga som är mellan 8 och 19 år.



Artikel från Miljödepartementet

Hur ökar vi jämställdheten i
energisektorn?
Publicerad 02 februari 2016 Uppdaterad 02 februari 2016

Den 18 februari 2016 medverkar energiminister Ibrahim
Baylan och jämställdhetsminister Åsa Regnér i ett
seminarium med fokus på hur jämställdheten i
energibranschen kan öka. I seminariet deltar även
aktörer från energibranschen, kvinnliga nätverk i
energibranschen, forskare och myndighet.
Bland annat kommer följande frågor diskuteras:

Hur ser jämställdheten ut i energibranschen idag?
Hur ökar vi jämställdheten och hur får vi fler kvinnor att söka sig till
energibranschen?
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Artikel från Socialdepartementet

Åsa Regnér tog emot
slutredovisning om utsatta EU-
medborgare
Publicerad 01 februari 2016 Uppdaterad 08 december 2016

Måndag 1 februari överlämnade den nationella
samordnaren för utsatta EU-medborgare, Martin
Valfridsson, sin slutredovisning till barn-, äldre- och
jämställdhetsminister Åsa Regnér vid en pressträff i
Rosenbad.
SOU 2016:6 Framtid sökes – Slutredovisning från den nationella
samordnaren för utsatta EU-medborgare
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Artikel från Socialdepartementet

#Äldreresan: Äldres behov i
centrum vid äldreomsorgen i Lund
Publicerad 17 december 2015 Uppdaterad 17 december 2015

De äldres behov ska alltid vara i centrum. Det är
ledordet för äldreomsorgen i Lund. Omsorgen bedrivs
systematiskt. Vid all dokumentation använder
exempelvis medarbetarna ett gemensamt språk.
Strävan efter en enhetlig terminologi, med enhetliga
termer och klassifikationer, medför att missförstånden
blir färre och att tydligheten ökar. - Är det något vi vet
om framtiden så är det att äldreomsorg kommer att
behövas. Det är viktigt att kommunerna utför
verksamheten med hög kvalitet och att den är modern,
sa äldreminister Åsa Regnér när hon den 16 december
besökte äldreomsorgen i Lund.

BIC sätter den äldres behov i centrum

I äldreomsorgen, men även vid särskilda boenden och i andra
verksamheter, tillämpar Lunds kommun modellen BIC, Behov i Centrum.
Arbetssättet innebär att den äldres behov sätts i centrum, från det första
mötet mellan den äldre och handläggaren fram tills dess att insatserna och
utförandet följs upp.

Enhetlig terminologi skapar tydlighet

- I början kunde det kännas fyrkantigt, men ett gemensamt språk i
dokumentationen skapar ökad tydlighet. Tidigare kunde vi  missförstå
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varandra när vi använde olika termer och uttryck för att beskriva brukarnas
behov, sa Emma Magnusson, processledare för äldreomsorgen i Lunds
kommun.

- Tidigare kunde exempelvis en sjuksköterska ifrågasätta varför en brukare
behövde hjälp med att duscha trots att personen inte hade några fysiska
hinder. Det framgick inte att behovet handlade om trygghet och hjälp att
komma igång att duscha. Därför är en tydlig behovsformulering
viktig, berättade Emma Magnusson.

Ny kunskap om kvalitet och om medarbetarnas
situation

-I Lund har jag lärt mig mer om modeller för ökad kvalitet och om
medarbetarnas situation inom äldreomsorgen, sa äldreminister Åsa Regnér.



Artikel från Kulturdepartementet, Socialdepartementet

Ministrar bjöd in till dialog om
barns utsatthet på nätet
Publicerad 15 december 2015 Uppdaterad 15 december 2015

Den 14 december bjöd barn-, äldre- och jämställdhets‐
minister Åsa Regnér och kultur- och demokratiminister
Alice Bah Kuhnke in ett antal myndigheter,
organisationer och företag till dialog om hur flickors och
pojkars utsatthet på internet kan motverkas.
Syftet med dialogen var att delge varandra erfarenheter om hur det är möjligt
att skydda flickor och pojkar mot exploatering i sociala medier, som en del i
regeringens nuvarande handlingsplan för skydd av barn mot
människohandel, exploatering och sexuella övergrepp.

Efter inledande ord från ministrarna, presenterade Linda Jonsson och Åsa
Landberg från Stiftelsen Allmänna Barnhuset rapporten "Det gäller en av
fem – fakta om barn, sexuella övergrepp och sexuell exploatering i Sverige
2014". Därefter gavs utrymme för samtliga deltagare att bidra med inspel till
dialogen. Ministrarna efterfrågade särskilt förslag på åtgärder till en
kommande handlingsplan.

På mötet deltog representanter från Statens medieråd, Myndigheten för
ungdoms- och civilsamhällesfrågor (MUCF), Barnombudsmannen,
Brottsförebyggande rådet (Brå), Polismyndigheten, IT Brottscentrum,
Stiftelsen Allmänna barnhuset, Bris, ECPAT, Rädda Barnen, UNICEF
Sverige, World Childhood Foundation, Sverok, Facebook, Surfa lugnt,
TeliaSonera AB, Com hem, Telenor Sverige och NetClean.
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Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Socialdepartementet

EU-länderna uppmanar
kommissionen till ny
jämställdhetsstrategi
Publicerad 08 december 2015 Uppdaterad 08 december 2015

Även hälsoministrarna efterlyste en ny strategi för att
minska alkoholrelaterade skador. På rådsmötet den 7
december nådde rådet också en politisk
överenskommelse om insatser för långtidsarbetslösa.
Sverige representerades av tre statsråd; Åsa Regnér,
Ylva Johansson och Gabriel Wikström.
Rådet för sysselsättning, socialpolitik, hälso- och sjukvård samt
konsumentfrågor (EPSCO) möttes den 7 december. En stor del av mötet
ägnades åt jämställdhetsfrågor.

Sverige och övriga EU-länder uppmanade kommissionen att presentera en ny
jämställdhetsstrategi då den nuvarande löper ut 2015. Kommissionen avser
istället att lägga fram ett arbetspapper om jämställdhet vilket länderna anser
vara en nedgradering.

- Det är idag en tydlig uppmaning från rådet till kommissionen att lägga fram
en ny strategi för jämställdhet från 2015, sade barn-, äldre- och
jämställdhetsminister Åsa Regnér.

Rapport om ekonomi och sysselsättning 2016

Rådet diskuterade kommissionens tillväxtöversikt för 2016. I rapporten
redovisar kommissionen sina prioriteringar inom den ekonomiska politiken
och sysselsättningspolitiken för 2016. Sverige välkomnade bland annat att
rapporten tar upp de stora skillnaderna som finns mellan mäns och kvinnors
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arbetskraftsdeltagande i EU och åtgärder för att minska gapet.

- Jag uppmanar kommissionen att lyfta fram länken mellan tillväxt och
kvinnors arbetskraftsdeltagande, sade arbetsmarknadsminister Ylva
Johansson på mötet.

EU-länderna efterfrågar en alkoholstrategi

Rådsmötet avslutades med hälsofrågor där ministrarna inbjöd EU-
kommissionen att presentera en ny alkoholstrategi. Den ska ersätta den
gamla som löpte ut 2012. Sverige och andra EU-länder lyfte fram vikten av
ett gränsöverskridande EU-samarbete kring bland annat reklam,
internethandel och kvoter för import av alkohol.

- Vi vill ha en konstruktiv dialog med kommissionen om åtgärder på EU-nivå
i den här viktiga frågan som handlar om människors hälsa, sade och
folkhälso-, sjukvårds- och idrottsminister Gabriel Wikström.

Deltog gjorde barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér,
arbetsmarknadsminister Ylva Johansson och folkhälso-, sjukvårds- och
idrottsminister Gabriel Wikström.



Artikel från Statsrådsberedningen, Utrikesdepartementet

Afghanistans president Ashraf
Ghani på besök i Sverige
Publicerad 04 december 2015 Uppdaterad 04 december 2015

Statsminister Löfven träffade i dag Afghanistans
president Ashraf Ghani. I samband med mötet
tillkännagavs att förhandlingar kommer att inledas om
ett avtal rörande migrationsfrågor och återtagande av de
afghaner som fått avslag på sina asylansökningar i
Sverige. Över 30 000 afghaner har kommit till Sverige i
år och över 20 000 av dessa är ensamkommande barn.
De svenska insatserna i Afghanistan är långsiktiga och har varit politiska,
diplomatiska, polisiära, militära och biståndsinriktade och omfattar såväl
humanitärt stöd som utvecklingssamarbete. Afghanistan är en av de största
mottagarna av svenskt bistånd. Sverige har aviserat ett bistånd om upp till
8,5 miljarder kronor för perioden 2015-2024. En betydande del av vårt
bistånd fokuserar på att förbättra situationen för kvinnor och barn.

Under besöket undertecknade biståndsminister Isabella Lövin och president
Ghani ett samarbetsavtal om biståndet. Det är första gången Sverige tecknar
ett sådant avtal med Afghanistan. Avtalet bekräftar svenska
biståndsåtaganden och fördjupar ländernas relationer. Det innebär att det
kommer ske återkommande strukturerade uppföljningsmöten på politisk nivå
om biståndet och utvecklingen i landet som kompletterar den kontinuerliga
dialog som förs. Det svenska biståndet är långsiktigt och bidrar till att skapa
arbetstillfällen, få fler barn i skolan, stärka kvinnors rättigheter, bekämpa
korruption och stärka demokratiska institutioner.

Det svåra säkerhetsläget i Afghanistan diskuterades också. Sedan 2002 har
nästan 10 000 svenskar bidragit till att försöka förbättra säkerhetssituationen
i de provinser som ingick i det svenska militära ansvarsområdet i norra

https://www.regeringen.se/


Afghanistan. I dag har de afghanska säkerhetsstyrkorna tagit över ansvaret
för säkerheten i hela landet, vilket är ett viktigt steg mot afghanskt ägarskap
och ledarskap. Regeringen presenterade nyligen en proposition om
förlängning av den svenska träningsinsatsen under 2016.

Afghanistans president Mohammad Ashraf Ghani höll även bilaterala
överläggningar med utrikesminister Margot Wallström. Överläggningarna
följdes av en lunch som utrikesministern stod som värd för. Utrikesministern
inledde med att tacka presidenten för att han kommit till Stockholm och
poängterade att Sverige och Afghanistan firar 75 år av diplomatiska
relationer i år. Vid lunchen diskuterades bland annat utrikes-, säkerhets- och
försvarsfrågor. Utvecklingspolitik, ekonomi och sociala frågor stod också på
agendan liksom de aktuella migrationsfrågorna.

Från regeringen deltog även barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa
Regnér.



Artikel från Socialdepartementet

#Äldreresan: Teknologi, boende
och bemanning när Västerås
utvecklar äldreomsorgen
Publicerad 04 december 2015 Uppdaterad 04 december 2015

Äldreomsorgen i Västerås kommun ligger i framkant när
det gäller välfärdsteknologi. Men kommunen satsar
även målinriktat på moderna boenden för äldre kvinnor
och män och god bemanning. - Det är både roligt och
viktigt för mig att nu få höra om hur den historiska
bemanningssatsning vi gör i regeringen nu kommer ut i
verkligheten, sa äldreminister Åsa Regnér som den 2
december besökte Västerås.

iPads, moderna boenden och god bemanning

Äldreminister Åsa Regnér inledde heldagen i Västerås med att träffa de
sociala nämndernas förvaltningschef Eva Sahlén och äldrenämndens
ordförande Solveig Nilsson.

Eva Sahlén och Solveig Nilsson berättade bland annat att Västerås satsar på
välfärdsteknologi. Äldreomsorgens ambition är att få fler äldre kvinnor och
män att använda vanlig ny teknik. I Västerås lånar de kommunala
biblioteken exempelvis ut läsplattor, så kallade iPads.

Kommunen  satsar också på att bygga nya moderna äldreboenden och
modernisera de som redan finns. Eva Sahlén och Solveig Nilsson berättade
också om hur kommunen kommer att använda regeringens
bemanningssatsning, där Västerås fått drygt 14 miljoner kronor under 2015,
för att förstärka bemanningen vid kommunens äldreboenden.
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Äldre får inflytande genom pensionärsråd

Åsa Regnér träffade Kari Arnkvärn och Bibbi Äreberg från det kommunala
pensionärsrådet. Vid samtalet lyfte Kari Arnkvärn och Bibbi
Äreberg särskilt fram behovet av ett pensionärsråd, dess roll och äldres
möjligheter till inflytande.

Facket och äldreministern samtalade om
arbetsmiljön i äldreomsorgen

Under lunchen fick Åsa Regnér tillfälle att samtala med Susanne Olsson och
Niklas Gustavsson från Kommunalarbetareförbundet. De
fackliga företrädarna lyfte fram de arbetsmiljöfrågor som är aktuella för dem
som arbetar inom äldreomsorgen.

- Det är utmaningar jag känner igen från många platser. Den
bemanningssatsning regeringen nu gör kommer att stärka arbetsmiljön, och
kvaliteten i omsorgen för de äldre, men att stärka dem som jobbar inom
äldreomsorgen, som ju oftast är kvinnor, är också en viktig feministisk fråga
som vi måste jobba vidare med, sa Åsa Regnér.

Svårt rekrytera utbildade medarbetare

Åsa Regnér träffade under eftermiddagen företrädare och personal från
Attendos hemtjänst. Attendo har 35 procent av hemtjänstmarknaden i
Västerås. Företaget är därmed störst bland kommunens enskilda utförare. 

Vid mötet samtalade deltagarna bland annat om svårigheten att rekrytera
utbildad personal och vikten av att fler utbildar sig till undersköterskor.

Dagens sista besök var på Hälleborgs äldreboende, ett av Sveriges
modernaste boenden, där Åsa Regnér både fick ta del av ny teknologi och
samtala med äldre och personal.

Tid för omsorg är kvalitet

På Hälleborgs äldreboende finns bland annat höj- och sänkbara toaletter och
handfat och sensorer i golvet som känner av om exempelvis den äldre
har fallit.

- Hälleborgs äldreboende har satsat på ny teknologi för att frigöra mer tid för



personalen till omsorg. Både äldre och personal lyfte just det sambandet och
hur viktigt det är med tid för den sociala omsorgen.

- Jag är själv en social människa som gillar att umgås och ha tid att prata med
mina vänner, och jag föreställer mig att jag kommer att gilla det även när jag
blir äldre. Det är självklart att tid för omsorg är en viktig kvalitetsaspekt i
äldreomsorgen, sa äldreminister Åsa Regnér.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Socialdepartementet

Viktigt att personer med
funktionsnedsättning deltar aktivt i
arbetet med mänskliga rättigheter
Publicerad 02 december 2015 Uppdaterad 02 december 2015

Åsa Regnér och Ylva Johansson mötte den 23
november funktionshindersdelegationen. -
Funktionshinderpolitiken är en viktig del av regeringens
arbete med mänskliga rättigheter och när vi nu
utvecklar den politiken ska det stödja och påskynda
genomförandet av konventionen för mänskliga
rättigheter. I det arbetet är en viktig förutsättning att
personer med funktionsnedsättning ska vara aktivt
involverade, säger Åsa Regnér

Handikappersättning och vårdnadsbidrag

Socialförsäkringsminister Annika Strandhäll hade fått förhinder och ersattes
av Sanna Fransson, politiskt sakkunnig.

- En arbetsgrupp inom Regeringskansliet har gjort en översyn av regler och
tillämpning av socialförsäkringsförmånerna handikappersättning och
vårdbidrag. Målet för översynen har varit att skapa ett mer sammanhållet
system för ersättning till personer med funktionsnedsättning. Arbetsgruppen
har tidigare lämnat förslag i promemorian Ett reformerat bilstöd. En
departementsskrivelse (Ds) skickades ut på remiss den 23 november. Den Ds
som remitteras behandlar de två återstående stödformerna;
handikappersättning och vårdbidrag. Ds:en är på remiss till den 29 februari
2016, berättade Sanna Fransson.
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Ds 2015:58 Reformerade stöd till barn och vuxna med funktionsnedsättning

Kunskapsunderlag och metodstöd för särskilt
utformat föräldraskapsstöd

Åsa Regnér berättade bland annat om regeringens uppdrag till
Socialstyrelsen att ta fram kunskapsunderlag och metodstöd för särskilt
utformat föräldraskapsstöd för bättre samordning av insatser för flickor och
pojkar med funktionsnedsättning.

Rekommendationer från Kommittén om rättigheter
för personer med funktionsnedsättning

Funktionshindersdelegationen informerades om regeringens arbete med
rekommendationerna från Kommittén för rättigheter för personer med
funktionsnedsättning. Rekommendationerna hanteras inom ramen för
utformningen av den framtida funktionshinderspolitiken och används som
underlag i arbetet med att ta fram nya mål och en ny struktur för
genomförandet av funktionshinderspolitiken i en strategi som ska ersätta den
nuvarande efter 2016.

Uppdrag till Myndigheten för delaktighet (MFD) om
den nya funktionshinderspolitiken

För att konkretisera arbetet med en ny funktionshinderspolitik och överväga
rekommendationerna från Kommittén tillsammans med de nationella
politiska prioriteringarna har regeringen i år uppdragit åt MFD att föreslå hur
genomförandet och uppföljningen av funktionshinderspolitiken kan bli mer
effektiv och systematisk.

MFD ska också ta fram ett förslag på inriktningen på arbetet inom
funktionshindersområdet framöver.

MFD och Diskrimineringsombudsmannen
kommunicerar konventionen

Regeringen har också uppdragit åt MFD att tillsammans med
Diskrimineringsombudsmannen (DO)  genomföra en
kommunikationssatsning för att öka kunskapen och medvetandet om



innehållet i konventionen.

Översyn av LSS och assistansersättningen

Det är angeläget att värna om LSS och assistansreformen. Men regeringen
anser att det behövs en översyn. Regeringskansliet bereder nu direktiv för en
sådan utredning.

Det finns skäl till att se över och analysera vad det är som gör att
kostnaderna ökat så kraftigt. Men det handlar inte om att skära ned stödet så
att assistansberättigade inte får det stöd de behöver. Assistansen måste få
kosta men skattemedel ska gå till rätt saker.

Ytterligare åtgärder för att genomföra FN-
konventionen i svensk lag

Regeringskansliet bereder nu direktiv till en utredning om Hjälpmedel, teknik
och metoder för delaktighet och självbestämmande. Utredningen tar fasta på
rätten att leva självständigt och att delta i samhället och om personlig
rörlighet som bland annat ska underlätta tillgången för personer med
funktionsnedsättning till hjälpmedel av kvalitet och andra former av
assistens.

Regeringens fortsatta arbete

Personer med funktionsnedsättning ska ha möjlighet att verka i vardagen på
lika villkor vad gäller delaktighet och tillgänglighet. Genom regeringens
beslut om förberedelser för en ny funktionshinderspolitik fastslås att
konventionen, rekommendationerna från kommittén och samrådet med
funktionshindersrörelsen är grunden för arbetet framåt.

Arbetsmarknadspolitik för personer med
funktionsnedsättning

Funktionshindersdelegationen brukar vid sina möten få träffa ytterligare ett
statsråd förutom äldreministern. Vid mötet den 23 november var det
arbetsmarknadsminister Ylva Johansson som var på besök.

-Framför allt behöver andelen arbetsgivare som är beredda att anställa
personer med funktionsnedsättning öka. Detta gäller såväl privata som



offentliga arbetsgivare. Hela den offentliga sektorn behöver ta ett större
ansvar för att bidra till att arbets- och praktiktillfällen skapas. Staten och det
offentliga Sverige ska vara ett föredöme.

-Praktikantprogrammet inom statliga myndigheter för arbetssökande med
funktionsnedsättning borde kunna vara ett verksamt sätt att synliggöra att
personer med funktionsnedsättning är en viktig arbetskraftsresurs. Samtidigt
tillförs statsförvaltningen värdefulla kunskaper och erfarenheter. Tyvärr har
dock utfallet av programmet varit långt under de förväntningar som den
tidigare regeringen hade när det infördes.

-Regeringens bedömning är att statliga myndigheter bör ge fler personer
möjlighet att delta i programmet. Regeringen kommer fortsatt att följa
utvecklingen av praktikantprogrammet som kommer att drivas vidare. Om
regeringen kan underlätta för att fler personer med funktionsnedsättning kan
komma i arbete genom en praktikplats, så bör vi göra det, sa
arbetsmarknadsminister Ylva Johansson.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet,
Näringsdepartementet, Socialdepartementet

EU-länderna efterfrågar ny
jämställdhetsstrategi
Publicerad 01 december 2015 Uppdaterad 01 december 2015

Jämställdhet, sysselsättning och hälsa är frågor som
ministrarna diskuterar på rådsmöte i Bryssel den 7
december. Rådet förväntas uppmana kommissionen att
presentera en jämställdhetsstrategi och
hälsoministrarna efterfrågar en alkoholstrategi.
Ministrarna Åsa Regnér, Ylva Johansson och Gabriel
Wikström representerar Sverige vid mötet.
De ministrar som representerar Sverige vid mötet är barn-, äldre- och
jämställdhetsminister Åsa Regnér, arbetsmarknadsminister Ylva Johansson
och folkhälso-, sjukvårds- och idrottsminister Gabriel Wikström.

EU:s nuvarande jämställdhetsstrategi löper ut i år och rådet har bett
kommissionen att presentera en ny för kommande år. Kommissionen har
meddelat att de planerar ett nytt åtagande på jämställdhetsområdet, dock inte
med samma status som tidigare strategier.

Regeringen anser att det är avgörande att kommissionen presenterarar en
jämställdhetsstrategi med samma formella status som tidigare strategier för
att kunna fortsätta arbeta strategiskt och långsiktigt med jämställdhet.

Sysselsättning och sociala frågor får ökad tyngd

Arbetsmarknadsministrarna ska enas om insatser för långtidsarbetslösas
återinträde på arbetsmarknaden. Dessutom ska kommissionen presentera den
årliga tillväxtöversikten och gemensamma sysselsättningsrapporten för 2016.
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Regeringen välkomnar att det läggs större vikt vid sysselsättning och sociala
frågor i översikten.

Medlemsländerna efterfrågar ny alkoholstrategi

EU:s alkoholstrategi löpte ut 2012 och EU-länderna har vid flera tillfällen
uppmanat kommissionen att lägga fram en ny sådan. Regeringen välkomnar
att rådet på ett tydligt sätt inbjuder kommissionen att presentera en
övergripande alkoholstrategi under 2016.



Artikel från Socialdepartementet

Departementet samrådde med
ideella organisationer
Publicerad 27 november 2015 Uppdaterad 08 december 2016

Den 27 november genomförde Socialdepartementet ett
samråd på tjänstemannanivå med ideella
organisationer och myndigheter som arbetar med
utsatta EU-medborgare både i Sverige och på plats i
Rumänien. Representanter från 22 organisationer och
myndigheter deltog.
Organisationer nätverkar och samordnar i Rumänien

Departementet fick lyssna till de ideella organisationernas och
myndigheternas arbetssätt, problembeskrivningar, idéer, projektförslag,
aktuella frågor och kunskaper. Bland annat samtalades om organisationernas
och myndigheternas nätverk och samordning i Rumänien.

Några organisationer uttryckte intresse för att delta i arbetet i enlighet med
det avtal som Sverige och Rumänien slutit. Andra organisationer uttryckte
intresse för att delta i det nätverk av organisationer som bildades efter
konferensen på Nalen den 11 september. Flera av organisationerna kom med
inspel och medskick till det kommande arbetet med att konkretisera avtalet
vilket kommer vara till stor användning i det fortsatta arbetet.

Socialdepartementet informerade om innehållet i avtalet mellan Sverige och
Rumänien, återkopplade från arbetet med den rumänsk-svenska
arbetsgruppen, kommande möten i Bukarest och pågående förhandlingar
med Bulgarien om ett avtal som liknar det nu mellan Rumänien och Sverige
ingångna samarbetsavtalet.
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Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet

Regeringen i samtal med fackliga
representanter om mottagande
och etablering av nyanlända
Publicerad 11 november 2015 Uppdaterad 11 november 2015

Den 11 november träffade arbetsmarknadsminister Ylva
Johansson företrädare för flera fackförbund i ett samtal
om mottagande och etablering av nyanlända. Syftet
med mötet var att lyssna in professionens erfarenheter
av vilka brister, styrkor och möjligheter som finns inom
de bärande verksamheterna som möter asylsökande
och nyanlända och vad som behöver göras på kort och
lång sikt.
Just nu pågår den svåraste flyktingsituationen i modern tid. Fler människor
än någonsin tidigare söker asyl i Sverige, vilket innebär en stor utmaning för
de gemensamma samhällsfunktionerna. Det pågår ett intensivt arbete för att
hitta lösningar på de stora utmaningar som finns, både på kort och på lång
sikt.

– Vi har lyssnat på de som arbetar ute i verkligheten med mottagandet av
asylsökande och nyanlända och det har varit ett väldigt givande möte. Det är
en samlad bild av att det är en oerhört pressad och närmast ohållbar
situation, och de har många konstruktiva förslag på hur man kan underlätta
situationen som jag och regeringen nu tar med oss. Framför allt efterlyser
man mer samverkan, bättre strukturer, mer resurser och regelförenklingar,
säger arbetsmarknadsminister Ylva Johansson efter mötet.

Vid mötet deltog företrädare från Akademikerförbundet SSR, Vision,
Fackförbundet ST, Jusek, Polisförbundet, Lärarförbundet, Lärarnas
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riksförbund och Kommunal samt yrkesverksamma fackliga representanter.
Med på mötet var även barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér.



Artikel från Socialdepartementet

Jämställdhet i fokus
Publicerad 06 november 2015 Uppdaterad 10 november 2015

Jämställdhetsminister Åsa Regnér deltog i flera
sammanhang på temat jämställdhet under november
månads inledande vecka. Ministern deltog bland annat
vid en hearing i riksdagen med samtal om
våldsförebyggande arbete, vid Nordisk konferens om
våld och behandling i Oslo, och vid ytterligare en
våldsförebyggande konferens i Stockholm.
Barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér inledde november månad
med många aktiviteter på temat jämställdhet. Under måndagen deltog
ministern till exempel vid ett rundabordssamtal om jämställd stadsplanering
tillsammans med bostadsminister Mehmet Kaplan, forskare och
representanter för planeringsverksamhet. Syftet med mötet var att dela
kunskap och inspirera till utveckling av en feministiskt medveten
stadsbyggnadspolitik. Resten av veckan ägnades till stor del åt jämställdhet
kopplat till våldsförebyggande arbete.

Mötte Katz och Kaufman vid hearing om
våldsförebyggande arbete

På tisdagen deltog ministern i en hearing i riksdagen om våldsförebyggande
arbete, tillsammans med de nordamerikanska experterna på området,
Jackson Katz och Michael Kaufman. Konferensen anordnades av
Riksdagens tvärpolitiska grupp för frågor rörande sexuell och reproduktiv
hälsa och rättigheter i samarbete med Män för Jämställdhet och Unizon.

Jackson Katz från USA är internationellt känd för sitt banbrytande arbete
med att förebygga könsbaserat våld i skolor, inom idrotten och militären, och
för sitt kritiska arbete om maskuliniteter inom media och populärkultur. Katz
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är även en av upphovsmännen till våldspreventionsprogrammet Mentors in
Violence Prevention (MVP) som grundades 1993 vid Northeastern
University (ett program som regeringen gett Statens skolverk i uppdrag att
utvärdera, vid användning i skolan, se länk till höger).

Samtalen vid hearingen belyste hur Sverige kan utveckla det
våldsförebyggande arbetet.

– Mäns våld mot kvinnor har inte minskat och fortfarande dödas i snitt 17
kvinnor varje år av sin partner eller före detta partner. Det är oacceptabelt.
För att vi ska uppnå regeringens mål om att våldet ska upphöra krävs inte
bara lagstiftning och insatser för att ge skydd och stöd till utsatta kvinnor. Vi
måste också bli bättre på det tidigt förebyggande arbetet som förhindrar det
första slaget, kränkningen, hotet, misshandeln eller våldtäkten, sa
jämställdhetsminister Åsa Regnér bland annat.

Inledningstalade vid Nordisk konferens om våld och
behandling i Oslo

Under onsdagen var ministern inledningstalare vid Nordisk konferens om
våld och behandling i Oslo. Konferensen arrangerades av den norska
stiftelsen ATV (Alternativ til vold) i samarbete med Barne-, ungdoms- og
familiedirektoratet (Bufdir). 

Vid den fullsatta konferensen deltog 850 behandlare, forskare och
beslutsfattare med expertis inom området våld i nära relationer.

– Sverige har världens första feministiska regering med jämställdhet i
centrum i såväl nationellt som internationellt arbete. En prioriterad fråga är
att mäns våld mot kvinnor, som dessvärre inte minskar, ska upphöra. För att
stoppa våldet krävs riktade insatser till män som utövat våld samt ökat fokus
på det våldsförebyggande arbetet, sa jämställdhetsminister Åsa Regnér.

Ministern lyfte också exempel på insatser regeringen gör i riktning mot detta,
som till exempel överenskommelsen mellan staten och Sveriges Kommuner
och Landsting att stärka jämställdhetsarbetets inriktning mot män, pojkar och
maskulinitetsfrågor i kommuner, landsting och regioner samt uppdraget till
Linköpings universitet att samla och sprida kunskap om våld och andra
övergrepp mot barn (se länkar till höger).

Inledningstalade vid konferens om våldsförebyggande



arbete

På fredagen var jämställdhetsministern inledningstalare på konferensen
"Våldsprevention – hur vi kan minska killar och mäns våld mot tjejer och
kvinnor". Konferensen arrangerades av Länsstyrelsen i Stockholm
tillsammans med Män för jämställdhet och Unizon, med syftet att stimulera
och inspirera yrkesverksamma, beslutsfattare, chefer och ideellt aktiva i
Stockholms län att utveckla sitt arbete med att förebygga killar och mäns
våld.

- Vi behöver mer kunskap och nya metoder för att arbeta förebyggande. Det
är viktigt att vi ser de framsteg som har åstadkommits med det svenska
jämställdhetsarbetet. Tack vare politisk vilja och kvinnor som organiserat sig
har vi i ett internationellt perspektiv kommit långt. Vår breda, generella
ansats har med all säkerhet haft positiva effekter
på en rad områden. Våldet mot kvinnor minskar inte, men kunskapen och
medvetenheten har ökat hos myndigheter och i samhället och flera
anmälningar beror sannolikt delvis på det, sa jämställdhetsminister Åsa
Regnér.



Artikel från Socialdepartementet

#Äldreresan: "Bra att alla som vill
jobba heltid får göra det"
Publicerad 23 oktober 2015 Uppdaterad 23 oktober 2015

-Ambitionen i Östersund är att alla som vill jobba heltid
ska få göra det och att man successivt ska avskaffa
delade turer. Det tycker jag är bra, sa äldreminister Åsa
Regnér när hon besökte Östersund i sitt andra stopp på
regeringens #Äldreresa.

Ny teknik viktigt i län med stora avstånd

Östersund är en kommun som gärna prövar nya lösningar inom
äldreomsorgen. Därför var det spännande för äldreminister Åsa Regnér att få
inviga Östersunds testbädd med uppbyggd hemmiljö där nya tekniska
lösningar kan provas.

- Östersunds kommun presenterade tekniksatsningen testbädden för oss.
Sådana tekniksatsningar är särskilt viktiga i län där avstånden är stora, sa
Åsa Regnér.

Långsiktiga strategier, utmaningar och prioriteringar

Under dagen fick Åsa Regner presentationer om bland annat Östersunds
kommuns demensteam, anhörigstöd, rehabiliteringssatsningar och
värdegrundsarbete i hemtjänsten. Under eftermiddagen deltog äldreministern
i dialog med företrädare för äldrenämnden om nämndens långsiktiga strategi,
utmaningar och prioriteringar.

Personalens villkor i äldreomsorgen

https://www.regeringen.se/


Åsa Regnér avslutade besöket med information om bland annat personalens
villkor inom äldreomsorgen, hälsofrämjande arbetsplatser och
Arbetsförmedlingens rapport om kvinnliga respektive manliga arbetsplatser i
Östersunds kommun.

-Ambitionen i Östersund är att alla som vill jobba heltid ska få göra det och
att man successivt ska avskaffa delade turer. Det tycker jag är bra, sa
äldreminister Åsa Regnér.

Genvägar

Pressmeddelande: Östersund nästa stopp på regeringens Äldreresa



Artikel från Socialdepartementet

Jämställdhet och barn när Åsa
Regnér besöker Japan
Publicerad 12 oktober 2015 Uppdaterad 13 oktober 2015

Jämställdhet och barnfrågor står i fokus när Barn-,
äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér besöker
Japan mellan den 13 och16 oktober. Under besöket har
Åsa Regnér överläggningar med japanska
regeringsföreträdare och parlamentariker och deltar
också i en rundabordsdiskussion om jämställdhet.

FN, jämställdhet och äldreboende

Åsa Regnér inledde fredagen med att besöka UN Women Japan Liaison
Office.

-Jag träffade direktören Kayoko Fukushima och vi talade om behovet av att
upprätthålla ländernas givande till FN. Dessutom talade vi om FN-
kampanjen HeforShe, säger Åsa Regnér.

Efteråt besökte Åsa Regnér ett äldreboende i Shinjuku där hon talade med
några av de inneboende äldre. I samtal med lokala politiker och
tjänstemän fick Åsa Regnér kunskaper om förutsättningar och utmaningar
för äldreomsorgen i Japan. Äldreboendet har ett vänskapsboende på
Vendelsö.

-På boendet träffade vi ett äldre par som hade valt att bo i separata rum. Vi
besökte också den förskola som finns i lokalerna. Interaktion mellan
generationerna är viktig, säger Åsa Regnér

Vid en jämställdhetsdiskussion arrangerad av Svenska ambassaden och
tidningen Yomiuri samtalade deltagarna om bredare jämställdhetsfrågor
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utifrån japanska och svenska perspektiv inom näringsliv och offentlig sektor.

Dagen avslutades med Business Swedens och ambassadens evenemang Kids
Week där Åsa talade om barns rättigheter och jämställdhet och framtida
samarbete mellan Japan och Sverige.

Slutligen delade Åsa Regnér ut priset "Most stylish dad"  där motiveringen är
pappaledighet och mäns deltagande i barnets liv.

Progressiva reformer i Japan spelar roll

Torsdag morgon mötte Åsa Regnér Japans nytillträdda
jämställdhetsministern Mr Katsunobu Kato. Ministrarna talade dels om
kvinnors deltagande på arbetsmarknaden, dels om möjlig framtida
samverkan mellan Sverige och Japan.

- Sveriges relationer till Japan är viktiga ur främjandesynpunkt och som
samarbetspartner på bland annat äldreområdet och i jämställdhetsfrågor.
Japan står i ett vägskäl med en åldrande befolkning. Jämställdhet och
kvinnors ökande arbetskraftsdeltagande är nyckeln till många frågor.Vad
som händer i Japan är viktigt i resten av världen och progressiva reformer
här spelar roll. Det finns ett stort intresse för Sverige i Japan och vi har
intresse av att lära av varandra, säger Åsa Regnér.

Under eftermiddagen inledningstalade Åsa Regnér vid ett seminarium om
barnlitteratur. Syftet med mötet var att stödja svensk barnlitteratur men även
den svenska synen på barns rättigheter.

Speech by Minister for children Åsa Regnér about children´s literature in
Tokyo, oktober 2015

Gemensamma intressen i FN:s säkerhetsråd

Under onsdagen deltog Åsa Regnér i rundabordssamtal om hur viktigt det är
att lyfta fram betydelsen av FN:s resolution 1325. Deltagarna samtalade
om hur Japan och Sverige gemensamt ska kunna samarbeta kring kvinnor,
fred och säkerhet utifrån perspektivet att Sverige och Japan tar plats som
icke-permanenta medlemmar i FN:s säkerhetsråd. Under samtalet lade
deltagarna vikt vid sådana förslag som i ett senare skede kan komma att
uppmärksammas och utvecklas vidare.

-Vi talade om framtida samarbete i Säkerhetsrådet om kvinnors delaktighet i



konfliktlösning och post-konfliktarbete, säger Åsa Regnér.

Samarbetet med Japan utvecklas

Tisdagens inledande möten var givande. I samtal uttrycker båda
delegationerna att samarbetet ska utvecklas.

Den svenska delegationen träffade politiker, företagare,
intresseorganisationer och dessutom besökt arbetsplatser.

Under samtalen har uppmärksamheten främst kommit att ägnas åt
jämställdhet och kvinnors deltagande på arbetsmarknaden.

- Det glädjer mig att jämställdhet och kvinnors deltagande på
arbetsmarknaden har starkt fokus under besöket, säger Åsa Regnér.

Pressmeddelande: Jämställdhet och barnrättsfrågor i fokus under Åsa
Regnérs Japanbesök

 



Artikel från Socialdepartementet

Intresse för avinstitutionalisering
av barnhem
Publicerad 09 oktober 2015 Uppdaterad 08 december 2016

Rumänien och Sverige har tillsatt en arbetsgrupp med
tjänstemän från de båda länderna. Arbetsgruppen
möttes första gången i Stockholm den 8-9 oktober. Från
Rumänien deltog nio medarbetare vid det rumänska
social- och arbetsmarknadsdepartementet, EU-
fondsministeriet en medarbetare från rumänska
ambassaden.
Den rumänska arbetsgruppen önskar bland annat få kunskaper om svenska
erfarenheter av avinstitutionaliseringar av barnhem och hem för personer
med funktionsnedsättning. Gruppen besökte bland annat stadsmissonens
verksamhet för utsatta och hemlösa EU-medborgare och en dagverksamhet
för personer med funktionsnedsättning.

Färdigställd arbetsplan

Den 14-16 december träffades arbetsgruppen i Bukarest. Fokus för mötet
var att färdigställa en arbetsplan för det löpnande arbetet under 2016-2017.
Delegationen träffade även ett antal frivilligorganisationer och gjorde
studiebesök till sociala företag, boenden och en skola.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Socialdepartementet

Åsa Regnér höll möte med
Jämställdhetsrådet
Publicerad 08 oktober 2015 Uppdaterad 08 oktober 2015

Onsdagen 7 oktober samlade jämställdhetsminister Åsa
Regnér Jämställdhetsrådets deltagare för höstens
möte. 36 personer från olika nätverk, organisationer och
politiska partier slöt upp för att utbyta information och
idéer med varandra.
På agendan för dagen stod den aktuella Jämställdhetsutredningen, Mål och
myndighet – en effektiv styrning av jämställdhetspolitiken (SOU 2015:86),
vars arbete och förslag presenterades av utredaren, landshövding Cecilia
Schelin Seidegaard.  

Rådet välkomnade utredningen, bland annat dess förslag med en särskild
myndighet för jämställdhetsfrågor med fokus på styrning och genomförande
av jämställdhetspolitiken. Flera av rådets deltagare uttryckte också
uppskattning över att utredningen pekar på betydelsen av ett tydligare
intersektionellt perspektiv vid genomförandet av jämställdhetspolitiken.

Därefter informerade jämställdhetsminister Åsa Regner om aktuella frågor,
bland annat om möten på EU-nivå och samverkan kring jämställdhet, och om
hur regeringen arbetat med jämställdhetsbudgetering.

– Det är väldigt betydelsefullt att den budget vi har lagt har ett
jämställdhetsperspektiv, det är ett viktigt verktyg för att främja jämställdhet.
Men det yttersta målet är förstås att verkligheten också ska förändras så att
människor får bra liv, betonade jämställdhetsministern.
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Artikel från Socialdepartementet

Statens fastighetsverk tar fram
minnesvård efter
flodvågskatastrofen
Publicerad 08 oktober 2015 Uppdaterad 08 oktober 2015

Regeringen har uppdragit åt Statens fastighetsverk att
ansvara för det fortsatta arbetet med att utforma en
minnesvård till minne av flodvågskatastrofen i
Sydostasien i december 2004. Statens fastighetsverk
får 10 miljoner kronor för att presentera ett förslag till
hur minnesvården på Djurgården i Stockholm ska se ut.
– Tsunamikatastrofen var verkligen en nationell
katastrof som berörde många direkt men alla svenskar
indirekt. Det här engagerade och berörde väldigt
mycket, säger Åsa Regnér, ansvarig minister för sociala
frågor.
I uppdraget ska Statens fastighetsverk samarbeta med Statens konstråd och
samråda med Kungliga Djurgårdens förvaltning. Minnesvården ska vara klar
den 1 juni 2017.

Uppdrag att genomföra processen med utformning av en minnesvård efter
flodvågskatastrofen i Sydostasien

Se en filmad intervju med Åsa Regnér på den utsedda platsen för
minnesvården på Djurgården i Stockholm
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Artikel från Näringsdepartementet, Socialdepartementet

Bostäder att bo kvar i
Publicerad 05 oktober 2015 Uppdaterad 05 oktober 2015

Måndagen den 5 oktober tog äldreminister Åsa Regnér
och bostadsminister Mehmet Kaplan emot utredningen
Bostäder att bo kvar i. Bygg för gemenskap i
tillgänglighetssmarta boendemiljöer. - Det är angeläget
att öka antalet bostäder för äldre. Det gynnar särskilt
äldre kvinnor, sa Åsa Regnér.
Pressmeddelande: Mehmet Kaplan och Åsa Regnér tog emot utredningen
Bostäder att bo kvar i
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Artikel från Socialdepartementet

Internationella barndagen: Att
investera i barn är att investera i
framtiden
Publicerad 05 oktober 2015 Uppdaterad 05 oktober 2015

Första måndagen i oktober uppmärksammar regeringen
Internationella barndagen. Fokus för dagen är barns
rättigheter. - Om man investerar i barn så investerar
man i framtiden. Det är viktigt, säger barnminister Åsa
Regnér i en webbfilm.
I budgetpropositionen för 2016 förstärker regeringen socialtjänsten på barn-
och ungdomssidan.

Ur budgetpropostionen 2016: Miljardsatsning på socialtjänsten ska stärka
barn- och ungdomsvården
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Artikel

Internationella Äldredagen: Se
fram emot ålderdomen med
tillförsikt
Publicerad 01 oktober 2015 Uppdaterad 01 oktober 2015

Den 1 oktober är Internationella Äldredagen. - När vi blir
äldre ska vi kunna se fram emot den tiden med
tillförsikt. Då ska vi kunna lita på att samhället finns där,
säger äldreminister Åsa Regnér med anledning av att
regeringen idag uppmärksammar internationella
äldredagen.
I budgetpropositionen för 2016 satsar regeringen fyra miljarder på de äldre.

Dels satsar regeringen två miljarder på bemanning, dels satsar den på
kompetensutveckling av personer som arbetar i äldreomsorgen.

Reformer för ökad välfärd och trygghet inom social omsorg
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Artikel från Socialdepartementet

#Äldreresan: Dialog skapar bild av
framtidens behov i äldreomsorgen
Publicerad 29 september 2015 Uppdaterad 29 september 2015

–Äldreresan är ett initiativ som ska ge en bild av läget i
äldreomsorgen i Sverige idag och förbereda oss för vad
som kommer att krävas för att kunna förbereda en
äldreomsorg med god kvalitet i framtiden. Det sa
äldreminister Åsa Regnér när hon fredagen den 25
september inledde en turné till åtta kommuner som hon
under hösten 2015 och våren 2016 besöker för att
lyssna in och få synpunkter från kommuner, äldre,
anhöriga och personal om sådant som rör äldre
människors liv.
Linköpingsbesöket inleddes med dialog och ömsesidigt erfarenhetsutbyte
mellan stat och kommun.

Äldreomsorg på nationell nivå

Åsa Regnér redogjorde för regeringens satsningar på äldreområdet generellt
och särskilt för de insatser på äldreområdet som regeringen nyligen
presenterat i budgetpropositionen inför 2016.

I Linköping medverkade också regeringens särskilda utredare för en
nationell kvalitetsplan för äldreomsorgen, Susanne Rolfner Suvanto. Hon
berättade om innehållet i det direktiv regeringen lämnat henne och om hur
hon nu tänker ta sig an uppgiften att ta fram en nationell kvalitetsplan för
äldreomsorgen.

https://www.regeringen.se/


Äldreomsorg på lokal nivå
Linköpings kommun, företrädda av bland andra äldrenämndens ordförande
Mikael Sanfridsson och omsorgsdirektör Peder Ellison, redogjorde för Åsa
Regnér för vilka erfarenheter och tankar omsorgs- och äldreförvaltningen
gjort utifrån det lokala perspektivet. Bland annat berördes Linköpings
kommuns arbete och erfarenheter av förenklad handläggning inom
hemtjänsten, olika former av särskilt boende för äldre, konsekvenser av
eventuella bemanningsföreskrifter och inspektioner av IVO för utbudet av
särskilt boende för äldre, välfärdsteknologins betydelse för vård- och
omsorgsbehoven, regional samverkan samt vilka erfarenheter Linköpings
kommun gjort av funktionen Äldreombudsman.

Samtal med hemtjänstpersonal och anhöriga

Efter ett möte med lokala äldreorganisationer i Linköping besökte Åsa
Regnér Aspens servicehus och dess dagverksamhet. Under besöket fick Åsa
Regnér tillfälle att samtala direkt med företrädare för personal som arbetar
inom hemtjänsten, äldre och anhöriga.

Genvägar

Pressmeddelande: Äldreministern på turné i Sverige

Pressmeddelande: Regeringens satsningar på ökad kvalitet inom
äldreomsorgen

Pressmeddelande: Regeringen gör kunskapssatsning inom äldre- och
funktionshindersomsorgen

Dir. 2015:72 Nationell kvalitetsplan för äldreomsorgen

Artikel på webbplatsen: Ökad bemanning i äldreomsorgen

Äldreministern på besök i Linköping på linkoping.se

 



Artikel från Socialdepartementet

Hälso- och budgetsatsningar för
personer med funktionshinder
Publicerad 28 september 2015 Uppdaterad 28 september 2015

Vid Funktionshindersdelegationens möte den 22
september hade barn-, äldre- och jämställdhetsminister
Åsa Regnér bjudit in Folkhälso-, sjukvårds- och
idrottsminister Gabriel Wikström för att tala om
Regeringens hälso- och sjukvårdspolitik. Gabriel
Wikström berättade bland annat om situationen för
personer med funktionsnedsättning i den Nationella
strategin för personer med kroniska sjukdomar och E-
hälsa.
– Tekniken i hälso- och sjukvården är på flera sätt paradoxal.  Vi har
gammaknivar och operationsrobotar samtidigt som vi ofta har mycket basala
IT-system. Olika IT-system som inte kan prata med varandra. Det innebär att
vårdpersonalen får ägna sin tid åt dubbelregistrering och onödig
administration i stället för patienterna. Här behöver stat och landsting med
gemensamma krafter se till att systemen fungerar, både lagstiftningsmässigt
och tekniskt, sa Gabriel Wikström med anledning av E-hälsan.

Behovet av kompetensförsörjning

Gabriel Wikström talade också om behovet av kompetensförsörjning i vård
och omsorg.
– Det behövs en nyansering av diskussionen. Vi har aldrig haft så många
läkare och sjuksköterskor i Sverige som vi har idag. Visst finns det brister på
vissa typer av kompetens, men det handlar främst om brister i vissa
kategorier av hälso- och sjukvårdspersonal. Kompetensförsörjning är inte
bara en fråga om mer personal, det är också en fråga om resursallokering –
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hur använder vi medarbetarnas tid? frågade sig Gabriel Wikström.

Stöd till funktionshindersorganisationerna i budgeten
för 2016

Ministrarna redogjorde vid mötet för regeringens satsningar i
budgetpropositionen för 2016. Konventionen om rättigheter för personer
med funktionsnedsättning slår fast att personer med funktionsnedsättning
och deras organisationer aktivt ska involveras i beslutsprocesser angående
statens åtgärder i syfte att genomföra de rättigheter som slås fast i
konventionen. Regeringen anser att stödet till
funktionshindersorganisationerna är viktigt för att uppfylla detta åtagande
och avser att avsätta ytterligare sex miljoner kronor om året för det
ändamålet.
– Det viktigaste är inte att vi är överens. Det viktigaste är att vi tillsammans
driver frågan framåt, sa Åsa Regnér med anledning av angående stödet i
budgeten till organisationerna.



Artikel från Socialdepartementet

Tydligt myndighetsuppdrag om
jämställdhetsintegrering
Publicerad 23 september 2015 Uppdaterad 23 september 2015

Den 2 och 3 september 2015 träffades representanter
från de 41 myndigheter som ska anta utmaningen att
utveckla en jämställd verksamhet till år 2018 och
berörda tjänstemän i regeringskansliet. På agendan var
frågor om vilken möjlighet och roll myndigheterna har i
att verka för ett jämställt samhälle och hur regeringens
styrning av myndigheterna kan bli bättre avseende
jämställdhet.
För att trappa upp arbetet med jämställdhetsintegrering i myndigheter har
regeringen gett 41 statliga myndigheter uppdrag i sina regleringsbrev att
arbeta med jämställdhetsintegrering, så kallade JiM-uppdrag.

Nationella sekretariatet för genusforskning har fått uppdraget att vara
stödstruktur för myndigheternas arbete.

Tidigare har jämställdhetsministern Åsa Regnér träffat 40 generaldirektörer
för några av Sveriges största myndigheter, för ett gemensamt avstamp för
satsningen Jämställdhetsintegrering i Myndigheter (JiM).

Mer information om Genussekretariatet och vilka myndigheter som deltar i
JiM finns på webbsidan  Jämställdhetsintegrering.
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Artikel från Socialdepartementet

Reformer för ökad välfärd och
trygghet inom Åsa Regnérs
ansvar
Publicerad 21 september 2015 Uppdaterad 21 september 2015

Regeringen ger i budgetpropositionen för 2016 en rad
förslag som ska öka välfärden och tryggheten i Sverige.
Flera av förslagen ska också leda till ökad jämställdhet,
vilket är högt prioriterat av Sveriges första feministiska
regering. Ta del av intervjun med barn-, äldre- och
jämställdhetsminister Åsa Regnér.

Miljardsatsning på socialtjänsten ska stärka barn- och
ungdomsvården

Regeringen föreslår att 250 miljoner kronor avsätts årligen under 2016–2019
för att stärka och utveckla verksamheterna. Medlen ska i huvudsak gå till
ökad bemanning men även till satsningar på kompetens och kvalitet.

Förslaget finns i utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård och social
omsorg.

Pressmeddelande: Miljardsatsning på socialtjänsten ska stärka barn- och
ungdomsvården

Statligt sommarlovsstöd

Regeringen föreslår att 200 miljoner kronor årligen avsätts under 2016–2019
för ett statligt sommarlovsstöd.
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Förslaget finns i utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård och social
omsorg.

Artikel på webbplatsen: Regeringen satsar 200 miljoner på statligt
sommarlovsstöd

Ökad bemanning i äldreomsorgen

Regeringen avsätter 2 miljarder kronor per år 2016–2018 för att höja
kvaliteten inom äldreomsorgen, öka tryggheten för de äldre och förbättra
förutsättningarna för en jämställd, likvärdig och jämlik äldreomsorg.

Förslaget finns i utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård och social
omsorg.

Artikel på webbplatsen: Ökad bemanning i äldreomsorgen

Kunskapssatsning inom äldre- och
funktionshindersomsorgen

Regeringen föreslår att 200 miljoner kronor avsätts för en kunskapssatsning
till verksamheter inom äldre- och funktionshindersomsorgen. Satsningen
möjliggör stöd till kommunerna att fortsätta kompetensutveckla sin
baspersonal inom dessa områden.

Förslaget finns i utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård och social
omsorg.

Pressmeddelande: Regeringen gör kunskapssatsning inom äldre- och
funktionshindersomsorgen

Höjt stöd till funktionshindersorganisationer

Regeringen vill höja stödet till funktionshindersorganisationerna med 6
miljoner kronor om året.

Förslaget finns i utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård och social
omsorg.

Artikel på webbplatsen: 6 miljoner i stöd till
funktionshindersorganisationerna



Artikel från Socialdepartementet

Reformer för ökad välfärd och
trygghet inom
funktionshindersområdet
Publicerad 21 september 2015 Uppdaterad 21 september 2015

Regeringen ger i budgetpropositionen för 2016 en rad
förslag som ska öka välfärden och tryggheten i Sverige.
Flera av förslagen ska också leda till ökad jämställdhet,
vilket är högt prioriterat av Sveriges första feministiska
regering. Här kan du läsa om ett par av förslagen inom
funktionshindersområdet.

Höjt stöd till funktionshindersorganisationer

Regeringen vill höja stödet till funktionshindersorganisationerna med 6
miljoner kronor om året.

Förslaget finns i utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård och social
omsorg.

Artikel på webbplatsen: 6 miljoner i stöd till
funktionshindersorganisationerna

Kunskapssatsning inom äldre- och
funktionshindersomsorgen

Regeringen föreslår att 200 miljoner kronor avsätts för en kunskapssatsning
till verksamheter inom äldre- och funktionshindersomsorgen. Satsningen
möjliggör stöd till kommunerna att fortsätta kompetensutveckla sin
baspersonal inom dessa områden.

https://www.regeringen.se/


Förslaget finns i utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård och social
omsorg.

Pressmeddelande: Regeringen gör kunskapssatsning inom äldre- och
funktionshindersomsorgen



Artikel från Socialdepartementet

Reformer för ökad välfärd och
trygghet inom social omsorg
Publicerad 21 september 2015 Uppdaterad 21 september 2015

Regeringen ger i budgetpropositionen för 2016 en rad
förslag som ska öka välfärden och tryggheten i Sverige.
Flera av förslagen ska också leda till ökad jämställdhet,
vilket är högt prioriterat av Sveriges första feministiska
regering. Här kan du läsa om några av förslagen inom
social omsorg.

Miljardsatsning på socialtjänsten ska stärka barn- och
ungdomsvården

Regeringen föreslår att 250 miljoner kronor avsätts årligen under 2016–2019
för att stärka och utveckla verksamheterna. Medlen ska i huvudsak gå till
ökad bemanning men även till satsningar på kompetens och kvalitet.

Förslaget finns i utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård och social
omsorg.

Pressmeddelande: Miljardsatsning på socialtjänsten ska stärka barn- och
ungdomsvården

Statligt sommarlovsstöd

Regeringen föreslår att 200 miljoner kronor årligen avsätts under 2016–2019
för ett statligt sommarlovsstöd.

Förslaget finns i utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård och social
omsorg.

https://www.regeringen.se/


Artikel på webbplatsen: Regeringen satsar 200 miljoner på statligt
sommarlovsstöd

Ökad bemanning i äldreomsorgen

Regeringen avsätter 2 miljarder kronor per år 2016–2018 för att höja
kvaliteten inom äldreomsorgen, öka tryggheten för de äldre och förbättra
förutsättningarna för en jämställd, likvärdig och jämlik äldreomsorg.

Förslaget finns i utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård och social
omsorg.

Artikel på webbplatsen: Ökad bemanning i äldreomsorgen

Kunskapssatsning inom äldre- och
funktionshindersomsorgen

Regeringen föreslår att 200 miljoner kronor avsätts för en kunskapssatsning
till verksamheter inom äldre- och funktionshindersomsorgen. Satsningen
möjliggör stöd till kommunerna att fortsätta kompetensutveckla sin
baspersonal inom dessa områden.

Förslaget finns i utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård och social
omsorg.

Pressmeddelande: Regeringen gör kunskapssatsning inom äldre- och
funktionshindersomsorgen



Artikel från Socialdepartementet

Reformer för ökad välfärd och
trygghet
Publicerad 21 september 2015 Uppdaterad 21 september 2015

Regeringen ger i budgetpropositionen för 2016 en rad
förslag som ska öka välfärden och tryggheten i Sverige.
Flera av förslagen ska också leda till ökad jämställdhet,
vilket är högt prioriterat av Sveriges första feministiska
regering. Här kan du läsa om några av förslagen inom
Socialdepartementets ansvar.

Folkhälsa och sjukvård

Professionsmiljard för bättre användning av kompetensen
inom hälso- och sjukvården

Regeringen avsätter en miljard kronor för att stimulera bättre och effektivare
användning av kompetensen inom hälso- och sjukvården, bland annat genom
bättre administrativa stöd för hälso- och sjukvårdens professioner. Förslaget
finns i utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård och social omsorg.

Artikel på webbplatsen: Professionsmiljarden -  för bättre och effektivare
användning av kompetensen inom hälso- och sjukvården

Extra tillskott till sjukvården

Hälso- och sjukvården tilldelas 1 miljard kronor extra år 2016 och 500
miljoner kronor extra per år från och med 2017. Förslaget finns i
utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård och social omsorg.

Artikel på webbplatsen: Extra tillskott i sjukvården
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Viktiga investeringar i kvinnors hälsa

Totalt kommer ytterligare 1,3 miljarder att gå till satsningar för att stärka
kvinnors hälsa över de kommande fyra åren. Detta är utöver den satsning på
1,8 miljarder kronor (för 2015–2019) på förlossningsvård och kvinnors hälsa
som presenterades i vårbudgeten. Förslaget finns i utgiftsområde 9
Hälsovård, sjukvård och social omsorg.

Pressmeddelande: Viktiga investeringar i kvinnors hälsa i budgeten

Avgiftsfri öppenvård för äldre   

All öppenvård som ingår i det nationella högkostnadsskyddet blir avgiftsfri
för äldre från 85 års ålder. Förslaget finns i utgiftsområde 9 Hälsovård,
sjukvård och social omsorg.

Pressmeddelande: Avgiftsfri öppenvård för äldre

Förbättrad psykisk hälsa för unga

Den befintliga satsningen inom området psykisk ohälsa förstärks med
ytterligare 280 miljoner kronor per år under 2016–2019. Medlen ska
användas för att förstärka ungdomsmottagningarnas arbete och stimulera nya
initiativ på området. Förslaget finns i utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård
och social omsorg.

Pressmeddelande: Förbättrad psykisk hälsa för unga        

Fler unga får fri tandvård

Åldersgränsen för fri tandvård höjs. Under mandatperioden föreslås
åldersgränsen för den fria tandvården att utökas successivt upp till och med
det år man fyller 23. Förslaget finns i utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård
och social omsorg.

Pressmeddelande: Fler unga får fri tandvård

Funktionshinder  

Höjt stöd till funktionshindersorganisationer



Regeringen vill höja stödet till funktionshindersorganisationerna med 6
miljoner kronor om året. Förslaget finns i utgiftsområde 9 Hälsovård,
sjukvård och social omsorg.

Artikel på webbplatsen: 6 miljoner i stöd till
funktionshindersorganisationerna

Idrott

Mer pengar till idrottsrörelsen

Regeringen föreslår att öka statens stöd till idrotten med totalt 197 miljoner
kronor 2016, 208 miljoner kronor 2017 och med totalt 227 miljoner kronor
2018. I detta ingår även den satsning på idrott och etablering som regeringen
aviserade i 2015 års ekonomiska vårproposition. Förslaget finns i
utgiftsområde 17 Kultur, medier, trossamfund och fritid.

Pressmeddelande: Mer pengar till idrottsrörelsen

Socialförsäkringar

Insatser för en stabil och låg sjukfrånvaro

För att stärka handläggningen av sjukförsäkringen föreslår regeringen att
Försäkringskassan tillskjuts 128 miljoner kronor i höständringsbudgeten för
2015 och 250 miljoner kronor årligen från och med 2016. Regeringen
föreslår också att medlen till de finansiella samordningsförbunden inom
välfärds- och rehabiliteringsområdet från och med år 2016 ökas med 59
miljoner kronor per år till totalt 339 miljoner kronor. Förslagen finns i
utgiftsområde 10 Ekonomisk trygghet vid sjukdom och funktionsnedsättning
samt höständringsbudgeten för 2015.

Pressmeddelande: Försäkringskassan får ökade medel för stärkt
handläggning

Pressmeddelande: Mer samverkan genom mer medel till
samordningsförbunden

Borttagande av bortre tidsgräns och höjd föräldrapenning

Regeringen föreslår att den bortre tidsgränsen i sjukförsäkringen tas bort. Ett



annat förslag är att höja grundnivån i föräldrapenningen. Förslagen finns i
utgiftsområde 10 Ekonomisk trygghet vid sjukdom och funktionsnedsättning
och utgiftsområde 12 Ekonomisk trygghet för familjer och barn.

Pressmeddelande: Borttagande av bortre tidsgränsen och höjd
föräldrapenning

Social omsorg

Miljardsatsning på socialtjänsten ska stärka barn- och
ungdomsvården

Regeringen föreslår att 250 miljoner kronor avsätts årligen under 2016–2019
för att stärka och utveckla verksamheterna. Medlen ska i huvudsak gå till
ökad bemanning men även till satsningar på kompetens och kvalitet.
Förslaget finns i utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård och social omsorg.

Pressmeddelande: Miljardsatsning på socialtjänsten ska stärka barn- och
ungdomsvården

Statligt sommarlovsstöd

Regeringen föreslår att 200 miljoner kronor årligen avsätts under 2016–2019
för ett statligt sommarlovsstöd. Förslaget finns i utgiftsområde 9 Hälsovård,
sjukvård och social omsorg.

Artikel på webbplatsen: Regeringen satsar 200 miljoner på statligt
sommarlovsstöd

Ökad bemanning i äldreomsorgen

Regeringen avsätter 2 miljarder kronor per år 2016–2018 för att höja
kvaliteten inom äldreomsorgen, öka tryggheten för de äldre och förbättra
förutsättningarna för en jämställd, likvärdig och jämlik äldreomsorg.
Förslaget finns i utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård och social omsorg.

Artikel på webbplatsen: Ökad bemanning i äldreomsorgen

Kunskapssatsning inom äldre- och
funktionshindersomsorgen



Regeringen föreslår att 200 miljoner kronor avsätts för en kunskapssatsning
till verksamheter inom äldre- och funktionshindersomsorgen. Satsningen
möjliggör stöd till kommunerna att fortsätta kompetensutveckla sin
baspersonal inom dessa områden. Förslaget finns i utgiftsområde 9
Hälsovård, sjukvård och social omsorg.

Pressmeddelande: Regeringen gör kunskapssatsning inom äldre- och
funktionshindersomsorgen



Artikel från Socialdepartementet

Budgetpropositionen 2016: 6
miljoner i stöd till
funktionshindersorganisationerna
Publicerad 17 september 2015 Uppdaterad 21 september 2015

Regeringen vill höja stödet till
funktionshindersorganisationerna med 6 miljoner kronor
om året. De organisationer som söker organisationsstöd
berörs av förslaget som träder i kraft 1 januari 2016.

Funktionshindersorganisationerna ska medverka i
beslut om FN-konventionen 

Konventionen om rättigheter för personer med funktionsnedsättning slår fast
att personer med funktionsnedsättning och deras organisationer aktivt ska
involveras i beslutsprocesser angående statens åtgärder i syfte att genomföra
de rättigheter som slås fast i konventionen. Regeringen anser att stödet till
funktionshindersorganisationerna är viktigt för att uppfylla detta åtagande.

Läs mer om förslaget i Budgetpropositionen 2016, Utgiftsområde 9
Hälsovård, sjukvård och social omsorg.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Socialdepartementet

Budgetpropositionen 2016:
Regeringen satsar 200 miljoner på
statligt sommarlovsstöd
Publicerad 17 september 2015 Uppdaterad 21 september 2015

I budgetpropositionen för 2016 föreslår regeringen att
200 miljoner kronor avsätts om året under 2016-2019
för ett statligt sommarlovsstöd. Alla skolbarn berörs av
förslaget som träder i kraft 1 januari 2016.
Regeringen menar att alla barn ska ha möjlighet till bra aktiviteter på
sommarlovet.

Stödet ska betalas till kommuner som satsar på att utveckla kostnadsfria
sommarlovsaktiviteter.

Aktiviteter ska stimulera och utveckla personligheten

Meningen med det statliga sommarlovsstödet är att ge barn i åldersgruppen 6
till 15 år en möjlighet till sommaraktiviteter. Kommunen ska med det statliga
stödet erbjuda aktiviteter som ger stimulans och personlig utveckling.

Programmen ska stimulera både flickors och pojkars deltagande, främja
integration och skapa nya kontaktytor mellan barn med olika social
bakgrund.

Pengarna betalas ut till kommuner som erbjuder avgiftsfria aktiviteter under
sommarlovet. Alla barn ska behandlas lika vad gäller tillgång och deltagande.
För att möjliggöra möten över sociala gränser ska dock ingen särskild
behovsprövning göras för de enskilda barnen.

https://www.regeringen.se/


Stödet är utöver vad kommunerna själva anslår

Utformningen av sommarlovsstödet bereds inom Regeringskansliet. Stödet
ska vara utöver vad kommunerna själva anslår. Det förväntas fördelas enligt
följande:

De kommuner som planerat att utvidga sina sommarlovsaktiviteter enligt
kraven ovan ansöker om bidrag. De redovisar vilka
sommarlovsaktiviteter de tidigare har erbjudit.
Stödet ska fördelas till ansökande kommuner enligt en fördelningsnyckel
baserat på antalet barn i hushåll med försörjningsstöd.
Kommunerna redovisar vilka aktiviteter de har genomfört.

Läs mer om förslaget i Budgetpropositionen 2016, Utgiftsområde 9, avsnitt
7.



Artikel från Socialdepartementet

Budgetpropositionen 2016: Ökad
bemanning i äldreomsorgen
Publicerad 17 september 2015 Uppdaterad 21 september 2015

Regeringen avsätter 2 miljarder kronor per år under
åren 2016 till 2018 för att höja kvaliteten inom
äldreomsorgen, öka tryggheten för de äldre och
förbättra förutsättningarna för en jämställd, likvärdig och
jämlik äldreomsorg. Satsningen trädde ikraft redan den
1 juli 2015 med en miljard kronor för 2015.
Satsningen innebär att kommunerna får möjlighet att öka bemanningen inom
äldreomsorgen. Det kan skapa utrymme för personalen att tillbringa mer tid
med den enskilde, men också skapa utrymme för personalen att gemensamt
utveckla verksamheten. På så sätt kan satsningen bidra till att skapa trygghet
och öka kvaliteten för de äldre.

Att öka bemanningen kan också förväntas bidra till en förbättrad arbetsmiljö
för personalen.

Det ska finnas tillräckligt med utbildad och erfaren
personal

Äldre personer i behov av vård och omsorg ska kunna lita på att vården och
omsorgen är av god kvalitet och att det finns tillräckligt med personal med
lämplig utbildning och erfarenhet för att utföra den. Många av de centrala
faktorer som påverkar kvaliteten och effektiviteten inom äldreomsorgen är
relaterade till bemanningen och tillgången till personal.

Pengar till 290 kommuners bemanning

https://www.regeringen.se/


Förslaget innebär att 290 kommuner kan rekvirera medel för att öka
bemanningen inom äldreomsorgen, såväl den offentligt som den privat
utförda. Personalkostnaderna får endast avse kostnader för personal som
utför stöd och omvårdnad i den av kommunen finansierade vården och
omsorgen om äldre. Personalkostnaderna får endast avse de
personalkategorier som arbetar nära de äldre, exempelvis vårdbiträden,
undersköterskor, sjuksköterskor, fysioterapeuter, arbetsterapeuter, dietister
samt arbetsledare på verksamhetsnivå. Kommunerna väljer själva om och
var de vill öka bemanningen.

Läs mer om förslaget i Budgetpropositionen 2016,
Utgiftsområde 9, Hälsovård, sjukvård och social omsorg



Artikel från Socialdepartementet

Idéburna organisationer på plats i
Bulgarien och Rumänien
Publicerad 11 september 2015 Uppdaterad 08 december 2016

I september genomförde Socialdepartementet en
konferens på Nalen med Åsa Regnér, som är den
minister som samordnar frågorna om utsatta EU
medborgare, och regeringens nationella samordnare
Martin Valfridsson.
I samband med konferensen hölls en pressträff där Ciprian Necula,
statssekreterare vid det rumänska ministeriet för EU-fonder deltog.

Meningen med konferensen på Nalen var att främja samverkan mellan
svenska idéburna organisationer som arbetar med utsatta EU-medborgare på
plats i Bulgarien och Rumänien.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Socialdepartementet

FN-kommitté visar hur Sverige kan
utveckla funktionshinderspolitiken
Publicerad 04 september 2015 Uppdaterad 04 september 2015

FN:s Kommitté för rättigheter för personer med
funktionsnedsättning har föreslagit hur Sverige
ytterligare kan utveckla arbetet med att genomföra FN:s
Konvention om rättigheter för personer med
funktionsnedsättning. Förslagen spänner brett över en
mängd samhällsområden, exempelvis utbildning,
arbetsmarknad och tillgänglighet.
Konventionen reglerar att det ska finnas en kommitté som ska övervaka hur
FN:s medlemsländer genomför Konventionen. Kommittén heter FN:s
kommitté för rättigheter för personer med funktionsnedsättning (CRPD).

Konvention om rättigheter för personer med funktionsnedsättning och
fakultativt protokoll (fullständig text på svenska)

En av kommitténs uppgifter är att granska hur medlemsstaterna lever upp till
kraven i Konventionen och därefter återkoppla på det medlemsstaten gjort.

Svenska åtgärder med anledning av konventionen

2011 lämnade regeringen sin första rapport till FN om vad Sverige gjort för
att genomföra Konventionens bestämmelser i den svenska lagstiftningen.

Sveriges första rapport till FN:s kommitté för konventionen om rättigheter
för personer med funktionsnedsättning

Samma år antog regeringen en strategi för att genomföra Sveriges nationella
politik på funktionshindersområdet. Konventionen ligger till grund för

https://www.regeringen.se/


strategin.

En strategi för genomförande av funktionshinderspolitiken 2011 - 2016

Sverige genomförde 2014 sin första dialog med kommittén.

Sveriges första rapport till FN:s kommitté för konventionen om rättigheter
för personer med funktionsnedsättning

Kommittén visar vad Sverige kan utveckla

Efter dialogen mellan Sverige och kommittén har denna lämnat iakttagelser
och sammanfattande slutsatser med anledning av Sveriges rapportering. I det
sammanhanget har kommittén också lämnat ett trettiotal förslag på vad den
anser att Sverige borde göra.

Förslagen spänner brett över en mängd samhällsområden, exempelvis
utbildning, arbetsmarknad och tillgänglighet.

Kommittén har lämnat såväl positiva synpunkter på förhållandena i Sverige
som förslag på förbättringar och utveckling.

Sammanfattande slutsatser avseende Sveriges första rapport.pdf

Concluding observations on the initial report of Sweden.pdf 

Konventionen och rekommendationerna grund för ny
funktionshindersstrategi

Regeringens strategi för funktionshinderspolitiken tar slut 2017. Efter det
planerar regeringen att ta fram en ny inriktning för funktionshinderspolitiken.
De rekommendationer Kommittén har lämnat kommer att vara en viktig del i
detta arbete.

Sverige har redan börjat genomföra kommitténs förslag enligt den pågående
funktionshindersstrategin.

Regeringen uppdrog den 1 april 2015 Myndigheten för delaktighet (MFD) att
mellan 2015 till 2017 genomföra en kommunikationssatsning om rättigheter
för personer med funktionsnedsättning.

Uppdrag om kommunikationssatsning om rättigheter för personer med



funktionsnedsättning

MFD har även fått i uppdrag att lämna underlag inför arbetet med den nya
funktionshinderspolitiken.

Pressmeddelande: Uppdrag till MFD inför en ny funktionshinderpolitik 2017



Artikel från Finansdepartementet, Försvarsdepartementet,
Miljödepartementet, Socialdepartementet, Utrikesdepartementet

Äldreresa och uppdrag att åtgärda
plastföroreningar
Publicerad 06 augusti 2015 Uppdaterad 06 augusti 2015

Naturvårdsverket får i uppdrag att kartlägga och
åtgärda de viktigaste källorna till föroreningar av
plastartiklar i haven. Det var en av nyheterna som
presenterades på regeringens sommarfika den 6
augusti.
– Plankton och andra organismer som äter mikroplaster får en mättnad och
söker sig inte till annan föda, vilket leder till störningar som vandrar upp i
näringskedjan och i slutändan påverkar människor. Mikroplaster i haven är
därmed ett hot mot både människor och miljö och det sprids från många
olika källor, sade klimat- och miljöminister Åsa Romson.

Uppdraget till Naturvårdverket gäller till den 15 juni 2017 och ska
genomföras i samarbete med Havs- och vattenmyndigheten och andra
berörda myndigheter.

Pressmeddelande: Uppdrag för att minska mikroplast i haven 

Turné för att uppmärksamma frågor som rör
äldreområdet

På sommarfikan framkom även att äldreminister Åsa Regnér under det
kommande halvåret kommer åka på turnén ”Äldreresan” för att besöka ett
antal kommuner och uppmärksamma frågor som rör äldreområdet. – Jag vill
med resan få möjlighet att föra en dialog om framtidens äldreomsorg med
representanter för de äldre, ledning och tjänstemän i kommunerna, personal
och anhöriga, sade Åsa Regnér.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande: Äldreministern på turné i Sverige

Sista sommarfikan för i år

Sommarfikan var den sista för i år och leddes av försvarsminister Peter
Hultqvist som redogjorde för pågående processer inom försvaret. Dessutom
pratade finansminister Magdalena Andersson om händelser med påverkan på
ekonomin som skett under sommaren och biståndsminister Isabella Lövin
redogjorde för FN:s arbete med nya milleniemål.

Artikel: Isabella Lövin om Post 2015



Artikel från Socialdepartementet

Åsa Regnér medverkade vi
lansering av HeForShe
Publicerad 18 juni 2015 Uppdaterad 18 juni 2015

Jämställdhetsminister Åsa Regnér talade vid
lanseringen av FN:s globala jämställdhetsprojekt
HeForShe i Sverige. -Vi ser jämställdhetsfrågorna som
en motor för hela samhällsutvecklingen och det handlar
om rättigheter men det är inte en present till kvinnor när
de börjar gnälla.
HeForShe lanserades i Sverige

https://www.regeringen.se/


Artikel från Socialdepartementet, Statsrådsberedningen

HeForShe lanserades i Sverige
Publicerad 18 juni 2015 Uppdaterad 18 juni 2015

Den 18 juni lanserades FN:s globala
jämställdhetsprojekt HeForShe i Sverige. Målet är att
visa att jämställdhet inte är en kvinnofråga utan en fråga
för kvinnor och män. Stefan Löfvens budskap var att fler
män behöver engagera sig för jämställdhet och att han
personligen kommer att gå i täten och genomföra en
bred agenda för ökad jämställdhet i Sverige.
Regeringen sätter nu fokus på tre åtgärder inom jämställdhetsarbetet:
Jämställda arbetsvillkor, fler kvinnor i toppen inom näringslivet och den
offentliga sektorn och jämställd hälsa.

– Inom få områden i samhället finns en sådan stor utvecklingspotential som
inom jämställdheten. Att människor oavsett kön i allt större grad kan arbeta,
utbilda sig och göra sin röst hörd har varit en avgörande del av Sveriges
framgångssaga, för vår växande ekonomi och personliga frihet. Nu behöver
den framgångssagan fortsätta, säger Stefan Löfven.

På temat "Vilket ansvar har män för ökad jämställdhet mellan kvinnor och
män?” diskuterade ledande företrädare från FN, näringsliv,
fackföreningsrörelse, civilsamhälle och ansvariga ministrar.

De medverkande i lanseringen var bland andra statsminister Stefan Löfven,
generalsekreterare för UN Women Phumzile Mlambo-Ngcuka, barn-, äldre-
och jämställdhetsminister Åsa Regnér samt doktor Denis Mukwege.

– Vi har sett till att Regeringskansliet är jämställt vad gäller de politiskt
tillsatta posterna och tjänsterna och vi går nu vidare med att bygga upp
världens första jämställda statsförvaltning, säger Stefan Löfven.
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Statsministern framhöll att jämställdhet först och främst är en fråga om alla
människors lika värde och rätt. Men att det också är ett medel för ökad
tillväxt, produktivitet och sysselsättning.

– Ökad jämställdhet är ett verktyg i regeringens jobbagenda för att nå målet
EU:s lägsta arbetslöshet. Jämställdhet är lika moraliskt rätt, som det är
ekonomiskt smart. Därför är det vägen framåt för Sverige, säger Stefan
Löfven.



Artikel från Statsrådsberedningen

Jämställd hälsa
Publicerad 15 juni 2015 Uppdaterad 17 juni 2015

De påverkbara hälsoklyftorna ska slutas inom en
generation. Det långsiktiga målet är att utradera
skillnaderna i kvinnor och mäns sjukskrivningar,
samtidigt som vi pressar ner sjukskrivningstalen i stort
till en låg och stabil nivå. Mäns våld mot kvinnor ska
upphöra.

Aktuell utmaning

Sjukskrivningar: Sjukskrivningarna i Sverige visar, liksom i många andra
länder, en stor skevhet vad gäller könsfördelning. Kvinnor är sjukskrivna i
mycket större utsträckning än män, två av tre sjukskrivna är kvinnor. Det är
ett historiskt mönster som hållit i sig över tid. De psykiatriska diagnoserna är
idag den vanligaste orsaken till sjukskrivning och ökar både hos kvinnor och
män, men ökningen är större hos kvinnor.

Psykisk ohälsa: Det är tre gånger högre risk att unga kvinnor försöker ta sitt
liv än unga män. De självrapporterade psykiska och somatiska besvären,
framför allt bland 13- och 15-åriga flickor, ökar. Dessutom ökar skillnaden
mellan flickors och pojkars upplevda hälsa med stigande ålder.

Mäns våld mot kvinnor: Det är fortfarande många kvinnor som utsätts för
misshandel. Under 2014 anmäldes 28 200 misshandelsfall av kvinnor till
polisen. Det är en ökning med 5 procent jämfört med 2013. Antalet anmälda
våldtäkter ökade med 13 procent mellan 2013 och 2014, till 6 620 anmälda
brott. Runt 17 kvinnor dödas varje år av en man de har eller har haft en nära
relation med. 

HeForShe-mål
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De påverkbara hälsoklyftorna ska slutas inom en generation. Det långsiktiga
målet är att utradera skillnaderna i kvinnor och mäns sjukskrivningar,
samtidigt som vi pressar ner sjukskrivningstalen i stort till en låg och stabil
nivå. Mäns våld mot kvinnor ska upphöra.

HeForShe-initiativ

Regeringen tillsätter en nationell kommission för jämlik hälsa.
Hälsoskillnader mellan kön ska genomgående uppmärksammas i arbetet.
För att möta kvinnors högre sjukskrivningar behövs en mobilisering av
alla berörda parter i samhället, så väl myndigheter som arbetsgivare och
hälso- och sjukvård samt satsningar på kvinnors arbetsmiljö.
Regeringen ser över en framtida, långsiktig satsning på att stärka det
förebyggande arbetet på området psykisk hälsa och att förbättra tidiga
insatser till unga med psykisk ohälsa.
Vi ska satsa på idrotten och förväntar sig att idrottsrörelsen på olika
nivåer förstärker sina ansträngningar att nå en jämställd idrott – en idrott
där aktiva ges samma möjlighet att förverkliga sitt intresse att delta,
oberoende av kön.
En nationell strategi för arbetet mot mäns våld mot kvinnor ska tas fram.
Regeringens förstärker stödet till kvinnojourer för stöd och skydd till
våldsutsatta kvinnor. Lagstiftningen om våldtäkt ses över för att fler
sexualbrott ska klaras upp. Straffen för grova sexualbrott ska skärpas.
En ökad delaktighet av män i ett sådant förändringsarbete ska främjas.
Regeringen har gett fortsatt stöd till en nationell telefonlinje dit personer,
främst män, som riskerar att begå sexuella övergrepp kan ringa för råd
och hjälp att komma till behandling. Arbetet med att förändra
könsstereotypa normer kring maskulinitet, våld och destruktiva
maskuliniteter ska intensifieras.



Artikel från Socialdepartementet

Sverige och Rumänien
samarbetar på det sociala
området
Publicerad 05 juni 2015 Uppdaterad 12 december 2016

Fredagen den 5 juni 2015 besökte barn-, äldre- och
jämställdhetsminister Åsa Regnér Bukarest och
undertecknade ett samarbetsavtal på det sociala
området med Rovana Plumb, Rumäniens minister för
arbete, familj, socialt skydd och äldre.
Samarbetsavtalet fokuserar på att värna rättigheter och stöd till utsatta, inte
minst barn och unga. Det handlar om utbyte av kunskap, erfarenheter, goda
exempel och framtida projekt för att förbättra livet för medborgarna.

- Dagens avtalsskrivning är en byggsten i ett paket som omfattar initiativ i
Sverige, EU och Rumänien. Genom utbyte av kunskap, erfarenheter och
goda exempel samt underlätta ideella organisationers arbete kan vi förbättra
livet för utsatta människor, säger Åsa Regner, ansvarig minister.

Vid besöket i Bukarest deltog även statssekreterare Pernilla Baralt och
Martin Valfridsson, nationell samordnare för utsatta EES-medborgare.

Samarbetet inleddes i januari i Stockholm

Syftet var att följa upp det möte som var i Stockholm i januari då minister
Rovana Plumb besökte Åsa Regnér och inledde ett samarbete kring frågor
om social utsatthet. Samtalen handlade bland annat om behovet av
framgångsrika arbetsmetoder och en önskan om en ökad samordning mellan
civilsamhället, kommunerna och staten. Vid besöket i januari, där även
socialförsäkringsminister Annika Strandhäll deltog, kom ministrarna överens
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om att utarbeta det samarbetsavtal som nu har undertecknats



Artikel från Socialdepartementet

Åsa Regnér och Alice Bah-
Kuhnke mötte
Funktionshindersdelegationen
Publicerad 03 juni 2015 Uppdaterad 03 juni 2015

Funktionshindersdelegationens mötte den 2 juni Åsa
Regnér och Alice Bah Kuhnke. Vid mötet redogjorde
Åsa Regnér för Socialdepartementets närmaste planer
inom området funktionshinder.
Bland annat berättade Åsa Regnér om regeringens två uppdrag till
Myndigheten för delaktighet (MFD). Myndigheten ska dels genomföra en
kommunikationssatsning som ska lyfta innehållet i FN:s konvention om
rättigheter för personer med funktionsnedsättning, dels föreslå en effektivare
funktionshinderpolitik.

Direktiv till hjälpmedelesutredningen

Socialdepartementet tar nu också fram direktiv till hjälpmedelsutredningen
och inleder även arbetet med att bereda direktiven för en översyn av lagen
(1993:387) om stöd och service till vissa funktionshindrade.
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Artikel från Försvarsdepartementet, Socialdepartementet

Ministrar besökte försvarets
gendercenter
Publicerad 30 april 2015 Uppdaterad 30 april 2015

Den 28 april besökte ministrarna Peter Hultqvist och
Åsa Regnér Nordic Centre för Gender in Military
Operations (NCGM) på Livgardet i Kungsängen.
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Artikel från Socialdepartementet

Åsa Regnér talade om barn
utsatta för människohandel
Publicerad 29 april 2015 Uppdaterad 29 april 2015

Människohandel med fokus på barn, var temat på ett
seminarium i Vatikanen i Rom den 27 april där barn-,
äldre-och jämställdhetsminister Åsa Regnér
medverkade.
Syftet med seminariet var bland annat att belysa utsatta barns situation, och
hur länder nationellt och internationellt kan agera för att skydda barn. Påve
Franciskus menar att människohandel är en modern form av slaveri och ett
brott mot mänskligheten.

Åsa Regnér, talade om regeringens handlingsplan för skydd av barn mot
människohandel, exploatering och sexuella övergrepp och barnets
rättigheter, 
Hon medverkade också i en paneldiskussion om det fortsatta arbetet framåt.

Tal vid seminiariet "Trafficking with a Special Focus om Children" i
Vatikanstaten
Handlingsplan mot prostitution och människohandel för sexuella
ändamål

Bland flera internationella talar medverkade Jusitiekansler Anna Skarhed
och professor Martin Ingvar från Karolinska Institutet.

Vid besöket medverkade också Drottning Silvia, Prinsessan Madeleine och
Christopher O'Neill och prinsessan Leonore. Drottningen talade om barn som
blir offer för mäniskohandel och hur deras rättigheter kan skyddas.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Socialdepartementet

Samtal med minister om socialt
utsatta EES-medborgare
Publicerad 28 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Regeringen har inlett ett samarbete med Rumänien
kring frågor om social utsatthet. Rumäniens minister
Rovana Plumb, minister för arbete, familj, socialt skydd
och äldre besökte Stockholm den 23 januari för ett möte
med barn-, äldre och jämställdhetsministern Åsa
Regnér och socialförsäkringsministern Annika
Strandhäll samt representanter från civilsamhället.
Länderna kommer att fortsätta dialogen och ett fördjupat
samarbete.
 

Samtalen handlade om att främja föreningslivets aktiva roll för att hjälpa
socialt utsatta EU-medborgare. Behovet av att lyfta framgångsrika
arbetsmetoder lyftes fram samt en önskan om ökad samordning mellan
civilsamhället, kommunerna och staten.

Webbutsändning: Pressträff 23 januari med anledning av samtal med den
rumänska ministern för arbete, familj, socialt skydd och äldre

Fri rörlighet inom EES

Reglerna om fri rörlighet inom Europeiska ekonomiska samarbetsområdet
(EES) innebär en omfattande rätt för EES-medborgare och deras
familjemedlemmar att fritt röra sig och uppehålla sig i hela EES. Rätten till
fri rörlighet för EES-medborgare är av väsentlig betydelse för den europeiska
integrationen och ska inte inskränkas. 
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En sida av den fria rörligheten är att allt fler människor inom EES-området
lever i svår fattigdom och utanförskap. Många söker sig till Sverige i hopp
om att hitta försörjning. Dessa utsatta kvinnor och män kommer
huvudsakligen från Rumäninen och Bulgarien. Många är fattiga romer som i
vissa fall är utsatta för antiziganism. De lever ofta under mycket svåra
förhållanden i Sverige och i en utsatthet som kan få konsekvenser för hälsan
och risk att utsättas för brott.

Fonden för europeiskt bistånd till de sämst ställda
(FEAD)

Fonden för europeiskt bistånd till de sämst ställda (FEAD)stöder EU-
ländernas åtgärder för att ge materiellt stöd till de sämst ställda.Fonden
används för att komplettera nationella strategier för hållbar
fattigdomsutrotning och social delaktighet.

För Sveriges del omfattar fonden cirka 13 miljoner kronor årligen under
perioden 2015-2020. Rådet för Europeiska socialfonden i Sverige (Svenska
ESF-rådet)kommer att vara den förvaltande och attesterande myndigheten
för fonden. Projektansökningar utlyses från hösten 2015.
Syftet med det svenska programmet är att bistå ekonomiskt och socialt
utsatta EU/EES-medborgare när de vistas tillfälligt i Sverige, under högst tre
månader, utan uppehållsrätt. Målet för det svenska programförslaget är att
socialt- och ekonomiskt utsatta personers förutsättningar för social
delaktighet och egenmakt ska öka.

Fonden ska åtgärda de värsta formerna av fattigdom genom att erbjuda icke-
finansiellt bistånd till dem som har det sämst ställt. Det handlar om
samhällsinformation, till exempel vägbeskrivningar till härbärgen, dusch och
toalettrum, information om villkor, rättigheter och skyldigheter som finns i
Sverige och insatser för att främja hälsa och förebygga ohälsa.

Rådet för Europeiska socialfonden i Sverige



Artikel från Socialdepartementet

Sverige fick pris för jämställdhet
Publicerad 27 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér tog
emot ett jämställdhetspris i Addis Abeba, Etiopien den
23 mars. På den stora internationella konferensen
Women in parliaments global forum summit (WIP)
uppmärksammades Sverige för sin jämställdhetspolitik.
Enligt World Economic Forum rankas Sverige år 2014 på fjärde plats av 142
länder, efter en sammanvägning av fyra olika indikatorer. 
- Som företrädare för en feministisk regering känner jag mig både tacksam
och hedrad över denna utmärkelse som är ett erkännande av de
ansträngningar som de politiska partierna i Sverige gör för att åstadkomma
en jämnare könsfördelning i vårt nationella parlament.

Tal vid Women In Parliaments Global Forum i Addis Abeba

Männens roll i jämställdhetsarbetet

Åsa Regnér talade om vikten att öka männens engagemang för att driva
jämställdhetsarbetet framåt. Under ledning av statsminister Stefan Löfven
deltar samtliga manliga statsråd i Sveriges regering i UN Womens He for
She-kampanjen. Sveriges regering är därmed den första regering i världen
som samlat engagerar sig i #HeForShe.

-Andra män och pojkar bör följa deras exempel och protestera mot det våld
och den diskriminering som kvinnor och flickor utsätts för, sa Åsa Regnér.

HeForShe

Åsa Regnér talade om förutsättningar för
jämställdhet
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Åsa Regnér deltog även i en paneldiskussion om kvinnors hälsa och gjorde
ett studiebesök på en kvinnojour vars verksamhet stöds av Sverige. Hon
träffade också företrädare för motsvarande etiopiska jämställdhetsministeriet
och Finansdepartementet. Hon deltog också i en diskussion med regionala
samarbetsorganisationer om viktiga faktorer för utveckling för jämställdhet i
Afrika.

Women in parliaments global forum summit (WIP)



Artikel från Socialdepartementet

CSW 2015: Sverige står upp för
kvinnors självbestämmande
Publicerad 27 april 2015 Uppdaterad 28 april 2015

Mellan den 9 och 20 mars genomförde FN:s
kvinnokommission (CSW) sitt årliga möte i New York.
Sveriges barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa
Regnér ledde Sveriges delegation och medverkar i flera
aktiviteter. -Sveriges röst för kvinnors och flickors
rättigheter i världen spelar roll för andra. Vår linje är att
stå upp för jämställdhet och kvinnors rätt till
självbestämmande, säger Åsa Regnér.

Sexuell och reproduktiv hälsa kopplad till fattigdom

Tisdagen den 10 mars medverkade Åsa Regnér i side-eventet "Why
reproductive rights matter".

Åsa Regnér betonade att sexuell och reproduktiv hälsa och rättigheter
(SRHR) är central i arbetet för att uppnå jämställdhet.

- Det är viktigt att se kopplingen till bekämpningen av fattigdom. Om
kvinnor nekas SRHR medför det ofta att de förblir i fattigdom, sa Åsa
Regnér.

Hon underströk även att osäkra aborter fortfarande är ett stort problem
vilket är oacceptabelt. Onsdagen den 11 mars medverkade Åsa Regnér i
seminariet "New Actions on Women's Rigthts".

Pressmeddelande: Åsa Regnér leder Sveriges delegation på FN-möte om
kvinnors rättigheter
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Tal av Åsa Regnér: Tal vid FN:s kvinnokommissions (CSW) årliga möte

Pojkar och mäns bidrag är avgörande
Nordiska ministerrådet samlade på onsdagen de nordiska ministrarna i en
paneldebatt om män och jämställdhet under FN:s kvinnokommission i
New York. Foto: Nordiska rådet

Onsdagen den 11 mars deltog Åsa Regnér i en nordisk ministerpanel
tillsammans med bland andra de nordiska kollegorna Manu Sareen,
Danmark, och Eygló Harðardóttir, Island.
- Pojkar och mäns bidrag till ökad jämställdhet är avgörande för framtidens
jämställdhetsarbete. Det gäller att hitta gemensamma vägar framåt, sa Åsa
Regnér.

Pressmeddelande Nordiska rådet: Call for men to play greater role in gender
equal

 

Utveckling i förhållande till målsättning

År 2015 är det 20 år sedan FN:s medlemsstater i Peking antog en
handlingsplan för kvinnors rättigheter. Vid kvinnokommissionens årliga möte
i New York 9 till 20 mars byter delegaterna erfarenheter och diskuterar hur
arbetet utvecklats i förhållande till handlingsplanens mål om förbättrade
villkor för världens kvinnor.

I Sveriges delegation ingår även ambassadör Annika Molin Hellgren,
tjänstemän från Socialdepartementets jämställdhetsenhet och UD, Sida, två
riksdagsledamöter samt fem civilsamhälles organisationer. Alla deltar aktivt
under mötets gång.



Artikel från Socialdepartementet

Regeringen ökar bemanningen i
äldreomsorgen
Publicerad 15 april 2015 Uppdaterad 04 maj 2015

Regeringen avser under 2015 satsa 1 miljard kronor på
ökad bemanning i äldreomsorgen. För 2016 till 2018
bedöms utgifterna för äldreomsorgen öka med 2
miljarder per år.
Anslaget Stimulansbidrag och åtgärder inom äldrepolitiken ökar med 60 080
000 kronor. Anslaget får bland annat användas för att ge bättre
förutsättningar för en ökad bemanning och kvalitet i omsorgen.

Utökad bemanning ger trygghet i äldreomsorgen

Regeringen prioriterar en utökad bemanning i äldreomsorgen för att skapa
ökad trygghet och kvalitet för den enskilde inom äldreomsorgen.

En stärkt bemanning kan skapa utrymme för personalen att tillbringa mer tid
med den enskilde.

Satsningen kan också förväntas förbättra arbetsmiljön och på så sätt öka
attraktionskraften för yrken inom äldreomsorgen.

En stärkt bemanning kan också ge större möjligheter för personalen att
gemensamt utveckla verksamheten.

Personalen får mer tid med de äldre

Förslaget ska skapa ökad trygghet och kvalitet för den enskilde inom
äldreomsorgen. Det ger även utrymme för personalen att tillbringa mer tid
med den enskilde och ökar möjligheterna att gemensamt utveckla
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verksamheten.

En förbättrad kvalitet i äldreomsorgen kan öka möjligheterna för kvinnor,
som gått ner i arbetstid för att vårda anhöriga, att förvärvsarbeta mer.

1 miljard kronor satsas under 2015

Regeringen avser att under 2015 satsa 1 miljard kronor av anslaget på en
ökad bemanning.

För 2016 till 2018 bedöms utgifterna öka med 2 miljarder per år för detta
ändamål.



Artikel från Socialdepartementet

Välfärdssatsningar i vårbudgeten
Publicerad 15 april 2015 Uppdaterad 29 april 2015

Regeringen lämnade vårbudgeten till riksdagen den 15
april. Nedan hittar du ett urval inom
Socialdepartementets ansvar av förslagen i regeringens
vårändringsbudget för 2015 och av aviseringarna i
2015 års ekonomiska vårproposition.

Folkhälsa och sjukvård

Förbättrad förlossningsvård och stärkta insatser för kvinnors hälsa föreslås.
Regeringen aviserar samtidigt förslag på kostnadsfria läkemedel för barn från
och med 2016.

Förbättrad förlossningsvård
Kostnadsfria läkemedel för barn

Funktionshinder och barnets rättigheter                 

Alla barn ska få de bästa förutsättningarna för att utveckla sin förmåga och
kunna delta på egna villkor i skolan och på fritiden. Regeringen ökar anslaget
så att alla barn i åldern 8-19 år ska kunna få ekonomiskt bidrag till
glasögon.           

Bidrag till glasögon för barn

Idrott

Regeringen vill att 32 miljoner år 2015 tillförs idrottsrörelsen för
etableringsinsatser för nyanlända. Satsningen är permanent. För 2016 och
framåt bedöms anslaget öka med 64 miljoner kronor per år.
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Satsning på idrott för nyanlända

Jämställdhet

Regeringen anser att stödet till de ideella kvinnojourerna behöver stärkas och
föreslår att anslaget Särskilda jämställdhetsåtgärder ökar med 25 miljoner
kronor för år 2015. Pengarna avsätts till de ideella kvinno- och tjejjourerna.

 Satsning på kvinnojourerna

Socialförsäkringar      

Regeringen föreslår höjt underhållsstöd, höjd ersättning för sjukskrivna
arbetslösa, höjd sjuk- och aktivitetsersättning samt förbättrat bostadstillägg
till ålderspensionärer.

Höjt underhållsstöd
Höjd ersättning för sjukskrivna arbetslösa
Höjd sjuk- och aktivitetsersättning
Förbättrat bostadstillägg för ålderspensionärer

Social omsorg

Regeringen avser under 2015 satsa 1 miljard kronor på ökad bemanning i
äldreomsorgen. För 2016 till 2018 bedöms utgifterna för äldreomsorgen öka
med 2 miljarder per år.

 Ökad bemanning i äldreomsorgen



Artikel från Socialdepartementet

Kunskaperna om rättigheter för
personer med
funktionsnedsättning ska öka
Publicerad 01 april 2015 Uppdaterad 17 april 2015

Den 1 april fick Myndigheten för delaktighet (MFD) i
uppdrag av regeringen att i samarbete med
Diskrimineringsombudsmannen (DO) genomföra en
kommunikationssatsning för att öka kunskapen om
innehållet i FN:s konvention om rättigheter för personer
med funktionsnedsättning. I uppdraget ingår också att
informera om att bristande tillgänglighet, från och med
januari i år, är en form av diskriminering.
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Artikel från Socialdepartementet

Statsråd diskuterade utbildning
med Funktionshinderdelegationen
Publicerad 11 februari 2015 Uppdaterad 17 april 2015

Barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér och
utbildningsminister Gustav Fridolin träffade onsdagen
den 11 februari Funktionshinderdelegationen.
Funktionshinderdelegationen består av samorganisationer inom
funktionshinderrörelsen och träffas två gånger per termin. Fokus på dagens
möte var utbildning. Därför deltog Gustav Fridolin för första gången i detta
sammanhang. 
- Vi har haft ett bra samtal om utbildning och det finns ett stort engagemang,
säger Åsa Regnér.
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Artikel från Socialdepartementet

Samordning för socialt utsatta
EES-medborgare som vistas i
Sverige
Publicerad 02 februari 2015 Uppdaterad 27 april 2015

Regeringen vill samordna arbetet inom Sverige med
utsatta EES-medborgare som vistas tillfälligt i Sverige.
Den 29 januari utsågs Martin Valfridsson till nationell
samordnare för arbetet.
Martin Valfridssons uppdrag är att stödja det arbete som utförs av
myndigheter, kommuner, landsting och organisationer som möter utsatta
EES-medborgare som vistas tillfälligt i Sverige, det vill säga högst 3 månader,
och som inte har uppehållsrätt.

Syftet är att ge aktörerna stöd i deras arbete med att skapa långsiktigt
hållbara förutsättningar för samverkan och förbättra situationen för social
utsatta personer från EES länderna. Genom en förbättrad samverkan kan det
tillfälliga stödet till dessa personer utformas på ett ändamålsenligt sätt.

Behov av samordning mellan aktörer

Kommunernas stöd till dessa personer ser olika ut. Vissa kommuner lägger
stort fokus på uppsökande arbete medan vissa ger finansieringsstöd till
idéburna organisationer som ska kunna ge stöd till personerna. Andra har i
samarbete med idéburna organisationer startat härbärgen eller ger akut
bistånd till biljetter för hemresa. Det civila samhället visar ett stort
engagemang till stöd för dessa människor.

Det finns ett stort behov av att hitta välfungerande samverkansformer,
erfarenhetsutbyten och att sprida goda exempel på åtgärder mellan

https://www.regeringen.se/


kommuner, landsting, myndigheter och organisationer som inom sina
respektive ansvarsområden kommer i kontakt med dessa socialt och
ekonomiskt utsatta EES- medborgare, som vistas tillfälligt i Sverige. Genom
en förbättra samverkan kan stödet utformas på ett ändamålsenligt sätt. Den
nationella samordnaren ska redovisa uppdraget till Regeringskansliet senast
den 1 februari 2016.



Artikel från Socialdepartementet

Samordning för socialt utsatta
EES-medborgare som vistas i
Sverige
Publicerad 29 januari 2015 Uppdaterad 12 december 2016

Regeringen vill samordna arbetet inom Sverige med
utsatta EES-medborgare som vistas tillfälligt i Sverige.
Den 29 januari utsågs Martin Valfridsson till nationell
samordnare för arbetet.
Martin Valfridssons uppdrag är att stödja det arbete som utförs av
myndigheter, kommuner, landsting och organisationer som möter utsatta
EES-medborgare som vistas tillfälligt i Sverige, det vill säga högst 3 månader,
och som inte har uppehållsrätt.

Syftet är att ge aktörerna stöd i deras arbete med att skapa långsiktigt
hållbara förutsättningar för samverkan och förbättra situationen för social
utsatta personer från EES länderna. Genom en förbättrad samverkan kan det
tillfälliga stödet till dessa personer utformas på ett ändamålsenligt sätt.

Behov av samordning mellan aktörer

Kommunernas stöd till dessa personer ser olika ut. Vissa kommuner lägger
stort fokus på uppsökande arbete medan vissa ger finansieringsstöd till
idéburna organisationer som ska kunna ge stöd till personerna. Andra har i
samarbete med idéburna organisationer startat härbärgen eller ger akut
bistånd till biljetter för hemresa. Det civila samhället visar ett stort
engagemang till stöd för dessa människor.

Det finns ett stort behov av att hitta välfungerande samverkansformer,
erfarenhetsutbyten och att sprida goda exempel på åtgärder mellan

https://www.regeringen.se/


kommuner, landsting, myndigheter och organisationer som inom sina
respektive ansvarsområden kommer i kontakt med dessa socialt och
ekonomiskt utsatta EES- medborgare, som vistas tillfälligt i Sverige. Genom
en förbättra samverkan kan stödet utformas på ett ändamålsenligt sätt. Den
nationella samordnaren ska redovisa uppdraget till Regeringskansliet senast
den 1 februari 2016.



Artikel från Socialdepartementet

Ministrar från Sverige och
Rumänien i samtal om utsatta
EES-medborgare
Publicerad 23 januari 2015 Uppdaterad 12 december 2016

Den 23 januari 2015 träffade barn-, äldre-, och
jämställdhetsminister Åsa Regnér och den rumänske
social- och arbetsmarknadsministern Rovana Plumb
representanter från civilsamhället. – Ideella
organisationer spelar en central roll för att förbättra
situationen för många människor, både i Sverige och i
Rumänien. Det är viktigt för regeringen att
civilsamhällets aktörer är med i arbetet framåt, säger
Åsa Regnér.
Samtalen handlade om att främja föreningslivets aktiva roll för att hjälpa
socialt utsatta EU-medborgare. Behovet av att lyfta framgångsrika
arbetsmetoder lyftes fram samt en önskan om ökad samordning mellan
civilsamhället, kommunerna och staten.

– Vi går nu vidare med att samordna så väl arbetet inom Sverige som med
Rumänien, bland annat sker detta genom en nationell samordnare som
tillsätts inom kort, säger Åsa Regnér.

På mötet deltog flera av civilsamhällets organisationer, bland annat: Thomas
Hammarberg, kommissionen mot antiziganism, Elisabeth Dahlin, Rädda
Barnen, Ingela Holmertz, Svenska röda korset, Rickard Klerfors, Hjärta till
hjärta, Representanter från Riksdagens Socialutskott samt Sveriges
Kommuner och Landsting.

https://www.regeringen.se/

